

ДЕРЖАВНА НАУКОВА УСТАНОВА
"КНИЖКОВА ПАЛАТА УКРАЇНИ
імені ІВАНА ФЕДОРОВА"

IVAN FEDOROV
BOOK CHAMBER OF UKRAINE,
STATE RESEARCH INSTITUTION

Національна
бібліографія України

National
bibliography of Ukraine

ЛІТОПИС
ГАЗЕТНИХ
СТАТЕЙ

CHRONICLE
OF NEWSPAPER
ARTICLES

Державний бібліографічний покажчик
України

State bibliographic index of Ukraine

Виходить щоквартально

Issued quarterly

№ 3
Липень—вересень, 2016
(3637—5579)

№ 3
July—September, 2016
(3637—5579)

Київ • 2016

Kyiv • 2016

Національна бібліографія України
Серія заснована 1996 р.

Головний редактор *М. І. Сенченко*

Відповідальна за випуск *Г. О. Гуцол*

Укладач *Г. Н. Калашник*

Редагування *С. М. Пащенко*
Коректура *Н. О. Миколушко*

Засновник, редакція, видавець
Державна наукова установа
"Книжкова палата України імені Івана Федорова"
просп. Ю. Гагаріна, 27, Київ, Україна, 02094
Тел. 380(44)292-82-69, e-mail: office@ukrbook.net

Свідоцтво суб'єкта видавничої справи ДК № 1954 від 24.09.2004

ЗМІСТ

0	Загальний відділ	4
00	Загальні питання науки та культури.....	4
02	Бібліотечна справа. Бібліотекознавство	6
06	Організації загального типу	6
070	Газети. Преса. Журналістика	7
1	Філософія. Психологія	9
2	Релігія. Теологія (богослов'я)	9
3	Суспільні науки	11
31	Демографія. Соціологія. Статистика	11
32	Політика.....	11
33	Економіка. Економічні науки	26
34	Право. Юриспруденція	39
35	Державне адміністративне управління. Уряд. Військова справа	45
36	Забезпечення духовних і матеріальних життєвих потреб	52
37	Освіта. Виховання. Навчання. Дозвілля	54
39	Культурна антропологія. Етнографія. Фольклор	57
5	Математика. Природничі науки.....	57
502/504	Наука про навколишнє середовище. Енвіронментологія. Екологія	57
52	Астрономія. Астрофізика. Космічні дослідження. Геодезія	58
55	Геологія. Науки про Землю	58
59	Зоологія.....	59
6	Прикладні науки. Медицина. Техніка	59
61	Медичні науки.....	59
62	Машинобудування. Техніка загалом.....	61
63	Сільське господарство та суміжні науки. Лісове господарство. Мисливство. Рибне господарство	66
65	Організація та управління підприємствами зв'язку, транспорту, торгівлі, поліграфії. Бухгалтерська справа, рахівництво. Зв'язок з громадськістю	69
66	Хімічна технологія. Хімічна промисловість і споріднені галузі	71
67/68	Різні галузі промисловості та ремесла. Галузі промисловості та ремесла, що виробляють готову продукцію	71
69	Будівельна промисловість. Будівельні матеріали. Будівельно-монтажні роботи	72
7	Мистецтво. Декоративно-прикладне мистецтво. Ігри. Спорт.....	72
8	Мова. Мовознавство. Художня література. Літературознавство.....	78
81	Лінгвістика. Мовознавство. Мови	78
82	Художня література. Літературознавство	79
9	Географія. Біографії. Історія	81
902/904	Археологія. Передісторія. Археологічні пам'ятки	81
908	Краєзнавство	81
91	Географія. Географічні дослідження Землі та окремих країн. Подорожі. Регіональна географія	81
929	Біографічні дослідження	81
93/94	Історія.....	81
	Іменний покажчик	87
	Географічний покажчик	140
	Список газет, матеріали з яких уміщено в "Літопис газетних статей" № 3.....	144
	Перелік рубрик, що використовуються при оформленні розділу "Зміст"	145

У номері зареєстровано матеріали з газет за липень, серпень, вересень 2016 року.

Передмова — див. № 1 "Літопис газетних статей"

0 ЗАГАЛЬНИЙ ВІДДІЛ

00 Загальні питання науки та культури

001 Наука та знання загалом. Організація розумової праці

3637. **Вергунов В.** Освячена іменами Грушевського і Вернадського : до 85-ліття Нац. акад. аграр. наук України / Віктор Вергунов // *Голос України*. — 2016. — 21 трав. (№ 93). — С. 6.

3638. **Вергунов В.** Соломон Франкфурт — "людина і пароплав": повернення з забуття : до 150-річчя від дня народж. : [про засновника академ. науки в Україні] / Віктор Вергунов // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 11.

3639. **Звернення** Загальних зборів Національної академії наук України до Президента України, Верховної Ради України та Кабінету Міністрів України // *Голос України*. — 2016. — 19 квіт. (№ 71). — С. 7.

3640. **Ілько Е.** Як науці домогтися підтримки бізнесу? : варіант — створити парки дослідно-промислового обладнання в різних регіонах країни / Едуард Ілько // *День*. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 12.

3641. **Ільченко М.** "Сильними країнами стають завдяки науці та інноваційній економіці" : [бесіда з проректором Київ. політехніки Михайлом Ільченком / спілкувалася Ольга Прокопенко] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 10.

3642. **Ковалів І.** Наука рухає державу вперед : Х Всеукр. фестиваль науки вкотре нагадав, наскільки необхідно підтримувати й розвивати важливу галузь / Інна Ковалів // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 26 трав. (№ 98). — С. 4.

3643. **Красняков Є.** Виїзні засідання комітетів — одна з найефективніших форм їх роботи : [про роботу Ком. Верховної Ради України з питань науки і освіти] / Євген Красняков // *Голос України*. — 2016. — 17 трав. (№ 89). — С. 4.

3644. **Лиховид І.** Українська наука існує! : докази цього представили у Києві на Х Всеукр. фестивалі / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 2.

3645. **Лохматова О.** Фінансування науки поставило антирекорд / Олена Лохматова // *Голос України*. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 18.

3646. **Луканська А.** "Кардіограма" Землі від невиліковних романтиків : [про виставку-презентацію розробок науковців Нац. акад. наук України, влаштовану в Ін-ті електрозварювання ім. Є. О. Патона] / Анна Луканська // *Голос України*. — 2016. — 21 трав. (№ 93). — С. 1, 6.

3647. **Мельник С.** Великий науковий потенціал, який поки що не до кінця оцінений : [про вист. наук. досягнень Нац. академії наук України та нац. галуз. академій наук] / Сергій Мельник // *Голос України*. — 2016. — 15 черв. (№ 110). — С. 4.

3648. **Орел С.** Доки генії будуть нам непотрібні? : [про винаходи студентів Кіровоград. обл.] / Світлана Орел // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 11.

3649. **Про ратифікацію** Протоколу про внесення поправок до Угоди про створення Українського науково-технологічного центру : закон України [№1418-VIII від 15 черв. 2016 р.] // *Голос України*. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 24.

3650. **Семиноженко В.** "Молоді учені — це майбутнє України" : [інтерв'ю з ученим і політиком Володимиром Семиноженком / спілкувався Віталій Княжанський] // *День*. — 2016. — 9 черв. (№ 100). — С. 9.

3651. **Співаковський О.** Спочатку знищується слово : [про Комітет з питань науки і освіти Верховної Ради України] / Олександр Співаковський // *Голос України*. — 2016. — 31 трав. (№ 99). — С. 4.

3652. **Стріха М.** Аудитори — на порозі : зовнішнє оцінювання укр. науки: як це відбуватиметься і навіщо це потрібно / Максим Стріха // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 1, 12.

3653. **Суржик Л.** Наука очима молодих: бум інновацій і сайнс-арт / Лідія Суржик // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 1, 11.

3654. **Україна. Президент (2014—; Порошенко П. О.). Питання Державної премії України в галузі науки і техніки** : указ Президента України [№ 230/2016 від 31 трав. 2016 р.] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 9.

3655. **Україна. Президент (2014—; Порошенко П. А.). Про призначення державних стипендій видатним діячам науки** : указ Президента України [№ 202/2016 від 10 трав. 2016 р.] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 31 трав. (№ 101). — С. 4.

3656. **Усатенко П.** Кому довіряємо українську науку? : наук. ком. Нацради з науки і технологій обиратимуть переважно інозем. вчені світ. рівня / Петро Усатенко // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 12.

3657. **Юрченко М.** Науковці долучаються до оборони країни : тісна та ефект. взаємодія між вченими й виробниками відповідає вимогам часу та викликам, що постали нині перед суспільством / Михайло Юрченко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 2.

004 Комп'ютерна наука і технологія. Застосування комп'ютера. Оброблення даних

3658. **Авраменко А.** Чи стане Дніпро ІТ-шною столицею? : підприємці та викладачі вузів намагалися знайти спільну мову за круглим столом / Аркадій Авраменко // *Голос України*. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 30.

3659. **Богапов Г.** Економіка знань : айтишники й дизайнери вже експортують послуг майже на чотири млрд грн / Герман Богапов // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 10.

3660. **Василець Т.** Коли з'явиться Інтернет на селі / Тетяна Василець // *Слобідський край*. — 2016. — 7 черв. (№ 68). — С. 1, 3.

3661. **Дубровик-Рохова А.** В Україні запущено тестовий режим е-декларування : програмне забезпечення розробила і передала НАЗК Програму розвитку ООН в Україні / Алла Дубровик-Рохова // *День*. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 2.

3662. **Дубровик-Рохова А.** У Лондоні Україну нагородили за... "прозорі тендери" : електрон. система публічних закупівель ProZorro отримала найпрестижнішу міжнар. премію / Алла Дубровик-Рохова // *День*. — 2016. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 2.

3663. **Княжанський В.** "Перший сектор", де Україна зможе перемогти : Гройсман та Оттінгер домовилися про створення робочої групи щодо приєднання до цифр. співтовариства Європ. Союзу / Віталій Княжанський // *День*. — 2016. — 28 лип. (№ 132). — С. 8. — ЄС.

3664. **Княжанський В.** Потрібен омбудсмен для айтишників : протягом останніх двох років Україну залишили майже 9 тис. ІТ-професіоналів / Віталій Княжанський // *День*. — 2016. — 19 лип. (№ 125). — С. 2.

3665. **Ковальова В.** ProZorro отримала світове визнання / Вікторія Ковальова // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 27 трав. (№ 99). — С. 3.

3666. **Кривцун Д.** В Україні з'явиться центр кібербезпеки. "Треба йти шляхом часткового залучання комерційних фірм, які мають фахівців, техніку і розуміють, як і що робити", — нар. депутат / Дмитро Кривцун // *День*. — 2016. — 9 черв. (№ 100). — С. 2.

3667. **Ліщенко Ю.** Чорний спрут на сайті "Білого дому" : мережеві сторінки Львів. ОДА знову зламали сепаратистські хакери / Юлія Ліщенко // *Високий замок*. — 2016. — 13—15 трав. (№ 54). — С. 3.

3668. **Міронюк Ю.** Силіконова долина по-харківському : [про створення ІТ-технопарку] / Юлія Міронюк // *Слобідський край*. — 2016. — 26 трав. (№ 63). — С. 5.

3669. **Прокопенко М.** "Науку можна творити вдома"! : фіналіст Міжнар. конкурсу Google Science Fair Нікіта Гордієнко — про те, як створювати інновації за допомогою смартфона / Марія Прокопенко // *День*. — 2016. — 4 серп. (№ 137). — С. 11.

3670. **Тарасова М.** Світ після "покемонів" : Марина Тарасова: "Найближчим часом бізнес на основі технологій додаткової реальності почне будувати міста майбутнього" : [інтерв'ю з піар-менеджером компанії "Google-Україна" / спілкувалися Христина Солтис, Марія Матяж] // *День*. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 10—11.

3671. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про Національний координаційний центр кібербезпеки** : указ Президента України [№ 242/2016 від 7 черв. 2016 р.] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 9 черв. (№ 108). — С. 4.

3672. **Юзич М.** Бізнес на "хмарах", або Як українські стартапи розвиваються в віртуальному акселераторі Cloud Business City / Марія Юзич // *День*. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 11.

3673. **Юзич М.** З'явився пристрій, який контролюватиме осанку : студенти Одес. політех. ун-ту шукають 88 тис. дол., щоб налагодити серійний випуск гаджета / Марія Юзич // *День*. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 10.

3674. **Юзич М.** Люди — "1991" : стали відомі імена ще семи команд, які наступні шість тижнів пройдуть програму "інкубації" в унікальному проєкті підтримки молодих ІТ-шників / Марія Юзич // *День*. — 2016. — 31 трав. (№ 93). — С. 8.

3675. **Юзич М.** Революція 4.0 — в Україні : в інкубаторі 1991 відібрали п'ять інновац. проєктів, які допоможуть зробити "розумними" наші міста : [про конкурс-хакатон міських проєктів 1991 Smart City Hackathon] / Марія Юзич // *День*. — 2016. — 13 лип. (№ 121). — С. 8.

005 Управління. Менеджмент

3676. **Дацюк Л.** Про детінізацію, якої не сталося : [про виведення вітчизн. бізнесу з тіні] / Лариса Дацюк // *Демократична Україна*. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 9.

006 Стандартизація та стандарти

3677. **Новак Е.** Міжнародні стандарти — запорука прозорого бізнесу / Елла Новак // *Демократична Україна*. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 7.

008 Цивілізація. Культура. Прогрес

3678. **Белоцерковські Е.** "Про взаємопроникнення культур" : посол Ізраїлю Еліав Белоцерковські розповів про програми в галузі мистецтва, які посольство планує провести в нашій країні : [інтерв'ю з Послом Ізраїля / розмовляла Світлана Сгрест-Короткова] // *День*. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 22.

02 Бібліотечна справа. Бібліотекознавство

3679. **Гончар В.** "Русский мир" не терпить інший світ : про долю Б-ки укр. літ. в Москві та імпер. політику / Володимир Гончар // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 13.

3680. **Лубчак В.** "... Чому не йде Апостол правди і науки?" : як стало можливим викрадення унікального стародруку з провідної бібліотеки країни / Вадим Лубчак, Марія Прокопенко, Вадим Рижков // День. — 2016. — 18 трав. (№ 84). — С. 8—9.

3681. **Особова О.** Видавці дарують книжки бібліотекам Луганщині / Олега Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 3.

3682. **Шуткевич О.** Букросинг у... бібліотеці : [про обмін. книжками] / Олеся Шуткевич // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 2.

06 Організації загального типу

3683. **Зятьєв С.** Україна у нас одна і боронити її повинен кожен хто як може : [про волонтер. допомогу бійцям АТО] / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 9.

3684. **Шматко Р.** "Для мене на війні найстрашніше — бачити там дітей" : [інтерв'ю з волонтером Раїсою Шматко / спілкувалася Оксана Онищенко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 10.

061 Організації та інші типи об'єднань

3685. **Бруснічкіна А.** Прірва між владою і народом глибшає : [інтерв'ю з керівником "Спілки інвалідів Чорнобиля" в Хмельницькому Аллою Бруснічкіною / спілкувалася Вікторія Стандрійчук] // Проскурів. — 2016. — 5 трав. (№ 17). — С. 2.

3686. **Зятьєв С.** Допомогти нашим хлопцям можна і не беручи до рук зброї : солдати й офіцери, які воюють на сході країни, переконані: без українців-благодійників наша армія не зіп'ялась би так швидко на ноги / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 29 лип. (№ 30). — С. 13.

3687. **Зятьєв С.** "Слава Богу, що в Україні є такі люди" : [про волонтер. рух] / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 9.

3688. **Коваль Л.** Спрошується легалізація громадських формувань : відтепер для цього буде необхідно лише дві людини, три робочих дні, чотири документи та нуль гривень / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 3.

3689. **Олексюк О.** "Шануймо свої самоцвіти!" : нарис про культур.-просвіт. рух на Херсонщині / Олег Олексюк // Слово Просвіти. — 2016. — 2—8 черв. (№ 22). — С. 6—7.

3690. **Пан Гі Мун** Поворотний момент у гуманітарній діяльності : [Про Всесвіт. саміт з гуманітар. питань] / Пан Гі Мун // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 4.

3691. **Стрілько В.** Янголи України : 3 квіт. 2017 р. — 100 років Бориспільській "Просвіті" / Валентина Стрілько // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 лип. (№ 27). — С. 4—5.

3692. **Тополя Т.** Військове волонтерство — ганьба для держави : [інтерв'ю з лідером муз. гурту "Антитіла" Тарасом Тополею / спілкувалася Оксана Онищенко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 10.

069 Музеї. Виставки

3693. **Антипенко І.** Зруйнувати радянський міф : у Северодонецьку триває виставка про європ. інвестиції в Донбас в кінці XIX — на початку XX ст. / Іван Антипенко // День. — 2016. — 19 трав. (№ 85). — С. 12.

3694. **Брусенський О.** З висот Казбеку до глибин пам'яті : [про відкриття у Полтаві філ. Центр. музею Збройних сил України, який матиме назву "Полтавський музей Дальньої авіації"] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 6.

3695. **Десятерик Д.** "Мистецький Арсенал": беруть в "облогу"? : криза довкола призначення керівництва найбільшого муз.-вист. комплексу країни входить в гостру фазу / Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 17.

3696. **Дмитрук С.** Поет живий, допоки люди читають його вірші : музею Максима Рильського у київ. Голосієві виповнилося 50 років / Сергій Дмитрук, Володимир Заїка // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 черв. (№ 113) 16 черв. (№ 113). — С. 6.

3697. **Зятьєв С.** Побувавши тут, наче повертаєшся в пекло тієї страшної війни : експонати Нац. музею історії України у другій Світовій війні одних повертають у фронтову молодість, а іншим нагадують про ті жахіття, які випали на долю їхніх батьків і дідів : [до 35-річчя музею] / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 27 трав. (№ 21). — С. 6.

3698. **Зятьєв С.** Тут і досі живе дух українства : [про музей "Хата на Приорці" та Літ.-меморіал. будинок-музей Тараса Шевченка] / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 10.

3699. **Келімбетов К.** ЕКСПО-2017 — база для створення Міжнародного Фінансового Центру : [про Міжнар. спеціалізовану вист. ЕСПО—2017, яка відбудеться в Астані] / Кайрат Келімбетов // Голос України. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 28.

3700. **Кривцун Д.** ShevChina : у Канів. музеї Тараса Шевченка відкрито безпрецедентну виставку іл. до кит. перекладу "Кобзаря" / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 9 серп. (№ 140). — С. 6—7.

3701. **Лиховид І.** Замах на музей історії Києва : закладу загрожує закриття. Офіційна версія — порушення норм експлуатації. Інший варіант — примха забудовника / Інна Лиховид // День. — 2016. — 15 черв. (№ 104). — С. 11.

3702. **Лобачук О.** Іван Франко і його школа : до 160-річчя Каменяра на його батьківщині відкрили виставку рідкісних архів. док. / Ольга Лобачук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 11.

3703. **Лук'янчук Г.** Постать, без якої наша історія неможлива : у Києві відкрилася виставка до 125-річчя з дня народж. засновника ОУН [Євгена Коновальця] / Георгій Лук'янчук // Слово Просвіти. — 2016. — 30 черв. — 6 лип. (№ 26). — С. 3.

3704. **Овчаренко Е.** У спільній боротьбі проти нацизму : [про док. виставку "У спільній боротьбі", що присвяч. українцям, які боролися з нацизмом у складі армій країн антигітлер. коаліції та рухах опору] / Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2016. — 12—18 трав. (№ 19). — С. 6.

3705. **Особова О.** Від шагів УНР до прапора з Трьохізбенки : життя в зоні АТО увічнюють у народ. музеї Старобільська / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 черв. (№ 109). — С. 6.

3706. **Пароваткіна Г.** Музейний детектив, або Мистецтво бути розумним / Ганна Пароваткіна // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 16.

3707. **Прокопенко М.** "Арсенал" на роздоріжжі... : у потужного культур.-мистец. та музейн. комплексу — новий керівник. Враження експертів суперечні / Марія Прокопенко, Тетяна Поліщук // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 6.

3708. **Прокопенко М.** Музейник як... детектив : загадки венеційської скриньки та календаря з Балі, віяло з тисячею облич та наволочка, на якій ніколи не спали, — про такі дивовижі розповідає нова виставка в Києві [в Нац. музеї мистецтв ім. Богдана та Варвари Ханенків] / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 8—9.

3709. **Рижков В.** Українці знову побачать "дніпрові пороги" : у Дніпропетровську триває виставка присвячена унікальному природ. та іст. явищу / Вадим Рижков // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 17.

3710. **Соколов Б.** "...Сиділи правильно" : переважна більшість населення Росії досі не вийшла з табірної повсякденності, або Чому в музеї "Перм-36" не знають, "що робити зі Стусом і Лук'яненком..." : [про аполітичний музей політ. репресій] / Борис Соколов // День. — 2016. — 31 трав. (№ 93). — С. 11.

3711. **Шульга П.** "Спасибі тобі, спасибі тобі!" : до 160-річчя з дня народж. видатного укр. письменника, вченого й громад. діяча Івана Франка (1856—1916) : [про вист., присвячену 130-річчю одруження Івана Франка з Ольгою Хоружинською] / Петро Шульга // Слово Просвіти. — 2016. — 16—22 черв. (№ 24). — С. 13.

070 Газети. Преса. Журналістика

3712. **Аврамчук О.** Перечитуючи Єжи Гедройця : про свободу, візіонерство і відповідальну журналістику — до 110-річної народж. Редактора / Олександр Аврамчук // День. — 2016. — 27 лип. (№ 131). — С. 5.

3713. **Бабій Г.** Як знайти "гемоглобін" для культури? : теле- і радіоведуча Галина Бабій поспілкувалася з "літньошколярами" про важливість правильної естетики в укр. медіа-просторі : [інтерв'ю / спілкувалися Христина Петренко, Марина Барба] // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 25, 28—29.

3714. **Вельма М.** "Багато було охочих поставити нашу газету на коліна..." : засл. журналіст України про свої 30 років перебування на посаді ред. громадсько-політ. часопису "Вісті Ковельщини" / Микола Вельма // Волинь-нова. — 2016. — 7 черв. (№ 62). — С. 6—7.

3715. **Гнатченко Л.** Статистика — з любов'ю : [деякі стат. дані з життя комунальних газ. Харківщини] / Лариса Гнатченко, Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 4 черв. (№ 67). — С. 3.

3716. **Гнаук Г.** Про зіткнення двох журналістик : Герхард Гнаук: "Брехня — єдина ланка, яка пов'язує між собою війну на Донбасі, допінговий скандал та інші явища російської дійсності" : [інтерв'ю з ним. журналістом / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 25, 29.

3717. **Грабовський С.** Вільно — по обидва боки фронту? : терористи, виявляється, вже не вороги свободи преси... / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 25, 28.

3718. **Грабовський С.** Поза політикою чи поза істиною і мораллю? : про колонку New York Times і не тільки... / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 25, 28.

3719. **Грабовський С.** Чи існують межі у свободі? : журналіст і політика: майже метафізичний погляд / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 28.

3720. **Гривінський Р.** "Деякі ЗМІ поведуться так, ніби в них "у запасі" є ще одна Україна" / Роман Гривінський, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 25, 28—29.

3721. **Груй С.** Це не просто тисяча. Це 20 років невтомного пошуку : минулого четверга Нововолинська міська газ. "Наше місто" відзначила вихід ювілейного номера / Світлана Груй // Волинь-нова. — 2016. — 19 квіт. (№ 43). — С. 8.

3722. **Гумницька Н.** Ідея і Чин "Дня" — утвердження національної ідентичності : двадцятиріч. ювілей газ. спонукає до аналізу цього феномену в укр. культурі сучас. спресованої іст. доби / Наталія Гумницька // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 25, 29.

3723. **Гуцуляк М.** Оцінка журналіста на замовлення : [про реформування ЗМІ] / Мирослава Гуцуляк // Подільські вісті. — 2016. — 14 квіт. (№ 42—43). — С. 1.

3724. **Зоц І.** "Коли бойовики увірвалися в Будинок преси, ми зрозуміли, що останній наш номер — за минулий тиждень": [інтерв'ю з гол. ред. обл. газ. "Донеччина" Ігорем Зоцем / спілкувався Павло Куш] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 трав. (№ 100). — С. 6.
3725. **Іванов С.** Від "протиріч" до смислів: Сергій Іванов: "Певна журналістська тусовка "застовпила" за собою прерогативу на свободу слова. Але ми не дамо її вкрасти: [інтерв'ю з блогером і журналістом / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 4—5.
3726. **Іщенко Н.** За ширмою "професійних стандартів": ми маємо зізнатися собі, що укр. інформпростір контролюється ворогом / Наталія Іщенко // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 25, 29.
3727. **Капсамун І.** "Колективний Дюранті"... : фотоальбом безпринципності поповнила світлина шептання Віктора Пінчука та Сергія Лещенка: [про принциповість "борців за правду"] / Іван Капсамун // День. — 2016. — 23 черв. (№ 109). — С. 5.
3728. **Капсамун І.** Про нове покоління "кучмістів": ще раз про стандарти журналістики на прикладі "справи Гонгадзе - Подольського" / Іван Капсамун, Валентин Торба, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 4—5.
3729. **Килимник Ю.** Факт з історії появи газети "День": (на що спрямовує даний їй талант Лариса Івшина) / Юрій Килимник // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 30.
3730. **Княжицький М.** Наші медіа повинні бути більш наступальні: [інтерв'ю з нар. депутатом Миколою Княжицьким про законопроект № 4303 щодо обмеження медіа-контенту країни-агресора / спілкувався Вадим Лубчак] // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 25, 29.
3731. **Княжицький М.** Принцип — як зброя: Микола Княжицький: "Я підтримую сайт "Миротворець": [інтерв'ю з журналістом / спілкувався Дмитро Кривцун] // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 25, 28.
3732. **Козак І.** Рукописи не горять, а газети — щезають: [про зменшення друк. вид. у Хмельниц. обл.] / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 3 черв. (№ 102). — С. 12.
3733. **Костюченко Ю.** То де ж "правда"? : про питання інформ. безпеки, "Громадське ТБ" і не тільки: [про персональну і корпоративну етику журналістів] / Юрій Костюченко // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 11.
3734. **Кривцун Д.** Чому заворушився окупант в Криму?, або Про проблеми інформаційної політики України / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 9 серп. (№ 140). — С. 2.
3735. **Лосєв І.** "Агенти" впливу і вплив "агентів": чому "незалежні" журналісти не бояться давати свої дані терористам, але остерігаються, що вони стануть відомі укр. громадськості / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 26—27.
3736. **Лосєв І.** "Победобесие" по-українськи: ситуація з "Миротворцем" показала, що головний професійний принцип багатьох журналістів — тотальна безпринципність: [про публікацію на сайті "Миротворець" списків укр. та інозем. журналістів, які співпрацювали з м-вом інозем. справ так званої ДНР] / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 26—27.
3737. **Лубчак В.** За списком: журналіст: "Не можна акредитуватися в міністерствах колабораціоністів і запевняти, що це для блага читача": [про оприлюднення сайтом "Миротворець" особистих даних укр. та інозем. журналістів, що отримали акредитацію для роботи у так званій "ДНР"] / Вадим Лубчак, Валентин Торба // День. — 2016. — 12 трав. (№ 80). — С. 5.
3738. **Лукас Е.** Стара модель журналістики як бізнесу зазнала краху: Едвард Лукас — про відповідальність медіа за розвиток громад. думки: [інтерв'ю з ред. тижн. "The Economist" / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 28—29.
3739. **Мельник А.** Як витягти журналіста із "вакууму"? : викладач ф-ту журналістики ЛНУ Андрій Мельник: "День" — видання з чітко ціннісною позицією / спілкувалася Оксана Груба // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 25, 28.
3740. **Райхель Ю.** Розгром РБК. Хто наступний? : рос. влада почала черговий наїзд на рештки опозиц. ЗМІ у зв'язку з погіршенням загальної ситуації / Юрій Райхель // День. — 2016. — 17 трав. (№ 83). — С. 10.
3741. **Руденко А.** Журналісти в Криму — під "прицілом" окупантів / Анастасія Руденко // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 5.
3742. **Руденко А.** Пропаганда — як технологія впливу: рос. журналісти зняли сюжет, в якому за-суджується присвоєння вул. ім. Джеймса Мейса. Укр. медіа залишаються інертними / Анастасія Руденко // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 25, 28.
3743. **Руденко А.** 15 років безкарності: у Слов'янську не забули Ігоря Александрова, який першим кинув виклик "донецькій мафії" / Анастасія Руденко // День. — 2016. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 2.
3744. **Сербін С.** Та чи тільки влада лізе в редакційний город?: [про реформування ЗМІ] / Світлана Сербін // Подільські вісті. — 2016. — 14 квіт. (№ 42—43). — С. 1.
3745. **Славенське** позорище України: 15 років з дня загибелі [журналіста] Ігоря Александрова / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 10.
3746. **Сосницький Л.** Зате щось там, мабуть, зекономлять?: [про роздержавлення преси у Запоріж. обл.] / Леонід Сосницький, Сергій Єгунов // Голос України. — 2016. — 3 черв. (№ 102). — С. 12.
3747. **Таукач О.** Brexit і санкції: преса США про можливі наслідки референдуму / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 7.

3748. **Філатенко А.** "Щоб незнайома людина відкрила тобі душу, треба самому бути цікавим" : засл. журналістка України Анастасія Філатенко про правила та закони в професії і в житті // Волинь-нова. — 2016. — 12 трав. (№ 51). — С. 8.

3749. **Худицький В.** Журналістика була сенсом його життя : [про журналіста Володимира Здоровега] / Василь Худицький // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 11.

3750. **Шевчук Ю.** Місія бійців інформаційного фронту — доносити правду про сучасну війну / Юліана Шевчук // Голос України. — 2016. — 8 черв. (№ 105). — С. 1—2.

3751. **Яковенко І.** Багатополярна журналістика, тобто просто — брехня : [про медіафорум у Москві до 75-річчя Совінформбюро "Нова епоха журналістики: прощання з мейнстрімом"] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 27.

3752. **Яковенко І.** Корисні мерзотники, що прикидаються ідіотами : [про роботу рос. журналістів] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 27.

3753. **Яковенко І.** Парад негідників на тлі вбитого журналіста [П. Шеремета] : [про репліки рос. політиків, "експертів" і журналістів] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 27.

3754. **Яковенко І.** Путін і Ердоган: дві моделі преси / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 27.

3755. **Яковенко І.** Фільтри війни : [про фільтри війни в головах рос. політиків, експертів і співробітників медіа] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 27.

3756. **Яковенко І.** Чи потрібна на війні правда? : [про оприлюднення перс. відомостей на сайті "Миротворець" про укр. та інозем. журналістів] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 27.

3757. **Яковенко І.** Щира радість і безсила злісність : [про реакцію рос. ЗМІ і рос. офіційну на звільнення Н. Савченко] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 27.

3758. **Яручик Ю.** Поки ми граємо в мовчанку : чому більшість італ. ЗМІ керується пророс. меседжами? / Юлія Яручик // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 28.

1 ФІЛОСОФІЯ. ПСИХОЛОГІЯ

1/14 Філософія

3759. **Рижков В.** Уперше на офіційному рівні: 135-річчя Олени Блаватської відзначили у Дніпропетровську / Вадим Рижков // День. — 2016. — 12 трав. (№ 80). — С. 2.

159.9 Психологія

3760. **Газін В.** "Не на часі": кунтаторство в Україні — велике зло : [кунтаторство — спосіб мислення і дій який означає брак сміливості, волі брати на себе відповідальність, повільність, очікування] / Володимир Газін // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 15.

3761. **Гольцберг К.** "Невдячні діти", або Синдром спорожнілого гнізда : [про відносини батьків і дітей] / Катерина Гольцберг // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 13.

3762. **Гостинна Д.** Усі ми на війні, але вони — на фронті : [круглий стіл на тему: "Проблеми подолання наслідків психотравмуючих ситуацій, викликаних подіями на сході України"] / Д. Гостинна // Подільські вісті. — 2016. — 5 квіт. (№ 38). — С. 2.

3763. **Невидимі** рани української війни: Києво-Могилянська академія відкрила два Центри психол. реабілітації. За 10 міс. у них підготували понад три тисячі фахівців // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 13.

3764. **Пілюк І.** "Діти кличуть мене на "ви", а я соромлюся" / Інна Пілюк // Волинь-нова. — 2016. — 28 квіт. (№ 47—48). — С. 11.

3765. **Психологічна** реабілітація учасників АТО надважлива : [з матеріалів Всеукр. міжвід. наук.-практ. конф. "Медичне забезпечення антитерористичної операції: науково-організаційні та медико-соціальні аспекти"] // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 1, 11.

3766. **Чорнієвич М.** "Роби щось, щоб повірити в себе": Львів'яни — про те, як досягнути мети / Мар'яна Чорнієвич // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 12.

3767. **Шлапак Я.** Життя як вчинок і вчинок як життя : 20 трав. — 90 років від дня народж. Володимира Роменця (1926—1998), укр. психолога, історика психології, мислителя / Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 9.

2 РЕЛІГІЯ. ТЕОЛОГІЯ (БОГОСЛОВ'Я)

3768. **Бондарчук А.** Це промовляв не церковний староста, а хохол-малорос з українським паспортом... : відкритий лист Вірі Чопко — вдові полеглого бійця Віктора Чопко та його матері : [про відмову в похованні бійця АТО УПЦ МП] / Андрій Бондарчук // Волинь-нова. — 2016. — 9 черв. (№ 63). — С. 8—9.

3769. **Грабовський С.** Християни чи смертохристи? : ще раз про возвеличення УПЦ МП воєнного злочинця — Ніколая II / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 19 лип. (№ 125). — С. 5.

3770. **Гузар Л.** "Любов — це бажання робити добро ближньому так, аби він теж захотів робити добро..." : [інтерв'ю з кардиналом Любомиром Гузаром / записала Ірина Кушинська] // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 8.

3771. **Капсамун І.** Звернення Ради до Варфоломія. Історичний крок : Тепер Вселенський Патріарх отримав більшу можливість розпочати на Всеправославному Соборі процедуру надання православної церкви в Україні автокефалії, — Віктор Єленський / Іван Капсамун // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 2, 4.
3772. **Капсамун І.** Патріарх Варфоломій: шанс залишитися в історії. "Українська церква може стати автокефальною під час Собору на Криті, але для цього всі православні мають бути свідомими та патріотичними", — експерт / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 4.
3773. **Крालюк П.** Історія повторюється? : заяви з боку представників УПЦ МП щодо готовності об'єднання не варто сприймати всерйоз / Петро Крालюк // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 10—11.
3774. **Крамарчук О.** Достойні справи й молитви дають наснагу в захисті правди : цими днями виповнилося 50 років служіння на Київ. кафедрі Патріарха Філарета / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 трав. (№ 90). — С. 2.
3775. **Кривцун Д.** В пошуках "точки зборки" : "Українська православна церква може внести нове дихання й нову якість у Вселенське православ'я і церковне життя", — релігієзнавець / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 30 черв. (№ 112). — С. 5.
3776. **Кривцун Д.** Знову їх манить Золотоверхий Київ... : сьогодні православні віряни відзначають 1028-му річницю Хрещення Київської Русі, яке Москва використовує для "м'якої інтервенції" / Дмитро Кривцун, Валентин Торба // День. — 2016. — 28 лип. (№ 132). — С. 4.
3777. **Кривцун Д.** Повернення в Царгород... : "Постання визнаної помісної православної церкви в Україні зруйнує міф про "тисячолітню історію Росії", — релігієзнавець / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 14 черв. (№ 103). — С. 4.
3778. **Кривцун Д.** Український, народний патріарх : до 50-річчя служіння на Київ. кафедрі Святійшого Патріарха Київського і всієї Руси-України Філарета / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 12 трав. (№ 80). — С. 4.
3779. **Кривцун Д.** "Хресна провокація" : "Так звана хода і її фінансування є московським замислом, а організація — "опоблоківська", — Віктор Єленський / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 27 лип. (№ 131). — С. 4.
3780. **Лавриш Ю.** Іслам: релігія без тероризму : враження від участі у V Міжнар. шк. ісламознавства / Юліана Лавриш // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 25, 30.
3781. **Лавриш Ю.** Любов проти агресії : роздуми про нетерпимість і закритість у секуляризованому світі : [про реліг. сутички та дискусії] / Юліана Лавриш // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 28.
3782. **Лавриш Ю.** Час викликів : роздуми про останні події в укр. релігійному середовищі / Юліана Лавриш // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 28.
3783. **Олександр (Драбинко)** "Повна канонічна незалежність — це єдиний шлях...": [розмова з Митрополитом Переяслав-Хмельницьким та Вишневським Олександром (Драбинком) — про Помісну церкву та єднання укр. православ'я / спілкувалася Юліана Лавриш // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 18—19.
3784. **Про Звернення** Верховної Ради України до Його Всесвятості Варфоломія, Архієпископа Константинополя і Нового Риму, Вселенського Патріарха щодо надання автокефалії Православній Церкві в Україні : постанова Верховної Ради України [№ 1422-VIII від 16 черв. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 18 черв. (№ 113). — С. 6 ; Урядовий кур'єр. — 22 черв. (№ 116) — С. 4.
3785. **Ричка В.** Афон. По кому тисячолітній подзвін? [про Афонський монастир] / Володимир Ричка // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 20.
3786. **Саган О.** Чи може УПЦ МП стати українською? / Олександр Саган // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 11.
3787. **Сталінська** розправа із греко-католиками : 130 років з дня народж. Гавриїла Костельника / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 черв. (№ 110). — С. 8.
3788. **Таран М.** Славетні нащадки духовної династії Дурдуківських / Микола Таран // Слово Просвіти. — 2016. — 19—25 трав. (№ 20). — С. 12—13.
3789. **Торба В.** 1028-рччя Хрещення Руси-України: повернення до коріння : "Зараз створюються сприятливі умови для визнання незалежною Української православної церкви", — Патріарх Філарет / Валентин Торба, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 14.
3790. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про відзначення** у 2016 році Дня хрещення Київської Русі-України : указ Президента України [№ 268/2016 від 22 черв. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 15 ; Голос України. — 25 черв. (№ 117) — С. 3.
3791. **Филипович Л.** Чиї інтереси стоять за Хресною ходою до Києва? Людмила Филипович: "Поки що у нас немає твердої впевненості, що це справді мирний і духовний захід..." : [інтерв'ю з зав. від. історії релігії та практ. релігієзнавства Ін-ту філософії ім. Г. Сковороди НАН України / спілкувався Валентин Торба.] // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 4.
3792. **Цимбалюк Є.** У Жидичині оживає найдревніший із часів Київської Русі монастир / Євген Цимбалюк // Голос України. — 2016. — 17 черв. (№ 112). — С. 13.
3793. **Чепурний В.** Всеправославний собор: оцінки і коментарі / Василь Чепурний // Голос України. — 2016. — 1 лип. (№ 120). — С. 5.

3794. **Шелудченко О.** Поні бігає по колу? : Біле братство — Вогняна Біблія — АллатРА / Ольга Шелудченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 13.

3795. **Щоткіна К.** Розсоборилися : [про відкриття Всеpravославного Собору] / Катерина Щоткіна // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 1, 3.

3 СУСПІЛЬНІ НАУКИ

31 Демографія. Соціологія. Статистика

314 Демографія. Вивчення народонаселення

3796. **Княжанський В.** Молодь залишає країну : експерт: "Такої ситуації з еміграцією у нас не було з 90-х років" / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 26 трав. (№ 90). — С. 8—9.

3797. **Миколук О.** "Сім'я вистояла..." : Укр. ін-т дослідж. екстремізму проаналізував, як війна впливає на демографію та трансформацію цінностей / Оксана Миколук // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 10.

3798. **Пиріг Л.** Демографія України та україноцентризм у державній політиці / Любомир Пиріг // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 лип. (№ 27). — С. 6—7.

3799. **Через** демографічні загрози Україна може зникнути : [про прес-конф., яка присвячена демогр. ситуації] // Слово Просвіти. — 2016. — 9—15 черв. (№ 23). — С. 3. — підгот. Едуард Овчаренко.

316 Соціологія

3800. **Білик О.** Хлопчики в блакитному, дівчатка в рожевому : [про гендерні стереотипи] / Оксана Білик // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 13.

3801. **Матвійчук О.** Україна в "транзитній зоні" : [про намагання побудувати стійкі демокр. ін-ти й орієнтацію на європ. стандарти] / Олександра Матвійчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 3.

3802. **Мельниченко А.** "Людина, по суті, стала функцією" : ініціатор акції #ЯНеБоюсьСказати Анастасія Мельниченко — про те, чому важливо говорити про свої травми і слабкості : [інтерв'ю з головою громад. орг. STUDENA про гендерно вмотивовані насильства з боку чоловіків / спілкувалася Марія Прокопенко] // День. — 2016. — 13 лип. (№ 121). — С. 10—11.

3803. **Миколук О.** Образ переселенців формують ЗМІ : ставлення українців до внутрішньо переміщених осіб позитивне або нейтральне, але житло їм орендують неохоче / Оксана Миколук // День. — 2016. — 22 черв. (№ 108). — С. 10.

3804. **Нечипорук Р.** Жінки в часи конфліктів : [про навч.-консульт. зустріч "Жінки в часи конфліктів: дії і надії"] / Роман Нечипорук // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 3.

3805. **Орлова С.** Руїна починається в головах: ментальні причини російської бідності / Світлана Орлова // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 13.

3806. **Прокопенко О.** Чи стали конкурентами переселенці? : соціологи з'ясували, як населення України ставиться до внутрішньо переміщених осіб зі сходу країни / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 черв. (№ 112). — С. 3.

3807. **Соколинська А.** "Квартира Міллер" : трикімнатна "хрущівка" в Харкові стала майданчиком соц. експерименту : [про "тимчасовий музей рад. повсякденності"] / Альона Соколинська // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 17.

3808. **Топачевський А.** Свідки "Тихого раю" : укр. природа і вдача народу : [про риси нац. характеру, які були виховані під впливом християн. культури і рідної природи] / Андрій Топачевський // Слово Просвіти. — 2016. — 12—18 трав. (№ 19). — С. 13.

3809. **Торба В.** Героїзм — індивідуальний вибір : Олесь Доній: "У нас в переліку героїв є люди, які боролися за незалежність, та люди, які сприяли російській агресії" / Валентин Торба // День. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 4.

3810. **Юрченко А.** Любов і біль : [про відносини в сім'ях, де є жертва і агресор] / Антоніна Юрченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 13.

3811. **Яців Р.** Соціальна маскулінність: у пошуках "добрих господарів" : [про соц.-політ. колізії в укр. суспільстві] / Роман Яців // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 15.

32 Політика

321 Форми політичної організації. Держава як політична влада

3812. **Дубровик-Рохова А.** Ключове питання. Без відповіді : два роки президентства Петра Порошенка: замість підсумків / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 25 трав. (№ 89). — С. 4.

3813. **Шишикіна Е.** "Я змушую себе бути оптимісткою" : [інтерв'ю з нар. депутатом VI скликання / Еліна Шишкіна — про відсутність системності і стратегії у нового покоління політиків ; спілкувалися Іван Капсамун, Дмитро Кривцун] // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 4—5.

322 Відносини між церквою та державою

3814. **Саган О.** Пріоритетні напрями політики України у сфері розбудови державно-церковних та міжнаціональних відносин, підтримки української діаспори / Олександр Саган // Слово Просвіти. — 2016. — 12—18 трав. (№ 19). — С. 5.

323/324 Внутрішні справи. Внутрішня політика

323/324(100-87) Внутрішня політика зарубіжних країн

3815. **Бериташвілі Д.** Грузія: Уроки війни—2008 : Давид Бериташвілі: Коли вовку хочеться їсти, то ягня ніщо не врятує, крім опору, якщо воно його чинитиме : [інтерв'ю з груз. експертом НКО Ін-т Свободи / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 9 серп. (№ 140). — С. 10—11.

3816. **Белесков М.** Імпічмент по-бразильському : [про імпічмент бразил. президента Ділми Русефф] / Микола Белесков // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 5.

3817. **Білорусь** на старті виборчої кампанії / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 4.

3818. **Вольчук Р.** Великобританія — на роздоріжжі : Вrexit сильно ослабить ЄС і матиме серйозні наслідки для Центральної Європи та України / Роман Вольчук // День. — 2016. — 31 трав. (№ 93). — С. 3.

3819. **Головко О.** Шекспір би плакав... : Великобританія проголосувала за вихід з Євросоюзу, лідери 27 країн-членів домовилися рішуче зберігати єдність / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 3.

3820. **Гривінський Р.** "Тиранів — люблять тирані" : експерт "Дня" — про ініціативу з встановлення пам'ятника Іванові Грозному в Росії / Роман Гривінський // День. — 2016. — 28 лип. (№ 132). — С. 5.

3821. **Джонсон С.** Дональд-руйнівник : його обіцянка "зробити Америку знову величною" — політичний обман / Саймон Джонсон // День. — 2016. — 7 черв. (№ 98). — С. 10.

3822. **Динамічна** зміна депутатів : [про вибори до верхньої палати парламенту в Японії] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 4.

3823. **Загоруйко Ю.** Референдум з непередбачуваним результатом : [про референдум у Великій Британії про можливий вихід з ЄС] / Юлія Загоруйко // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 5.

3824. **Імпічмент** по-бразильськи : [про процедуру імпічменту президента Бразилії Ділми Русефф] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 4.

3825. **Їжак О.** Вrexit. Піти не прощаючись : [Про вихід Великої Британії з ЄС] / Олексій Їжак // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 1, 5. — ЄС.

3826. **Казахстан** на роздоріжжі / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 4.

3827. **Каспрук В.** Ердоган підсадив на прем'єрство свого "політичного аватара" / Віктор Каспрук // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 4.

3828. **Коваль О.** Кінець "Ісламської держави" віщує початок нових воєн / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 4.

3829. **Коваль О.** Несподіваний Вrexit: Європа сама вказала Великій Британії на двері / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 1, 5. — ЄС.

3830. **Ковальова О.** Зіткнення двох версій перуанської правди : про особливості виборів у латиноамер. країні та укр. інтерес / Олександра Ковальова // День. — 2016. — 8 черв. (№ 99). — С. 3.

3831. **Козловський І.** Звідки ростуть ноги польської "Зміни"? [про діяльність і арешт лідера пол. партії "Зміна" Матеуша Пікорського] / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 21 трав. (№ 93). — С. 7.

3832. **Козловський І.** Поляки не бажають "Польєксіту" : [польські соціологи вирішили перевірити "європейські настрої" своїх співвітчизників] / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 7.

3833. **Консолідація** турецької влади / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 4.

3834. **Кравченко В.** Візовий трафарет Канади / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 5.

3835. **Кравченко В.** Небезпечні ігри Олександра Лукашенка : [про зняття санкцій з Білорусії] / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 5.

3836. **Кравченко В.** Тіні загиблих предків : у пол. парламенті готують законопроекти про геноцид поляків укр. націоналістами / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 1, 5.

3837. **Леві Б.-А.** Трамп-зрадник : партію Ейзенхауера і Рейгана реквізував корумпований демагог, який зраджує не лише ідеали своєї країни, а і її фундамент. нац. інтереси / Бернар-Анрі Леві // День. — 2016. — 4 серп. (№ 137). — С. 3.

3838. **Логінов Я.** Словаччина з коаліцією: влада об'єднала давніх ворогів / Якуб Логінов // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 4.

3839. **Логінов Я.** Чеська політика: кінець ідеалістів, час олігархів / Якуб Логінов // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 5.

3840. **Лосєва І.** Фронт зовнішній і внутрішній, або Чому врятувати Україну може лише наша армія і озброєний народ : у РФ — "закручування гайок" / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 26—27.
3841. **Ляшко О.** Стратегічні перспективи BREXIT / Олег Ляшко // Голос України. — 2016. — 1 лип. (№ 120). — С. 4.
3842. **Мартинов А.** Британія отримала нову Маргарет Тетчер / Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 4.
3843. **Мартинов А.** Заколот військових у Туреччині / Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 5.
3844. **Мартинов А.** Криза латиноамериканської моделі соціалізму : [про внутрішньополіт. кризи у Бразилії та Венесуелі] / Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 5.
3845. **Мартинов А.** Турецький гамбіт на геополітичній шахівниці / Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 5.
3846. **Немирич С.** 2017-й: напередодні : [вищою метою рос. політики є збереження путін. режиму] / Сергій Немирич, Андрій Поліщук // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 3.
3847. **Передвиборча** розстановка сил у США // Демократична Україна. — 2016. — 29 лип. (№ 30). — С. 4. — підгот. Андрій Мартинов.
3848. **Петрів П.** Бразильські політичні ігри / Петро Петрів // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 5.
3849. **Петрів П.** Трамп і Росія : [довідка Д. Трампа про зміну підходів з питань закордон. політики] / Петро Петрів // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 5.
3850. **Петрів П.** Як нагодувати оточених сирійців? : [про гум. конвої до Сирії] / Петро Петрів // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 5.
3851. **Петренко Є.** Від олігархічного плюралізму — до гегемонії : [про зміни співвідношення політ. сил у Молдові] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 5.
3852. **Петренко Є.** Геополітичний презент для Москви : [про проблеми в Євросоюзі] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 5.
3853. **Петренко Є.** Зомбі із Зімбабве : [про президента Зімбабве Роберта Мугабе] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 24 черв. (№ 25). — С. 5.
3854. **Петренко Є.** Краєвид після битви : [про вибори в Австрії] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 5.
3855. **Петренко Є.** На фінішній прямій : [про виборчу кампанію Хіллари Клінтон] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 5.
3856. **Петренко Є.** Найпотужніший політик Європи : [про президента Туреччини Р. Ердогана] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 5.
3857. **Петренко Є.** Сі повертає назад? : [про президента Китаю Сі Цзіньпіня] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 5.
3858. **Піррова** перемога британських європейських скептиків / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 14.
3859. **Президентські** перегони в США: ніздря у ніздю / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 4.
3860. **Райхель Ю.** Наближення венесуельського Майдану : Мадуро йти не хоче й, схоже, вирішив використати досвід попередньої укр. влади / Юрій Райхель // День. — 2016. — 23 черв. (№ 109). — С. 3.
3861. **Райхель Ю.** Посягання на сакральне : у Казахстані — масові хвилювання на знак протесту проти дозволу продажу землі іноземцям / Юрій Райхель // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 7.
3862. **Романюк В.** Венесуела — квиток в одному напрямку : які уроки треба винести Україні з боліварських експериментів у Латинській Америці / Віктор Романюк // День. — 2016. — 15 черв. (№ 104). — С. 3.
3863. **Романюк В.** Хто може побороти корупцію? Органи чи люди? : досвід Бразилії, або Ціна відкату у 3% / Віктор Романюк // День. — 2016. — 5 лип. (№ 115). — С. 11.
3864. **Сірук М.** Австрійський прецедент : переможця на президент. виборах визначають голоси, які віддали поштою / Микола Сірук // День. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 3.
3865. **Сірук М.** Великобританія як "піддослідна свинка" : експерти "Дня" — про реакцію ЄС на Brexit і як Україні готуватись до нового "вікна можливостей" / Микола Сірук // День. — 2016. — 30 черв. (№ 112). — С. 3.
3866. **Сірук М.** Випробування... популізмом : Обрі Джюетт: "Прихильники Трампа вважають, що чотири роки Клінтон на посаді президента стануть катастрофою для країни" / Микола Сірук // День. — 2016. — 2 серп. (№ 135). — С. 2.
3867. **Сірук М.** "Дії Росії на Донбасі він однозначно засуджує" : п'ять уроків виборів : [про нового президента Австрії Александера Ван дер Беллена] / Микола Сірук // День. — 2016. — 25 трав. (№ 89). — С. 3.
3868. **Сірук М.** Ердоган зупинив путч. Що далі? : експерт: як мінімум, багатопартійна система залишиться, але "Кемалійська Республіка" померла / Микола Сірук // День. — 2016. — 19 лип. (№ 125). — С. 2.
3869. **Сірук М.** Кемерона замінить "сильна" і "компетентна" Мей : Володимир Хандогій: Позиція Британії на підтримку України в НАТО зберігатиметься / Микола Сірук // День. — 2016. — 13 лип. (№ 121). — С. 3.

3870. **Сірук М.** "Манафорт впливає на оцінку Трампом ситуації в Україні" : експерти — про призначення колишнього американського політтехнолога Януковича главою виборчого штабу нью-йоркського мільярдера / Микола Сірук // День. — 2016. — 26 трав. (№ 90). — С. 3.

3871. **Сірук М.** Обама вірить у Клінтон. Незважаючи ні на що : експерт: "У таборі демократів робляться розумні кроки на підтримку лідируючого претендента від своєї партії" / Микола Сірук // День. — 2016. — 7 лип. (№ 117). — С. 3.

3872. **Сірук М.** Про своєрідність виборів в Австралії : Микола Кулінич: Сідней ввів санкції проти Росії не на півроку, а до 2018 року / Микола Сірук // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 3.

3873. **Сірук М.** Про чотири скандали першого дня з'їзду GOP / Микола Сірук // День. — 2016. — 20 лип. (№ 126). — С. 3.

3874. **Сірук М.** Хто "розігриває" Трампа? : останні коментарі кандидата-республіканця з питань зовн. політики викликали критику з боку медіа та експертів-міжнародників / Микола Сірук // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 7.

3875. **Сірук М.** Час відплати для Гілларі? : чому Путін намагається дискредитувати кандидата від Демокр. партії робить ставку на Трампа / Микола Сірук // День. — 2016. — 27 лип. (№ 131). — С. 3.

3876. **Сюндюков І.** Блукання манівцями "Третього Риму" : моск. "православні комуністи" остаточно загубилися в часі й просторі : [про внесення в Держдуму Росії законопроекту про перенесення Дня Росії — з 12 червня на 28 липня — День Хрещення Русі] / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 2.

3877. **Сюндюков І.** Потрапляння в "десятку", або Чому відкриття пам'ятника гетьману Мазепі у Полтаві викликало неприховану лють у Москві / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 11 трав. (№ 79). — С. 2.

3878. **Таукач О.** Їх залишилися тільки троє: новий етап президентських перегонов у США / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 17 трав. (№ 89). — С. 7.

3879. **Таукач О.** Передвиборна кампанія США на фінальній прямій: віражі не виключаються / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 7.

3880. **Умеров І.** "Нині зрадники судять тих, хто не зрадив" : заст. голови Меджлісу Ільмі Умеров — про новий виток репресій проти крим. татар / розмовляла Марія Семенченко // День. — 2016. — 17 трав. (№ 83). — С. 4—5.

3881. **Уроки** австралійської демократії : [про парлам. вибори в Австралії] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 4.

3882. **Федоренко К.** Кіпр: примарний шанс єдності : [про возз'єднання двох частин Кіпру] / Костянтин Федоренко // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 5.

3883. **Французький** політичний футбол / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 4.

3884. **Хаос** по-венесуельські : [про неспроможність розв'язати традиц. соц. проблеми венесуел. сусп-ва] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 24 черв. (№ 25). — С. 4.

3885. **Шимко Л.** Про "умиротворення диктаторського режиму" : "Чи відмовиться Оттава від канадських цінностей, щоб задовольнити російські інтереси?" / Леся Шимко // День. — 2016. — 19 трав. (№ 85). — С. 3.

3886. **Щерба О.** Інша Європа : [про президентські вибори в Австрії] / Олександр Щерба // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 5.

3887. **Яковенко І.** Завтра знову війна, завтра знову в похід : [про рос. телепрограму "Время покажет"] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 27.

3888. **Яковенко І.** Крим, Туреччина і внутрішній устрій російської людини / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 27.

3889. **Яковенко І.** Навколофутбол, навколополітика, навколовійна, навколокраїна : [про реакцію Росії на події на Чемпіонаті з футболу] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 27.

3890. **Яковенко І.** Понти : [про рос. програму "Политика" від 1.06.2016 р.] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 27.

323/324(477) Внутрішня політика України

3891. **Березовець Т.** Про протистояння — "в довгу" : Тарас Березовець: "Насамперед ми повинні розраховувати на самих себе і пам'ятати, що "смерть Кремля" — у Вашингтоні, а не в Брюсселі" : [інтерв'ю з політологом / спілкувався Дмитро Кривцун] // День. — 2016. — 20 лип. (№ 126). — С. 4.

3892. **Бойко В.** 4 "Д" для України : нам потрібен свій "план Маршалла", який би включав декорумпізацію, деолігархізацію, десовєтізацію та деагентуризацію / Володимир Бойко // День. — 2016. — 20 лип. (№ 126). — С. 5.

3893. **Брусенський О.** Влада і громада: у стані "партизанської війни" : [про декомунізацію на Полтавщині] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 6.

3894. **Брусенський О.** Зброя і люди: у повітрі запахло порохом : [про проблему розповсюдж. нелегал. зброї] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 29 лип. (№ 30). — С. 8.

3895. **Вакарчук С.** "Не дивімося на Україну, як на вітально із сервантом..." : [яку Україну хочемо мати, хто і для кого має її будувати / Святослав Вакарчук ; записала Ярослава Тимошук] // Волинь-нова. — 2016. — 7 черв. (№ 62). — С. 1, 3.

3896. **Веригіна І.** Як змусити Росію заплатити за агресію : Ірина Веригіна: "Чим більше буде рішень українських судів, тим більшим буде тиск на Кремль" : [інтерв'ю з екс-головою Луганської обл. / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 15 черв. (№ 104). — С. 8.
3897. **Власенко В.** Людська гідність як мішень для терориста : "жорстокою бійнею" назвав Барак Обама теракт в Орландо і закликав співвітчизників не піддаватися страху / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 черв. (№ 111). — С. 2.
3898. **Власенко В.** Тероризм у Росії процвітає з відома Кремля : Надія Савченко має намір створити міжнар. комітет зі звільнення укр. полонених / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 черв. (№ 117). — С. 3.
3899. **Власенко В.** "Я в усьому розберусь, тому не поспішайте ставити тавро" : [прес-конф. Н. Савченко після повернення в Україну] / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 трав. (№ 100). — С. 2.
3900. **Вовк С.** "Скільки ще Україні жити у проблемах?" : Прем'єр пояснив, що відповідь на це запитання прописана в плані дій уряду на поточ. рік / Світлана Вовк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 трав. (№ 100). — С. 3.
3901. **Возняк Т.** Вчимося перемагати! : "соціально-політична революція буде продовжуватися", — Тарас Возняк : [інтерв'ю з культурологом, політологом, головним ред. та засновником Незалежного культурол. журн. "І" / спілкувався Дмитро Плахта] // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 14—15.
3902. **Галата Я.** Декомунізація: неквапливою ходою до успіху? / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 2.
3903. **Галата Я.** Люстрація по-українськи: крок вперед, два назад / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 17 черв. (№ 24). — С. 2.
3904. **Галата Я.** Нові відтінки партійного спектра : прояви яких політ. проектів можна чекати в Україні вже найближчим часом? / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 2.
3905. **Галата Я.** Перспективи воєнного стану: за і проти / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 29 лип. (№ 30). — С. 2.
3906. **Галата Я.** Президентська "двійка" : незабаром мине два роки з моменту проведення в Україні позачерг. виборів, на яких главою держави було обрано Петра Порошенка / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 3.
3907. **Галата Я.** Тепло рідної землі... : Україна та світ до і після повернення Надії Савченко на Батьківщину / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 27 трав. (№ 21). — С. 2.
3908. **Ганущак Ю.** Фейк-парад суверенітетів : [про звернення деяких облрад до Кабінету міністрів України з вимогою встановити договірні відносини між урядом і облрадами] / Юрій Ганущак // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 1—2.
3909. **Голованова І.** 25 років Незалежності: епоха надій, боротьби і розчарувань / Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 23 серп. (№ 89—90). — С. 3.
3910. **Головко О.** Не забуваймо тих, хто ще не повернувся : Україна боротиметься за всіх заручників, яких ув'язнено в Росії : [про повернення Геннадія Афанасьєва та Юрія Солошенка з полону] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 черв. (№ 113). — С. 2.
3911. **Гопко Г.** "Мають бути не нові партії, а нова якість" : [інтерв'ю з головою Ком. Верховної Ради у закордон. справах Ганною Гопко / спілкувалися Анна Голішевська, Дмитро Байда] // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 4—5.
3912. **Горбулін В.** "2017-й: далі буде..." : ціннісні ресурси війни і миру: український формат / Володимир Горбулін // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 2.
3913. **Горбунова О.** Турбуватися мають лише ті, хто намагається організувати бізнес на біді людей : [з парлам. хроніки 17 черв. про вирішення проблем внутрішньо переміщених осіб] / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 18 черв. (№ 113). — С. 1—2.
3914. **Готові** до компромісу з гуманітарних питань : [з засідання Міжпарлам. ради Україна—НАТО] // Голос України. — 2016. — 17 черв. (№ 112). — С. 3. — НАТО.
3915. **Грабовський С.** Самовпевнена некомпетентність : [про "Лекцію Свободи" Святослава Вакарчука на ІV Львів. медіафорумі] / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 1 черв. (№ 94). — С. 4.
3916. **Гречанінов В.** Більшість українців — за вступ до НАТО : соціол. дослідж. свідчать: кількість його прихильників останнім часом зросла : [інтерв'ю з президентом Атлантичної Ради України Вадимом Гречаніновим / інтерв'ю провів Сергій Зятєв] // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 6. — НАТО.
3917. **Гунчик В.** Подвиг попередніх поколінь надихає на боротьбу за гідне майбутнє країни : звернення голови Волин. облдержадм. Володимира Гунчака з нагоди Дня пам'яті та примирення // Волинь-нова. — 2016. — 7 трав. (№ 50). — С. 4.
3918. **Голібард Є.** Дитяча глупота чи доросла зрада? : [про роботу РНБО] / Євген Голібард // Слово Просвіти. — 2016. — 30 черв. — 6 лип. (№ 26). — С. 4.
3919. **Данилов О.** Як починалася окупація... : Олексій Данилов: "У 1990-х вбивали конкурентів — таких, як Щербань, які могли б стати на заваді "режиму Кучми" : [інтерв'ю з екс-мером Луганська / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 5.

3920. **Деякі питання** Міністерства з питань тимчасово окупованих територій та внутрішньо переміщених осіб : постанова Кабінету Міністрів України № 376 від 8 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 черв. (№ 120). — С. 11—12.

3921. **Дроздовський Д.** Час Гідності. Час Надії : [про повернення Надії Савченко з полону] / Дмитро Дроздовський // Слово Просвіти. — 2016. — 2—8 черв. (№ 22). — С. 1.

3922. **Дубровський В.** "Варяги" і "греки": як припасувати костюмчик : навіщо Україні потрібні інозем. реформатори, і як отримати максимум користі від їхньої неминучої участі в наших справах / Володимир Дубровський // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 6.

3923. **За Україну**, за її волю, за честь і славу, за народ! : звернення [Всеукр. Форуму "Українська альтернатива"] до громад. орг., нац.-патріот. партій і рухів, до кожного, хто усвідомлює себе українцем на своїй землі // Слово Просвіти. — 2016. — 30 черв. — 6 лип. (№ 26). — С. 1.

3924. **Заболотна Н.** Хто "риє" під "Арсенал"? : Наталія Заболотна: "Минулого року у нас було три перевірки: КРУ ДУС, Держфінінспекції та величезна — Рахункової палати : [інтерв'ю з дир. музейного комплексу "Мистецький Арсенал" / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова] // День. — 2016. — 6 лип. (№ 116). — С. 10—11.

3925. **Замість** ресторанів — їдальні, замість курортників — поранені "ополченці" : про атмосферу і людей у Ялті : [враження кримчанки про життя в Криму / записала Ліна Куш] // Голос України. — 2016. — 18 трав. (№ 90). — С. 5.

3926. **Зможемо** перемогти у війні у більш широкому сенсі, аніж мілітарному : [про зустріч Голови Верховної Ради України Андрія Парубія із заст. Ген. секретаря НАТО Александром Вершбоу] // Голос України. — 2016. — 16 квіт. (№ 70). — С. 2.

3927. **Іванів С.** Імена катів — геть з мапи України! : [про урочистості у Нац. іст.-меморіал. заповіднику "Биківнянські могили"] / Сергій Іванів // Голос України. — 2016. — 17 трав. (№ 89). — С. 6.

3928. **Казанський Д.** Коли розпочалася окупація? : Денис Казанський: "Набагато раніше бойових дій. І що довше там буде Росія, то менші шанси повернути українські території" : [інтерв'ю з донбас. блогером / спілкувалися Анна Голішевська, Дмитро Байда] // День. — 2016. — 26 лип. (№ 130). — С. 4—5.

3929. **Каплан Н.** Про "новий ГУЛАГ" : сестра Олега Сенцова — Наталія Каплан: "Журналісти не повинні забувати запитувати у влади, яка робота ведеться щодо звільнення українських хлопців" : [інтерв'ю з сестрою Олега Сенцова / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 13 лип. (№ 121). — С. 4—5.

3930. **Капсамун І.** "Варяги" на замовлення. Який результат? : перший "призов" дав скандальні результати, але у владі не вгамувалися... / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 4 серп. (№ 137). — С. 4—5.

3931. **Капсамун І.** "Український спрут"... : як боротися зі зрощенням криміналу і політики? / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 19 трав. (№ 85). — С. 5.

3932. **Капсамун І.** Як Україна осмислила День пам'яті жертв політичних репресій? [вшанування Дня пам'яті жертв політ. репресій на території Нац. іст.-мемор. заповідника "Биківнянські могили"] / Іван Капсамун // День. — 2016. — 17 трав. (№ 83). — С. 5.

3933. **Кир'ян Н.** Україноцентризм — головна засада "Української альтернативи" : [з засідання Ради Форуму "Українська альтернатива"] / Надія Кир'ян // Слово Просвіти. — 2016. — 9—15 черв. (№ 23). — С. 1—2.

3934. **Кінзерська Ю.** Vexit показав, що нам потрібно розбудовувати власну ефективну державу / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 25 черв. (№ 117). — С. 15.

3935. **Коваленко С.** Два роки Президента: зроблено багато, але зробити треба більше / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 25 трав. (№ 95). — С. 3.

3936. **Коваленко С.** Завдання виконали і чекаємо рішення з безвізового режиму : [Україна виконала всі техн. вимоги, необхідні для запровадж. безвіз. режиму з Європ. Союзом] / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 30 черв. (№ 119). — С. 3. — ЄС.

3937. **Кольцова М.** Президентські прогнози : [прес-конф. за участю Президента] / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 7 черв. (№ 68). — С. 2.

3938. **Котигоренко В.** Чи можливе життя поза Мінськом? / Віктор Котигоренко // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 2.

3939. **Крамарчук О.** Петро Порошенко: "Будьте вільними у своїх думках" : юне покоління, виховане на ідеалах свободи й демократії, може збудувати успішну країну / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 черв. (№ 103). — С. 3.

3940. **Крамарчук О.** Пріоритет "децентралізація" підтверджено : [матеріали з засідання нагляд. ради Програми Ради Європи для України на 2015—2017 рр.] / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 черв. (№ 105). — С. 3.

3941. **Крим** — це Україна і треба не лише говорити про це, а й розпочати процес деокупації : [з парлам. слухань на тему: "Стратегія реінтеграції в Україну тимчасово окупованої території Автономної Республіки Крим і міста Севастополя: проблемні питання, шляхи, методи та способи"] // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 2.

3942. **Куш Л.** Війна розпочалася з Криму і повинна завершитися поверненням півострова : [парлам. слухання на тему: "Стратегія реінтеграції в Україну тимчасово окупованої території Автономної Республіки Крим і міста Севастополя: проблемні питання, шляхи, методи та способи"] / Ліна Куш // Голос України. — 2016. — 17 черв. (№ 112). — С. 3.

3943. **Куш Л.** Сергій Тарута: "Щойно будуть домовленості, лідери проросійських формувань тікатимуть, як пацюки": [за прямі переговори між "ДНР" і "ЛНР"] / Ліна Куш // *Голос України*. — 2016. — 17 черв. (№ 112). — С. 16.
3944. **Лавренюк С.** Гасло "Україна — це Європа" матеріалізується: [з парлам. засідання 21 квіт.] / Сергій Лавренюк // *Голос України*. — 2016. — 22 квіт. (№ 74). — С. 1—2.
3945. **Лосєв І.** Абсурдний нейтралітет: як укр. керівництву знайти дипломат. креатив? / Ігор Лосєв // *День*. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 26—27.
3946. **Лосєв І.** Імена і символи: залізна дисципліна, організованість, розуміння генеральної мети — шлях побудови держави / Ігор Лосєв // *День*. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 26—27.
3947. **Лосєв І.** "Плавильний котелок"...: як не перетворити Україну на ще одну — паралельну — Росію / Ігор Лосєв // *День*. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 26—27.
3948. **Лосєв І.** Радість з присмаком песимізму, або Чому перемоги без боротьби — неможливо: [про боротьбу за національні інтереси України] / Ігор Лосєв // *День*. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 26—27.
3949. **Лосєв І.** Тяжка праця пізнання...: стане Надія Савченко ефективним і корисним для укр. народу політиком чи включить механізм своєї політ. самоліквідації? / Ігор Лосєв // *День*. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 25, 26—27.
3950. **Лосєв І.** Фатальні миті...: чому емоційні спалахи замість продуманої політики багато разів коштували польському народові жакливих катастроф і страждань / Ігор Лосєв // *День*. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 26—27.
3951. **Лутковська В.** "...У нас немає стратегії щодо переселенців": омбудсмен Валерія Лутковська — про нові виклики, пов'язані з рос. агресією: [інтерв'ю з омбудсменом / спілкувалася Марія Прокопенко] // *День*. — 2016. — 14 лип. (№ 122). — С. 10—11.
3952. **Луценко І.** "Смисли в політику приходять через журналістів...": гість Літньої школи журналістики "Дня" — нар. деп. Ігор Луценко: [інтерв'ю / спілкувалися Анна Голішевська, Христина Петренко] // *День*. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 4—5.
3953. **Луценко І.** Чому молоді не зробили "антиолігархічний вибір": Ігор Луценко: "Так було влаштовано Пінчуком: мовляв, певна категорія людей є обличчям України ..." : [інтерв'ю / розмовляли Іван Капсамун, Дмитро Кривцун] // *День*. — 2016. — 18 трав. (№ 84). — С. 4—5.
3954. **Малімон Н.** Ще один аспект декомунізації: у селі на Волині ліквідовують Музей партизанської слави. А що пропонують натомість? / Наталія Малімон // *День*. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 19.
3955. **Мацегора К.** Америка підтримає реформи матеріально: США найбільше цікавить проведення Україною перетворень, прогрес у боротьбі з корупцією та стан справ на сході: [зустріч Прем'єр-міністра України В. Гройсмана з віце-президентом Д. Керрі] / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 17 черв. (№ 114). — С. 2.
3956. **Мацегора К.** "Відбуваються незворотні зміни": Президент оптимістично налаштований щодо збереження суверенітету й набуття безвізового режиму з ЄС / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 4 черв. (№ 105). — ЄС.
3957. **Мацегора К.** То була, є й буде наша перемога!: пам'ять про 8 і 9 травня зобов'язує об'єднати укр. націю у спільній боротьбі за краще майбутнє / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 2.
3958. **Медуниця Ю.** Злочини РФ у Криму не мають строку давності: деокупація укр. півострова розпочнеться з усвідомлення нац. належності: [виступ Президента України у день 72-річчя депортації кримсько-татарського населення] / Юрій Медуниця // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 20 трав. (№ 94). — С. 2.
3959. **Мельник В.** Будьмо пильними: у наші двері стукає фашизм / Валерій Мельник // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 3.
3960. **Мельник С.** Рекомендації Євросоюзу готують до імплементації / Сергій Мельник // *Голос України*. — 2016. — 22 квіт. (№ 74). — С. 3.
3961. **Мороз О.** На межі: [про кн. "Формула демократії: народ — Конституція — влада (20-річчю Конституції України присвячується)"] / Олександр Мороз // *Голос України*. — 2016. — 22 квіт. (№ 74). — С. 4.
3962. **Насіров Р.** "У реформах головне — перейти точку неповернення": [інтерв'ю з головою Держ. фіскальної служби Романом Насіровим / спілкувався Сергій Сулима] // *Голос України*. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 4.
3963. **Омелян В.** Реформи на "слабеньку трієчку": міністр інфраструктури Володимир Омелян оцінив 100 днів роботи уряду: [інтерв'ю / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова] // *День*. — 2016. — 27 лип. (№ 131). — С. 8—9.
3964. **Парубій А.** Привітання Голови Верховної Ради України жителям міста Маріуполя Донецької області: [з нагоди визволення міста від пророс. сепарат. сил] / Андрій Парубій // *Голос України*. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 1.
3965. **Парубій А.** "Результати вже відчуємо цього року": [інтерв'ю вітчизн. ЗМІ] / Андрій Парубій // *Голос України*. — 2016. — 26 квіт. (№ 76). — С. 2.
3966. **Перстньова Н.** Приборкання норовливого, або По кому дзеленькав дзвіночок?: [про роботу Одес. губернатора М. Саакашвілі] / Ніна Перстньова // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 1, 3.

3967. **Писанська Н.** Проблеми еліт і пересічних громадян : [про можливості сценарію врегулювання конфлікту в Україні] / Наталія Писанська // *Голос України*. — 2016. — 16 квіт. (№ 70). — С. 5.
3968. **Писанська Н.** Рефат Чубаров: кримське питання треба вносити в Мінські угоди / Наталія Писанська // *Голос України*. — 2016. — 30 квіт. (№ 80). — С. 9.
3969. **Питання** визволення заручників — перше у Нормандському форматі // *Голос України*. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 1, 11.
3970. **Поліщук І.** У пошуках невідомих : в Україні планують створити єдине довідкове бюро безвісті зниклих громадян / Ірина Поліщук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 6.
3971. **Порошенко П.** Відкрилося друге дихання проведення змін у країні : [підсумк. прес-конф. з нагоди другої річниці перебування на посаді Глави Держави] / Петро Порошенко // *Голос України*. — 2016. — 4 черв. (№ 103). — С. 3.
3972. **Працювати** над тим, щоб побратими повернулися додому : [з парлам. хроніки 15 черв.] // *Голос України*. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 1—2.
3973. **Пристайко В.** Про "гібридний мирний процес" : Вадим Пристайко: "Нічого кращого на цей час, ніж Мінські домовленості, ми не маємо" : [інтерв'ю з заст. міністра закордон. справ / спілкувався Микола Сірук] // *День*. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 10—11.
3974. **Про затвердження** плану заходів з підготовки та відзначення 25-ї річниці незалежності України : розпорядження Кабінету Міністрів України № 424-р від 5 трав. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 24 черв. (№ 118). — С. 12.
3975. **Про проведення** парламентських слухань про становище молоді в Україні на тему: "Ціннісні орієнтації сучасної української молоді" : постанова Верховної Ради України [№ 1397-VIII від 1 черв. 2016 р.] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 15 ; *Голос України*. — 11 черв. (№ 108). — С. 3.
3976. **Про утворення** комісій з реорганізації Державного агентства з питань відновлення Донбасу і Державної служби з питань Автономної Республіки Крим та міста Севастополя : розпорядження Кабінету Міністрів України № 358-р від 29 квіт. 2016 р. // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 18 трав. (№ 92). — С. 10.
3977. **Прокопенко О.** Діти війни : фахівці дослідж. ситуацію щодо залучення неповноліт. жителів Донбасу до збройн. конфлікту на сході України / Ольга Прокопенко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 23 черв. (№ 117). — С. 5.
3978. **Прокопенко О.** "Не скрізь нас приймали щиро" : агітпотяг єднання, пройшовши тестове випробування у прифронт. містечках Донец. й Луган. обл., готується до наступ. подорожі / Ольга Прокопенко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 14 черв. (№ 111). — С. 1, 4.
3979. **Прокопенко О.** Щоб захистити права внутрішньо переміщених осіб : [брифінг на тему "Рішення уряду, спрямовані на врегулювання питання своєчасного забезпечення соціальних виплат внутрішньо переміщеним особам та контролю їх здійснення"] / Ольга Прокопенко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 2.
3980. **Роговик О.** Тези-індикатори в промовах Петра Порошенка : [про напрями в політ. діяльності] / Олексій Роговик, Марія Полянська // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 3.
3981. **Рогущкий В.** Як повернути "Мінськ" на свою користь? : настає момент, колу Україна має або покійно виконати волю інших держав, або показати характер / Василь Рогущкий // *Волинь-нова*. — 2016. — 5 трав. (№ 49). — С. 3.
3982. **Ромашкіна О.** Подолати корупцію можна лише спільними зусиллями : [парлам. слухання: "Стан реалізації засад антикорупційної політики в Україні"] / Олена Ромашкіна // *Голос України*. — 2016. — 20 трав. (№ 92). — С. 3.
3983. **Руденко М.** Кримські татари: народ-мученик : [до Дня пам'яті жертв депортації кримськотатарського народу] / Микола Руденко // *Голос України*. — 2016. — 18 трав. (№ 90). — С. 4.
3984. **Руденко М.** Не далекі родичі, а такі ж громадяни : [про ухвалення рішень щодо обмеження прав жителів півострова] / Михайло Руденко // *Голос України*. — 2016. — 15 черв. (№ 110). — С. 6.
3985. **Саакашвілі М.** "Коли Україна проведе справжню реформи, режим Путіна почне тріщати по швах" : [інтерв'ю з главою Одес. ОДА Міхеїлом Саакашвілі / спілкувалася Анастасія Руденко] // *День*. — 2016. — 3 серп. (№ 136). — С. 4.
3986. **Самасва Ю.** Полювання на інвестора. Сезон закрито : [про створення Урядом офісу із залучення інвестицій і системи супроводу інвесторів] / Юлія Самасва // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 1, 6.
3987. **Самар В.** Крим повинен заговорити "одним голосом" : [про держполітику в питанні деокупації Криму] / Валентина Самар // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 2.
3988. **Семенчук В.** Рефат Чубаров: "У Заходу не має бути іншого виходу, окрім як захищати нас" : [з парлам. слухань на тему: "Стратегія реінтеграції в Україну тимчасово окупованої території Автономної Республіки Крим і міста Севастополя: проблемні питання, шляхи, методи та способи"] / Влад Семенчук // *Голос України*. — 2016. — 15 черв. (№ 110). — С. 6.
3989. **Сенченко А.** "Ми повернемо Крим, не сумнівайтеся" : Андрій Сенченко провів майстер-клас для Літньої школи журналістів газ. "День" // *День*. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 4—5.
3990. **Сірук М.** "Перестаньте захищатися, атакуйте" : як в Україні боротися з пророс. лобі у Франції / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 16 черв. (№ 105). — С. 11.

3991. **Сміян Н.** Довіра до Верховної Ради зростає : [з засідання Верховної Ради України 22 квіт.] / Надія Сміян // *Голос України*. — 2016. — 23 квіт. (№ 75). — С. 1—2.
3992. **Сміян Н.** Євроінтеграція — це внутрішні щоденні зміни : [брифінг нар. депутатів, представників уряду та вітчизн. експертів до Дня Європи] / Надія Сміян // *Голос України*. — 2016. — 18 трав. (№ 90). — С. 3.
3993. **Смешко І.** Про політику за Артхашастрою : Ігор Смешко: "Призначати на посади потрібно людей, які мають найкращу освіту, практичний досвід і порядність" : [інтерв'ю / спілкувалися Анна Голішевська, Дмитро Байда] // *День*. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 10—11.
3994. **Торба В.** В умовах війни без "воєнного стану"? : експерт: "Путін продемонстрував всьому світові свою готовність нищити Україну і "грати" до кінця" / Валентин Торба // *День*. — 2016. — 21 лип. (№ 127). — С. 4.
3995. **Торба В.** Надія з нами! : "... Дякую всім людям за те, що ви боролися за мене і за кожного" : [про звільнення Надії Савченко] / Валентин Торба // *День*. — 2016. — 26 трав. (№ 90). — С. 4—5.
3996. **Торба В.** НАТО як стимул : "Влада зробила лише половину в реформуванні безпеки", — експерт / Валентин Торба // *День*. — 2016. — 8 черв. (№ 99). — С. 4. — НАТО.
3997. **Торба В.** Окупація: потрібна ясність : "Неможливо дискутувати щодо реінтеграції Донбасу до його звільнення", — експерт / Валентин Торба // *День*. — 2016. — 14 черв. (№ 103). — С. 5.
3998. **Торба В.** Примус до "реінтеграції" : хто і що впливає на позицію укр. влади на Донбасі / Валентин Торба // *День*. — 2016. — 31 трав. (№ 93). — С. 4.
3999. **Торба В.** Суспільство — за НАТО, а влада? : Джон Керрі: "Порошенко сам сказав, що і він, і ваша країна ще не прийняли рішення, чи хочуть вони подавати заявку на членство до Альянсу" / Валентин Торба // *День*. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 5. — НАТО.
4000. **Тука Г.** Реінтеграція чи деокупація? : Георгій Тука: "Нам не дадуть вільно дихати, якщо не покажемо кремлівським очільникам, що ми здатні свої території повертати назад" : [інтерв'ю з заст. міністра з питань тимчас. окуп. територій та внутрішньо переміщених осіб України / спілкувався Валентин Торба] // *День*. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 7.
4001. **Тука Г.** "Україні потрібна чесна дискусія і пряма відповідь на запитання; що ми робимо з Донбасом — реінтегруємо чи відтинаємо? " : [інтерв'ю з заст. міністра Георгієм Тукою / спілкувалася Інна Ведернікова] // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 2.
4002. **Українська** альтернатива. Наповнити державну політику національним змістом : [прес-конф. представників "Української альтернативи" в Укрінформі] / підгот. Надія Кир'ян // *Слово Просвіти*. — 2016. — 26 трав. — 1 черв. (№ 21). — С. 1—2.
4003. **Уткін Є.** "Перш ніж будувати елітне житло, треба створити еліту" : [інтерв'ю з відомим меценатом і бізнесменом Євгеном Уткіним про проект Дім освіти та культури "Майстер Клас" та ін.] // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 1, 11. — спілкувалася Оксана Онищенко.
4004. **Федрицький О.** Любов без взаємин : до питання про нерівноправне партнерство [між київ. владою та громадянами] / Олександр Федрицький // *Голос України*. — 2016. — 18 черв. (№ 113). — С. 12—13.
4005. **Філіпчук В.** Міжнародна миротворчість та війна на сході України: чи є рецепт мирного врегулювання? / Василь Філіпчук // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 4.
4006. **Хоруженко О.** Про "квантовий стрибок" : Олександр Хоруженко: "Найближчі 10 років Україна буде найцікавішою країною Європи. Потім центр подій переміститься в Росію" : [інтерв'ю з дир. Центру дослідж. регіон. політики / спілкувався Дмитро Кривцун] // *День*. — 2016. — 7 лип. (№ 117). — С. 6.
4007. **Черниш В.** "Мешканці окупованих територій мають право бути інтегрованими у свою країну" : [інтерв'ю з міністром М-ва з питань тимчасово окуп. територій та внутрішньо переміщених осіб України Вадимом Чернишом / інтерв'ю провела Ліна Куш] // *Голос України*. — 2016. — 22 черв. (№ 114). — С. 4—5.
4008. **Шевченко А.** Ми вистоїмо, і всі українські землі буде визволено! : [з пленар. засідання Верховної Ради 17 трав.] / Анна Шевченко // *Голос України*. — 2016. — 18 трав. (№ 90). — С. 1—2.
4009. **Шевченко А.** На порядку денному нинішнього тижня — 140 законопроектів : [з матеріалів Погоджувальної ради] / Анна Шевченко // *Голос України*. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 1—2.
4010. **Шевчук Ю.** Війна, яку веде проти нас Путін — у декількох вимірах : [зустріч Голови Верховної Ради України Андрія Парубія з Головою Консультат. місії Європ. Союзу в Україні Кястутісом Ланчінскасасом] / Юліана Шевчук // *Голос України*. — 2016. — 20 трав. (№ 92). — С. 3.
4011. **Шевчук Ю.** Надія вже рветься у новий "бій" і наводити лад / Юліана Шевчук // *Голос України*. — 2016. — 27 трав. (№ 97). — С. 1, 3.
4012. **Юрченко М.** Уряд категорично відхиляє будь-які прояви популізму : визначено п'ять пріоритет. напрямів, за якими влада працюватиме впродовж 2016 р. / Михайло Юрченко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 27 трав. (№ 99). — С. 2.
4013. **Юхимчук А.** Тінь демократії : [про результати 25-річної незалежності України] / Анатолій Юхимчук // *Голос України*. — 2016. — 27 квіт. (№ 78). — С. 4—5.
4014. **Яцин О.** "Харківщина, як і вся країна, активно позбувається рудиментів радянської спадщини" : [інтерв'ю з дир. департаменту культури і туризму Харків. облдержадміністрації Олегом Яциним / спілкувався Володимир Галаур] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 17 черв. (№ 114). — С. 10.

327 Міжнародні зв'язки. Світова політика. Зовнішня політика

327(100-87) Зовнішня політика зарубіжних країн

4015. **Аржаковський А.** "Російське суспільство дуже хворе" : фр. історик Антуан Аржаковський — про британ. референдум, брехню на рос. ТБ і реформи в Україні : [інтерв'ю з істориком / спілкувався Богдан Бондаренко] // Зоря Полтавщини. — 2016. — 19 лип. (№ 106—107). — С. 4.

4016. **Баликова Н.** Лідери "Великої сімки" за глобальне процвітання : [про зустріч лідерів "Великої сімки" у Японії] / Ніна Баликова // Голос України. — 2016. — 27 трав. (№ 97). — С. 7.

4017. **Баликова Н.** Лідери "сімки" про прогрес у перемовинах та продовження санкцій стосовно РФ : [про зустріч "Великої сімки" у Японії] / Ніна Баликова // Голос України. — 2016. — 28 трав. (№ 98). — С. 10.

4018. **Баликова Н.** Під час "Шангри-Ла діалогу" йшлося про безпеку в регіоні : [про Міжнар. конф. з безпеки в Азійсько-Тихоокеан. регіоні] / Ніна Баликова // Голос України. — 2016. — 7 черв. (№ 104). — С. 7.

4019. **Баликова Н.** Чого Лавров приїжджав до Японії? / Ніна Баликова // Голос України. — 2016. — 19 квіт. (№ 71). — С. 9.

4020. **Безвізовий режим:** висновок із позитивними рекомендаціями : [щодо лібералізації безвіз. режиму для України, Грузії і Туреччини] // Голос України. — 2016. — 14 черв. (№ 109). — С. 12.

4021. **Біловицька Н.** Литва готова стати для України містком в ЄС / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 черв. (№ 105). — С. 7.

4022. **Борщевський С.** Мінська ініціатива московського розливу : ще раз про технологію "братання" агресорів і жертв агресії : [у рос.-укр. конфлікті спостерігається прагнення агресора сформувати вигідну для нього "п'яту колону", яка б прагнула замирення за будь-яку ціну] / Сергій Борщевський // День. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 5.

4023. **Буна У.** Про "гібридну війну" Росії в Україні : Ульріх Буна: "Добре озброєна та підготовлена армія значно підвищує ризики для агресора і ціну за вторгнення" : [інтерв'ю з фр. дослідником, спец. із питань Центр. та Схід. Європи / розмовляла Тетяна Огаркова] // День. — 2016. — 2 черв. (№ 95). — С. 5.

4024. **Вінников А.** Про "політичний і практичний" результати Варшавського саміту : Александер Вінников: "Для НАТО суверенна і стабільна Україна є важливим елементом стабільності на Євроатлантичному просторі" : [інтерв'ю з головою Представництва НАТО в Україні / спілкувалися Віта Шнайдер, Марія Матяж] // День. — 2016. — 19 лип. (№ 125). — С. 10—11.

4025. **Власенко В.** Вгріх не завадить безвізовому режиму України з ЄС / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 черв. (№ 120). — С. 3.

4026. **Власенко В.** Коли чекати на безвізовий режим : Україна його отримає. А ось коли, залежить від політ. волі урядів країн Євросоюзу й злагодженості в роботі євроінституцій / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 трав. (№ 88). — С. 3.

4027. **Власенко В.** Не може бути Криму без татар : у Європарламенті нагадали Кремлю, що лише деокупація півострова стане приводом для скасування санкцій / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 трав. (№ 89). — С. 3.

4028. **Власенко В.** ПАРЕ й Росія: крок назустріч чи капітуляція? : у Страсбурзі формуються сили, які готують підґрунтя для повернення в асамблею рос. делегації / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 черв. (№ 118). — С. 2.

4029. **Внутрішні процедури ЄС** на вплинуть на запровадження безвізового режиму : [з засідання міні-саміту "Україна—ЄС"] // Голос України. — 2016. — 30 черв. (№ 119). — С. 1, 13.

4030. **Вовнянко Т.** Три "брекзитери" Терези Мей, або Чого очікувати Україні від нового британ. уряду / Тетяна Вовнянко // День. — 2016. — 19 лип. (№ 125). — С. 11.

4031. **Гальчинський А.** Європейське співтовариство: кінець і новий початок : [про необхідність системних реформ в ЄС] / Анатолій Гальчинський // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 1, 7.

4032. **Головко О.** Допомога враховує потреби української сторони : європ. партнери оперативно реагують на зміни, які відбуваються в нашій країні : [з засідання нагляд. ради Програми Ради Європи "Децентралізація і територіальна консолідація в Україні"] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 черв. (№ 102). — С. 3.

4033. **Головко О.** Надійне плече сусідньої дипломатії : Польща зацікавлена у зміцненні співпраці НАТО з Україною / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 3.

4034. **Головко О.** США нам допоможе, якщо популісти не заважатимуть : підтримка захід. партнерів на пряму залежить від боротьби з корупцією і деолігархізацією економіки й політики : [прес-конф. Прем'єр-міністра України В. Гройсмана за підсумками робочого візиту до США] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 черв. (№ 116). — С. 2.

4035. **Грабовський С.** Польські і російські депутати: друзі й однодумці? : у 1946 р. Армія Крайова й УПА провели спільну операцію проти рад. окупантів, але вже було запізно. Чи зрозуміють нинішні політики у Варшаві, що й у ХХІ ст. може виникнути схожа ситуація? / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 2 серп. (№ 135). — С. 5.

4036. **Грекова Н.** Китай — за територіальну цілісність нашої держави / Ніна Грекова // Голос України. — 2016. — 29 квіт. (№ 79). — С. 7.

4037. **Ду Вей.** Китай вбачає розвиток співпраці в економіці, туризмі та політичних відносинах / Ду Вей. // Голос України. — 2016. — 2 лип. (№ 121). — С. 7.

4038. **Дубровик-Рохова А.** ЗВТ замість оборонної співпраці : канад. прем'єр хвалив українців за реформи і пообіцяв продовжувати надавати допомогу інструкторами / Алла Дубровик-Рохова, Микола Сірук // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 3.
4039. **Дубровик-Рохова А.** РФ відкрила новий фронт торгової війни : уряд України заявив, що готовий запровадити аналогічні транспот. санкції для рос. виробника / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 5 лип. (№ 115). — С. 2.
4040. **Європейський Союз** на роздоріжжі : [про референдум щодо виходу Великої Британії зі складу ЄС] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 17 черв. (№ 24). — С. 4. — ЄС.
4041. **Зеленкова К.** "Росія не прагне врегулювати конфлікт на Донбасі мирним шляхом" : [інтерв'ю з доповідачкою ПАРЄ Крістіною Зеленковою / спілкувалася Вікторія Власенко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 черв. (№ 120). — С. 4.
4042. **Ізраїльська** сирійсько-російська політика / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 4.
4043. **Капсамун І.** Що задумав агресор? : "У найближчі кілька тижнів у Росії існує велика спокуса вирішити "проблему України" силою. Але українська армія вже не та, що 2014-го", — експерт / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 7.
4044. **Кацулані М.** Італійський страйк для західних санкцій / Маттео Кацулані, Михайло Гончар // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 5.
4045. **Кінзерська Ю.** Гуманітарна ініціатива Пан Гі Муна — чого очікувати? : [про перший Всесвіт саміт з гуманітар. питань, який відбудеться в Стамбулі 23—24 трав.] / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 21 трав. (№ 93). — С. 7.
4046. **Кінзерська Ю.** Дії РФ на Донбасі в ПАРЄ назвали "гібридною анексією" / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 21 квіт. (№ 73). — С. 20.
4047. **Кінзерська Ю.** Туреччина закликала виступити спільно проти окупантів : [Президент Туреччини Реджеб Таїп Ердоган закликав Організацію іслам. співробітництва (ОІС) до солідарності з Україною і кримськотатарським народом] / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 16 квіт. (№ 70). — С. 5.
4048. **Коваль О.** ЄС — Туреччина: ніхто не хотів поступатися / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 5.
4049. **Козловський І.** Сильне НАТО — найкраща база для діалогу з Кремлем : [про перебування Ген. секретаря НАТО Єнса Столтенберга у Польщі] / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 2 черв. (№ 101). — С. 6.
4050. **Кравченко В.** Саміт НАТО: східне крило з синьо-жовто. відзнакою / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 1, 3.
4051. **Крамарчук О.** Джон Керрі: "Говорити про вступ України до НАТО поки що передчасно" : у Вашингтоні вірять, що успіх мінських домовленостей ще можливий, і нагадують усім охочим, що двері в Альянс відкриті / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 2.
4052. **Кривцун Д.** Стати передбачуваним союзником : у НАТО очікують, що Україна задекларує у своїх стратег. безпекових док. вступ до Альянсу як кінцеву мету / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 16 черв. (№ 105). — С. 3. — НАТО.
4053. **Кризовий** саміт Євросоюзу : [що робити з наслідками британ. референдуму?] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 14.
4054. **Кулик В.** Екстаз російського агітпрому : Рада італ. регіону Венето визнала анексію Криму / Віталій Кулик // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 3.
4055. **Літвінчук Т.** Кремль дискредитує Німеччину : російська пропаганда впливає приблизно на 20% німців, багато з інших 80% навпаки починають розуміти, яку загрозу становить РФ, — експерт / Тетяна Літвінчук // День. — 2016. — 2 черв. (№ 95). — С. 3.
4056. **Лосєв І.** Діалог над сутичкою? : сторона агресора досі не зробила жодних кроків до примирення / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 26—27.
4057. **Лосєв І.** У потоці стрімких змін : беззахисність ЄС і виклики для України / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 26—27.
4058. **Мацегора К.** Питання — владне, проблема — громадська : послы країн Вишеградської групи посилять відносини з Україною та допоможуть їй на міжнар. арені / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 черв. (№ 109). — С. 2.
4059. **Медуниця Ю.** ЄС і НАТО слід діяти на випередження : лише спільні скоординовані зусилля здатні примусити до миру : [з засідання Міжпарлам. ради Україна — НАТО] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 черв. (№ 112). — С. 2.
4060. **Медуниця Ю.** Успіх буде найкращою відповіддю песимістам : ПАРЄ схвально оцінює динаміку України на шляху системних перетворень / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 трав. (№ 90). — С. 2.
4061. **Мельник О.** Про позитиви та негативи Варшавського саміту для України : експерт: НАТО робить чіткий акцент на відповідальності Росії за виконання Мінських угод : [інтерв'ю з дир. Програм зовн. політики та міжнар. безпеки Центру Разумкова Олексієм Мельником / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 10.

4062. **Мельник С.** ПАРЄ й надалі допомагатиме у реформах / Сергій Мельник // *Голос України*. — 2016. — 14 трав. (№ 88). — С. 1, 3.
4063. **Механізм** санкцій зберігається : [про санкції ЄС проти Росії] / підгот. Андрій Мартинов // *Демократична Україна*. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 4.
4064. **Мітчелл Л.** США і "парадокс просування демократії" : Лінкольн Мітчелл: "Ми не можемо дати Росії право вето на прагнення інших країн стати членами НАТО" : [інтерв'ю з амер. політологом / спілкувався Микола Сірук] // *День*. — 2016. — 14 черв. (№ 103). — С. 10—11.
4065. **Парламентська** Асамблея ОБСЄ закликає звільнити анексовані території : [з матеріалів роботи XXV щоріч. сесії Парламентської Асамблеї ПАРЄ] // *Голос України*. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 3.
4066. **Петренко Є.** В'єтнам дрейфує в бік США / Євген Петренко // *Демократична Україна*. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 5.
4067. **Петренко Є.** Російська закордонна політика після Криму : [рос. Рада зовніш. і оборон. політики (СВОП) опублікувала доп. "Стратегія для Росії. Російська закордонна політика: кінець 2010-х, початок 2020-х років"] / Євген Петренко // *Демократична Україна*. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 4.
4068. **Пирожков С.** Про озброєну поліцейську місію ОБСЄ і "багатослівність" Києва : Сергій Пирожков: "Якщо приймають рішення, то їх необхідно офіційно фіксувати" : [інтерв'ю з учасником робочої групи з політ. питань тристорон. контакт. групи / спілкувався Микола Сірук] // *День*. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 6.
4069. **Писанська Н.** "Нормандська четвірка": про що домовились дипломати? / Наталія Писанська // *Голос України*. — 2016. — 13 трав. (№ 87). — С. 5.
4070. **Писанська Н.** "Нормандська четвірка": чи дійдуть консенсусу цього разу? / Наталія Писанська // *Голос України*. — 2016. — 11 трав. (№ 84). — С. 5.
4071. **Прокопенко М.** Із правозахисників — у "терористи" : "Співробітники ФСБ почали працювати із дітьми затриманих", — адвокат Олександр Попков про переслідування кримчан окупац. владою : [про арешт правозахисника з Криму Еміра-Усеїна Куку] / Марія Прокопенко // *День*. — 2016. — 23 черв. (№ 109). — С. 10.
4072. **Райхель Ю.** Навіщо Росії берег турецький : заради того, щоб помириться з Анкарою, в Кремлі знехтували власними економ. інтересами / Юрій Райхель // *День*. — 2016. — 5 лип. (№ 115). — С. 3.
4073. **Райхель Ю.** Чорногорія — 29-й член НАТО : альянс розширюється попри погрози Москви / Юрій Райхель // *День*. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 11.
4074. **Романова Т.** Боротьба за край вічної мерзлоти : [про претензії Росії на володіння певними частинами Арктики та Півн. Льод. океану] / Тanya Романова // *Голос України*. — 2016. — 27 квіт. (№ 77). — С. 6.
4075. **Ромашкіна О.** Пом'якшення санкцій проти РФ — це потурання агресору : [з засідання Парлам. асамблеї Ради Європи] / Олена Ромашкіна // *Голос України*. — 2016. — 24 черв. (№ 116). — С. 2.
4076. **Російсько-японські** політичні маневри / підгот. Андрій Мартинов // *Демократична Україна*. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 4.
4077. **Руденко М.** Меджліс як більмо на оці окупантів / Михайло Руденко // *Голос України*. — 2016. — 19 квіт. (№ 71). — С. 16.
4078. **Сірук М.** "Авансування" Гройсману : експерт — про результати першого візиту українського прем'єра до Брюсселя / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 21 лип. (№ 127). — С. 3.
4079. **Сірук М.** "Ви зможете врятувати Захід, а не він вас" : Едвард Лукас — про те, що може змусити Путіна відступити з України / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 6.
4080. **Сірук М.** Ердоган і демонстрація лестошів : Ігор Семиволос: "Одна справа — назвати Володю другом, а інша — замінити чутливу для турків політику" / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 9 серп. (№ 140). — С. 3.
4081. **Сірук М.** ЄС зробить собі ж "ведмежу послугу" : експерт "Дня" про заяви нім. політиків щодо покрокового пом'якшення санкцій проти Росії / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 1 черв. (№ 94). — С. 3.
4082. **Сірук М.** Засідання Ради НАТО—Росія — без прориву : експерт: Поки що ми не бачили жодних ознак, що Москва починає виконувати свої зобов'язання по Мінську-2 / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 6.
4083. **Сірук М.** "Мінгареллі — не просто посол, він — експерт" : експерти "Дня" — про призначення головою дипломатичної місії ЄС у Києві французького дипломата, який вів українське досьє до 2010 року / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 2 черв. (№ 95). — С. 3.
4084. **Сірук М.** Нешляхетна поведінка : експерт: Рішення закрити кордон Польщі для артистів створює абсолютно штучні проблеми : [про заборону на в'їзд укр. рок-групи Ot Vinta] / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 5 лип. (№ 115). — С. 3.
4085. **Сірук М.** "Політичний сигнал підтримки України" : експерти "Дня" — про закінчення візиту держсекретаря Керрі до Києва напередодні саміту НАТО / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 6 лип. (№ 116). — С. 3.
4086. **Сірук М.** "Типова східна хитрість" : експерт — про готовність Анкари і Москви відновити переговори щодо "Турецького потоку" і як діяти Києву в цій ситуації / Микола Сірук // *День*. — 2016. — 28 лип. (№ 132). — С. 3.

4087. **Сірук М.** "Ця резолюція є ганебною": експерт — про заклик французького сенату поступово і поетапно скасувати санкції проти Росії / Микола Сірук // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 7.
4088. **Санкції** — це та межа, яку ЄС провів між добром і злом: [з матеріалів Міжнарод. асамблеї Верховної Ради України, Сейму Литовської Республіки і Сенату Республіки Польща] // Голос України. — 2016. — 1 черв. (№ 100). — С. 3.
4089. **Санкції** у чіткій прив'язці до Мінських угод: [про зустріч Президента України Петра Порошенка з Президентом Франції Франсуа Олландом / підгот. Юлія Ящук] // Голос України. — 2016. — 22 черв. (№ 114). — С. 1, 11.
4090. **Соколов Б.** Кримська пастораль Горбачова: проблема в тому, що, згідно з даними всіх соц. опитувань, думку экс-президента СРСР підтримує не менш як 80 відсотків росіян / Борис Соколов // День. — 2016. — 25 трав. (№ 89). — С. 4—5.
4091. **Спільна оборона НАТО** проти гібридних війн: [про саміт 28 країн-членів НАТО] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 4.
4092. **Стратегічні виклики** Євросоюзу / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 4.
4093. **Тезель Й. Д.** Про турецьку *geopolitik*: Йонет Джан Тезель: Ми розчаровані європейськими подвійними стандартами...: [інтерв'ю з послом Туреччини в Україні / спілкувалися Христина Солтис, Дмитро Байда] // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 6—7.
4094. **Торба В.** Донбас: Кремль вбиває щодня: експерт: "Путінська стратегія — зброєю примусити Верховну Раду ухвалити закон про вибори на окупованих територіях" / Валентин Торба // День. — 2016. — 26 лип. (№ 130). — С. 5.
4095. **Торба В.** "Ескалація" миротворчості: "Те, що Нуланд летить до Києва — означає, що переговори не ведуться за спиною України", — експерт / Валентин Торба, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 23 черв. (№ 109). — С. 4.
4096. **Торба В.** Трагедія МН-17: два роки безкарності... "Пряма відповідальність за збиття малайзійського "Боїнга" лежить на тих, хто приймав ключові рішення — це верховний головнокомандувач ЗС РФ", — нар. депутат / Валентин Торба, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 7.
4097. **Фелгенгауер П.** Кремль хоче "Ялти-2": рос. військ. оглядач Павло Фелгенгауер — про передбачувану логіку Путіна, яку не усвідомлюють на Заході: [інтерв'ю / спілкувався Дмитро Кривцун] // День. — 2016. — 15 черв. (№ 104). — С. 4.
4098. **Філіпчук Н.** ПАРЄ запровадить персональні санкції проти причетних до політрепресій / Наталя Філіпчук // Голос України. — 2016. — 23 квіт. (№ 75). — С. 1, 6.
4099. **Філіпчук Н.** Пішов вовк по вовну, та й сам zostався стриженням: [про відвідання Афону В. Путіним та його погрози іншим країнам] / Наталя Філіпчук // Голос України. — 2016. — 31 трав. (№ 99). — С. 7.
4100. **Фрід Д.** "Ми не просимо Україну зробити все, коли Росія не робить нічого. Це було б несправедливо": [інтерв'ю з координатором Держдепартаменту США з питань санкцій Данієлом Фрідом / спілкувалася Тетяна Силіна] // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 2.
4101. **Шевченко А.** "Дві конкретні цілі й одне надзавдання": посол Андрій Шевченко — очікування України від першого візиту канадського прем'єра Джастіна Трюдо: [інтерв'ю з послом в Канаді / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 6—7.
4102. **Шевчук Ю.** Святий Престол надаватиме гуманітарну допомогу переселенцям із Донбасу: [зустріч Голови Верховної Ради України Андрія Парубія з Держ. секретарем Святого Престолу Кардиналом П'єтром Пароліном] / Юліана Шевчук // Голос України. — 2016. — 18 черв. (№ 113). — С. 3.
4103. **Шимко Л.** Нові відносини Канади з Україною: один крок уперед, два кроки — назад / Леся Шимко; переклад Наталії Пушкарук // День. — 2016. — 26 лип. (№ 130). — С. 11. —
4104. **Юрченко М.** Євросоюз стоїть пліч-о-пліч з Україною / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 трав. (№ 90). — С. 3.
4105. **Юрченко М.** "Порядок денний людства" розглядають у Стамбулі: сучас. виклики потребують терміново схвалити нову парадигму гуманітар. діяльності та посилення міжнарод. гуманітар. реагування: [про візит Президента на всесвіт. гуманітар. саміт] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 трав. (№ 96). — С. 2.
4106. **Яковенко І.** Найстрашніша казка: [про великодержавні амбіції Росії] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 27.
4107. **Януконіс М.** Про важливість стратегічної комунікації: Марюс Януконіс: Головне завдання для Європи — щоб Україна залишилася в порядку денному ЄС і НАТО: [інтерв'ю з Послом Литов. Республіки в Україні / спілкувалися Віта Шнайдер, Оксана Коваль] // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 6—7.
4108. **Ящук Ю.** Данія за продовження санкцій проти РФ / Юлія Ящук // Голос України. — 2016. — 20 квіт. (№ 72). — С. 5.

327(477) Зовнішня політика України

4109. **Бершеда Є.** Союзники України та відносини з Росією, або Про переваги для міжнародної безпеки членства нашої країни в євроатлантичних структурах / Євген Бершеда // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 6—7.

4110. **Велике** прагнення до волі і свободи : [про зустріч Голови Верховної Ради України Андрія Парубія з Президентом Верхньої палати Парламенту Королівства Нідерландів Анріке Брукерс-Кноль] // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 1, 3.

4111. **Горбатюк Н.** У російської агресії більш глобальні корені : [про зустріч Голови Верховної Ради Андрія Парубія з учасниками Міжпарлам. асамблеї Литви та Польщі] / Надія Горбатюк // Голос України. — 2016. — 31 трав. (№ 99). — С. 3.

4112. **Горобець Х.** Нові митні переходи, залізничні з'єднання та автобани... : [про створення інфраструктури між Україною і Польщею] / Христина Горобець // Голос України. — 2016. — 30 черв. (№ 119). — С. 1, 3.

4113. **Григорович Н.** В італійців незмінна і тверда позиція стосовно територіальної цілісності України, включно із Кримом : [про зустріч парлам. делегації України з італ. парламентаріями] / Наталія Григорович // Голос України. — 2016. — 23 черв. (№ 115). — С. 4—5.

4114. **Долгов І.** "Одним із найбільших стримуючих чинників РФ сьогодні є Україна" : заст. міністра оборони Ігор Долгов — про очікування від Варшавського саміту НАТО і перепони на шляху нашої країни до членства в Альянсі : [інтерв'ю / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 6—7.

4115. **Климуш-Цинцадзе І.** Про інструменти євроатлантичної інтеграції : Іванна Климуш-Цинцадзе: "Україна теж може поділитися досвідом, стати контрибутором рішень, а не проблем" : [інтерв'ю з віцепрем'єром з питань євроатлантичної інтеграції / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 6—7. — ЄС.

4116. **Козловський І.** Візит з чітким євроатлантичним виміром : [про візит до Польщі Секретаря Ради нац. безпеки і оборони України О. Турчинова] / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 16 квіт. (№ 70). — С. 5.

4117. **Крамарчук О.** Київ чекає від Гааги ратифікації Угоди про асоціацію : [зустріч Президента України П. Порошенка з головою Сенату парламенту Королівства Нідерланди Анкі Брукерс-Кноль] / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 3.

4118. **Кучерява О.** Ми очікуємо міжнародної підтримки у визволенні заручників та захисті суверенітету і незалежності : [з виступу Н. Савченко на сесії ПАРЄ] / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 22 черв. (№ 114). — С. 1—2.

4119. **Мацегора К.** "Кожен крок уряду б'є по корупції" : у Вашингтоні Прем'єр-міністр проінформував амер. високопосадовців про першочергові дії та плани уряду на рік / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 2.

4120. **Мельник С.** Жодна країна не має права окупувати територію свого сусіда : [про зустріч голови Ком. з питань Нац. безпеки та оборони Сергія Пашиńskiego і Голови СБУ Василя Грицака з віцепрезидентом Сенату Франції із закордон. справ та нац. оборони Наталі Гуле] / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 23 черв. (№ 115). — С. 3.

4121. **Новак Е.** Як виконується угода про асоціацію [з ЄС]? / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 29 лип. (№ 30). — С. 7. — ЄС.

4122. **Парубій А.** Звернення Голови Верховної Ради Андрія Парубія з приводу рішення Сенату Франції про пом'якшення санкцій щодо Російської Федерації // Голос України. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 2.

4123. **Парубій А.** "Поза сумнівом, Україна стане членом НАТО" : [з засідання Міжпарлам. ради Україна—НАТО] / Андрій Парубій // Голос України. — 2016. — 15 черв. (№ 110). — С. 3.

4124. **Про Звернення** Верховної Ради України до Європейського Парламенту, Ради Європейського Союзу, Європейської Комісії, парламентів та керівництва держав-членів ЄС щодо запровадження Європейським Союзом безвізового режиму для громадян України : постанова Верховної Ради України [№ 1392-VIII від 31 трав. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 7 черв. (№ 104). — С. 4.

4125. **Про Звернення** Верховної Ради України до Організації Об'єднаних Націй, Європейського Парламенту, Парламентської Асамблеї Ради Європи, Парламентської Асамблеї ОБСЄ, Парламентської Асамблеї НАТО, світових лідерів та всіх членів міжнародного співтовариства щодо вшанування жертв геноциду кримськотатарського народу та засудження порушень Російською Федерацією прав і свобод кримськотатарського народу : постанова Верховної Ради України [№ 1348-VIII від 11 трав. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 18 трав. (№ 90). — С. 6.

4126. **Про Звернення** Верховної Ради України до Сенату Французької Республіки : постанова Верховної Ради України [№ 1393-VIII від 31 трав. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 7 черв. (№ 104). — С. 4.

4127. **Райхель Ю.** Потенціал співпраці — величезний : чого чекати від візиту Президента Петра Порошенка в Баку / Юрій Райхель ; підгот. Наталія Пушкарук // День. — 2016. — 14 лип. (№ 122). — С. 3.

4128. **Ромашкіна О.** Якнайшвидше надання безвізового режиму буде справжнім виявом солідарності з українським народом : [про роботу Постійної делегації Верховної Ради України в Парлам. асамблеї Ради Європи] / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2016. — 23 черв. (№ 115). — С. 2.

4129. **Ромашко Г.** Французький парламентаризм не скомпрометувати : [про візит Президента України П. О. Порошенка до Франції] / Ганна Ромашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 черв. (№ 117). — С. 3.

4130. **Сірук М.** Про реальні очікування від Варшавського саміту : Ігор Долгов: "У практичній співпраці з НАТО потрібно виходити на рівень союзника" / Микола Сірук // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 7.

4131. **Сірук М.** Про ризики євrorиторики : експерт: "Продовження Києвом нинішнього зовнішнього курсу загрожує залишити нас у "вчорашньому дні" / Микола Сірук // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 7.

4132. **Сірук М.** "Україні потрібно продемонструвати свої експортні переваги" : експерти — про очікування від визиту Порошенка в Малайзію та Індонезію / Микола Сірук, Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 3 серп. (№ 136). — С. 3.

4133. **Сірук М.** "Українсько-турецький альянс — це найкраще, що можна собі уявити в теперішній час" / Микола Сірук // День. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 3.

4134. **Сірук М.** Як запобігти "ефекту доміно" : експерт — про результат зустрічі "нормандської четвірки" у Берліні та укр. козир / Микола Сірук // День. — 2016. — 12 трав. (№ 80). — С. 3.

4135. **Сміян Н.** Маємо докласти всіх зусиль, щоб зробити безпечним наш спільний дім : [з матеріалів Міжнар. асамблеї Верховної Ради України, Сейму Литовської Республіки і Сенату Республіки Польща] / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 31 трав. (№ 99). — С. 1, 3.

4136. **Сподіваємось** на розширення та введення озброєної поліцейської Місії на Донбасі : [зустріч Голови Верховної Ради України Андрія Парубія з Президентом Парлам. асамблеї ОБСЄ Ілккою Канервою] // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 1, 3.

4137. **Шевченко А.** Блокування звільнення заручників і прив'язка його до амністії бойовиків неприпустимі : [делегатія Верховної Ради України у Страсбурзі обговорила проблематику внутрішньо переміщених осіб і захисту прав людини] / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 26 трав. (№ 96). — С. 1—2.

4138. **Штайнляйн Ш.** Україна і Німеччина — партнерство з майбутнім / Штефан Штайнляйн // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 5.

4139. **Щербак Ю.** Про українську softpower : Юрій Щербак: "Нам потрібно зараз зосередитися на здобутті статусу головного союзника США не члена НАТО" : [інтерв'ю з письменником / спілкувалися Олена Куренкова, Марія Матяж] // День. — 2016. — 2 серп. (№ 135). — С. 10—11.

4140. **Юрченко М.** Інвестори почуватимуться захищенішими : економічне, політичне й військ. партнерство України і Туреччини набирає дедалі чіткіших рис та обопільної зацікавленості / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 трав. (№ 97). — С. 2.

4141. **Яшук Ю.** Про поліцейську місію ОБСЄ на Донбасі та гуманітарні очікування : [про поїздку Президента України до Стамбулу для участі у Всесвіт. саміті з гуманітар. питань] / Юлія Яшук, Михайло Палінчак // Голос України. — 2016. — 25 трав. (№ 95). — С. 1, 13.

328 Парламенти. Представництво народу. Уряди

4142. **Бублик Ю.** Юрій Бублик: корисні закони, захист громадян та підприємців, культурний простір : [звіт депутата про роботу у Верховній Раді] // Зоря Полтавщини. — 2016. — 12 лип. (№ 102—103). — С. 3.

4143. **Галата Я.** Без канікул? : [про роботу депутатів у Верховній Раді України VIII скликання] / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 2.

4144. **Галата Я.** Семеро одного не ждуть : Верховна Рада України в період свого міжсезоння поповнилася новими обличчями / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 2.

4145. **Довіра** суспільства до влади значною мірою залежить від якості інформування про її дії : [про семінар у Верховній Раді "Ефективність застосування сучасних засобів інформаційно-комунікаційних технологій"] // Голос України. — 2016. — 24 черв. (№ 116). — С. 3.

4146. **Дубровик-Рохова А.** Рада: план максимум : до літа парламент повинен скасувати податок на пенсію, зняти обов'язкову реєстрацію інозем. інвестицій та підвищити соц. стандарти для населення / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 11 трав. (№ 79). — С. 9.

4147. **Дубровик-Рохова А.** 100 непомітних днів : поки що головна заслуга нового уряду — факт його появи / Анна Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 5.

4148. **Іванів С.** Прем'єр назвав три головні завдання для уряду / Сергій Іванів // Голос України. — 2016. — 27 квіт. (№ 77). — С. 3.

4149. **Капсамун І.** А судді хто? : "бухгалтерія" регіоналів оприлюднена, щоб змусити депутатів проголосувати за зміни в Конституцію, які підпорядкують судову гілку влади Президенту", — експерт / Іван Капсамун, Валентин Торба, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 1 черв. (№ 94). — С. 3.

4150. **Коваленко С.** Час вилучити з Регламенту норми, які дискредитують законодавчий орган : [з парлам. хроніки 17 черв.] / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 18 черв. (№ 113). — С. 2.

4151. **Лобановська В.** Верховна "кухня" : як і звідки виникають закони та правила, за якими живе наше суспільство? / Віра Лобановська // Чернігівські відомості. — 2016. — 23 берез. (№ 12). — С. 2.

4152. **Мельник С.** Нинішнє скликання здатне продемонструвати потужний потенціал : [про підписання Листа про наміри між укр. парламентом, представництвом Європейського Союзу и Програмою розвитку ООН в нашій країні] / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 18 черв. (№ 113). — С. 3.

4153. **Мюллер С.** Співпраця з громадськими організаціями робить Верховну Раду підзвітною і більш відповідальною / Сергій Мюллер // Голос України. — 2016. — 18 трав. (№ 90). — С. 3.

4154. **Плахта Д.** Чи є в Україні опозиція? : експерт "Дня": "Вона демонструє найгірші зразки пост-радянської політики, які є в Росії і залишаються в нашій олігархічній системі" / Дмитро Плахта // День. — 2016. — 19 трав. (№ 85). — С. 4—5.

4155. **Про Програму** діяльності Кабінету Міністрів України : постанова Верховної Ради України [№ 1099-VIII від 14 квіт. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 19 квіт. (№ 71). — С. 4—5.

4156. **Пукіш-Юнко І.** Хто в "любих друзях" ходить, того прокуратура обходить : скандальному нардепу Кононенку виписали індульгенцію і повернули у керівництво пропрезидент. фракції / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 13—15 трав. (№ 54). — С. 6.

4157. **Самчук І.** Уряд реформаторів: що вдалося зробити Арсенію Яценюку на посаді прем'єра? / Ігор Самчук // Подільські вісті. — 2016. — 7 квіт. (№ 39—40). — С. 2.

4158. **Сміян Н.** В умовах війни потрібно працювати і приймати рішення : [з парлам. хроніки] / Надія Сміян, Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 2.

4159. **Томенко М.** Про неформальний "двопалатний парламент" : Микола Томенко: "Верхня палата" — мільярдери, які збираються в АП і приймають рішення, і "Нижня палата" — Верховна Рада, яка шумить і свариться, але від якої нічого не залежить" : [інтерв'ю з экс-депутатом / спілкувалися Марія Чадюк, Віта Шнайдер] // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 4—5.

4160. **Торба В.** Раптове "прозріння" : щоб зрозуміти феномен "чорних кас" треба прочитати "плівки Мельниченка" : [про фінансування діяльності "регіоналів", в тому числі і передвиборчих кампаній] / Валентин Торба // День. — 2016. — 1 черв. (№ 94). — С. 3.

4161. **Філіпчук Н.** Верховна Рада хоче бути почутою : [як парламенту стати демократичним і прозорим] / Наталя Філіпчук // Голос України. — 2016. — 31 трав. (№ 99). — С. 6.

4162. **Шевченко А.** Парламент не може перетворюватися на голівудське шоу : [про роботу Погоджувальної ради в парламенті] / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 14 черв. (№ 109). — С. 1—2.

4163. **Шевчук Ю.** Відкрита влада є передумовою для подолання корупції : [про форум "Майбутнє електронного врядування в Україні" та проблеми прозорості і відкритості влади] / Юліана Шевчук // Голос України. — 2016. — 10 черв. (№ 107). — С. 1—2.

4164. **Шевчук Ю.** Верховна Рада посилить співпрацю з урядом та контроль / Юліана Шевчук // Голос України. — 2016. — 17 черв. (№ 112). — С. 2.

329 Політичні партії та рухи

4165. **Голішевська А.** Не за словником... : Ігор Луценко: "Сумніваюся, що нинішній "ДемАльянс" можна називати праволіберальним проектом" : [про з'їзд партії "ДемАльянс"] / Анна Голішевська, Христина Петренко // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 5.

4166. **Голомша М.** "Діяти за правилами, народженими на Майдані" : [розмова з головою Політ. партії "Патріот" Миколою Голомшею / розмову вела Любов Голота] // Слово Просвіти. — 2016. — 26 трав. — 1 черв. (№ 21). — С. 3.

4167. **Горбунова О.** Бюджетне фінансування виведе партії з-під впливу олігархів / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 8 черв. (№ 105). — С. 2.

4168. **Демчишен В.** "Наш край" — партія, яка здатна вивести Україну з кризи : [інтерв'ю з нар. деп. V, VI скликань Василем Демчишеним] // Подільські вісті. — 2016. — 7 квіт. (№ 39—40). — С. 2. — інтерв'ю вела Галина Пакулько.

4169. **Капсамун І.** Наскільки нові — "нові"? : "Поки не зрозуміємо, що саме вкладають у терміни "правий центрзм" чи "правий лібералізм". Це більше схоже на гру слів", — експерт : [про нові парламентські партії] / Іван Капсамун, Валентин Торба // День. — 2016. — 5 лип. (№ 115). — С. 4.

4170. **Мельник С.** Державне фінансування партій спонукатиме до змін : [з прес-конф. нар. деп. від фракції Блоку Петра Порошенка Сергія Лещенко] / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 7 черв. (№ 104). — С. 3.

4171. **Степанюк Т.** Ми маємо стати основою політики : волин. обл. орг. Аграр. партії України провела форум активістів у Колодяжному Ковельського р-ну / Тарас Степанюк // Волинь-нова. — 2016. — 19 трав. (№ 54). — С. 8.

33 Економіка. Економічні науки

330 Економіка загалом

331 Праця. Економіка праці. Організація праці. Профспілки

4172. **Бабчук А.** "Краще працювати за копійки в євро, ніж у гривнях" : молодь масово виїжджає на заробітки до Польщі / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 21 квіт. (№ 16). — С. 5.

4173. **Білик В.** Списки № 1 і № 2 — це не пільги, а солоний піт... : [про оптимізацію Списків № 1 і № 2 (металургів і гірняків)] / Володимир Білик // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 14.

4174. **Бобкова С.** Де заробити бідному студенту? : є недобросовісні роботодавці, які дурають студентів на гроші. Інші за важку фізичну працю платять копійки... / Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2016. — 5—11 трав. (№ 50). — С. 9.

4175. **Брусенський О.** Борги по зарплаті: кому завинили — прощаємо?... / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 6.
4176. **Валь Т.** Головний секрет рекрутингу : [інтерв'ю про ринок праці з Тетяною Валь / спілкувалася Яна Росанова] // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 12.
4177. **Василець Т.** Працював, очунав — гіпс : за чий рахунок лікуватися : [про робочий травматизм на підприємствах Харківщини] / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 9 черв. (№ 69). — С. 3.
4178. **Гоцуєнко Н.** Пані однакові: що в нас, що в Кракові : [про роботу українців в Польщі] / Надія Гоцуєнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 9.
4179. **Дубровик-Рохова А.** Рада може підняти "мінімалку" : експерти проаналізували зареєстрований у парламенті проект Закону про новий порядок оплати праці / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 9 серп. (№ 140). — С. 10.
4180. **Калугіна О.** Людині праці — гідну зарплату, а не субсидії : [з мітингу профспілок] / Оксана Калугіна // Голос України. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 1, 3.
4181. **Княжанський В.** Уряд розробляє програму з легалізації зарплат : експерти називають ризики ініціативи для економіки / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 6 лип. (№ 116). — С. 8.
4182. **Коваль Л.** Знайди себе : [про Держслужбу України] / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 4.
4183. **Коваль Л.** На ринок праці України очікують великі зміни : фахівець прогнозує, що незабаром умови тут диктуватиме претендент, а не роботодавець / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 1, 5.
4184. **Ковальова В.** Скільки отримуватимуть державні топ-менеджери : їхні зарплати зокрема мають співвідношення з рівнем ВВП країни і зменшенням зовніш. боргу / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 трав. (№ 92). — С. 12.
4185. **Козловський І.** Наші заробітчани — це рятувальний жилет польського ринку? / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 6 трав. (№ 82). — С. 10.
4186. **Лавренюк С.** Прем'єр чекає від Верховної Ради два рішення вартістю 78 мільярдів гривень : [зустріч Прем'єр-міністра В. Гройсмана і міністра соц. політики Андрія Реви з представниками профспілок] / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 3.
4187. **Мацегора К.** Зарплати мають вийти із тіні : Прем'єр анонсував реформу системи оплати праці, яка передбачає гідну оцінку роботи людей / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 1—2.
4188. **Новак І.** Реформи мінімальної заробітної плати: рух до європейських стандартів? / Ірина Новак // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 8.
4189. **Островська Х.** На роботу — за новими правилами : в Україні змінили умови працевлаштування / Христина Островська // Слобідський край. — 2016. — 19 трав. (№ 60). — С. 2.
4190. **Про внесення змін до Кодексу законів про працю України щодо випробування при прийнятті на роботу :** закон України [№ 1367-VIII від 17 трав. 2016р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 черв. (№ 111). — С. 4 ; Голос України. — 11 черв. (№ 108). — С. 5.
4191. **Рева А.** Підвищення заробітних плат дасть додатковий ресурс / Андрій Рева // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 9.
4192. **Усенко В.** До чого призводять тіньові зайнятість і зарплата? : [про легалізацію праці та зарплати] / Віталій Усенко // Проскурів. — 2016. — 26 трав. (№ 20). — С. 2.

332 Регіональна економіка. Територіальна економіка. Економіка землі. Економіка житла

4193. **Антипенко І.** Територія миру з відлунням війни : як на Луганщині долають наслідки збройн. конфлікту / Іван Антипенко // День. — 2016. — 2 черв. (№ 95). — С. 11.
4194. **Бобкова С.** Була квартира службова — стала приватна... : нач. упр. житл. госп-ва ЛМР Юрій Голець розповів, скільки служб. квартир за шість років отримали прокурори, поліцейські та військові... / Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2016. — 5—11 трав. (№ 50). — С. 15.
4195. **Брусенський О.** Люди, влада і земля : [про земел. відносини в Полтав. обл.] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 27 трав. (№ 21). — С. 8—9.
4196. **Брусенський О.** ОСББ: погляд на "революцію" з середини / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 8.
4197. **Вареник Н.** Літо-2016: одягаємо будинки в "шуби" : комплекс. утеплення панельної "хрущовки" може знизити витрати на опалення будинку в два-три рази / Наталя Вареник // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 10.
4198. **Габарчук К.** "Бурштинова республіка" підніме економіку Волині? : депутати облради віддали 20 тис. гектарів для видобутку сонячного каменю комунальному підприємству "Волиньприродоресурс" / Кость Габарчук // Волинь-нова. — 2016. — 19 трав. (№ 54). — С. 4.
4199. **Галаур В.** Харківщина працює за американським планом : підтримка уряду США для обл. залежатиме від успіхів місц. влади у боротьбі з корупцією / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 3.

4200. **Гладуняк І.** Зробимо Хмельниччину взірцем у державі : [бесіда з деп. Хмельниц. облради Іваном Гладуняком / бесіду вели Ю. Кучер, К. Вікторов] // Подільські вісті. — 2016. — 5 квіт. (№ 38). — С. 3.
4201. **Гоцуєнко Є.** Земля: між "сірим" і "чорним" переділом / Єліанд Гоцуєнко, Надія Гоцуєнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 10.
4202. **Гура Н.** Що заважає сформувати ефективного власника житла : необхідно розв'язати законодавчі проблеми, що стосуються діяльності ОСББ / Надія Гура // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 черв. (№ 103). — С. 6.
4203. **Дацюк Л.** Законодавчий колапс чи комунальна революція? : [про створення ОСББ] / Лариса Дацюк // Демократична Україна. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 3.
4204. **Дзьоба О.** ОСББ: як вдало управляти власним житлом / Олеся Дзьоба // Голос України. — 2016. — 19 трав. (№ 91). — С. 6.
4205. **Добровольський В.** ОСББ: вибір — "за" і "проти", або Чи готові ми до розриву "шлюбу" із жеками / Василь Добровольський // Подільські вісті. — 2016. — 19 квіт. (№ 44). — С. 2.
4206. **Єлісєєва М.** Чернігів зацікавив інвестора / Марта Єлісєєва // Чернігівські відомості. — 2016. — 30 берез. (№ 13). — С. 4.
4207. **Завроцький О.** Щодня — вперед, Ні кроку на місці, ні кроку назад : [інтерв'ю з деп. Хмельниц. облради Олександром Завроцьким / спілкувалася Світлана Грубеляс] // Подільські вісті. — 2016. — 19 трав. (№ 55—56). — С. 2.
4208. **Зварич К.** Кар'єр — у суді, або Суддів — у кар'єр : [з матеріалів засідання Хмельниц. облради] / Костянтин Зварич // Подільські вісті. — 2016. — 12 квіт. (№ 41). — С. 1.
4209. **Івашко О.** Китайський бізнес інвестує в інфраструктуру : у морському торг. порту Миколаєва відкрито новий потужний термінал / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 3.
4210. **Ісаченко С.** Фінти з балансом : таємничі рішення Чернівець. облради вписують нові сторінки в історію земель. авантур / Світлана Ісаченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 1, 4.
4211. **Кінько Т.** Дискримінація за майновою ознакою? : якщо влада справді хоче чесних реформ — нехай питає, як їх робити, в тих, для кого вони робляться : [про створення ОСББ] / Тарас Кінько // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 9.
4212. **Кіч Т.** Як поліпшити погоду в домі : [про енергозбереження в домах] / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 28 трав. (№ 64). — С. 6.
4213. **Княжанський В.** ОСББ без "порядку" : з 1 лип. набрав чинності Закон "Про особливості здійснення права власності у багатоквартирних будинках" / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 5 лип. (№ 115). — С. 9.
4214. **Княжанський В.** "Теплий" кредит — не ярмо : в Україні проведено нац. дослідж. результативності уряд. програми допомоги ОСББ у досягненні енергоефективності / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 11.
4215. **Косянчук І.** ЖЕКи не зникнуть у липні / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 черв. (№ 113). — С. 5.
4216. **Кравченко І.** Що буде з мешканцями будинків, які не створили ОСББ / Ігор Кравченко // Чернігівські відомості. — 2016. — 23 берез. (№ 12). — С. 4.
4217. **Куц П.** Пріоритети розвитку Донеччини : [громад. обговорення Стратегії розвитку Донеччини до 2020 р.] / Павло Куц // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 7.
4218. **Лиховид І.** Юрковиці загрожує... аукціон : [щодо продажу земель. ділянки на горі Юрковиці в Києві, на території пам'ятки археології нац. значення] / Інна Лиховид // День. — 2016. — 12 трав. (№ 80). — С. 11.
4219. **Лобановська В.** Новий рівень співпраці розпочався між Чернігівщиною та Представництвом Євросоюзу в Україні / Віра Лобановська // Чернігівські відомості. — 2016. — 17 лют. (№ 7). — С. 3.
4220. **Лозовий В.** Створити селянину гідні умови : [інтерв'ю з деп. Хмельниц. облради Вадимом Лозовим / спілкувалися С. Семенчук, К. Вікторов] // Подільські вісті. — 2016. — 14 квіт. (№ 42—43). — С. 2.
4221. **Малінський Б.** Зміни в статуті ОСББ : [розмова з головою ради голів ОСББ Богданом Малінським / розмовляла Вікторія Стандрійчук] // Проскурів. — 2016. — 14 квіт. (№ 14). — С. 5.
4222. **Медуниця Ю.** Інвестори голосують грошима : досвід Миколаївщини показує, як слід освоювати іноземні капіталовкладення й гідно боронити нац. інтереси / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 черв. (№ 113). — С. 3.
4223. **Мельник С.** Земля — дуже чутливе питання, тому рішення по мораторію має бути консолідованим : [з парлам. хроніки 3 черв.] / Сергій Мельник, Сергій Ковальчук // Голос України. — 2016. — 4 черв. (№ 103). — С. 2.
4224. **Міронюк Ю.** Квартира — з молотка : за які борги можуть відібрати й продати ваше житло? / Юлія Міронюк // Слобідський край. — 2016. — 21 трав. (№ 61). — С. 1, 5.
4225. **Міфи** та правда про ОСББ / підгот. Артем Садовий // Демократична Україна. — 2016. — 17 черв. (№ 24). — С. 6.
4226. **Омелянчук І.** ОСББ: комунальний "Титанік" чи світло в кінці тунелю? : у Рівному від початку року щомісяця реєструють по 400 об'єднань співвласників багатокварт. будинків / Інна Омелянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 трав. (№ 97). — С. 5.
4227. **Про внесення** змін до Земельного кодексу України щодо проведення земельних торгів : закон України [№ 1012-VIII від 18 лют. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 трав. (№ 91). — С. 8.

4228. **Про внесення** змін до переліку інвестиційних програм і проектів регіонального розвитку, що можуть реалізовуватися у 2016 році за рахунок коштів державного фонду регіонального розвитку, у тому числі тих, що фінансуються з метою погашення кредиторської заборгованості, зареєстрованої органами Державної казначейської служби станом на 1 січня 2016 року : розпорядження Кабінету Міністрів України № 432-р від 8 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 черв. (№ 113). — С. 10—12.
4229. **Про затвердження** Порядку списання з балансу багатоквартирних будинків : постанова Кабінету Міністрів України № 301 від 20 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 трав. (№ 88). — С. 11.
4230. **Проценко М.** Дихати на повну : [про розвиток Печенізького р-ну Харків. обл.] / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 16 черв. (№ 72). — С. 4—5.
4231. **Разуваєв В.** Земельні торги: нові умови і рекорди : [аукціон з продажу права на оренду земель. ділянки в Хмельницькому] / Володимир Разуваєв // Проскурів. — 2016. — 5 трав. (№ 17). — С. 2.
4232. **Разуваєв В.** Реформа енергоринку і реальний сектор економіки : [про розширене засідання правління Союзу промисловців і підприємців (ХСПП) та Об-ня орг. роботодавців [Хмельниц.] обл.] / Володимир Разуваєв // Проскурів. — 2016. — 21 квіт. (№ 15). — С. 5.
4233. **Сорока Р.** Земельна корупція робить селян ворогами / Руслана Сорока // Голос України. — 2016. — 5 трав. (№ 81). — С. 18.
4234. **Худицький В.** Перший капітальний ремонт — за рахунок держави! [про створення ОСББ та ремонт будинків] / Василь Худицький // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 9.
4235. **Чебан О.** Вінницькі бюджети тепер мають кошти на проекти / Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 7.
4236. **Чернов В.** Без інвесторів не обійтися : у Сумах відбулась міжнар. виставка "Слобожанський міст—2016" : [презентація потенціалу регіону і можливості, які Сумщина може надати інвесторам] / Володимир Чернов // Голос України. — 2016. — 27 трав. (№ 97). — С. 11.
4237. **Шевченко А.** Хто управлятиме багатоквартирними будинками — ЖЕКи чи господарі? : [з парлам. хроніки 14 черв.] / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 15 черв. (№ 110). — С. 2.
4238. **Юрченко М.** Децентралізація дає шанс державі зміцніти : Мінрегіон визначив чіткі пріоритети своєї діяльності цього року / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 2.
4239. **Юрченко М.** Рішення генеруються на місцевому рівні : уряд приділяє неабияку увагу комплекс. розвиткові регіонів і їхній фінанс. самостійності / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 трав. (№ 89). — С. 2.
4240. **Якель Р.** Крива інвестиційна географія : з 43,4 млрд дол. вкладених в Україну інозем. інвестицій Тернопільщині дісталось аж 50 млн / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 9.
4241. **Ящишен А.** Європейці допоможуть з інвестиційними проектами : [за матеріалами засідання координац. ради з питань розвитку підприємництва та ради з питань інвестицій в Хмельницькому] / Андрій Ящишен // Проскурів. — 2016. — 12 трав. (№ 18). — С. 2.
4242. **Ящишин А.** Про генплан, ОСББ та стріт-арт йшлося на виставці-конференції нерухомості "Мої квадратні метри" / Андрій Ящишин // Проскурів. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 3.

334 Форми організації та співробітництва в економіці

4243. **Бізнес** змінює обличчя : додаткові вимоги до публіч. "акціонерок" прискорять процеси їх перетворень в інші види товариств // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 трав. (№ 94). — С. 7.
4244. **Малолєткова О.** Власна справа: мотиви та бар'єри : Україні потрібна інфраструктура для надання послуг підприємцям по почат. етапі їхньої діяльності / Оксана Малолєткова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 черв. (№ 113). — С. 1, 3.
4245. **Малолєткова О.** Мовчання — знак згоди : чому досі на запрацювала норма, яка кардинально спрощує отримання підприємцем док. на право діяльності? / Оксана Малолєткова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 черв. (№ 116). — С. 4.
4246. **Медуниця Ю.** Малий і середній бізнес заслуговують на більшу увагу : у Південній Пальмірі Прем'єр-міністрові презентували "Одеський пакет реформ" / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 трав. (№ 92). — С. 2.
4247. **Парфенюк Т.** Насіння з присмаком надії : попри труднощі та негаразди, на підконтрол. території Луган. обл. малі вир-ва стають дедалі продуктивнішими / Тетяна Парфенюк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 трав. (№ 99). — С. 6.
4248. **Поліщук І.** Підприємців звільняють від зарегульованості : уже до 2018 р. Україна зможе увійти в топ-50 рейтингу Doing Business : [про умови ведення бізнесу] / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 черв. (№ 104). — С. 2.
4249. **Про внесення** змін до деяких законів України щодо усунення регуляторних бар'єрів для розвитку державно-приватного партнерства та стимулювання інвестицій в Україні : закон України [№ 817-VIII від 24 листоп. 2015 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 трав. (№ 92). — С. 7.
4250. **Проценко М.** Започаткувати бізнес по-новому : правила для підприємців змінено / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 14 трав. (№ 58). — С. 6.

4251. **Тріпутень С.** "В Україні сімейний бізнес стане одним із локомотивів розвитку економіки" : [інтерв'ю з керівником програми Міжнар. фінанс. корпорації з корпорат. управління в Європі та Центр. Азії Сергієм Тріпутенем / спілкувалася Вікторія Ковальова] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 черв. (№ 114). — С. 5.

4252. **Юрченко М.** Країна залежить від успіху бізнесу : уряд готовий створювати сприятливі умови задля розвитку підприємництва / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 2.

336 Фінанси

4253. **Башко В.** Боргова пастка "безкоштовного сиру" : [про погашення фінанс. боргів Україною] / Василь Башко // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 7.

4254. **Башко В.** Квазіфіскальні витрати та бюджетні субсидії: скільки коштує "безкоштовний" сир / Василь Башко // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 1, 7.

4255. **Богдан І.** Про циклічний фіскальний шокер : фіскальна політика 2014—2015 рр. спровокувала скорочення й без того низького внутрішнього попиту та стала однією з причин зубожіння населення / Іван Богдан // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 8.

4256. **Борисова В.** Держбанки не залишили групи найнадійніших : рейтингове агентство "Стандарт-Рейтинг" 30 трав. опубл. черг. список надійності банк. депозитів за перший квартал / Вікторія Борисова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 черв. (№ 103). — С. 12.

4257. **Вігірінський А.** Запізніла реструктуризація : [про закон "Про фінансову реструктуризацію"] / Андрій Вігірінський // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 8.

4258. **Ганущак Ю.** У фінансово-борговій воронці : [про співвідношення між видатками на обслуговування запозичень і обсягом загального фонду бюджету] / Юрій Ганущак // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 6.

4259. **Гетманцев Д.** Анти-BERS-реформа : як Україні не перетворитися на жертву боротьби захід. країн за збільшення податк. надходжень / Данило Гетманцев // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 1, 10.

4260. **Гетманцев Д.** Ретроподаткотворець : "помилки" держави, за які відповідальність несе платник податків / Данило Гетманцев // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 9.

4261. **Гетманцев Д.** Реформа оподаткування: непрямі податки : не пріоритетним, ні — єдиним компенсатором втрат від зменшення надходжень від прямих податків є саме непрямі податки / Данило Гетманцев // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 10.

4262. **Громов О.** Банки все ще живуть по-старому : "УК" з'ясував, чому фінустановам не вигідно видавати кредити / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 4.

4263. **Громов О.** Банків меншає, майна — більшає : експерти зазначають, що Фонд гарант. вкладів фізосіб повільно розпродує активи фінустанов, які ліквідують / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 трав. (№ 101). — С. 1, 4.

4264. **Громов О.** Надмірний апетит до клієнтських таємниць : Нацбанк хоче створити при собі Кредит. реєстр, де збиратиме щороку й конфіденц. інформацію про боржників / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 трав. (№ 94). — С. 1, 4.

4265. **Громов О.** Радість і сум гнучкого курсоутворення : можливість зміни курсу валют фінустановами протягом дня поки що не показали негативу, проте експерти переконанні: клієнтів ошукуватимуть / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 4.

4266. **Громов О.** У ногу з часом поки не виходить : розвиток інтернет-банкінгу в нашій країні значно поступається державам-сусідам / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 трав. (№ 88). — С. 10.

4267. **Данилюк О.** "За зловживання та популізм платили й платять платники податків" : [інтерв'ю з міністром фінансів Олександром Данилюком / спілкувалася Юлія Самаєва] // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 1, 6.

4268. **Дацюк Л.** Податок на нерухомість стукає у двері / Лариса Дацюк // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 9.

4269. **Денисова О.** Ukrainian papers : [про історію з "чорною бухгалтерією" Партії регіонів] / Оксана Денисова // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 2.

4270. **Деркач М.** "Кредобанк" долучився до Українського Пакту заради молоді — 2020 : [про проблему безробіття серед молоді] / Марія Деркач // Високий замок. — 2016. — 5—11 трав. (№ 50). — С. 7.

4271. **Дешко А.** П'ять "але" : ефект Закону "Про фінансову реструктуризацію" / Антоніна Дешко // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 11.

4272. **Дубровик-Рохова А.** Банкіри чекають зниження ставок за депозитами / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 11.

4273. **Дубровик-Рохова А.** Гривня обвалилась, бо... : банки-банкроти, які отримали рефінансування від НБУ, вивели з України суму, що дорівнює... річному бюджету Мін-ва охорони здоров'я / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 2 черв. (№ 95). — С. 8—9.

4274. **Дубровик-Рохова А.** 10 років з МВФ : експерти проаналізували ефект кредит. траншів для економіки України / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 19 лип. (№ 125). — С. 8.

4275. **Дубровик-Рохова А.** Імпортозалежність критичного рівня: експерти "Публічного аудиту" проаналізували уряд. проект основних напрямів бюджет. політики на 2017 рік / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 10.
4276. **Дубровик-Рохова А.** Секрети перемоги у війнах третього тисячоліття: чим пол. досвід роботи з інвесторами може бути корисним для України? / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 10—11.
4277. **Дубровик-Рохова А.** Сенсації української "бургономіки": чому ми купуємо долар по 24,8 гривні, тоді як мали б по 7,74? / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 3 серп. (№ 136). — С. 8.
4278. **Дубровик-Рохова А.** У який бізнес готові інвестувати українці? / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 11 трав. (№ 79). — С. 9.
4279. **Дубровик-Рохова А.** Україна приєднується до "світу без готівки": до 2019 р. термінали для розрахунку картою мають бути встановлені на всіх торг. точках великих і серед. міст / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 14 черв. (№ 103). — С. 8.
4280. **Євмененко М.** Не спокушайтеся на занижені ціни: псевдолізинг. компанії збирають із клієнтів платежі обсягом 20—50% вартості купленої техніки, які називають авансами / Марія Євмененко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 10.
4281. **Жаліло Я.** Економічний прагматизм як ліки від бюджетного фетишизму / Ярослав Жаліло, Анатолій Максютя // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 6.
4282. **Жаліло Я.** Як багаті багатіють, або Чим насправді для України є бюджет і чому в Україні він не виконує своє ключове завдання? / Ярослав Жаліло, Антоніна Дешко, Маріанна Онуфрик // День. — 2016. — 16 черв. (№ 105). — С. 8—9.
4283. **Зварич К.** Сковорода без масонських знаків: [про презентацію нової п'ятисотгривневої купюри в Києві] / Костянтин Зварич // Подільські вісті. — 2016. — 21 квіт. (№ 45—46). — С. 5.
4284. **Іщенко Г.** Монетарне пом'якшення: правління Нацбанку вкотре цьогоріч знизило облікову ставку — з 18 до 16,5% річних і робитиме це й надалі, якщо не буде інфляц. ризиків / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 2.
4285. **Калиниченко Л.** Корупційні торги скасовуються: у першому кварталі 2016 р. фінінспектори й аудитори Херсонщини запобігли порушенням у держ. закупівлях майже на 6 млн грн / Леонід Калиниченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 черв. (№ 106). — С. 6.
4286. **Капсамун І.** Чому виник запит на офшори?: "проблема досягла критичних масштабів ще у 90-х. І Президент після двох Майданів мав би запропонувати нові правила гри, почавши з себе", — експерт / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 11 трав. (№ 79). — С. 4.
4287. **Квітка Г.** Айфон як одиниця виміру наших доходів: [про надання кредиту США Україні] / Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 7 черв. (№ 104). — С. 5.
4288. **Квітка Г.** Нацбанк: заплутався у здобутках / Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 6.
4289. **Княжанський В.** "Кредитувати економіку вже нікому": фахівці прокоментували наслідки "банкопаду" / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 2 черв. (№ 95). — С. 9.
4290. **Княжанський В.** Наслідки "офшорного скандалу": в Україні створюються закони для протидії агрес. податк. плануванню / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 15 черв. (№ 104). — С. 8.
4291. **Княжанський В.** НБУ розпочав лібералізацію: наскільки може зміцнитися гривня? / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 11.
4292. **Княжанський В.** Несподіваний ефект платіжних карток: заст. голови НБУ: "Безготівкова економіка веде до ліквідації корупції" / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 11.
4293. **Княжанський В.** Офшорна екзотика і деофшорна романтика: Нацбанк доповів, що "податкові укриття" для мільярдерів уже закриті / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 11 трав. (№ 79). — С. 5.
4294. **Княжанський В.** "Стратегія бідняка": обслуговування боргів щороку вилучатиме з ВВП України 5—6%. Експерти: що дасть у цих умовах "фінансова парасолька" нових кредитів / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 8 черв. (№ 99). — С. 9.
4295. **Княжанський В.** Ще один спосіб залучити гроші в місцевий бюджет: Держ. фонд регіон. розвитку фінансуватиме громади, котрі знають, як вони хочуть виглядати у майбутньому / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 17 трав. (№ 83). — С. 9.
4296. **Ковальова В.** Акцизний дисбаланс: практику стягнення податку з реалізації нафтопродуктів та іншого пального не варто ламати до завершення етапу реформи з об-ня громад / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 черв. (№ 102). — С. 6.
4297. **Кораблін С.** Офшорне виснаження: [про вплив вітчизн. капіталу в офшори] / Сергій Кораблін // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 5.
4298. **Кучерява О.** Бюджет не повинен перетворюватися на скорочення видатків і зростання податків / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 27 квіт. (№ 78). — С. 3.
4299. **Левицький К.** Касова бутафорія в ІТ-обгортці: розподілена комп'ютерно-касова система у виконанні законопроекту про лібералізацію розрахунків готівкою № 41170а — одна зі схем мінімізації податк. платежів і викачування грошей за нав'язані бізнесу послуги / Костянтин Левицький // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 9.

4300. **Малолеткова О.** Податок на нерухомість: час платити / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 лип. (№ 123). — С. 4.
4301. **Мацегора К.** Влада інвестує в регіони : 1,1 млрд. грн. планують спрямувати на потреби 219 соц. проектів / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 трав. (№ 88). — С. 1—2.
4302. **Мельник С.** Представлено стратегію банківської системи / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 20 квіт. (№ 72). — С. 3.
4303. **Насіров Р.** "Бізнес не може бути незадоволений" : [інтерв'ю з головою Держ. фіскал. служби Романом Насіровим / спілкувалася Юлія Самаєва] // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 1, 7.
4304. **Новак Е.** Банківські ризики : [про погіршення фінанс. стану банків] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 7.
4305. **Новак Е.** Бюджет на перспективу : [про доцільність введення середньострокового бюджет. планування (СБП)] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 7.
4306. **Новак Е.** Нам потрібен чесний аудит / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 7.
4307. **Особова О.** Починаються перевірки банківських рахунків переселенців / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 7.
4308. **Ощадбанк** кредитує! : на ринку конкурують ті банки, котрі мають відповідні ресурси для кредитування. Відповідальний, перспективний клієнт сьогодні на вагу золота // Волинь-нова. — 2016. — 28 трав. (№ 58). — С. 5.
4309. **Петренко П.** Російські мотиви панамських паперів : [про фін. оборудки кремлівської еліти] / Петро Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 5.
4310. **Поліщук І.** В очікуванні спецконфіскації : [про повернення в Україну коштів громадян] / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 5.
4311. **Поліщук І.** Італійський досвід допоможе врятувати Україну від корупції : законопроект про стягнення в дохід держави необґрунтованих активів сприятиме поверненню коштів, вкрадених попередньою владою / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 2.
4312. **Поліщук І.** Як змусити державу виплатити компенсацію : "УК" дізнавався, наскільки реально отримати гроші за втрачене під час військ. конфлікту майно / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 трав. (№ 96). — С. 5.
4313. **Про внесення** змін до Закону України "Про Державний бюджет України на 2016 рік" : закон України [№ 1384-VIII від 19 трав. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 лип. (№ 124). — С. 6—20.
4314. **Про внесення** зміни до підпункту 4 пункту 24 розділу VI "Прикінцеві та перехідні положення" Бюджетного кодексу України : закон України [№ 1406-VIII від 2 черв. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 10 черв. (№ 107). — С. 3.
4315. **Про затвердження умов** продажу державного пакета акцій публічного акціонерного товариства "Одеський припортовий завод" за конкурсом з відкритістю пропонування ціни за принципом аукціону : розпорядження Кабінету Міністрів України № 386-р від 18 трав. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 черв. (№ 104). — С. 8.
4316. **Про перерозподіл деяких** видатків державного бюджету, передбачених Міністерству культури на 2016 рік : розпорядження Кабінету Міністрів України № 385-р від 25 трав. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 черв. (№ 102). — С. 4.
4317. **Про розподіл коштів**, передбачених у державному бюджеті за програмою 1002070 "Будівництво (придбання) житла для військовослужбовців Державної прикордонної служби України" на 2016 рік : розпорядження Кабінету Міністрів України № 389-р від 27 трав. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 черв. (№ 102). — С. 8.
4318. **Пукіш-Юнко І.** Закарпатський губернатор задекларував лижі : а квартири очільника Одещини на 40 малосімейок вистачило б : [про фін. звіти обл. начальства] / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 6—8 трав. (№ 52). — С. 6.
4319. **Пукіш-Юнко І.** Куди "папєредніки", туди і президент з "любими друзями"... : бізнес "заможновладців" любить не лише тишу, а й офшори / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 4.
4320. **Пустовіт В.** Управлінню Державної казначейської служби України у м. Чернігові Чернігівської області — 20 років / Віктор Пустовіт // Чернігівські відомості. — 2016. — 17 лют. (№ 7). — С. 4.
4321. **Райхель Ю.** У Білорусі — нові гроші : із 1 лип. в країні проводиться деномінація нац. валюти на чотири нулі / Юрій Райхель // День. — 2016. — 23 черв. (№ 109). — С. 9.
4322. **Ревенко А.** Як в Україні рахують споживчу інфляцію: Ч. 1 / Андрій Ревенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 6.
4323. **Ревенко А.** Як в Україні рахують споживчу інфляцію. Ч. 2 : про невідповідність цін і офіційних індексів / Андрій Ревенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 5.
4324. **Рибалка С.** "Потрібно терміново допомогти найнужденнішим валютним позичальникам. Люди втомилися чекати" : [інтерв'ю з головою Ком. Верховної Ради з питань фінанс. політики і банк. діяльності Сергієм Рибалкою] // Голос України. — 2016. — 17 черв. (№ 112). — С. 4.

4325. **Рогуцький В.** Народу — податки, панам — офшори : [про реєстрування бізнесу в офшор. зонах] / Василь Рогуцький // Волинь-нова. — 2016. — 5 квіт. (№ 37). — С. 3.
4326. **Самасва Ю.** Без купюр : одна з ключових реформ у фінанс. секторі ризикує, як і багато інших, виявитися дискредитованою через надмірну напористість чиновників, які взяли її реалізовувати / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 1, 7.
4327. **Самасва Ю.** Загальне декларування: гра з нульовою сумою : [про підвищення фіскальної грамоти] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 1, 6.
4328. **Самар В.** Новий порядок : [про скорочення фінансування Криму Росією] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 4.
4329. **Серебрянський Д.** ЄСВ і детінізація: фальстарт чи початок структурних змін? / Дмитро Серебрянський, Артем Вдовиченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 7.
4330. **Сміян Н.** Щоб знизити рівень тіньової економіки : [про проєкт закону про фінанс. поліцію] / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 27 квіт. (№ 77). — С. 3.
4331. **Телесклаф Д.** Хто кого "дотує"? : [інтерв'ю з головою підрозділу фінанс. розвідки Князівства Ліхтенштейн Даніелем Телесклафом — про те, як держави "першого" світу борються з відмиванням грошей через їхні банк. системи / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова] // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 15.
4332. **Федорчук А.** Кредити без посередників : вітчизн. позичальникам пропонують самим шукати собі кредиторів / Артур Федорчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 10.
4333. **Форсюк В.** Податкова & IT-сервіси: не можеш побороти — просто відключи / Віта Форсюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 9.
4334. **Шевченко А.** Кому вигідно поховати десятки вітчизняних банків? / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 22 квіт. (№ 74). — С. 1—2.
4335. **Юрченко М.** Об'єднані громади вчать рахувати гроші : завдяки проведенню бюджет. і податк. децентралізації торік доходи місц. бюджетів зросли : [матеріали з темат. семінару із заст. голів облдержадміністрацій] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 черв. (№ 105). — С. 2.
4336. **Юрченко М.** У Мінфіні створено штаб реформ / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 трав. (№ 91). — С. 4.
4337. **Ямчук С.** "Аби досягти успіхів, ми націлені на результат" : [розмова з нач. упр. фінансів Сергієм Ямчуком про бюджет Хмельницької міськради / розмовляла Вікторія Стандрійчук] // Проскурів. — 2016. — 14 квіт. (№ 14). — С. 5.

338 Економічне становище. Економічна політика. Управління та планування в економіці. Виробництво. Послуги. Ціни

338(100-87) Економічне становище зарубіжних країн

4338. **Гайдучський П.** ЄС—Росія: міфи про санкції / Павло Гайдучський // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 6. — ЄС.
4339. **Крамарчук О.** Секрети "китайського дива": інновації та інвестиції : уряд КНДР швидко реагує на виклики економ. кризи. Тому економіка Піднебесної й досі посідає перші позиції у світ. рейтингах / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 лип. (№ 123). — С. 3.
4340. **Петренко С.** Бюджетна гільйотина Ципраса : [про фінансові проблеми Греції] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 5.
4341. **Райхель Ю.** Ньютон — творець англійського економічного дива : як держ. борг став багатством країни, основою її розвитку / Юрій Райхель // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 23.
4342. **Райхель Ю.** Шторм наближається : про те, що гроші закінчуються, в Росії заговорили чиновники / Юрій Райхель // День. — 2016. — 9 серп. (№ 140). — С. 11.

338(477) Економічне становище України

4343. **Андріанов Є.** Ринок газу України: "Нормальные герои всегда идут в обход?!" / Євген Андріанов, Алла Єрьоменко, Леонід Уніговський // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 1, 9.
4344. **Білоус І.** "Замість працювати ми б'ємося за активи" : [інтерв'ю з головою Фонду держмайна Ігорем Білоусом / спілкувалися Юлія Самаєва, Ігор Маскалевич] // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 1, 4.
4345. **Білоус І.** "Ми зробили максимум, щоб унеможливити участь російських компаній у приватизації ОПЗ" : [інтерв'ю з головою Фонду держмайна Ігорем Білоусом / спілкувалася Галина Іщенко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 5.
4346. **Блінова В.** "Нова ціна на газ — камінь на шию українцям" — наголосила лідер "Батьківщини" Юлія Тимошенко під час візиту до Рівного / Валентина Блінова // Волинь-нова. — 2016. — 24 трав. (№ 56). — С. 5.
4347. **Бойко Т.** "Житлові" субсидії руйнують теплокомуненерго : висновки дослідж. громад. мережі ОПОРА ситуації із взаєморозрахунками за спожитий газ, тепло та електроенергію / Тетяна Бойко // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 11.

4348. **Бондар В.** "Комунальні тарифи не повинні зростати, якщо у людей немає можливості їх оплачувати" / Віктор Бондар // Голос України. — 2016. — 29 квіт. (№ 79). — С. 5.
4349. **Бондар В.** Нові ціни на газ. Яких змін очікувати? / Віктор Бондар // Голос України. — 2016. — 14 трав. (№ 88). — С. 4.
4350. **Бородюк Н.** Крим заповнюється не туристами, а брехнею : [про турист. ситуацію в Криму] / Наталія Бородюк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 черв. (№ 105). — С. 5.
4351. **Валюшко І.** Україна vs бурштин: хто кого? / Іван Валюшко // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 6.
4352. **Ващук Р.** Про високотехнологічне партнерство : посол Канади в Україні Роман Ващук: кожна країна знаходить свої переваги, а гроші — на світових ринках : [інтерв'ю з послом Канади / спілкувалися Олена Куренкова, Оксана Коваль] // День. — 2016. — 26 лип. (№ 130). — С. 10.
4353. **Винниченко І.** Україна як успішний туристичний бренд : щоб привабити в нашу країну інозем. туристів, потрібна державна стратегія і досвід фахівців / Ігор Винниченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 лип. (№ 123). — С. 2.
4354. **Власюк В.** Чим загрожує Україні деіндустріалізація? / Володимир Власюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 7.
4355. **Вовк Л.** "Боротися треба не за зниження тарифів, а за підвищення доходів" : Прем'єр проаналізував процес ціноутворення на газ та обнадіяв громадян субсидіюванням / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 2.
4356. **Воронович З.** Українську економіку рятує... Китай : завдяки зростанню цін на метали та олійні на світ. ринках в Україні почала зростати економіка та зміцнилася гривня / Зиновія Воронович // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 7.
4357. **Галаур В.** Вуздечка на тарифи : реалізація інновац. проектів КП "Харківводоканал" допоможе стримувати стрімке зростання цін на послуги / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 черв. (№ 110). — С. 6.
4358. **Гаркавець О.** Опалення подорожчає : жителям сіл радять відмовлятися від газу / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 7 трав. (№ 55—56). — С. 3.
4359. **Голованова І.** Похолодання в природі обернеться лихоманкою в суспільстві : [про комунальні тарифи] / Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 26 серп. (№ 91). — С. 3.
4360. **Головко О.** Держава може стати сильною лише з потужною економікою : а розвиток не можливий без адекватної оцінки праці тих, хто створює матеріальні блага / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 2.
4361. **Головко О.** Схема "Роттердам плюс" неприйнятна : уряд обіцяє наступ. середи оприлюднити розрахунки формули ціни на вугілля та електроенергію в Україні / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 1—2.
4362. **Гриценко А.** "Українське економічне диво", або Куди ведуть реформи / Андрій Гриценко // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 7.
4363. **Данилишин Б.** Мистецтво жити в борг : ми ніби потрапили в зачароване коло: "реформи — притік світового капіталу — реформи" / Богдан Данилишин // День. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 9.
4364. **Дацюк Л.** Життя українців стане "здоровішим та чистішим" : [про тарифи на комунальні послуги] / Лариса Дацюк // Демократична Україна. — 2016. — 24 черв. (№ 25). — С. 9.
4365. **Деякі питання** ліцензування господарської діяльності з культивування рослин, включених до таблиці І переліку наркотичних засобів, психотропних речовин і прекурсорів, затвердженого Кабінетом Міністрів України, розроблення, виробництва, виготовлення, зберігання, перевезення, придбання, реалізації (відпуску), ввезення на територію України, вивезення з території України, використання, знищення наркотичних засобів, психотропних речовин і прекурсорів, включених до зазначеного переліку : постанова Кабінету Міністрів України № 282 від 6 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 трав. (№ 92). — С. 8—10.
4366. **Дубровик-Рохова А.** "Великий Шовковий шлях" як трамплін для... ВВП : експерт: "У співпраці з Китаєм Україна може стати регіональним торговим хабом" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 11.
4367. **Дубровик-Рохова А.** "Держава здає контроль над "Укрнафтою" : експерт — про роботу Спостережної ради держпідприємства / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 7 черв. (№ 98). — С. 8.
4368. **Дубровик-Рохова А.** "Дикі танці" : тарифи: експерти "Дня" вважають, критикувати Уряд потрібно. Але не "зліва", а "справа" : [про прозорість тарифоутворення] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 7 лип. (№ 117). — С. 9.
4369. **Дубровик-Рохова А.** "Комунальні тарифи "надули" вдвічі" : експерти Публічного Аудиту порахували: газ для населення має коштувати не більше 3500 грн за тис. кубометрів / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 14 черв. (№ 103). — С. 9.
4370. **Дубровик-Рохова А.** Рента поліських "копачів" : експерти: "Через стихійний видобуток бурштину держава щороку втрачає близько шести мільярдів гривень" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 11.

4371. **Дубровик-Рохова А.** Україна — в тренді постіндустріального світу : громадськість оголосила ініціативу брендувати країну як "країну майстрів" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 9.
4372. **Дубровик-Рохова А.** Уряд боротиметься з "перекупщиками" : Прем'єр-міністр доручив розробити законопроект, який унеможливить зловживання на експорті сільгосп. продукції / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 26 трав. (№ 90). — С. 2.
4373. **Економіка** України за січень—березень 2016 р. за даними Держстату // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 11.
4374. **Економіка** України за січень—квітень 2016 р. : [за даними Держстату] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 черв. (№ 108). — С. 10.
4375. **Єрьоменко А.** Як "патріоти" неньку доїдають : [про компенсацію для "Укрнафти" за газ, поставлений у 2006—2011 рр. від НАК "Нафтогаз України"] / Алла Єрьоменко // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 1, 8.
4376. **Єрьоменко А.** Яким має бути регулятор енергоринку і житлово-комунальні послуги? / Алла Єрьоменко // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 8.
4377. **Забрідний Л.** Одні воюють за Україну, інші — за бурштинові гроші / Левко Забрідний // Волинь-нова. — 2016. — 5 квіт. (№ 37). — С. 1, 8.
4378. **Запталов Б.** У цьому році Держрезерв надав інституту важливі повноваження : [інтерв'ю з дир. Укр. НДІ "Ресурс" Борисом Запталовим / підгот. Вікторія Ковальова] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 черв. (№ 113). — С. 7.
4379. **Зварич К.** Загазована економіка : [про газопостачання та тарифи] / Костянтин Зварич // Подільські вісті. — 2016. — 12 квіт. (№ 41). — С. 2.
4380. **Землянкін А.** Від руху за інерцією до керованого економічного розвитку : [про проблеми модернізації структури економіки та підвищення конкурентоспроможності промисловості] / Анатолій Землянкін, Ірина Підоричева // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 7.
4381. **Індекс** споживчих цін у квітні 2016 р. за даними Держстату // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 3.
4382. **Індекс** споживчих цін у травні 2016 року : [за даними Держстату] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 черв. (№ 109). — С. 3.
4383. **Іщенко Г.** Як не залити бодягу і єврорезерви : Україна має створити аварійні запаси нафти і нафтопродуктів до 1 січ. 2023 р. згідно із зобов'язаннями перед ЄС / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 черв. (№ 103). — С. 4. — ЄС.
4384. **Кірик Т.** Ціна газу й тепла / Тетяна Кірик // Подільські вісті. — 2016. — 12 трав. (№ 52—53). — С. 1.
4385. **Кіч Т.** Тепла розкіш : тарифи з 1 лип. знову зростуть / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 11 черв. (№ 70). — С. 3.
4386. **Кіч Т.** Ціна енергозалежності : [про запровадження єдиної ринкової ціни на газ для населення] / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 17 трав. (№ 59). — С. 2.
4387. **Княжанський В.** Без паніки! : експерти розробляють план "протистояння" новим газ. тарифам / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 17 трав. (№ 83). — С. 8.
4388. **Княжанський В.** Броньовикгейт Коболева : інтернет підірвала новина про те, що НАК "Нафтогаз України" має намір купити Mercedes за 5 млн грн. / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 4 серп. (№ 137). — С. 8. — про тендер за закупівлю броньованого автомобіля.
4389. **Княжанський В.** "Готується своєрідний мегахабар нашому правлячому угрупованню" : [про відновлення закупівель газу з Росії] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 9 черв. (№ 100). — С. 8.
4390. **Княжанський В.** Експорт припиняє грати ключову роль в економіці : експерт: поступово країна перебудовуватиметься на внутрішні ресурси / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 26 трав. (№ 90). — С. 8.
4391. **Княжанський В.** МЕРТ: близько 40% економіки — в тіні : експерти "Дня" сумніваються у правдивості цього показника, називаючи його істотно заниженим : [про дослідж. Мін-ва економ. розвитку і торгівлі (МЕРТ)] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 7 лип. (№ 117). — С. 8.
4392. **Княжанський В.** Одеський припортовий: приватизація десятиліття : топ-менеджер не впевнений, що справа дійде до продажу. Екс-голова ФДМУ побоюється "договорняка". А експерт вважає: продавати взагалі не можна / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 7.
4393. **Княжанський В.** ООН виділила грант для... "нової економіки Донбасу" : голова Донец. ОДА: "Одне з наших завдань — виховати у людей відчуття власника" : [про надання представниками Програми розвитку ООН (ПРООН) фінанс. допомоги Донец. та Луган обл., підконтрольним Україні] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 31 трав. (№ 93). — С. 9.
4394. **Княжанський В.** ОПЗ знову під питанням : затримувати топ-менеджерів напередодні продажу унікального підприємства — розхитувати процес, — віце-прем'єр / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 19 лип. (№ 125). — С. 9.
4395. **Княжанський В.** Пакет інвестиційних стимулів : "Закон про створення індустріальних парків дозволить Україні хоча б частково "підтягнутись" до рівня Туреччини та Польщі", — нар. депутат / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 10.

4396. **Княжанський В.** Поле... миру : "І на заході, і на сході бачать одні й тіж самі можливості для економічного прориву країни", — соціологи / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 9.
4397. **Княжанський В.** Приватизація Одеського припортового: зворотній відлік : експерт: "Я на 90% упевнений, що переможе компанія з арабським корінням" / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 5 лип. (№ 115). — С. 9—10.
4398. **Княжанський В.** Скільки має коштувати газ для населення? : експерт пропонує використовувати формулу центральноєвроп. хабу / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 19 трав. (№ 85). — С. 8.
4399. **Княжанський В.** Стадія "тарифної паніки" : чому влада боїться створити конкурентне середовище? / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 13 лип. (№ 121). — С. 9.
4400. **Княжанський В.** Тарифи пробили друге дно : Сергій Єрмілов: "200 мільярдів гривень за два роки було перекачено через газову "схему" у вигляді державних дотацій і гарантій за кредитами" : [про модель поділу НАК "Нафтогаз України"] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 12 трав. (№ 80). — С. 9.
4401. **Княжанський В.** Хто відлякав інвестора? : провал конкурсу з продажу Одеського припортового було заздалегідь запрограмовано, — експерт / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 20 лип. (№ 126). — С. 9.
4402. **Княжанський В.** Чи довго "проживуть" субсидії? : експерт: "Тепловики із закритими рахунками не можуть готуватися до зими" / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 2 черв. (№ 95). — С. 8.
4403. **Коболєв А.** "Вважаю, "Приват" розуміє, що якщо судитиметься за газ з приводу повернення грошей, одержить набагато менше, ніж вимагає" : [інтерв'ю з головою правління НАК "Нафтогаз України" Андрієм Коболєвим / спілкувалися Алла Єрьоменко, Ігор Маскалевич] // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 1, 9.
4404. **Ковалівська С.** Розпродаж державного майна: план дій : про альтернативний варіант першочерг. кроків для уряду / Світлана Ковалівська // День. — 2016. — 7 черв. (№ 98). — С. 9.
4405. **Коваленко С.** Тепер у нас єдина ціна на газ / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 27 квіт. (№ 78). — С. 2.
4406. **Комунальні тарифи "надули" вдвічі! Що далі? :** // Голос України. — 2016. — 14 черв. (№ 109). — С. 7.
4407. **Кораблін С.** Національний бізнес-цикл. Україна / Сергій Кораблін // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 6.
4408. **Кучерява О.** Ринок природного газу: триває лібералізація : [з матеріалів круглого столу на тему: "Ринок природного газу: перші результати і проблеми"] / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 1 лип. (№ 120). — С. 3.
4409. **Куюн С.** "Беняфіс" : [про досудову санацію "Укрнафти"] / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 8.
4410. **Лавренюк С.** Зарплата має зрости на 5,4, а інфляція не повинна перевищити 8,1 відсотка : [прогноз економ. і соц. розвитку України на 2017 р.] / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 2 лип. (№ 121). — С. 3.
4411. **Ландик П.** Теплогазовий зашморг : [про тарифи на комун. послуги в Тернопіл. обл.] / Петро Ландик // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 8.
4412. **Лапа В.** "Адмінважелі з цінового регулювання не працюють" : [інтерв'ю з головою Держпродспоживслужби Володимиром Лапою / спілкувалася Галина Іщенко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 черв. (№ 112). — С. 4.
4413. **Ларіна П.** Першотравневі підвищення : [про ціни на газ, підвищення зарплат та прожит. мінімум] / Поліна Ларіна // Слобідський край. — 2016. — 30 квіт. (№ 52—53). — С. 2.
4414. **Лісова А.** Чи вийдуть волинські шахти з тупика? / Алла Лісова // Волинь-нова. — 2016. — 7 квіт. (№ 38). — С. 3.
4415. **Лобановська В.** Туризм в Україні: розвивати не можна гальмувати : де ставити кому в цьому реченні — з'ясовували журналісти на парлам. слуханнях / Віра Лобановська // Чернігівські відомості. — 2016. — 13 квіт. (№ 15). — С. 8.
4416. **Малець Г.** Турків у Львові поменшало, але побільшало китайців : 80% екскурс. маршрутів пролягає через площу Ринок. Упр. туризму мерії взялося просувати на ринок інші об'єкти для туристів : [розмова з нач. упр. туризму Львів обл. ради Галиною Малець / розмовляла Марія Доротич] // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 16.
4417. **Маскалевич І.** "Енергоатом": наказано поділитися : "перекуплений" у офшору борг при Януковичі перерахували. Тепер з "Енергоатома" витрушують в 51 раз більше. Такою є нинішня ціна безпеки? / Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 8.
4418. **Маскалевич І.** Формула дегазифікації : [про підвищення цін на газ] / Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 1, 8.
4419. **Мацегора К.** Одеський припортовий готовий до приватизації : уряд визначив чіткі умови продажу пакета акцій цього підприємства / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 1—2.
4420. **Мацегора К.** ProZorro — вірець позитивних змін : з 1 серп. вся країна в обов'язковому режимі перейде на систему публ. держ. закупівель / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 черв. (№ 103). — С. 1—2.

4421. **Машляківський Р.** "Головне не тариф, а обсяги споживання" : [інтерв'ю з членом Нац. комісії, що здійснює держ. регулювання у сферах енергетики та комунал. послуг Русланом Машляківським / спілкувалася Інна Косянчук] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 черв. (№ 104). — С. 5.
4422. **Медуниця Ю.** ФРН готова інвестувати в нашу економіку : нім. владу та бізнес Прем'єр запевнив у наявності всіх необхідних механізмів для успішного реформування Української держави / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 черв. (№ 120). — С. 2.
4423. **Мельник С.** Підвищення цін на комунальні послуги — економічно не обґрунтовані / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 26 трав. (№ 96). — С. 2.
4424. **Надеїн І.** А як хотілося б позитивних змін! : [про тарифи на тепло] / Іван Надеїн // Голос України. — 2016. — 14 черв. (№ 109). — С. 7.
4425. **Назаренко В.** Знову загострення : останні торфозаводи Чернігівщини планують пустити на метал / Віталій Назаренко // День. — 2016. — 28 лип. (№ 132). — С. 9.
4426. **Новак Е.** Відродження інфраструктури : [про "Український інфраструктурний форум'16"] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 27 трав. (№ 21). — С. 7.
4427. **Новак Е.** Економіка України у світовому господарстві / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 7.
4428. **Новак Е.** Економічні прогнози : [про економ. розвиток у світі та Україні] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 7.
4429. **Новак Е.** Кому дістанеться Одеський припортовий? / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 7.
4430. **Новак Е.** Тарифний шок : [про підвищення комунальних тарифів] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 17 черв. (№ 24). — С. 7.
4431. **Поліщук І.** Гречані перипетії : перша хвиля обурення захмарною вартістю гречки спала, про те для більшості українців усе ще не зрозуміло, чому улюблена крупа стільки коштує / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 6.
4432. **Проценко М.** Відпочиваємо з історію : як потрапити в минуле на Харківщині : [про розвиток сільського зеленого туризму] / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 24 трав. (№ 62). — С. 4—5.
4433. **Резнікова Н.** Неозалежність України, або П'ять основних умов накопичення капіталу, які в нас не працюють / Наталя Резнікова // День. — 2016. — 9 серп. (№ 140). — С. 10.
4434. **Рижков В.** Дати відсіч грабіжницьким тарифам : Дніпро закликає міста України / Вадим Рижков // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 2.
4435. **Романова А.** Туристичний бізнес може приносити в економіку країни мільярди / Анна Романова // Голос України. — 2016. — 19 квіт. (№ 71). — С. 6.
4436. **Руденко М.** Нафта і газ у свою кишеню : [про майно України на окупованій території Криму] / Михайло Руденко // Голос України. — 2016. — 27 квіт. (№ 77). — С. 6.
4437. **Ружинський В.** Як обчислити тарифи на електро- і теплоенергію / Володимир Ружинський // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 8.
4438. **Самасва Ю.** Великий замах із розмитою перспективою : [про представлення Урядом Гройсмана нової програми розвитку] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 1, 6.
4439. **Святненко А.** Імідж — ніщо, гроші — все : симбіоз "тінізації" агросектора України і низької культури бізнесу загрожує інвесторам / Артем Святненко // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 10.
4440. **Сергєєв Е.** Громадськість проти адресної приватизації ОПЗ [Одес. припорт. з-ду] / Едуард Сергєєв // Голос України. — 2016. — 9 черв. (№ 106). — С. 11.
4441. **Сергієнко О.** Газова атака : [про ціну на газ для українців] / Олександр Сергієнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 8.
4442. **Сергієнко О.** Газове обдурювання : [про тарифи на газ] / Олександр Сергієнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 8.
4443. **Снігова О.** Старопромислові райони України: як позбутися стокгольмського синдрому : [про модернізацію старопромислових районів] / Олена Снігова // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 7.
4444. **Сторончак К.** Комунальні рахунки можна зробити меншими : держ. програми допоможуть врятувати гаманець / Катерина Сторончак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 черв. (№ 103). — С. 6.
4445. **Трегуб О.** "Для багатьох в Україні сфера міжнародної допомоги стала бізнесом" : [інтерв'ю з дир. департаменту Міжнар. програм М-ва економ. розвитку і торгівлі Оленою Трегуб / спілкувалася Галина Іщенко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 трав. (№ 94). — С. 5.
4446. **Тютюнник Є.** Марнотратство нині недоцільне : щоб зменшити використання дорогого газу, у Щорському р-ні на Черкащині переходять на дрова : [впровадження нових енергоощад. технологій та модернізація застарілого обладнання палив.-енерг. комплексу] / Євдокія Тютюнник // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 трав. (№ 88). — С. 7.
4447. **Уряд** готується до великого продажу енергоактивів : [матеріали з Укр. енергет. конф.] // Голос України. — 2016. — 1 лип. (№ 120). — С. 2.

4448. **Шевчук І.** Вилкове стане у сім разів більшим : це зроблено для реалізації турист. потенціалу півдня Одещини / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 черв. (№ 105). — С. 7.

4449. **Юрченко М.** Уряд не допустить економічного марнотратства : зростання реального сектору й гарантування соц. справедливості — пріоритети діяльності Кабінету / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 черв. (№ 102). — С. 2.

339 Торгівля. Міжнародні економічні відносини. Світова економіка

339.1 Загальні питання торгівлі. Ринок

4450. **Громов О.** Казенні торги і досі залишаються для своїх? : підприємці зазначають, що нове законодавство не зробило прозорою участь виробників у держ. тендерах / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 черв. (№ 117). — С. 1, 4.

4451. **Кіч Т.** Торгуємось в онлайн : як Харківщина економить на тендерах / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 2 черв. (№ 66). — С. 3.

4452. **Путін** може насолити нашим зерноторговцям / підсумовувала Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 22 черв. (№ 114). — С. 10.

339.3 Внутрішня торгівля

4453. **Вишньов В.** "Щоб вдало придбати арештоване майно, приїдьте й оцініть майбутню покупку" : [інтерв'ю з ген. дир. ДП "СЕТАМ" Віктором Вишньовим щодо запровадження системи електрон. торгів / спілкувалася Ірина Поліщук] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 черв. (№ 102). — С. 7.

4454. **Омелянчук І.** Для тих, кому нічого приховувати : електронні закупівлі істотно заощаджують кошти / Інна Омелянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 6.

4455. **Про затвердження Порядку функціонування електронної системи закупівель та проведення авторизації електронних майданчиків** : постанова Кабінету Міністрів України № 396 від 1 лип. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 12.

339.5 Зовнішня торгівля. Міжнародна торгівля

4456. **Аврамченко К.** Український експорт-2016: переорієнтація на ринки ЄС і зменшення поставок в інші країни / Крістіна Аврамченко // День. — 2016. — 4 серп. (№ 137). — С. 8.

4457. **Вітчизняний** бізнес запропонував у Брюсселі варіанти кращого розвитку торговельних стосунків з Україною // Голос України. — 2016. — 7 черв. (№ 104). — С. 5.

4458. **Власенко В.** Митницю реформуватимуть за американськими стандартами / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 2.

4459. **Воронков К.** Ми маємо повернути статус транзитної держави : [у рамках Одес. Міжнар. трансп. тижня відбувся Міжнар. форум "Торгівля, транспорт, митниця: діалог, співробітництво, координація"] / Кирило Воронков // Голос України. — 2016. — 10 черв. (№ 107). — С. 5.

4460. **Громов О.** Бізнес-дружба з Країною Кленового Листа : наші держави працюють над п'ятиріч. проектом із підтримки торгівлі та інвестицій. Бюджет цього проекту, який має назву CUTIS, становитиме 13,6 млн. канад. дол. / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 трав. (№ 88). — С. 3.

4461. **Громов О.** Сучасні чумаки обирають Африку : попри комплекс політ.-екон. характеру, нашому бізнесу слід торувати шлях до континенту, який розвивається найбільшими темпами у світі / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 1, 4.

4462. **Давиденко Є.** Що стопорить український експорт? / Євгенія Давиденко // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 7.

4463. **Дубровик-Рохова А.** Україна офіційно приєдналася до Угоди СОТ про державні закупівлі : іноземці матимуть повний доступ до укр. тендерів так само, як ми — до закордонних / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 19 трав. (№ 85). — С. 9.

4464. **Дубровик-Рохова А.** Четвертий міжнародний бізнес-форум з питань України : Київ і Торонто ідентифікують торг. та інвест. відносини / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 12 трав. (№ 80). — С. 8.

4465. **Мацегора К.** Реформа митниці сприятиме розвитку економіки : з 1 серп. Прем'єр анонсував нові правила оформ. та перевірки товарів на укр. кордоні / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 трав. (№ 98). — С. 1—2.

4466. **Мацегора К.** США допоможуть навести лад на митниці / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 трав. (№ 96). — С. 2.

4467. **Медуниця Ю.** Контрабанді оголошено війну : майбутнє митниці Прем'єр вбачає у техн. переоснащенні й жорсткій відповідальності за порушення чинного законодавства / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 трав. (№ 88). — С. 2.

4468. **Новак Е.** Експортні можливості України / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 24 черв. (№ 25). — С. 7.

4469. **Новак Е.** Що очікує українську митницю? / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 7.

4470. **Островська Х.** "Мобільні" митниці : з контрабандою на кордоні боротимуться нові підрозділи / Христина Островська // Слобідський край. — 2016. — 9 черв. (№ 69). — С. 2.
4471. **Питання протидії** незаконному переміщенню товарів через державний кордон України : постанова Кабінету Міністрів України № 371 від 8 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 черв. (№ 112). — С. 19.
4472. **Про затвердження** Порядку забезпечення захисту прав та інтересів України в торговельно-економічній сфері в рамках Світової організації торгівлі : постанова Кабінету Міністрів України № 346 від 1 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 11—12.
4473. **Про затвердження** Порядку здійснення фото-, відеофіксації митних та інших формальностей, які проводяться контролюючими органами : постанова Кабінету Міністрів України № 370 від 8 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 черв. (№ 112). — С. 18.
4474. **Прокіпчук Л.** Безмитний імпорт : "човники" допомагають "сірим" ділкам перемістити товар через кордон, позбавляють держ. бюджет надходжень : [інтерв'ю з нач. Львів митниці по питанню "човникової" торгівлі Левком Прокіпчуком / спілкувався Василь Худицький] // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 9.
4475. **Самасва Ю.** Торгівля з ЄС: за деякими позиціями експорт навіть не розпочався : головні причини торговельних "успіхів" — недостатнє вир-во і низька якість продукції, труднощі з виходом на європ. ринок / Юлія Самасва // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 9.
4476. **Юрченко М.** Наповнення бюджету має чималі резерви : уряд працює над створенням мобільних міжвідомчих підрозділів, покликаних навести лад на вітчизн. митниці / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 2.
4477. **Юрченко М.** Сусіди допоможуть подолати корупцію на митниці : [про співпрацю на митниці Польщі і Литви] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 черв. (№ 103). — С. 2.
4478. **Юрченко М.** Україна й Канада готові до вільної торгівлі : [про Канадсько-український бізнес-форум] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 черв. (№ 116). — С. 3.
4479. **Як** торгувати з сусідами : Україна має співпрацювати з Євросоюзом максимально ефективно // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 черв. (№ 105). — С. 3. — ЄС.

339.7 Міжнародні фінанси

4480. **Княжанський В.** Третій транш — в обмін на... "корупціонерів" : експерти проаналізували результати роботи місії МВФ / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 8.
4481. **Козловський І.** ЄС дискутує, а Кремль діє? [про дебати у Європарламенті стосовно проекту "Північний потік—2", який може привести до зміни співвідношення на газ. ринку] / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 12 трав. (№ 85). — С. 6.
4482. **Мацегора К.** Завдання уряду — розумні регуляції : Прем'єр пообіцяв інвесторам зі Швеції сприятливі умови роботи в нашій країні / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 черв. (№ 111). — С. 2.
4483. **Мацегора К.** Світовий банк ініціює програми для України : представники цієї фінанс. орг. прагнуть до збільшення кількості інвест. проектів на наших теренах / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 черв. (№ 106). — С. 2.
4484. **Мацегора К.** Що якісніша реформа, то міцніша дружба : США підтвердили надання Україні чергової фінанс. підтримки на стабілізацію макроекономіки / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 трав. (№ 97). — С. 2.
4485. **Самасва Ю.** Співробітництво з МВФ: місія недоздійсненна / Юлія Самасва // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 1, 6.
4486. **Юрченко М.** Влада обіцяє ліквідувати всі перешкоди на шляху інвесторів : уряд готовий робити все, щоб кожен долар, вкладений в нац. економіку, мав максимальний зиск / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 2.

34 Право. Юриспруденція

340 Право загалом. Методи та допоміжні правничі науки

4487. **Букалов О.** Як працює український "інститут милосердя" : "Людина може заслуговувати на звільнення, але не на помилування", — керівник Департаменту з питань помилування Адміністрації Президента Олександр Букалов // День. — 2016. — 28 лип. (№ 132). — С. 10—11.
4488. **Верховна** Рада контролюватиме втілення судової реформи // Голос України. — 2016. — 14 черв. (№ 109). — С. 3.
4489. **Гончарук О.** Камасутра реформ : [про перетворення укр. законодавства на зрозумілу, прозору та ефективну систему правил поведінки] / Олексій Гончарук, Денис Малюська // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 4.
4490. **Деякі питання** залучення перекладачів (сурдоперекладачів) для забезпечення надання безоплатної вторинної правової допомоги : постанова Кабінету Міністрів України № 401 від 24 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 12.

4491. **Жернаков М.** Для справедливого судочинства ще багато чого доведеться змінити : [інтерв'ю з експертом Реанімац. пакета реформ Михайлом Жернаковим / записала Юліана Шевчук] // *Голос України*. — 2016. — 8 черв. (№ 105). — С. 1, 3.
4492. **Жернаков М.** За завісою судової реформи / Михайло Жернаков // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 3.
4493. **Зеленюк В.** Петро Савчук: "Я попередив — ви не знайдете моєї руки у державній кишені..." : дирекція Барського гум.-пед. коледжу судилася з фінінспекторами / Віктор Зеленюк // *Вінниччина*. — 2016. — 12 серп. (№ 63). — С. 4.
4494. **Іцлаєв Д.** "Згідно з сюжетом, адвокати — вороги народу" : захисники укр. політ'язнів — Миколи Карпюка і Станіслава Клича — зіткнулися з переслідуваннями у Росії : [інтерв'ю з адвокатами Доккою Іцлаєвим і Мариною Дубровіною / спілкувалася Марія Прокопенко] // *День*. — 2016. — 15 черв. (№ 104). — С. 10.
4495. **Капсамун І.** Злам процедури: сутінки демократії... : "Історія з призначенням Генпрокурора Луценка — створює повний правовий нігілізм", — народний депутат / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // *День*. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 4.
4496. **Капсамун І.** Як влада "роззброює" суспільство : "рішення Шевченківського суду ставить під загрозу право українських громадян на компенсацію збитків від держави-агресора", — експерт / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // *День*. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 2. — Орієнтир, с. 4.
4497. **Капустін А.** Сказання про те, як у Мін'юсті собаковбивць легалізували : [про легалізацію громад. орг. "Спілка журналістів-догхантерів"] / Андрій Капустін // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 1, 13.
4498. **Карабін Т.** Сплав науки і практики демонструє творчі зв'язки суддів Німеччини та України : [про Міжнар. наук.-практ. конф. суддів, адвокатів і науковців-правників Німеччини та України] / Тетяна Карабін // *Голос України*. — 2016. — 14 черв. (№ 109). — С. 6.
4499. **Княжанський В.** Провал міжнародного масштабу: адвокати арештованих топ-менеджерів Одес. припорт. з-ду чекають прийому в... посла США / Віталій Княжанський // *День*. — 2016. — 28 лип. (№ 132). — С. 9.
4500. **Крамарчук О.** Треба криміналізувати поняття "злочин в законі" / Оксана Крамарчук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 17 черв. (№ 114). — С. 3.
4501. **Крищенко А.** Про систему, здатну до самоочищення : Андрій Крищенко: "До всіх правопорушників — "мажорів" депутатів, артистів, міністрів, священнослужителів... — застосовуються однакові процедури, передбачені Законом" : [інтерв'ю з нач. Головного упр. нац. поліції України в Києві / спілкувалася Ірина Шевченко] // *День*. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 6.
4502. **Крулько І.** Міфи "Закону Савченка" / Іван Крулько, Надія Савченко // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 4.
4503. **Куйбіда Р.** Судова реформа: когнітивний дисонанс з надією на поступ / Роман Куйбіда // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 2.
4504. **Кучерява О.** Більша частина українців не хочуть дострокових виборів / Олександра Кучерява // *Голос України*. — 2016. — 25 трав. (№ 95). — С. 3.
4505. **Лавренюк С.** Верховна Рада внесла зміни до Конституції в частині правосуддя : "за" проголосували 335 нар. депутата : [з парлам. хроніки 2 черв.] / Сергій Лавренюк // *Голос України*. — 2016. — 3 черв. (№ 102). — С. 1—2.
4506. **Ларіна П.** У суди повертається справедливість : [про зміни в Конституції в частині правосуддя] / Поліна Ларіна // *Слобідський край*. — 2016. — 4 черв. (№ 67). — С. 2.
4507. **Логанов Є.** Євростандарти для Феміди : у Запоріжжя відбулася Всеукр. суд. конф. / Євген Логанов // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 9 черв. (№ 108). — С. 2.
4508. **Логанов Є.** Ласий шматочок — сирітська квартира : Запоріж. прокуратура поновила майнові права дітей, які залишилися без батьків. піклування / Євген Логанов // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 16 черв. (№ 113) 16 черв. (№ 113). — С. 4.
4509. **Матяж М.** Система захисту авторського права... деградує : через ініціативу М-ва економ. розвитку України можуть виключити з Міжнар. конф. т-ва авторів та композиторів / Марія Матяж, Христина Солтис // *День*. — 2016. — 28 лип. (№ 132). — С. 2, 9.
4510. **Мацегора К.** Чи пройдуть судді тест на зрілість? : нар. депутати підтримали зміни до Конституції в частині правосуддя / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 3 черв. (№ 104). — С. 2.
4511. **Мельник С.** Судова реформа виходить на фінішну пряму / Сергій Мельник, Сергій Ковальчук // *Голос України*. — 2016. — 28 трав. (№ 98). — С. 1—2.
4512. **Поліщук І.** Генеральний прокурор презентував свій план / Ірина Поліщук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 1 черв. (№ 102). — С. 2.
4513. **Поліщук І.** Судочинство: в пошуках справедливості / Ірина Поліщук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 11 черв. (№ 110). — С. 5.
4514. **Працівники** законодавчого органу навчатимуться в Європі : [про зустріч першого заст. керівника апарату Верховної Ради Володимира Слишинського з координатором програми Європ. парлам. з підвищення інституц. спроможності Верховної Ради України Андреем Пленковичем та Петом Коксом] // *Голос України*. — 2016. — 16 квіт. (№ 70). — С. 3.

4515. **Про внесення змін до деяких законів України щодо індексації розміру аліментів, визначеного судом у твердій грошовій сумі** : закон України [№ 1368-VIII від 17 трав. 2016 р.] // *Голос України*. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 5.

4516. **Про внесення змін до Сімейного кодексу України щодо обов'язку осіб, позбавлених батьківських прав, утримувати дитину** : закон України [№ 1370-VIII від 17 трав. 2016 р.] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 12 ; *Голос України*. — 7 черв. (№ 104). — С. 4.

4517. **Про внесення зміни до статті 13 Закону України "Про особливості здійснення права власності у багатоквартирному будинку"** : закон України [№ 1413-VIII від 14 черв. 2016 р.] // *Голос України*. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 24.

4518. **Про схвалення Концепції реформування державної системи правової охорони інтелектуальної власності в Україні** // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 11.

4519. **Прокопенко М.** Вирок — тільки початок боротьби : рос. присяжні визнали українців Миколу Карпюка і Станіслава Клиха винними. Які наступні кроки захисту? / *Марія Прокопенко* // *День*. — 2016. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 2.

4520. **Рогуцький В.** Майбутній генпрокурор гостював у нас. Із могоричем! відтепер ГПУ керуватиме той, кого це відомство колись відправило за ґрати / *Василь Рогуцький* // *Волинь-нова*. — 2016. — 14 трав. (№ 52). — С. 3.

4521. **Романюк Я.** Суддя, його статус та відповідальність у світлі конституційних змін : [інтерв'ю з Головою Верховного Суду України Ярославом Романюком / спілкувалися Анатолій Горлов, Олександр Святоцький] // *Голос України*. — 2016. — 24 трав. (№ 94). — С. 4.

4522. **Самар В.** Юридичний фронт. Зміни / *Валентина Самар* // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 1, 3.

4523. **Сміян Н.** Судді мають знайти свого Мойсея : [про форум "ЧЕСНО. Фільтруй суд: через очищення — до справедливого суду"] / *Надія Сміян* // *Голос України*. — 2016. — 10 черв. (№ 107). — С. 2.

4524. **Сторончак К.** Молодих юристів працевлаштовують : для них створюють робочі місця у сфері безоплат. прав. допомоги / *Катерина Сторончак* // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 5.

4525. **Томенко М.** "Навіщо здобувати юридичну освіту, якщо достатньо бути другом президента, щоб стати генпрокурором" : розмова з вигнанцем з парламенту, "незручним" депутатом Миколою Томенком / розмовляла *Наталія Балюк* // *Високий замок*. — 2016. — 5—11 трав. (№ 50). — С. 8.

4526. **Торба В.** "Арешти" невовимих : "те, що ми зараз бачимо в парламенті, на жаль, не є реальною боротьбою з корупцією — це лише залякування окремих корупціонерів, які будуть тікати й передавати свої схеми іншим людям", — нар. депутат / *Валентин Торба, Дмитро Кривцун* // *День*. — 2016. — 6 лип. (№ 116). — С. 4.

4527. **Торба В.** Бий своїх, щоб чужі... не боялися? : щоб розібратися в ситуації із судом над Валентином Ліхолітом, потрібна нарешті визначитись — у нас війна чи АТО... / *Валентин Торба* // *День*. — 2016. — 5 лип. (№ 115). — С. 5.

4528. **Торба В.** Дуже сильний крок : Андрій Сенченко: "За заявою "Сили права" суд заарештував 3 млрд дол. російського кредиту для наступних виплат громадянам України, постраждалим від агресії Кремля" / *Валентин Торба* // *День*. — 2016. — 2 черв. (№ 95). — С. 4.

4529. **Торба В.** Крайній "регіонал" : системність і всебічна об'єктивність, а не "революційна доцільність" мають бути базою суд. процесу над Олександром Єфремовим / *Валентин Торба* // *День*. — 2016. — 2 серп. (№ 135). — С. 4.

4530. **Торба В.** "Торнадо" в головах : як вирішити питання добробатів в умовах відсутності воєнного стану і правової невизначеності? : [про справу бійців "Торнадо"] / *Валентин Торба* // *День*. — 2016. — 4 серп. (№ 137). — С. 5.

4531. **Фаріон І.** Майданно-олігархічний генпрокурор Луценко : знову зійти на владний Олімп колишньому політ'язню режиму Януковича допомогли экс-нардери від ... Партії регіонів / *Іван Фаріон* // *Високий замок*. — 2016. — 13—15 трав. (№ 54). — С. 1, 3.

4532. **Шевченко А.** Чи зможуть судити хабарників іноземці? : [про модель побудови антикорупц. суду] / *Анна Шевченко* // *Голос України*. — 2016. — 2 лип. (№ 121). — С. 2.

4533. **Юрченко М.** Лише реальні дії сформують довіру суспільства : боротися з корупцією можуть лише такі суди, які самі позбулися корупц. складової у своїй роботі / *Михайло Юрченко* // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 11 черв. (№ 110). — С. 3.

341 Міжнародне право

4534. **Мельник С.** Звіт про військові злочини надішлють до Міжнародного кримінального суду в Гаазі / *Сергій Мельник* // *Голос України*. — 2016. — 20 квіт. (№ 72). — С. 3.

342 Державне право. Конституційне право. Адміністративне право

4535. **Айвазовська О.** ЦВК: історія перезавантаження / *Ольга Айвазовська* // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 2.

4536. **Барабаш Ю.** Беззахисні права чи необґрунтовані сподівання? : (роздуми правника з приводу конституційних засобів захисту соціальних прав) / *Юрій Барабаш* // *Голос України*. — 2016. — 5 трав. (№ 81). — С. 4.

4537. **Батрин С.** Зусилля одинаків : Станіслав Батрин: "Якщо ми допустимо внесення змін у Конституцію в частині особливого статусу Донбасу, це стане детонатором страшних подій" : [інтерв'ю з керівником проекту "Відкритий суд" / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 9 черв. (№ 100). — С. 4.
4538. **Безсмертний Р.** "Сила Основного Закону — в компромісі еліт" : [інтерв'ю з нар. деп. II—V скликань Романом Безсмертним / розмову вів Сергій Мельник] // Голос України. — 2016. — 25 черв. (№ 117). — С. 5.
4539. **Буткевич В.** Чорнило ще не висохло, а вже стали готувати доповнення : [інтерв'ю з заст. голови Конституц. ком. Володимиром Буткевичем / інтерв'ю взяла Юліана Шевчук] // Голос України. — 2016. — 25 черв. (№ 117). — С. 4.
4540. **Виртосу І.** Закон про безвісті зниклих: швидше, мертвий, ніж живий? / Ірина Виртосу // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 12.
4541. **Вітер О.** Волевиявлення під дулами автоматів неможливе : [про засідання політ. підгрупи Тристорон. контакт. групи з врегулювання ситуації на Донбасі] / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 18 трав. (№ 90). — С. 14.
4542. **Власенко С.** Оскільки немає стратегії, то два чиновники дадуть три різні відповіді : [про перспективи внесення змін до Конституції в частині децентралізації / Сергій Власенко ; записала Надія Сміян] // Голос України. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 6.
4543. **Галата Я.** Вибори з присмаком літа : [про проміжні парлам. вибори 17 лип. в деяких округах України] / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 27 трав. (№ 21). — С. 3.
4544. **Галата Я.** Конституційна "двадцятка" : [до 20-річчя Основного Закону України] / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 24 черв. (№ 25). — С. 2.
4545. **Галата Я.** Магічна "сімка" : за два тижні в Україні відбудуться довибори до Верховної Ради / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 2.
4546. **Головна** проблема не в якості правових актів, а в їхньому недбалому виконанні : [до Дня Конституції] / підгот. Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 25 черв. (№ 117). — С. 9.
4547. **20-річчя** Основного Закону — національна традиція та європейські стандарти : [з матеріалів наук.-практ. конф. в Ін-ті законодавства Верховної Ради України, присвяченої 20-річчю прийняття Конституції України] // Голос України. — 2016. — 1 лип. (№ 120). — С. 4.
4548. **Ємець Л.** Те, що було зрозуміло в 1996 році, сьогодні потребує запобіжників : [до Дня Конституції] / Леонід Ємець // Голос України. — 2016. — 25 черв. (№ 117). — С. 5.
4549. **Законодавство** про тимчасово окуповані території: права людини та національні інтереси України : [круглий стіл на тему "Проблеми законодавства про тимчасово окуповані території та шляхи його вдосконалення"] // Голос України. — 2016. — 21 квіт. (№ 73). — С. 4.
4550. **Капсамун І.** Зміни в Конституцію — зі "спортивним азартом" / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 4—5.
4551. **Капсамун І.** Справу зроблено. Хай живе нова ЦВК : "Нові члени Центрвиборчкому повинні втратити політичний зв'язок зі своїми політсилами", — експерт / Іван Капсамун // День. — 2016. — 8 черв. (№ 99). — С. 5.
4552. **Карякіна А.** Амністія: всі вільні, всі винні? : [питання амністії для всіх сторін конфлікту] / Ангеліна Карякіна, Анастасія Станко // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 3.
4553. **Касан В.** Про повноваження адмінсуду : [інтерв'ю з головою адмін. суду Хмельниц. обл. Віктором Касаном / розмовляв Валерій Марценюк] // Проскурів. — 2016. — 19 трав. (№ 19). — С. 5.
4554. **Ковальчук А.** Чи працює Основний Закон? / Анатолій Ковальчук // Слово Просвіти. — 2016. — 30 черв. — 6 лип. (№ 26). — С. 2.
4555. **Кожна** людина має почуватися самостійно у своїй суверенній державі : [до Дня Конституції] // Голос України. — 2016. — 1 лип. (№ 120). — С. 1—2.
4556. **Коломоєць Т.** Динаміка розвитку вимагає вдосконалення Основного Закону : [інтерв'ю з деканом юридич. ф-ту Запоріж. нац. ун-ту Тетяною Коломоєм / записав Леонід Сосницький] // Голос України. — 2016. — 9 черв. (№ 106). — С. 1—2.
4557. **Кривцун Д.** Секрети виборів під час окупації : "Кулуарність і закритість Мінського процесу грає різко проти Києва", — Дмитро Тимчук / Дмитро Кривцун, Валентин Торба // День. — 2016. — 7 лип. (№ 117). — С. 4.
4558. **Кривцун Д.** Сім округів: ким поповниться Рада? : "Перемогли кандидати, які мають доступ до великих ресурсів, і політичні сили, які працюють комплексно і "в довгу", — експерт / Дмитро Кривцун, Валентин Торба // День. — 2016. — 19 лип. (№ 125). — С. 4—5.
4559. **Куш Л.** Виборчі права переселенців невід'ємні від інших прав / Ліна Куш // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 3.
4560. **Лавренюк С.** Це дуже вдячна реформа, бо ніхто не любить бюрократів : [про перспективи внесення змін до Конституції в частині децентралізації] / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 6.
4561. **Луценко І.** Чи є підстави для порушення процедури імпічменту президента? / Ігор Луценко // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 3.

4562. **Мусіяка В.** Конституція: 20 років по тому : Віктор Мусіяка: "Ми були романтиками і вважали, що ухвалили Основний Закон, за яким віднині житиме суспільство й влада. А отримали — постійну боротьбу... яка триває" : [інтерв'ю з одним із авторів Закону, проф. Києво-Могилян. академії / спілкувався Дмитро Кривцун] // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 4—5.
4563. **Мюллер С.** Вибори на окупованих територіях — тільки згідно з українським законодавством : [зустріч Голови Верховної Ради України Андрія Парубія з Президентом Парлам. асамблеї ОБСЄ Іллкою Канервою] / Сергій Мюллер // Голос України. — 2016. — 15 черв. (№ 110). — С. 4.
4564. **Парубій А.** Тисячу років наша земля уже мала Закон і жила за ним : виступ Голови Верховної ради України : [до Дня Конституції] / Андрій Парубій // Голос України. — 2016. — 29 черв. (№ 118). — С. 1, 5.
4565. **Про внесення змін до Закону України "Про статус і соціальний захист громадян, які постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи"** щодо усунення дискримінаційного ставлення до громадян, які брали участь у ліквідації наслідків інших ядерних аварій, у ядерних випробуваннях та військових навчаннях із застосуванням ядерної зброї : закон України [№ 1339-VIII від 21 квіт 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 21 трав. (№ 93). — С. 4 ; Урядовий кур'єр. — 28 трав. (№ 100). — С. 4.
4566. **Про внесення змін до Конституції України (щодо правосуддя)** : закон України [№ 1401-VIII від 2 черв. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 29 черв. (№ 118). — С. 2—3.
4567. **Про затвердження плану заходів з підготовки та відзначення 20-ї річниці Конституції України** : розпорядження Кабінету Міністрів України № 372-р від 11 трав. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 трав. (№ 99). — С. 8.
4568. **Про затвердження Порядку використання коштів державного бюджету для виготовлення органами ведення Державного реєстру виборців списків виборців та іменних запрошень для підготовки і проведення голосування на виборах народних депутатів України** : постанова Кабінету Міністрів України № 377 від 24 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 11.
4569. **Про ратифікацію Факультативного протоколу до Конвенції про права дитини щодо процедури повідомлень** : закон України [№ 1026-VIII від 16 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 4.
4570. **Рахманін С.** Війна і Мінськ : [підготовка законопроекту про вибори в "окремих районах Донецької та Луганської областей" (ОРДЛО)] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 1—2.
4571. **Руденко М.** Сторіччя боротьби за право на самовизначення : [про історію кримських татар] / Михайло Руденко // Голос України. — 2016. — 25 черв. (№ 117). — С. 8.
4572. **Свобода слова і засобів масової інформації** : [про заходи наук.-прав. укр.-нім.-пол. проекту "Свобода слова і засобів масової інформації в Україні, Німеччині та Польщі"] // Голос України. — 2016. — 26 трав. (№ 96). — С. 11.
4573. **Селіванов А.** Право на "конституційну скаргу" доповнило систему гарантій захисту прав і свобод людини / Анатолій Селіванов // Голос України. — 2016. — 23 черв. (№ 115). — С. 4—5.
4574. **Скрипник В.** Великий Державний Герб: бути чи не бути? / Віктор Скрипник // Голос України. — 2016. — 25 черв. (№ 117). — С. 23.
4575. **Сміян Н.** Поворотна мить історії нашої країни : [до Дня Конституції] / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 25 черв. (№ 117). — С. 1, 12—13.
4576. **Ставнійчук М.** Дві України. Поле бою — Конституція : Україні сьогодні потрібно принципово нова Конституція, нові горизонти сусп.-го розвитку і правових орієнтирів / Марина Ставнійчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 1. 4.
4577. **Таран С.** "Не знаю, чи всі наші громадяни готові відмовитися від виборчих хабарів ..." : змінювати "перестарілу" ЦВК хочуть не всі "демократи", вважає політолог. Декого влаштовують висуванці режиму Януковича : [інтерв'ю з Сергієм Тараном] // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 6. — спілкувався Іван Фаріон.
4578. **Торба В.** Конституція: 20 років маніпуляцій : Левко Лук'яненко: "Спочатку треба змінити суспільство, а потім вже народ має змінювати Основний Закон" / Валентин Торба // День. — 2016. — 30 черв. (№ 112). — С. 4.
4579. **Торба В.** Сповзання в пастку... : яка ймовірність внесення змін до Конституції в частині "особливого статусу" Донбасу та якими можуть бути наслідки? / Валентин Торба // День. — 2016. — 7 черв. (№ 98). — С. 4.
4580. **Шаповал В.** Конституція України: життя складного підлітка / Володимир Шаповал // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 4.
4581. **Шевченко А.** Зміни до Основного Закону: удосконалення засад правосуддя, прав, свобод і обов'язків людини і громадянина / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 23 черв. (№ 115). — С. 1—2.
4582. **Шевченко А.** Конституція є якісним, дієвим та життєздатним правовим документом, яким можемо пишатися : [до Дня Конституції] / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 29 черв. (№ 118). — С. 4.
4583. **Шевчук Ю.** Двадцять річниця Конституції: ще один привід до єдності та покласти край чварам : [з урочистого засід. 28 черв. 2016 р.] / Юліана Шевчук // Голос України. — 2016. — 30 черв. (№ 119). — С. 2.
4584. **Шишкін В.** Випробувана часом : [розмова з нар. деп. І—ІІІ скликань Віктором Шишкіним / розмовляла Надія Сміян] // Голос України. — 2016. — 25 черв. (№ 117). — С. 6.

4585. **Юрченко М.** Конституція: пишатися й виконувати : зміни до Основного Закону мають бути точковими й відповідати нагальним потребам розвитку сусп-ва / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 черв. (№ 120). — С. 2.

343 Кримінальне право. Карні порушення

4586. **Білецький П.** Геннадій Москаль: "Насіров призначив Кримського з однією метою — щоб той "тягав" через кордон фури з сигаретами й іншу контрабанду" / Павло Білецький // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 4.

4587. **Вакуленко О.** Переїняття ефективних практик розслідування злочинів у контексті реформування Національної поліції / Олександр Вакуленко, Олексій Крюков // Голос України. — 2016. — 27 квіт. (№ 77). — С. 4.

4588. **Васін С.** Про що мовчить Пігмаліон : [про амністію, яку вимагають бойовики за звільнення укр. заручників] / Станіслав Васін // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 3.

4589. **Вбивство** Павла Шеремета: шість версій "з мережі" : [за матеріалами Укрінформу] // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 3.

4590. **Випалювати** корупцію розпеченим залізом : [з засідання Нац. ради з питань антикорупц. політики під головуванням Президента України Петра Порошенка] // Голос України. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 2.

4591. **Власенко В.** СБУ запобігла терактам у Франції : Служба безпеки України розкрила плани терористів, які збиралися вчинити серію вибухів під час Євро-2016 / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 черв. (№ 106). — С. 3.

4592. **Гуржи В.** Requiem за пенітенціарною службою / Володимир Гуржи // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 4.

4593. **Данилов І.** Тінь героя : [про корупц. скандал з участю першого заст. глави Миколаїв. обл. Миколи Романчука] / Ігор Данилов // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 2.

4594. **Дубровик-Рохова А.** Подолати корупцію в Україні можна. Так, як це зробили в Гватемалі : [про створення спец. установи, яка мала ознаки міжнар. трибуналу] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 2.

4595. **Дубровик-Рохова А.** Як захиститися від... чиновників-клептократів : на Лондон. саміті уряд взяв на себе нові зобов'язання щодо боротьби з корупцією / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 26 трав. (№ 90). — С. 9.

4596. **Капсамун І.** Вбивство Павла Шеремета: "традиції" безкарності : "Криміногенна ситуація в Україні сьогодні загрозлива. Що викликає стурбованість", — експерт / Іван Капсамун, Валентин Торба, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 21 лип. (№ 127). — С. 5.

4597. **Капсамун І.** Про "справу честі" для влади, або Як змінилася ситуація із розслідуванням резонансних злочинів проти Гонгадзе, Подольського, Єльяшкевича, Щербаня... / Іван Капсамун // День. — 2016. — 16 черв. (№ 105). — С. 4.

4598. **Капсамун І.** Чи наважеться Юрій Луценко закінчити "справу без терміну давності"? : "... Візьму злочин щодо "Гонгадзе—Подольського" на особистий контроль і доповім протягом місяця в частині замовників", — сказав новий Генпрокурор і один з лідерів акції "Україна без Кучми" / Іван Капсамун // День. — 2016. — 31 трав. (№ 93). — С. 2.

4599. **Кемерон Д.** Боротьба з корупцією починається з політичної волі : саміт у Лондоні означає початок практ. дій, щоб перемогти одного з найбільш ворогів прогресу / Девід Кемерон // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 6.

4600. **Кучерява О.** Яким має бути новий Генпрокурор — людиною системи чи за політикою? / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 12 трав. (№ 85). — С. 2.

4601. **Куюн С.** Полювання на курчат : [про справи ПАТ "Укргазвидобування" і ПАТ "Укранафта"] / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 1—2.

4602. **Листопад О.** Слідство триває, кара буде : [щодо втрат кримськотатарського народу через депортацію] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 трав. (№ 92). — С. 3.

4603. **Лиховид І.** "Київська справа" : НАБУ затримала трьох посадовців, причетних до розкрадання "зелених" інвестицій. "Такі розслідування залежать від політичної волі", — вважає експерт : [про кошти на заміну освітлення в бюджет. закладах] / Інна Лиховид // День. — 2016. — 20 лип. (№ 126). — С. 10—11.

4604. **Маррокін М.** Що протиставити корупційному трасту? : Манфредо Маррокін — про глобальну модель боротьби з організованою злочинністю при владі : [інтерв'ю з відомим борцем з корупцією в Гватемалі / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова] // День. — 2016. — 20 лип. (№ 126). — С. 8—9.

4605. **Мироненко А.** У підозрюваного в державній зраді знайшли списки силовиків : [інтерв'ю з ст. слідчим УСБУ у Вінниц. обл. Андрієм Мироненком і нач. від. обл. прокуратури Костянтином Гоздулом про дії колишнього головного поліцейського обл. Антона Шевцова / спілкувався Віктор Скрипник] // Голос України. — 2016. — 27 трав. (№ 97). — С. 5.

4606. **Нитка В.** "Амбарну книгу" могли винести під час підпалу офісу Партії регіонів [18 лют. 2014 р.] / Василь Нитка // Голос України. — 2016. — 3 черв. (№ 102). — С. 3.

4607. **Нитка В.** "Чорна каса" Партії регіонів: закарпатський "зріз" або Москаль звинувачує, а Балога просить НАБУ розслідувати / Василь Нитка // *Голос України*. — 2016. — 2 черв. (№ 101). — С. 3, 11.
4608. **Омелянчук І.** Бурштиновий айсберг: чи дістануться верхівки? : на Рівненщині Генпрокурор та голова СБУ особисто контролювали гучне затримання причетних до видобутку сонячного каменю / Інна Омелянчук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 6 лип. (№ 124). — С. 3.
4609. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо діяльності Генеральної прокуратури України : закон України [12 трав. 2016 р. № 1355-VIII] // *Голос України*. — 2016. — 12 трав. (№ 86). — С. 2 ; *Урядовий кур'єр*. — 14 трав. (№ 90). — С. 8.
4610. **Торба В.** Донбаський "землетрус" : Микола Греков: "Немає більш страшного злочину, ніж посягання на територіальну цілісність держави, і переконаний, що свідків проти Єфремова і Медяника знайдеться вдосталь" / Валентин Торба // *День*. — 2016. — 9 серп. (№ 140). — С. 5.
4611. **Трепак В.** "Я передав до НАБУ докази тотальної корумпованості влади" : [інтерв'ю з экс-нач. Головного упр. "К" СБУ Віктором Трепаком / спілкувалася Оксана Денисова] // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 1, 4.
4612. **Троян В.** Кримінальний фронт гібридної війни проти України / Вадим Троян // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 3.
4613. **Угас Х.** "Перший світ і корупція" : Хосе Угас: "Моїм "клієнтом" була країна, а не президент" : [інтерв'ю з экс-спецпрокурором Перу, який ув'язнив президента-корупціонера / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова] // *День*. — 2016. — 8 черв. (№ 99). — С. 8—9.
4614. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. А.). Про внесення** змін до Положення про порядок здійснення помилування : указ Президента України [№ 211/2016 від 14 трав. 2016 р.] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 4.
4615. **Через** тіньові газові схеми держава втрачала мільярди : [з парлам. хроніки 5 лип.] // *Голос України*. — 2016. — 6 лип. (№ 124). — С. 1—2.

347 Цивільне право

4616. **Веселовська В.** Рішення могло стати прецедентом... : Печерський суд показав "честь і гідність" укр. судочинства у справі "Головченко проти Першого каналу РФ" : [про відмову у визнанні недостовірною інформацію, спростуванні недостовірної інформації, стягненні матеріальної шкоди] / Вікторія Веселовська // *День*. — 2016. — 31 трав. (№ 93). — С. 4.
4617. **Виртосу І.** Не місце для бойових дій : експерти — про те, як на рівні держави та суспільства долати насильство у сім'ї / Ірина Виртосу // *День*. — 2016. — 11 трав. (№ 79). — С. 10.
4618. **Дахно І.** Майбутній Цивільний кодекс має бути створено за пандектною системою / Іван Дахно // *Голос України*. — 2016. — 22 квіт. (№ 74). — С. 10.
4619. **Дубровик-Рохова А.** Рейдерство, а вироків за нього немає : юристи вчать протистояти незаконним захопленням власності / Алла Дубровик-Рохова // *День*. — 2016. — 25 трав. (№ 89). — С. 8.
4620. **Кас'янова Д.** "Дитині краще бути зі своїми батьками. Навіть у війні" : [про захист прав дітей / Дар'я Кас'янова ; спілкувалася Алла Котляр] // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 1, 10.
4621. **Лиховид І.** Війна зруйнувала, влада — відшкодувала : в Україні з'явилося перше суд. рішення про стягнення з держави компенсації за знищене житло в зоні АТО. Чи стане прецедент практикою? / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 19 трав. (№ 85). — С. 10.

349 Спеціальні галузі права. Галузі права змішаного характеру

4622. **Горбунова О.** Трудовий кодекс: забезпечити баланс інтересів / Олена Горбунова // *Голос України*. — 2016. — 23 квіт. (№ 75). — С. 3.

35 Державне адміністративне управління. Уряд. Військова справа

351/354 Державне адміністративне управління

4623. **Атрощенко В.** 100 днів на посаді міського голови / Владислав Атрощенко // *Чернігівські відомості*. — 2016. — 16 берез. (№ 11). — С. 3.
4624. **Барінова Д.** Два українці — три гетьмани : чому громадам важко об'єднуватися : [інтерв'ю з керівником Харків. регіон. офісу з підтримки реформ місц. самовряд. та децентралізації повноважень органів виконав. влади Діаною Баріною / спілкувалася Тамара Кіч] // *Слобідський край*. — 2016. — 14 трав. (№ 58). — С. 2—3.
4625. **Бедзір В.** Отримати румунську візу стане простіше : полегшити оформлення док. дасть змогу відкриття нового консульства цієї країни на Закарпатті / Василь Бедзір // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 3.
4626. **Бершеда Є.** Децентралізація: соціально-економічні передумови українського вибору / Євген Бершеда, Сергій Романюк // *Голос України*. — 2016. — 27 трав. (№ 97). — С. 4.
4627. **Біловицька Н.** Кожна нова модель має змінити на краще життя конкретної людини : на Дніпропетровщині обговорили першочерг. завдання з реформування місц. самоврядування та децентралізації влади / Наталія Біловицька // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 26 трав. (№ 98). — С. 3.

4628. **Богомол О.** "На поліцейських станціях правоохоронці працюють у режимі швидкого реагування" : [інтерв'ю з т. в. о. нач. голов. упр. Нац. поліції в Тернопіл. обл. Олександром Богомолем / спілкувався Микола Шот] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 черв. (№ 117). — С. 6.
4629. **Бондаренко В.** Київщина: жителі Баришівського району ініціюють розвиток територіальних громад / Віктор Бондаренко // Голос України. — 2016. — 20 квіт. (№ 72). — С. 4.
4630. **Братко К.** В Україні створюють електронну базу обліку затриманих / Катерина Братко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 трав. (№ 96). — С. 5.
4631. **Будник С.** Ми охороняємо надійно : [про діяльність поліції] / Сергій Будник // Голос України. — 2016. — 15 черв. (№ 110). — С. 7.
4632. **Вонг Д.** Чернігів — Меммінген: історія однієї дружби / Діна Вонг // Чернігівські відомості. — 2016. — 11 трав. (№ 19). — С. 3.
4633. **Воронцов П.** Чому пробуксовує адміністративна реформа? : [одна з головних причин — бюрократичний спротив] / Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 24 трав. (№ 94). — С. 2.
4634. **Генова Є.** Децентралізація в Бессарабії: які загрози? : "Суттєвим джерелом напруги в регіоні є високий рівень корупції та етнічний фактор", — експерт / Євгенія Генова // День. — 2016. — 9 черв. (№ 100). — С. 5.
4635. **Головко О.** Новий поштовх децентралізації не забариться : одна з ключових реформ постійно у фокусі уряду / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 черв. (№ 108). — С. 1—2.
4636. **Горбунова О.** Громадяни зможуть змінювати не лише прізвища, а й по батькові : [з парлам. хроніки 1 черв.] / Олена Горбунова, Сергій Ковальчук // Голос України. — 2016. — 2 черв. (№ 101). — С. 1—2.
4637. **Горбунова О.** Щоб інститут старост запрацював на повну потужність : [круглий стіл з питань держ. буд-ва, регіон. політики та місц. самоврядування] / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 21 трав. (№ 93). — С. 3.
4638. **Гордєєв А.** "Больові і проблемні питання мають стати точками зростання Херсонщини" : [інтерв'ю з головою Херсон. облдержадм. Андрієм Гордєєвим / спілкувалася Олена Івашко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 лип. (№ 123). — С. 5.
4639. **Гордєєв А.** ОДА — як "сервісна служба" : новий очільник Херсон. обл. Андрій Гордєєв — про напрямки своєї роботи // День. — 2016. — 31 трав. (№ 93). — С. 5.
4640. **Греков М.** Луганчанин — про повернення Донбасу : Микола Греков: "Нам ще треба перетворюватися на народ із державницьким баченням, а не з набором рефлексій" : [розмова з экс-мером м. Олександрівська / розмовляв Валентин Торба] // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 5.
4641. **Грицаєнко С.** Лист із АТО : про кадрову неміч силовиків. Витоки і можливості подолання / Сергій Грицаєнко // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 15.
4642. **Громада** опротестувала відмову голови від об'єднання // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 6.
4643. **Деканойдзе Х.** "Примусити піти може тільки внутрішнє відчуття, що долати протистояння системи більше неможливо" : [інтерв'ю з Хатією Деканойдзе про реформи в МВС / спілкувалася Інна Ведернікова] // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 1—2.
4644. **Демський С.** Навіщо потрібна реєстрація місця проживання? / Сергій Демський // Голос України. — 2016. — 23 черв. (№ 115). — С. 12.
4645. **Десятерик Д.** "Тут ідеться про довіру" : [круглий стіл на тему "Громадянське суспільство за прозорі конкурсні процедури у сфері культури"] / Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 9 серп. (№ 140). — С. 7.
4646. **Деякі питання** надання у 2016 році субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на здійснення заходів щодо соціально-економічного розвитку окремих територій : постанова Кабінету Міністрів України № 395 від 24 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 6—16.
4647. **Деякі питання** оптимізації діяльності центральних органів виконавчої влади системи юстиції : постанова Кабінету Міністрів України № 343 від 18 трав. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 трав. (№ 100). — С. 8—10. — Дод.: Перелік цілісних майнових комплексів державних підприємств, установ та організацій, що відносяться до сфери управління Міністерства юстиції.
4648. **Джеппар Е.** Чи вистоять "інформаційні бастіони"? : Еміне Джеппар: "Найболючіше питання — медійна реінтеграція окупованих територій" : [інтерв'ю з першим заст. міністра інформ. політики / спілкувався Вадим Лубчак] // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 28—29.
4649. **Дідур А.** Чому гальмуються реформи : [інтерв'ю з заст. голови Чернігів. облради Арсеном Дідуром / спілкувалася Віра Лобановська] // Чернігівські відомості. — 2016. — 4 трав. (№ 18). — С. 3 ; 11 трав. (№ 19). — С. 4.
4650. **Дубровик-Рохова А.** Проміжні підсумки бурштинового рейду : у Рівному сподіваються, що раптова активність правоохоронців — це не встановлення нових смотрящих, і чекають на нові затримання / Алла Дубровик-Рохова, Ольга Харченко // День. — 2016. — 6 лип. (№ 116). — С. 5.
4651. **Дубровик-Рохова А.** Як зробити місто конкурентним? : нотатки про децентралізацію у Польщі на основі побаченого в меріях Кракова, Лодзі та Любліна / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 14 лип. (№ 122). — С. 8—9.
4652. **Жебрівський П.** Чи має влада план звільнення Донбасу? : Павло Жебрівський: "Моя стратегія — зробити так, щоб Донбас відчував себе Україною" : [інтерв'ю з головою Донец. ВЦА / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 11 трав. (№ 79). — С. 8.

4653. **Зонтов О.** "Слов'янськ має стати форпостом відродження Донбасу" : [інтерв'ю з в. о. мера міста в післявоєнний час Олегом Зонтовим / спілкувався Анатолій Руденко] // День. — 2016. — 7 черв. (№ 98). — С. 5.
4654. **Зубко Г.** Час "Д" : Геннадій Зубко: "Сьогодні країна потребує сильних і відповідальних лідерів у кожному містечку чи маленькому селі" : [інтерв'ю з віце-прем'єр-міністром — міністром регіон. розвитку, буд-ва та ЖКГ / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова] // День. — 2016. — 2 серп. (№ 135). — С. 9.
4655. **Івашко О.** Без втрачання зайвого часу : на Херсонщині впроваджують систему електрон. держ. послуг iGov / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 4.
4656. **Івашко О.** Якщо не красти та не марнословити, результат буде : жителі Кривоозер. р-ну, що на Миколаївщині, спростовують тезу про меншовартість найвіддаленішої від обл. центру адмін. одиниці реальними власними справами / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 7.
4657. **Ільницький В.** Демарш Москаля... : "Заяву очільника Закарпаття слід розглядати як спробу виторгувати для себе можливість узгоджувати кадрові призначення", — експерт / Василь Ільницький // День. — 2016. — 12 трав. (№ 80). — С. 5.
4658. **Іщенко Н.** Фронт. Інформаційний : [Україну поступово поглинають ворожі інформ. конструкти, мислевіруси, ідеологеми...] / Наталя Іщенко // День. — 2016. — 15 черв. (№ 104). — С. 5.
4659. **Коваленко С.** Повний перехід на систему ProZorro або прозоре звільнення / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 2 черв. (№ 101). — С. 3.
4660. **Ковальова В.** Посадовці вийшли на платформу : три тис. місц. чиновників уже спілкуються на спец. веб-ресурсі / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 6.
4661. **Ковальова В.** Сервіси мають об'єднувати людей і владу : восени в Києві запрацює перша інкубаційна програма міських проєктів, що ґрунтуються на відкритих даних : [про запровадження столичною владою моделі "розумного міста"] / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 черв. (№ 108). — С. 3.
4662. **Козак І.** Як "народні підприємці" оголосили "свою суверенну владу" : [про "економічний і законодавчий сепаратизм" на Хмельниччині] / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 5.
4663. **Козирєв П.** "Ключовий момент — політична воля керівництва держави" : [інтерв'ю з міським головою Українки Павлом Козирєвим / записала Олена Горбунова] // Голос України. — 2016. — 9 черв. (№ 106). — С. 4—5.
4664. **Коломак В.** Об'єднання територіальних громад — це шанс, яким обов'язково треба скористатись / Віктор Коломак // Голос України. — 2016. — 22 квіт. (№ 74). — С. 5.
4665. **Кольцова М.** Об'єднання не за планом, але з перспективами : [про територ. об'єднання громад] / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 28 трав. (№ 64). — С. 2.
4666. **Кольцова М.** Секрети успішності громад : [про семінар-практикум для очільників місц. рад] / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 19 трав. (№ 60). — С. 3.
4667. **Косий М.** Сучасна техніка для гуманітарного розмінування на сході країни : [комплект для піротехніків Держ. служби з надзвичайних ситуацій] / Микола Косий // Голос України. — 2016. — 19 трав. (№ 91). — С. 6.
4668. **Косянчук І.** У МРЕВ відбулося "генеральне прибирання" : міністр внутр. справ Арсен Аваков презентував реформу сервісних центрів МВС / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 3.
4669. **Курган В.** До реформування місцевого самоврядування долучено волонтерів / Віктор Курган // Голос України. — 2016. — 27 квіт. (№ 77). — С. 3.
4670. **Кучерява О.** Паспорти з чіпами стануть більш захищеними / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 2.
4671. **Кучерява О.** Присягу держслужбовця хочуть замінити : чиновників зобов'язують обстоювати суверенітет, незалежність та територіальну цілісність України / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 6 трав. (№ 82). — С. 2.
4672. **Лавренюк С.** Процес децентралізації призупинено, але пошук його реалізації триває / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 8 черв. (№ 105). — С. 2.
4673. **Лилик В.** Реформа: нові кроки для МВС : "Сервісні центри — це пережиток старих часів, їх потрібно передавати в "Єдине вікно" при облдержадміністраціях", — експерт / Владислав Лилик // День. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 2.
4674. **Лосєв І.** Коли камертон фальшивить... : навіщо мати укр. громадянство особі, яка вороже ставиться до нашої країни? / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 26—27.
4675. **Марценішин Ю.** Основне завдання патрульної поліції — превентивна діяльність : [інтерв'ю з нач. упр. поліції в Ужгороді й Мукачевому Юрієм Марценішином / спілкувався Василь Бедзір] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 черв. (№ 118). — С. 10.
4676. **Мацегора К.** Дипломатія та потужна оборона забезпечать перемогу : за два роки після визволення Слов'янська й Краматорська Президент пообіцяв мир та відновлення інфраструктури / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 лип. (№ 124). — С. 2.
4677. **Мацегора К.** На Донбасі з'явився ще один оплот українства : Президент попросив патрульних поліцейських Слов'янська і Краматорська продемонструвати найвищі стандарти правопорядку / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 трав. (№ 91). — С. 2.

4678. **Медуниця Ю.** Прем'єр-міністр мріє про самодостатні громади : нім. фахівці передають нам позитив. досвід місц. самоврядування / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 черв. (№ 110). — С. 2.
4679. **Мещерякова Н.** Фантомні болі відрізаних територій, або Що зв'язує руки спецпідрозділу : [інтерв'ю з співробітницею спецпідрозділу оперативного забезпечення та слідства "Фантом" Наталією Мещеряковою / спілкувався Сергій Сулима] // Голос України. — 2016. — 10 черв. (№ 107). — С. 4.
4680. **Мосузенко О.** Доведіть нашій громаді, що стане краще : на місцях і досі мало знають про децентралізацію / Олександра Мосузенко // Голос України. — 2016. — 27 квіт. (№ 77). — С. 4.
4681. **Нейжмак В.** Реальна співпраця громадян спростовує вигадки про неї : [у Полтаві відбулося засідання круглого столу з питань впровадження Закону України "Про співробітництво територіальних громад"] / Василь Нейжмак // Голос України. — 2016. — 22 черв. (№ 114). — С. 3.
4682. **Нестерук А.** "Сумніваюся, що мешканці захочуть залишити своє місто" : [інтерв'ю з заст. Хмельницького міськ. голови Анатолієм Нестеруком] // Проскурів. — 2016. — 21 квіт. (№ 15). — С. 2. — розмовляла Вікторія Стандрійчук.
4683. **Нетяжук М.** "Потрібно чітко сказати, яку мету в об'єднанні громад ми ставимо" : [зустріч з міськ. головою м. Фастова Михайлом Нетяжуком / розмову вів Віктор Коломак] // Голос України. — 2016. — 20 трав. (№ 92). — С. 3.
4684. **Нитка В.** Закарпаття хоче повернути контроль над підрозділами виконавчої влади / Василь Нитка // Голос України. — 2016. — 21 трав. (№ 93). — С. 3.
4685. **Нові** підходи чекають на розуміння : не всі члени територ. громад бачать перспективи їхнього об'єднання й усвідомлюють його переваги // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 черв. (№ 103). — С. 7.
4686. **Омелянчук І.** Дорога до храму чи від нього? : торік 500 млн. грн. повернулися до бюджету через брак проєктів від громад / Інна Омелянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 трав. (№ 89). — С. 7.
4687. **Парубій А.** "Доки немає тривалого перемир'я, говорити про 300 голосів у парламенті дуже важко" : [щодо особливості самоврядування в окремих р-нах Донец. та Луган. обл.] / Андрій Парубій // Голос України. — 2016. — 30 черв. (№ 119). — С. 2.
4688. **Перцовський С.** Лев Толстой як дзеркало севєродонецької революції : [про роботу Сєвєродонецької адміністрації] / Семен Перцовський // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 12.
4689. **Пітцик М.** "Реформи слід проводити на одному подиху" : [інтерв'ю з виконав. дир. Асоціації міст України Мирославом Пітциком / спілкувався Василь Туглуг] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 трав. (№ 89). — С. 6.
4690. **Поліщук І.** По штамп про прописку — у сільраду : адмін. відповідальність за проживання без реєстрації пом'якшено / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 трав. (№ 88). — С. 5.
4691. **Про виконавче** провадження : закон України [№ 1404-VIII від 2 черв. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 13—24.
4692. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо управління об'єктами державної та комунальної власності : закон України [№ 1405-VIII від 2 черв. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 24 черв. (№ 116). — С. 4—6.
4693. **Про внесення змін** до Закону України «Про тимчасові заходи на період проведення анти-терористичної операції» щодо безперешкодної діяльності органів місцевого самоврядування : закон України [№ 1365-VIII від 17 трав. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 4 ; Голос України. — 7 черв. (№ 104). — С. 4.
4694. **Про внесення** зміни до статті 15 Закону України "Про Національну поліцію" щодо приведення у відповідність із статтею 21 Закону України "Про центральні органи виконавчої влади" : закон України [№ 1354-VIII від 12 трав. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 29 черв. (№ 118). — С. 3.
4695. **Про затвердження** Державної цільової соціальної програми "Молодь України" на 2016—2020 роки та внесення змін до деяких постанов Кабінету Міністрів України : постанова Кабінету Міністрів України № 148 від 18 лют. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 трав. (№ 97). — С. 8—12.
4696. **Про затвердження** переліку інвестиційних програм і проєктів регіонального розвитку, що можуть реалізовуватися у 2016 році за рахунок коштів державного фонду регіонального розвитку : розпорядження Кабінету Міністрів України № 362-р від 11 трав. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 11—13.
4697. **Про затвердження** плану заходів на 2016 рік з реалізації Стратегії кібербезпеки України : розпорядження Кабінету Міністрів України № 440-р від 24 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 лип. (№ 123). — С. 8.
4698. **Про затвердження** Порядку проведення службового розслідування Національним агентством з питань державної служби або його територіальними органами стосовно керівника державної служби в державному органі чи державного службовця вищого органу : постанова Кабінету Міністрів України № 393 від 24 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 11.
4699. **Про Координаційну** раду з питань реформування державного управління : постанова Кабінету Міністрів України № 335 від 18 трав. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 трав. (№ 100). — С. 10—11.
4700. **Про органи** та осіб, які здійснюють примусове виконання судових рішень і рішень інших органів : закон України [№ 1403-VIII від 2 черв. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 9—13.

4701. **Про утворення** урядових комітетів та затвердження їх посадового складу : постанова Кабінету Міністрів України № 330 від 12 трав. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 трав. (№ 90). — С. 8.
4702. **Проценко М.** Харківщину не впізнати : як зміниться карта обл. після перейменування / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 28 трав. (№ 64). — С. 4—5.
4703. **Пукіш-Юнко І.** За стрибання у VIP-койку чиновницький статус більше не вручатимуть : з 1 трав. держслужбовці зажили по-новому / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2016. — 5—11 трав. (№ 50). — С. 5.
4704. **Пустовар О.** Торжеством історичної справедливості стала давня козацька, милозвучна назва "Горішні Плавні" : [про перейменування м. Комсомольськ Полтав. обл.] / Олег Пустовар // Слово Просвіти. — 2016. — 26 трав. — 1 черв. (№ 21). — С. 4.
4705. **Разуваєв В.** Статистика суспільної думки про реформу децентралізації : ["круглий стіл" на тему: "Реформування органів місцевого самоврядування очима влади та громади"] / Володимир Разуваєв // Проскурів. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 5.
4706. **Ромашкіна О.** Транскордонне співробітництво для пересічного громадянина — це вимір євроінтеграції : [з матеріалів парлам. слухань "Транскордонне співробітництво як чинник євроінтеграційних процесів України"] / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2016. — 10 черв. (№ 107). — С. 3.
4707. **Семенишин М.** У поліції більше не хочуть "кришувати" і "пресувати" : [інтерв'ю з нач. Головного упр. Нац. поліції в Хмельниц. обл.] / Микола Семенишин // Голос України. — 2016. — 5 трав. (№ 81). — С. 20.
4708. **Симчишин О.** "Ми боремося з корупцією власними силами й методами..." : [інтерв'ю з міск. головою Хмельницького Олександром Симчишином / розмовляли Ольга Саліпа, Богдан Теленько] // Проскурів. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 2.
4709. **Сміян Н.** Спеціальні служби — не ворог демократії : [Третя міжнар. конф. "Урядування та реформування національних служб безпеки та розвідки: кращі міжнародні практики"] // Голос України. — 2016. — 25 трав. (№ 95). — С. 1—2.
4710. **Торба В.** Згуладзе подала у відставку : "Ека продовжить роботу в команді реформ МВС в іншому статусі — очоливши спеціальну групу радників", — Арсен Аваков / Валентин Торба // День. — 2016. — 12 трав. (№ 80). — С. 2.
4711. **Торба В.** Національна поліція: Євген Захаров: "Поки що ми зі стометрівки пробігли метрів 15" / Валентин Торба // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 5.
4712. **Тука Г.** "Житло й працевлаштування — це основні проблеми переселенців, і розв'язувати одну без одної безперспективно" : [інтерв'ю з заст. міністра у справах окуп. територій і внутрішньо переміщених осіб Георгієм Тукою / розмовляв Влад Семенчук] // Голос України. — 2016. — 6 лип. (№ 124). — С. 6.
4713. **Україна. Президент (2014—; Порошенко П. О.). Питання Комісії** державних нагород та геральдики : указ Президента України [285/2016 від 2 лип. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 лип. (№ 123). — С. 8.
4714. **Україна. Президент (2014—; Порошенко П. О.). Про внесення** змін до деяких актів Президента України : указ Президента України [№ 231/2016 від 31 трав. 2016р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 черв. (№ 106). — С. 9.
4715. **Україна. Президент (2014—; Порошенко П. О.). Про внесення** зміни до Указу Президента України від 9 грудня 2015 року № 691 : указ Президента України [№ 247/2016 від 10 черв. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 5.
4716. **Україна. Президент (2014—; Порошенко П. А.). Про рішення** Ради національної безпеки і оборони України від 20 травня 2016 року "Про деякі персональні спеціальні обмежувальні заходи (санкції)" : указ Президента України [№ 224/2016 від 27 трав. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 трав. (№ 101). — С. 4.
4717. **Філатов Б.** "Міський голова — це, перш за все, лідер громади : мер Дніпра Борис Філатов — про стратегічне планування : [інтерв'ю / спілкувався Вадим Рижков] // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 4—5.
4718. **Філіпчук Н.** До Європи без візи. Що треба знати / Наталія Філіпчук // Голос України. — 2016. — 22 квіт. (№ 74). — С. 7.
4719. **Францевич М.** Депутатські війни в Циркунах, або Як народні обранці працюють проти громадян / Марина Францевич // Слобідський край. — 2016. — 12 трав. (№ 57). — С. 4—5.
4720. **Шевченко А.** Чернігівці масово переходять на біометричні паспорти / Альона Шевченко // Чернігівські відомості. — 2016. — 6 квіт. (№ 14). — С. 14.
4721. **Шевчук І.** Дякуйте, що не Пересічень, або Декомунізація по-більшовицьки : [про перейменування м. Котовськ Одес. обл.] / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 трав. (№ 99). — С. 3.
4722. **Шеремет Ю.** "У реформуванні Державної фіскальної служби допомагають експерти, а з корупцією бореться керівник кожного підрозділу" : [інтерв'ю з нач. Головного упр. внутр. безпеки ДФС Юрієм Шереметом / спілкувався Сергій Сулима] // Голос України. — 2016. — 2 черв. (№ 101). — С. 11.
4723. **Шот М.** Клуб беремо. А музей? : На Тернопіллі об'єднані громади взяли на влас. баланс об'єкти культури / Микола Шот // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 7.

355/359 Військова справа. Воєнне мистецтво. Воєнні науки. Оборона.

Збройні сили

4724. **Броня** міцна, якщо маршали не дурні : до 75-річчя танк. битви під Дубном / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 10.

4725. **Зяцьєв С.** Його славі заздрили генерали й маршали : [про командувача фронтом Івана Черняхівського] / Сергій Зяцьєв // Демократична Україна. — 2016. — 24 черв. (№ 25). — С. 13.

4726. **Машенко О.** Обмін десятиліття, або Висока ціна свободи : [про обмін полоненими в Ізраїлі] / Олена Машенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 11.

4727. **Фесуненко А.** Маршал Кулик з хутора Куликівки : злеті та падіння хороброго воїна і малограмот. рад. воєначальника / Анатолій Фесуненко // Високий замок. — 2016. — 5—11 трав. (№ 50). — С. 18.

4728. **Якунов Є.** Чи варто святкувати день Перемоги? : у день закінчення війни ми повинні усвідомити — війну не закінчено / Євген Якунов // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 3.

355/359(100-87) Збройні сили зарубіжних країн

4729. **Петренко Є.** Військова активність США: що далі? / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 29 лип. (№ 30). — С. 5.

4730. **Райхель Ю.** Загроза військового вторгнення : для чого Росія розгортає війська біля України й Білорусі / Юрій Райхель // День. — 2016. — 7 черв. (№ 98). — С. 11.

4731. **Старт** європейської системи протиракетної оборони / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 4.

4732. **Тимчук Д.** Супротивник підтягує важке озброєння до передової, а новачки з регулярних ЗС РФ "знайомляться з місцевістю" / Дмитро Тимчук // Голос України. — 2016. — 21 трав. (№ 93). — С. 11.

4733. **Торба В.** Чи можлива "велика війна"? : Віктор Муженко: "Загроза від РФ проходить не лише з південно-східного напрямку, а й південного. Потенційних небезпек багато" / Валентин Торба // День. — 2016. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 6.

355/359(477) Збройні сили України

4734. **Антипенко І.** Військові йдуть із "Олешківських пісків" : 241-й полігон розширюється, але не займатиме території нац. парку / Іван Антипенко // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 2.

4735. **Армія** потребує реформи в ідеологічному плані : [круглий стіл на тему "Мілітарні та історичні традиції у назвах частин і з'єднань Збройних сил України: сьогодення та перспективи"] // Голос України. — 2016. — 16 квіт. (№ 70). — С. 7.

4736. **Білоцька Ж.** Заради правди : журналістка Жанна Білоцька: "Наша бригада стала жертвою війни..." : [інтерв'ю з журналісткою про історію бригади, яка базується у Володимирі-Волинському / спілкувалася Наталія Малімон] // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 18.

4737. **Борисова І.** "Рapid Трайдент" — навчатися, щоб перемагати! : [про укр.-амер. командно-штабні навчання із залученням військ "Рapid Трайдент—2015"] / Інна Борисова // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 3.

4738. **Брусенський О.** Кому служба — мати, а кому — мачуха / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 17 черв. (№ 24). — С. 3.

4739. **Бутримович С.** "Авіації потрібно приділяти більше уваги" : [інтерв'ю з нач. зеніт. ракет. військ Повітряного командування "Захід" полковником Сергієм Бутримовичем / спілкувалася Христина Горобець] // Голос України. — 2016. — 18 трав. (№ 90). — С. 13.

4740. **Вауліна О.** Реформи сектору безпеки та оборони: Захід нам допоможе, якщо ми ... допоможемо собі самі / Ольга Вауліна // Голос України. — 2016. — 20 квіт. (№ 72). — С. 8.

4741. **Вітер О.** Для розбудови війська необхідно подолати корупцію, маразм і лінь / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 13 трав. (№ 87). — С. 4.

4742. **Вітер О.** Стратегічний оборонний бюлетень — плацдарм для реальних реформ із натовською перспективою / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 25 трав. (№ 95). — С. 5. — НАТО.

4743. **Воронцов П.** Одна мотивована жінка варта двадцяти немотивованих "аватарів" : [жінок варто залучати до служби в армії] / Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 18 трав. (№ 90). — С. 13.

4744. **Галаур В.** Розмінування Донбасу : без права на помилку : завдяки зусиллям Європ. Союзу понад 300 одиниць техніки привезли в Україну з усього світу / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 3.

4745. **Геник М.** П'ять тисяч контрактників потребують українські Військово-Морські сили / Марія Геник // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 2.

4746. **Головко О.** Держава збудує сучасний флот : відродження Військово-Морських сил — справа честі й наша відповідь "за Севастополь" / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 лип. (№ 123). — С. 2.

4747. **Горобець Х.** Відкрили першу в країні ерготерапевтичну кімнату : [про реабілітацію військових у Військ.-мед. клініч. центрі Захід. регіону] / Христина Горобець // Голос України. — 2016. — 4 черв. (№ 103). — С. 8.

4748. **Данилець О.** Лікування військових буде ефективним : мед. центр нацгвардійців "Нові Санжари" забезпечили унікальним реабілітаційним обладнанням / Олександр Данилець // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 черв. (№ 114). — С. 6.
4749. **Денисова О.** Снайпер Центру спецоперацій про промзону в Авдіївці: "Бойовики були в паніці, називали "чорної ротою" і весь час просили підмоги" / Оксана Денисова // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 3.
4750. **Друзенко Г.** Бюрократія як діагноз : Геннадій Друзенко: "Ми були вимушені вивести лікарів ПДМШ з військових частин у зоні АТО, тому що влада досі не оформила їхній статус" : [інтерв'ю з засновником Першого мобіл. шпиталю ім. Пирогова (ПДМШ) / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 27 лип. (№ 131). — С. 4.
4751. **Забродський М.** "Тепер кожен десантник розуміє, кого і що захищає власними потом і кров'ю" : [інтерв'ю з командувачем ВДВ, генерал-майором Михайлом Забродським / підгот. Володимир Степовий] // Житомирщина. — 2016. — 23 серп. (№ 89—90). — С. 5.
4752. **Зятьєв С.** Краще годувати свого Гриця, аніж чужого Івана / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 3.
4753. **Зятьєв С.** Нам жити в цій країні і нам її захищати... : багатьом солдатам і офіцерам, які зупинили рос.-терорист. орду, немає ще й тридцяти / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 24 черв. (№ 25). — С. 3.
4754. **Зятьєв С.** Яка армія нам потрібна? / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 8.
4755. **Казмірчук А.** Коли йдеться про збереження життя військовика, питання про гроші не стоїть : [інтерв'ю з генерал-майором мед. служби Анатолієм Казмірчуком / інтерв'ю провів Сергій Зятьєв] // Демократична Україна. — 2016. — 17 черв. (№ 24). — С. 12.
4756. **Кінзерська Ю.** Від реформування нашого війська залежить безпека у Європі : [про пакет допомоги України країнами-членами НАТО] / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 17 черв. (№ 112). — С. 1, 7. — НАТО.
4757. **Козак І.** Священний обов'язок: честь чи примус? : чому строковики не хочуть служити в армії / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 10 черв. (№ 107). — С. 13.
4758. **Козюпа М.** Розжалували до рядового, бо одягнув наручники... на сепаратиста : [про долю військовослужбовця С. Стрільця] / Мирослава Козюпа // Волинь-нова. — 2016. — 31 трав. (№ 59). — С. 3.
4759. **Крамарчук О.** Відповідь на виклики гібридної війни : [з наук.-практ. конф. "Уроки гібридної війни: воєнні аспекти", що відбулася у Генштабі Міноборони] / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 черв. (№ 112). — С. 2.
4760. **Кучерява О.** Інвентаризують усе військове майно за часів незалежності : [в Ком. Верховної Ради України з питань нац. безпеки і оборони] / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 20 трав. (№ 92). — С. 16.
4761. **Куш Л.** Провели блискучу операцію і дали відсіч ворогу : [до другої річниці визволення м. Маріуполя Донец. обл.] / Ліна Куш // Голос України. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 8.
4762. **Куш П.** "Чужі" тут не служать : напередодні Дня прикордонника кор. "Урядового кур'єра" побував на контрол. пункті в'їзду-виїзду "Гнутове" на маріупол. напрямку / Павло Куш // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 трав. (№ 99). — С. 1, 5.
4763. **Лиховид І.** Полігон — у центрі "української Сахари" : екологи вимагають у Міноборони зупинити військ. навчання в Нац. природ. парку "Олешівські піски" / Інна Лиховид // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 18.
4764. **Мартинюк В.** Вибухонебезпечна земля Донбасу : [про розмінування Донбасу] / Віталій Мартинюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 3.
4765. **Парфенюк Т.** Дві України? : [про роздачу генеральських погонів далеким від фронту "воякам"] / Тетяна Парфенюк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 черв. (№ 113). — С. 3.
4766. **Писаренко В.** Війна країн, інтересів та релігій : військ. священики розповіли про свою місію у зоні АТО / Вікторія Писаренко // Чернівці. — 2016. — 28 квіт. (№ 17). — С. 5.
4767. **Про внесення** змін до Закону України "Про державне оборонне замовлення" : закон України [№1416-VIII від 14 черв. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 24.
4768. **Про внесення** змін до статті 23 Закону України "Про мобілізаційну підготовку та мобілізацію" щодо звільнення від призову на військову службу під час мобілізації близьких родичів осіб, які загинули під час безпосередньої участі в антитерористичній операції : закон України [№1387-VIII від 31 трав. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 22 черв. (№ 114). — С. 3.
4769. **Про затвердження** Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті для здійснення заходів щодо підвищення обороноздатності і безпеки держави : постанова Кабінету Міністрів України № 362 від 8 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 16 черв. (№ 113). — С. 4.
4770. **Про особливості здійснення** закупівель товарів, робіт і послуг для гарантованого забезпечення потреб оборони : закон України [№ 1356-VIII від 12 трав. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 7—8 ; Голос України. — 3 черв. (№ 102). — С. 4—5.

4771. **Прокопенко О.** Нічні облави в гуртожитках залишаються в минулому : "Урядовий кур'єр" з'ясовував, які зміни мають відбутися в орг. та забезпеченні вітчизн. війська, щоб солдат віддавався службі / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 5.

4772. **Прокопенко О.** Новачками поповнять небойові частини : цього року контракт з укр. військом уклали приблизно 24 тис. військовослужбовців / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 трав. (№ 91). — С. 4.

4773. **Прокопенко О.** У війську — без випадкових людей : у Збройних силах роблять ставку на вмотивованих і психол. підготовлених людей / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 трав. (№ 90). — С. 4.

4774. **Прокопенко О.** Як вижити і повернутися у стрій : [про першу допомогу пораненим] / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 5.

4775. **Прокопчук С.** Не зрадімо тих, хто не зрадив Батьківщину : проблеми унікального Держ. наук.-випроб. центру Збройних сил України (ДНВЦ) потребують серйозної уваги керівництва країни / Станіслав Прокопчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 черв. (№ 114). — С. 1, 7.

4776. **Радківський А.** "Гострі кігті крилатої піхоти" : такт.-повітрян. десант, маючи досвід ведення бойових операцій, укотре закріпив пройдене під час навчань / Аркадій Радківський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 5.

4777. **Руденко О.** "Чотирикутні зірки, які з'являються на погонах Української армії, використовувалися у 1918 році на знаках розрізнення військ гетьмана Скоропадського" : [інтерв'ю з засл. худож., одним з розробників нової форми для армії Олексом Руденком / спілкувався Ігор Осипчук] // Зоря Полтавщини. — 2016. — 19 лип. (№ 106—107). — С. 4.

4778. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про Положення** про проходження військової служби у Збройних Силах України іноземцями та особами без громадянства // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 черв. (№ 116). — С. 7—11.

4779. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про рішення Ради** національної безпеки і оборони України від 20 травня 2016 року "Про Стратегічний оборонний бюлетень України" : указ Президента України [№ 240/2016 від 6 черв. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 черв. (№ 112). — С. 6—17.

4780. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про рішення** Ради національної безпеки і оборони України від 20 травня 2016 року "Про виконання резолюції Ради Безпеки Організації Об'єднаних Націй від 20 липня 2015 року № 2231 щодо Спільного всеосяжного плану дій в частині персональних санкцій" : указ Президента України [№ 254/2016 від 15 черв. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 черв. (№ 114). — С. 4.

4781. **Хаврук О.** Територіальна оборона: патріотична сила протидії за місцем проживання : [інтерв'ю із заст. нач. упр. сприяння територ. оборони ТСОУ Олегом Хавруком / спілкувалася Ольга Вауліна] // Голос України. — 2016. — 27 квіт. (№ 77). — С. 11.

4782. **Цигіпа С.** Під прицілом інформаційних "градів" : [про Сили спеціальних операцій (ССПО) Збройних сил України] / Сергій Цигіпа // Голос України. — 2016. — 20 квіт. (№ 72). — С. 14.

4783. **Шевченко А.** Учасникам АТО можуть надати право дострокового виходу на пенсію / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 20 квіт. (№ 72). — С. 2.

4784. **Шуткевич О.** Те, що не забувається. Дебальцеве : військ. лікар Олег Гончаров — про пекельний котел і дорогу життя / Олеся Шуткевич // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 19.

4785. **Юрченко М.** Військові переходять на нову систему закупівель : унеможливлення монополії на забезпечення силових структур — один із пріоритетів підвищення обороноздатності країни / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 черв. (№ 104). — С. 3.

4786. **Юрченко М.** Україна активно модернізує військову авіацію / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 2.

4787. **Яновський С.** Полігон розбрату : Міноборони України намагається "легалізувати" кримінал : [про захоплення і знищення великої частини Нац. природ. парку "Олешківські піски" у Цюрупін. р-ні Херсонщини] / Сергій Яновський // Голос України. — 2016. — 24 трав. (№ 94). — С. 12.

4788. **Ящишен А.** Понад дві тисячі хмельничан ухилиються від призову / Андрій Ящишен // Проскурів. — 2016. — 12 трав. (№ 18). — С. 12.

36 Забезпечення духовних і матеріальних життєвих потреб

364 Соціальна допомога. Соціальне забезпечення. Соціальний захист

4789. **Актуальні** питання соціального захисту військовослужбовців та членів їхніх сімей : [круглий стіл "Актуальні питання соціального захисту військовослужбовців та членів їхніх сімей з урахуванням досвіду країн—членів НАТО"] // Голос України. — 2016. — 29 квіт. (№ 79). — С. 4.

4790. **Біленький М.** У пенсіонерів новини — гарні й не дуже / Михайло Біленький // Чернігівські відомості. — 2016. — 11 трав. (№ 19). — С. 17.

4791. **Брусенський О.** Фронт за лінією фронту : [про пільги ветеранам АТО в Полтаві] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 24 черв. (№ 25). — С. 8.

4792. **Деякі питання** здійснення соціальних виплат внутрішньо переміщеним особам : постанова Верховної Ради України [№ 365 від 8 черв. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 черв. (№ 111). — С. 8.

4793. **Деякі питання** соціального захисту ветеранів війни та членів їх сімей : постанова Кабінету Міністрів України № 336 від 29 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 трав. (№ 99). — С. 9—10.
4794. **Дітчук К.** Зворотній ефект субсидій : експерти: "Українці значно менше платитимуть за комунальні послуги, утеплити своє житло" / Ксенія Дітчук // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 8.
4795. **Зарудний О.** "Для подолання дефіциту бюджету ПФ потрібні воля, фаховість та співпраця" : [інтерв'ю з головою правління Пенсійного фонду України Олексієм Зарудним / спілкувалася Любомира Коваль] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 черв. (№ 116). — С. 5.
4796. **Кіч Т.** Зарплати та пенсії підуть угору / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 21 трав. (№ 61). — С. 1—2.
4797. **Квітка Г.** Підвищення пенсійного віку не стимулює до офіційного працевлаштування / Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 15 черв. (№ 110). — С. 7.
4798. **Княжанський В.** Уряд та МВФ готують "сюрприз" пенсіонерам : за подвійного дефіциту, і в бюджеті, і в Пенсійному фонді, з накопичувальною системою квапитися небезпечно, — експерт / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 18 трав. (№ 84). — С. 10.
4799. **Коваленко С.** Усі ветерани і родини загиблих отримають разову допомогу / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 6 трав. (№ 82). — С. 3.
4800. **Коваль Л.** Пенсії з травня : як чергове підвищення прожит. мінімуму для непрацевдат. осіб відобразилося на інших видах виплат / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 трав. (№ 91). — С. 5.
4801. **Коваль Л.** Пенсії оформлятимуть за новими технологіями : клієнту слід буде подати лише паспорт і труд. кн. / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 трав. (№ 94). — С. 3.
4802. **Коваль Л.** Яким бути механізму субсидій / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 черв. (№ 111). — С. 5.
4803. **Ковальова В.** Пільги геть? : Кабмін пропонує запровадити накопичувальну пенс. систему з липня 2017 р. і перейти до єдиних принципів нарахування професійних пенсій / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 трав. (№ 96). — С. 4.
4804. **Колесник В.** Про пільги для "бутафорних" чорнобильців / Володимир Колесник // Проскурів. — 2016. — 28 квіт. (№ 16). — С. 5.
4805. **Кольцова М.** Поговоримо про пенсії : хто може зробити перерахунок / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 14 трав. (№ 58). — С. 1—2.
4806. **Кольцова М.** Травневі плани Уряду : [про удосконалення субсидій] / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 5 трав. (№ 54). — С. 2.
4807. **Лавренюк С.** Податок на пенсії скасовано : [з парлам. хроніки 3 черв.] / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 4 черв. (№ 103). — С. 2.
4808. **Лиховид І.** Казки від... Павла Розенка : СБУ та Мінсоцполітики не знайшли жодних порушень у призначенні держ. виплат переселенцям. Чому відбувалася масштабна перевірка півмільйона осіб / Інна Лиховид // День. — 2016. — 25 трав. (№ 89). — С. 9.
4809. **Лиховид І.** Літочки — як виклик системі : приват. соц. заклади мають право на існування з єдиною умовою: держава виводить їх із тіні й бере під свій контроль, переконані правозахисники : [трагедія в с. Літочки Київ. обл., де в приватному закладі для людей літнього віку внаслідок пожежі загинуло 17 осіб] / Інна Лиховид // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 15.
4810. **Мацегора К.** "Головний пріоритет — забезпечити високий рівень життя українців" : Прем'єр представив план пріоритетних кроків уряду на поточний рік / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 трав. (№ 94). — С. 2.
4811. **Мельник В.** Пенсійна реформа: біг на місці чи нова спроба? / Віталій Мельник // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 6.
4812. **Оподаткування** пенсій скоро можуть скасувати : уряд знайшов джерела для покриття фінанс. витрат / підгот. Людмила Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 трав. (№ 98). — С. 5.
4813. **Про внесення** змін до деяких законів України щодо соціального захисту резервістів, які постраждали внаслідок участі в антитерористичній операції, та членів їх сімей : закон України [12 квіт. 2016 р. № 1080-VIII] // Голос України. — 2016. — 5 трав. (№ 81). — С. 5 ; Урядовий кур'єр. — 11 трав. (№ 87). — С. 8.
4814. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо посилення соціального захисту дітей та підтримки сімей з дітьми : закон України [№ 936-VIII від 26 січ. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 7—8.
4815. **Про внесення змін** до деяких законів України щодо посилення соціального захисту осіб, які доглядають за дітьми-інвалідами та інвалідами I групи : закон України [№ 1369-VIII від 17 трав. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 черв. (№ 102). — С. 4 ; Голос України. — 31 трав. (№ 99). — С. 3.
4816. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо надання батькам-вихователям додаткових соціальних гарантій : закон України [№ 1366-VIII від 17 трав. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 10 черв. (№ 107). — С. 3.
4817. **Про внесення** змін до статті 11 Закону України "Про соціальний і правовий захист військово-службовців та членів їх сімей" щодо супроводження військовослужбовців при продовженні лікування у санаторно-курортних закладах : закон України [№ 1079-VIII від 12 квіт. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 8.

4818. **Про ратифікацію** Конвенції Міжнародної організації праці про мінімальні норми соціального забезпечення № 102 : закон України [№ 1024-VIII від 16 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 4.

4819. **Прокопенко М.** Активісти прописали владі окуляри : в урядовців вимагають нарешті вирішити проблеми з нарахуванням соцвиплат переселенцям / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 21 лип. (№ 127). — С. 2.

4820. **Рева А.** "Система соціального захисту потребує якісного реформування" : [інтерв'ю з міністром соц. політики Андрієм Ревою / спілкувалася Любомира Коваль] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 черв. (№ 108). — С. 6—7.

4821. **Розміри** соцстандартів мають бути підвищені : [матеріали засідання Ком. Верховної Ради з питань соц. політики, зайнятості та пенс. забезпечення] // Голос України. — 2016. — 25 трав. (№ 95). — С. 2.

4822. **Самаєва Ю.** Бідняки заплатять за жебраків : [про житлові субсидії] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 1, 6.

4823. **Самаєва Ю.** Операція "Монетизація" : [про систему одержування субсидій] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 1, 6.

4824. **Сегеда Ю.** Що таке патронат над дитиною? / Юрій Сегеда // Вінниччина. — 2016. — 12 серп. (№ 63). — С. 10.

4825. **Семенченко М.** Венера... з гітарою в руках : як в укр. музеї проникає європ. досвід спілкування з дітьми / Марія Семенченко // День. — 2016. — 18 трав. (№ 84). — С. 11.

4826. **Слюз Т.** Казначейство чітко виконує бюджетну програму адресної допомоги переселенцям : [інтерв'ю з Головою Держ. казначейської служби України Тетяною Слюз / записала Олена Іванова-Солодовнікова] // Голос України. — 2016. — 15 черв. (№ 110). — С. 5.

4827. **Сомова Є.** Пенсії по-новому : відтепер при виході на заслужений відпочинок знову можна вказувати дохід за період до 2000 р. / Євгенія Сомова // Волинь-нова. — 2016. — 26 квіт. (№ 45). — С. 8.

4828. **Ткач О.** Пенсії залізничників: як не "зійти з колії" / Олександр Ткач // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 7.

4829. **Хейк Д.** "Ідея, яка рятує життя" : виконав. дир. Spirit of America Джим Хейк — про добродійність як торг. марку США : [інтерв'ю / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 31 трав. (№ 93). — С. 10.

4830. **Хто** отримає електронні посвідчення : із червня Ощадбанк видаватиме платіжні картки, які матимуть подвійне призначення / підгот. Людмила Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 трав. (№ 98). — С. 5.

4831. **Шевченко І.** Юридичний казус "зацікавлених органів", або Чому тисячі внутрішніх переселенців, які проживають на підконтрольній території, понад три місяці не можуть отримати законних виплат / Ірина Шевченко // День. — 2016. — 26 трав. (№ 90). — С. 10.

37 Освіта. Виховання. Навчання. Дозвілля

4832. **Адаптуємось** без істерик та стресів? : [про повернення школярів до шк. режиму] / підгот. Вікторія Мельник // Вінниччина. — 2016. — 26 серп. (№ 66). — С. 10.

4833. **Білик О.** Добро без дозволу : про вплив дідусів і бабусь на виховання онуків / Оксана Білик // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 13.

4834. **Брусенський О.** Останній дзвоник : [про оптимізацію шк. освіти у Полтаві] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 9.

4835. **Брухаль Г.** Чи не забагато дипломованих "молодших"? : [про реформування освітньої галузі] // Голос України. — 2016. — 1 черв. (№ 100). — С. 4.

4836. **Вертіль О.** Звідки ростуть золоті руки? : на уроках труд. навчання школярі здобувають навички, які стають їм у пригоді в дорослому житті / Олександр Вертіль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 трав. (№ 98). — С. 8.

4837. **Вертіль О.** Знайти свою нитку Аріадни : до мультимедійних олімпіад з історії, які є ноу-хау сумських освітян, приглядається профільне м-во / Олександр Вертіль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 5.

4838. **Вертіль О.** Різні промінці одного сонця : сумська шк. виховує учнів 19 національностей у повазі до традицій укр. народу / Олександр Вертіль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 8.

4839. **Гольцберг К.** Правила дитячої безпеки влітку / Катерина Гольцберг // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 13.

4840. **Гостинна Д.** Сільська школа, де готують кандидатів наук : [про Пліщинську ЗОШ І—ІІІ ступенів у Шепетів. р-ні] / Д. Гостинна // Подільські вісті. — 2016. — 14 квіт. (№ 42—43). — С. 3.

4841. **Григор'єва І.** Непродумані реформи — шлях до знищення освіти — вважають представники освітянської спільноти України, які взяли участь в роботі виїзного засідання Комітету Верховної Ради України з питань науки та освіти, що відбулися нещодавно в Миколаєві / Ірина Григор'єва // Голос України. — 2016. — 19 трав. (№ 91). — С. 5.

4842. **Гриневич Л.** Ми розвантажимо шкільні програми від зайвого теоретичного змісту : [інтерв'ю з міністром освіти і науки Лілією Григорович / спілкувався Юрій Банахевич] // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 8.

4843. **Гриневич Л.** Про радість пізнання... : міністр освіти і науки Лілія Гриневич розповіла учасниками Літньої шк. журналістики "Дня", які трансформації чекають на укр. освіту : [інтерв'ю / спілкувалися Оксана Войтко, Ольга Кудерявець] // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 14—15.
4844. **Данилюк І.** Як школярі можуть заробити власними знаннями : [про програму "Стипендія", яка спрямована на заохочення до навчання] / Іван Данилюк // Волинь-нова. — 2016. — 4 черв. (№ 61). — С. 3.
4845. **Добровольський В.** ОНKK: вмерти чи вижити? : [про обл. навч.-курс. комбінат (ОНKK) у Кам'янець-Подільському] / Василь Добровольський // Подільські вісті. — 2016. — 21 квіт. (№ 45—46). — С. 3.
4846. **І знову** до школи час... : [про ціни на шк. вбрання] // Вінниччина. — 2016. — 26 серп. (№ 66). — С. 10.
4847. **Ковалів І.** У дитсадків зміниться обличчя : [про спрощення сан. норм у дитсадках] / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 черв. (№ 114). — С. 4.
4848. **Ковалів І.** Урок майбутнього: не зазубрювати, а мислити : [перевантажені навч. програми для учнів 1—4 кл. змінять на більш зрозумілі й адаптовані до життя і віку дітей] / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 черв. (№ 118). — С. 4.
4849. **Козак І.** Чи заборонять у школах батьківські внески? / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 29 квіт. (№ 79). — С. 10.
4850. **Лиховид І.** "Для чого ми це вчимо? : за літо Міносвіти обіцяє підготувати нові програми для початк. шк. — полегшені і сучасні / Інна Лиховид // День. — 2016. — 9 черв. (№ 100). — С. 10.
4851. **Лиховид І.** Чи зроблено висновки? : Міносвіти скасувало використання посібника з історії, де заперечується Євромайдан у Криму та Донецьку / Інна Лиховид // День. — 2016. — 18 трав. (№ 85). — С. 2.
4852. **Лиховид І.** Як відмовитись від "філософії зубріння" : педагоги та батьки подали близько п'яти тисяч пропозицій щодо розвантаження шк. програм. Не підтримують новації — лише розробники / Інна Лиховид // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 18.
4853. **Луканська А.** "Тримайте за нас кулачки!" : у країні стартувала основна сесія зовнішнього незалежного оцінювання / Анна Луканська // Голос України. — 2016. — 6 трав. (№ 82). — С. 1, 9.
4854. **Миколаїв Р.** "Прагнемо, щоб освіта була якісною, а процес — прозорим" : [інтерв'ю з нач. міськ. упр. освіти м. Хмельницька Романом Миколаївим / розмовляла Ірина Салій] // Проскурів. — 2016. — 9 черв. (№ 22). — С. 9.
4855. **Миронюк Ю.** Путівка в кредит : [про фінансування відпочинку пільг. категорій дітей] / Юлія Миронюк // Слобідський край. — 2016. — 30 квіт. (№ 52—53). — С. 1, 3.
4856. **Онищенко О.** Як бізнес розвиває освіту / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 12.
4857. **Особова О.** Навіщо комп'ютер, якщо учнів нема? : більшість громад Луганщини зволікають зі створенням опорних шкіл / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 черв. (№ 104). — С. 6.
4858. **Петров М.** Мотивація батьківства : роль тата в сучас. сім'ї / Максим Петров // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 13.
4859. **Петров М.** Хто повинен виховувати — школа чи батьки? / Максим Петров // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 13.
4860. **Про внесення** змін до деяких законів України щодо забезпечення права на здобуття освіти осіб, місцем проживання яких є територія проведення антитерористичної операції : закон України [№ 1114-VIII квіт. від 19 квіт. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 19 трав. (№ 91). — С. 3.
4861. **Про внесення змін** до переліку позашкільних навчальних закладів та заходів з позашкільної роботи з дітьми, а також закладів та заходів у галузі освіти, що забезпечують виконання загальнодержавних функцій, видатки на які здійснюються з державного бюджету : постанова Кабінету Міністрів України № 342 від 25 трав. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 черв. (№ 103). — С. 4.
4862. **Сафулько С.** Викладачі — без зарплат, училище — без світла, студенти — без стипендій... Хто ж винен? : [про історію з фінансуванням Нововолин. вищого проф. училища] / Сергій Сафулько // Волинь-нова. — 2016. — 26 трав. (№ 57). — С. 7.
4863. **Семеног О.** Георгій Філіпчук: "Щоб бути гідним європейцем, насамперед слід стати гідним українцем, шануючи достоїнство свого Роду і Народу" : [про щоріч. міжнар. виставку "Освіта та кар'єра—2016" та презентацію зб. наук. пр. "Освітній україноцентризм Георгія Філіпчука"] / Олена Семеног // Слово Просвіти. — 2016. — 12—18 трав. (№ 19). — С. 10—11.
4864. **Смілянська А.** Історичні обставини вимагають посиленої уваги до формування національної ідентичності та почуття патріотизму : [про Другий пленум Т-ва "Знання"] / Анна Смілянська // Голос України. — 2016. — 29 квіт. (№ 79). — С. 11.
4865. **Співаковський О.** Шлях НАЗЯВО: крок уперед, два кроки назад? : [щодо приведення якості освіти у відповідність до європ. стандартів] / Олександр Співаковський // Голос України. — 2016. — 23 черв. (№ 115). — С. 5.
4866. **Таланчук П.** Сучасна освіта вимагає радикальних змін : у виховному комплексі наголос потрібно зробити на моральних і гуманітарних пріоритетах, у навчальному — на якості підготовки / Петро Таланчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 черв. (№ 103). — С. 8.
4867. **Чернілевська І.** Любимо дітей чи забудовників? : [про буд-во нових шкіл] / Ірина Чернілевська // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 12.

4868. **Чижевський Б.** Хто і чому зазіхає на життя і здоров'я українських учнів? : [про порушення прав найменш захищених — учнів шк. — права на безкоштовне харчування] / Борис Чижевський // Голос України. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 4—5.

4869. **Чого** навчають в американській середній школі — middle school : розповідь мами // Чернігівські відомості. — 2016. — 20 квіт. (№ 16). — С. 15.

4870. **Шелестова Л.** Читання — це творчість і гра / Людмила Шелестова // Голос України. — 2016. — 22 квіт. (№ 74). — С. 10.

4871. **Шматченко Ю.** Війна за кадри : як Україні на прогавити профтехосвіту / Юлія Шматченко, Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 14 трав. (№ 58). — С. 5.

4872. **Яновський С.** Вирішують долю місцевих ПТУ [на Херсонщині] / Сергій Яновський // Голос України. — 2016. — 18 черв. (№ 113). — С. 8.

378 Вища освіта. Вища школа. Підготовка наукових кадрів

4873. **Голованова І.** Чи не вибухне ще й стипендійний Майдан? / Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 30 серп. (№ 92). — С. 3.

4874. **Грек М.** Не загубитися на іспиті : [абітурієнти стартували у ЗНО] / Максим Грек // Слобідський край. — 2016. — 5 трав. (№ 54). — С. 4.

4875. **Гринюк Р.** "Університет імені Стуса повернеться тільки в український Донбас" : ректор ДонНУ Роман Гринюк — про орієнтир великого імені та перспективи вишу : [інтерв'ю / спілкувалася Олена Шуткевич] // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 6.

4876. **Грищенко І.** Київський університет технологій та дизайну серед кращих у світі / Іван Грищенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 черв. (№ 104). — С. 6.

4877. **Добрянська А.** Для вступників з анексованого півострова та окупованого сходу створять спеціальні освітні центри / Анна Добрянська // Голос України. — 2016. — 7 черв. (№ 104). — С. 6.

4878. **Євген Калита:** людина, яка створила кузню інженерних кадрів країни — Чернігівську філію КПІ // Чернігівські відомості. — 2016. — 4 трав. (№ 18). — С. 8—9.

4879. **Загородній А.** Чи потрібен Україні Академічний університет? / Анатолій Загородній, Олександр Кордюк, Віталій Шадура // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 11.

4880. **Ісіченко І.** Корупція і посткомуністична ментальність : про пошану до інтелект. власності в духовному формуванні студента / Ігор Ісіченко // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 21.

4881. **Кирей Р.** Академічна мобільність прискорює інтеграцію : можливість здобувати знання і викладати в іншому навч. закладі країни чи за її межами дає чимало переваг / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 6.

4882. **Ковалів І.** Без хвиль і штурмів : [про вступну кампанію до вишів] / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 4.

4883. **Ковалів І.** Вступ без ризику: як обрати надійний виш / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 черв. (№ 106). — С. 5.

4884. **Ковалів І.** Кримчани отримають квоти : а випускники з непідконтрольних територій зможуть вступати за іспитами / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 3.

4885. **Ковалів І.** Чи порадує бали в атестаті й сертифікаті? : майбутні вступники вже можуть знайти результати ЗНО і ДПА на влас. інформ. сторінці / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 трав. (№ 99). — С. 3.

4886. **Косий М.** Існування технічних вузів під загрозою : [про фінансування по спеціальності залежно від їхньої популярності] / Микола Косий // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 18.

4887. **Кротенко І.** У крутому піке : через корупц. скандали Нац. авіац. ун-т досі без ректора / Ілля Кротенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 11.

4888. **Лебеденко Л.** Вік — тінейджерський, здобутки — дорослі : [про ф-т інозем. мов Уманського держ. пед. ун-ту ім. Павла Тичини] / Ліна Лебеденко // Голос України. — 2016. — 8 черв. (№ 105). — С. 1, 3.

4889. **Лиховид І.** Атака на ЗНО : справа проти Ігоря Лікарчука містить 54 томи, але доказова база сторони обвинувачення слабка : [про фальсифікування результатів тестів] / Інна Лиховид // День. — 2016. — 26 лип. (№ 130). — С. 9.

4890. **Лиховид І.** ЗНО — за іноземним зразком : Мінісвіти пропонує зробити сертифікати зовнішнього незалежного оцінювання дійсними протягом двох-трьох років. "День" з'ясував ризики нововведення / Інна Лиховид // День. — 2016. — 26 трав. (№ 90). — С. 11.

4891. **Луканська А.** Оцінювання знань: узяв хабар — і спиш спокійно : що стимулює корупцію у вишах? / Анна Луканська // Голос України. — 2016. — 7 черв. (№ 104). — С. 6.

4892. **Миколок О.** Кращий студент — той, що працює : в Україні дослідили соц.-економ. стан людей, які здобувають вищу освіту / Оксана Миколок // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 19.

4893. **Онищенко О.** Вступ-2016: гримуча суміш ЗНО, іспитів і пільг / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 1, 12.

4894. **Онищенко О.** Чи той це випадок, коли варто поспішати? : сертифікати ЗНО тепер будуть дійсні кілька років / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 12.

4895. **Онищенко О.** Як обирають професію майбутні студенти? : результати соц. дослідж. виявилися цікавими / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 11.
4896. **Перцовський С.** Східноукраїнський університет: власні зусилля підкріплюються міжнародною допомогою / Семен Перцовський // Голос України. — 2016. — 25 трав. (№ 95). — С. 10.
4897. **Радиш Н.** Вступні іспити у ВНЗ замість ЗНО: чи виправдана така преференція? / Наталія Радиш // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 12.
4898. **Смілянська А.** Інклюзивне навчання: крила для метелика і камертон для людства : [про міжнар. Ун-т розвитку людини "Україна" для студентів з інвалідністю] / Анна Смілянська // Голос України. — 2016. — 20 трав. (№ 92). — С. 12.
4899. **Смілянська А.** Робочий тиждень практиканта — не більше сорока годин : [про проходження навч. та вироб. практик студентами вишів] / Анна Смілянська // Голос України. — 2016. — 2 лип. (№ 121). — С. 10.
4900. **Стадний Є.** Економіка вступної кампанії / Єгор Стадний // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 12.
4901. **Суржик Л.** Дисергейт : намагаючись виправдати дружину віце-прем'єра, звинувачену в плагіаті і псевдонауці, Мін-во освіти і науки загнало себе в глухий кут. Чи зможуть очільники МОН знайти з нього вихід без втрат для репутації / Лідія Суржик // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 1, 12.
4902. **Шевчук Д.** Quo vadis, сучасний університет? : завдання, яке стоїть перед більшістю укр. вишів, — розпочати широку розмову про власну стратегію розвитку / Дмитро Шевчук // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 18—19.

379.8 Дозвілля

4903. **Дубровик-Рохова А.** Україна на найпопулярнішій карті у світі : як сучас. технології допомагають "селфмейд"-туристам подорожувати країною / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 10.
4904. **Кирей Р.** "Боротьба за Щастя" одержала Гран-прі : [про Всеукр. фестиваль теле- і радіопрограм "Кобзар єднає Україну"] / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 трав. (№ 100). — С. 5.
4905. **Салій І.** Хмельницький чекає туристів / Ірина Салій // Проскурів. — 2016. — 28 квіт. (№ 16). — С. 1, 14.
4906. **Туризм** з приміткою "IT" // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 10. — підгот. Марія Юзич.
4907. **Ящишин А.** Привиди розповіли про кохання та історію Меджибожа : [про новий турист. сезон у іст.-культ. заповіднику "Межибіж"] / Андрій Ящишин // Проскурів. — 2016. — 28 квіт. (№ 16). — С. 14.

39 Культурна антропологія. Етнографія. Фольклор

4908. **Брухаль Г.** Колись усі ходили у вишитих сорочках, бо інших просто не було : [про етнографа, майстра писанкарства та вишивальника Дмитра Пожоджука] / Галина Брухаль // Голос України. — 2016. — 19 трав. (№ 91). — С. 4.
4909. **Нейжмак В.** "Білим по білому" : що задовано в решетилівській вишивці? / Василь Нейжмак // Голос України. — 2016. — 20 трав. (№ 92). — С. 6.
4910. **Пилипенко Г.-Г.** Без блискавки кобза не зазвучить : столичний "Мистецький Арсенал" зібрав міжнар. "ЕтноСвіт" / Георгій-Григорій Пилипенко, Володимир Заїка // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 трав. (№ 97). — С. 6.
4911. **Проценко М.** І буде тобі щастя : ТОП великодніх обрядів від прадідів / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 30 квіт. (№ 52—53). — С. 13.

5 МАТЕМАТИКА. ПРИРОДНИЧІ НАУКИ

502/504 Наука про навколишнє середовище. Енвіронментологія. Екологія

4912. **Безвозюк Н.** Чорне море: сучасна діагностика : в Одесі на "плавучому інституті" "Mare Nigrum" тривають спільні укр.-груз. дослідж. / Наталія Безвозюк // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 8.
4913. **Горобець Х.** Юрій Туниця: "Рятівною для країни сьогодні стане національна самоорганізація людей" : [матеріали з засідання ради Захід. наук. центру НАН України і МОНУ з питань екології] / Христина Горобець // Голос України. — 2016. — 2 лип. (№ 121). — С. 4.
4914. **Гринів Л.** "Ситуація нині в світі така, що маємо рятувати землю" : [інтерв'ю з проф. Лідією Гринів про створення Ін-ту сталого розвитку] / Лідія Гринів // Слово Просвіти. — 2016. — 30 черв. — 6 лип. (№ 26). — С. 7. — спілкувався Богдан Залізняк.
4915. **Курган В.** За бажання "кращого" знову вийде "як завжди?", або Перспективи серйозної екологічної кризи / Віктор Курган // Голос України. — 2016. — 26 трав. (№ 96). — С. 18.
4916. **Куцка І.** "У Хмельницькому за кілька років буде важче дихати" : [інтерв'ю з заст. нач. упр. з питань екології та контролю за благоустроєм Іриною Куцкою / розмовляв Андрій Ящишин] // Проскурів. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 13.
4917. **Листопад О.** Хто відповідає за довкілля?: слабка міжвідомча координація та дублювання повноважень, часті орг. зміни обмежують ефективність управління галуззю / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 черв. (№ 109). — С. 1, 4.

4918. **Листопад О.** Чи подружиться бізнес із природою? : одні пропозиції підприємців щодо поліпшення інвестклімату корисні, інші — небезпечні : [про зустріч міністра екології О. Семерака з керівниками провідних бізнес-асоціацій] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 черв. (№ 112). — С. 2.

4919. **Листопад О.** Як жити зеленіше, розумніше і чистіше / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 4. — про співпрацю щодо утилізації відходів і реформування сфери надрокористування.

4920. **Лиховид І.** Біда немісцевого значення : М-во екології нарешті зацікавилось, як АТО впливає на довкілля. До цього проблему дослідж. тільки екологи / Інна Лиховид // День. — 2016. — 26 лип. (№ 130). — С. 8.

4921. **Лиховид І.** Екологічний прорив : парламент ухвалив в першому читанні євроінтеграційний законопроект "Про оцінку впливу на довкілля" / Інна Лиховид // День. — 2016. — 13 лип. (№ 121). — С. 2.

4922. **Лиховид І.** "Олешківські піски" — відвоювали : урядовці шукатимуть альтернативне місце для полігона, щоб не знищити єдину в Україні піщану пустелю / Інна Лиховид // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 10.

4923. **Миколіук О.** 15 тисяч ризиків : в Ін-ті географії НАН створили атлас технол. небезпек України / Оксана Миколіук // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 19.

4924. **Про внесення змін** до Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті для здійснення заходів щодо реалізації пріоритетів розвитку сфери охорони навколишнього природного середовища : постановою Кабінету Міністрів України № 366 від 8 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 черв. (№ 112). — С. 19.

4925. **Рудько Г.** "Нинішню екологічну ситуацію в Україні можна охарактеризувати як кризову" : [інтерв'ю з головою Держ. ком. України по запасах корис. копалин Георгієм Рудьком / спілкувалася Ольга Лобарчук] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 8—9.

4926. **Сміття** у головах і навколо : якщо захист довкілля не стане питанням нац. безпеки і для влади, і для громадян, одного разу ми всі прокинемося в "Грибовичах" // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 18—19.

4927. **Степаненко А.** Чим дихати, щоб не захворіти? : забруд. атмосферне повітря скорочує тривалість життя в середньому на 3—5 років / Анатолій Степаненко, Алла Омельченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 трав. (№ 97). — С. 4.

4928. **Топачевський А.** Стежка до ноосфери : що нам лишилось від "зелених" рухів / Андрій Топачевський // Слово Просвіти. — 2016. — 30 черв. — 6 лип. (№ 26). — С. 7.

52 Астрономія. Астрофізика. Космічні дослідження. Геодезія

4929. **Музиченко А.** Український "стрибок" до Марсу : наші винахідники сконструювали дрон, який, на думку NASA, зробить революцію в дослідж. червоної планети : [інтерв'ю з інженером обладнання Андрієм Музиченком / спілкувалася Марія Юзич] // День. — 2016. — 1 черв. (№ 94). — С. 8—9.

4930. **Штинько В.** "За плугом ніколи не спав..." : [про зав. кафедру геодезії, землевпорядкування та кадастру Східноєвроп. нац. ун-ту ім. Лесі Українки В. М. Мельника] / Валентина Штинько // Волинь-нова. — 2016. — 17 трав. (№ 53). — С. 6—7.

55 Геологія. Науки про Землю

551 Загальна геологія. Метеорологія. Кліматологія. Історична геологія. Стратиграфія. Палеогеографія

4931. **Домбровський О.** Паризька кліматична угода: шляхи реалізації / Олександр Домбровський, Георгій Гелетуха // Голос України. — 2016. — 23 квіт. (№ 75). — С. 4—5.

4932. **Кабачинська С.** Бурити треба під ідею : так вважав і так діяв видатний укр. геолог Петро Федорович Шпак. 17 черв. 2016 р. йому б виповнилося 85 / Світлана Кабачинська // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 10.

4933. **Надєїн І.** Учора — дороге задоволення, сьогодні — норма : [про Паризьку клімат. конференцію] / Іван Надєїн // Голос України. — 2016. — 23 квіт. (№ 75). — С. 4—5.

4934. **Прокопенко М.** Клімат — під контроль : "День" з'ясував, що означає для України ратифікація Паризької угоди щодо боротьби з глобальним потеплінням / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 20 лип. (№ 126). — С. 10.

4935. **Фельдман В.** Ювілейна вахта на Галіндезі: підсумки і післямова : [про ювілейну 20-у антаркт. експедицію полярників] / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 6.

553 Економічна геологія. Родовища корисних копалин

4936. **Балафін І.** "Після спаду настає піднесення" : [інтерв'ю з ген. директором ТОВ "Кнауф Гіпс Скала" / спілкувалася Людмила Наконечна] // Голос України. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 28.

4937. **Добровольський В.** Чи допоможе нам Америка? : [про розвідку мін. вод у Кам'янці-Подільському] / Василь Добровольський // Подільські вісті. — 2016. — 5 квіт. (№ 38). — С. 1, 3.

556 Гідросфера. Вода загалом. Гідрологія

4938. **Куренкова О.** "Річка-берегиня" : громад. активістка, голова руху "Почайна" Анабелла Моріна — про порятунок літописної водойми і нашої історичної пам'яті / Олена Куренкова // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 16.

4939. **Нитка В.** Норовливу Тису приборкуватимуть десять регіонів України, Угорщини, Румунії та Сербії / Василь Нитка // Голос України. — 2016. — 25 трав. (№ 95). — С. 4.

4940. **Ольшевський Л.** Як уберегти Південний Буг для нащадків : одна з найбільших річок країни потерпає від невмілого господарювання / Леонід Ольшевський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 4.

4941. **Руденко М.** Водний дефіцит : [про водопостачання Кримського п-ва] / Михайло Руденко // Голос України. — 2016. — 28 трав. (№ 98). — С. 5.

4942. **Яновський С.** Ера "братерського" розподілу життєво важливого ресурсу закінчилася : [про водопостачання Кримського п-ва] / Сергій Яновський // Голос України. — 2016. — 28 трав. (№ 98). — С. 5.

59 Зоологія

4943. **Листопад О.** На користь птахів : фахівці і громадськість підгот. зміни до правил ведення сан. рубок / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 трав. (№ 97). — С. 3.

6 ПРИКЛАДНІ НАУКИ. МЕДИЦИНА. ТЕХНІКА

61 Медичні науки

612 Фізіологія. Фізіологія людини та порівняльна фізіологія

4944. **Кальніш В.** Стрес і робота : [про проблеми стресу на робочому місці] / Валентин Кальніш // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 11.

614 Охорона здоров'я та гігієна. Запобігання нещасним випадкам

4945. **Антипкін Ю.** Здоров'я малечі — старт на все життя / Юрій Антипкін // Голос України. — 2016. — 1 черв. (№ 100). — С. 10.

4946. **Божий В.** Наказано вижити : [про профілактику та раннє діагностування гепатиту та інших соц. небезпеч. хвороб] / Віктор Божий // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 3.

4947. **Брухаль Г.** Як зупинити небезпечні епідемії? / Галина Брухаль // Голос України. — 2016. — 28 трав. (№ 98). — С. 11.

4948. **Вольф О.** Пацієнти недостатньо усвідомлюють свої права... Корінь цього — бідність : [інтерв'ю з соц. працівником лікарні "Охматдит" Олександром Вольфом / спілкувалася Вікторія Семененко] // Кіровоградська правда. — 2016. — 1 лип. (№ 43). — С. 4.

4949. **Гладій В.** Районна лікарня: чи райдужна перспектива? : [інтерв'ю з головним лікарем Новоушицької центр. р-ної лікарні Валентиною Гладій / розмовляла Тетяна Кірик] // Подільські вісті. — 2016. — 17 трав. (№ 54). — С. 1—2.

4950. **Головка Л.** Автономізація медичних закладів — необхідна складова реформи галузі охорони здоров'я / Людмила Головка // Проскурів. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 4.

4951. **Губрієнко Р.** Медицина на операційному столі "реформаторів" / Роман Губрієнко // Подільські вісті. — 2016. — 19 трав. (№ 55—56). — С. 2.

4952. **Гук А.** "Виклики, що постали перед Україною, вимагають зміни системи охорони здоров'я" : [інтерв'ю з заст. дир. Ін-ту нейрохірургії ім. А. П. Ромоданова Андрієм Гуком / розмову вів Віктор Коломак] // Голос України. — 2016. — 30 квіт. (№ 80). — С. 6.

4953. **Деякі питання** реалізації принципу "єдиного вікна" під час здійснення митного, санітарно-епідеміологічного, ветеринарно-санітарного, фітосанітарного, екологічного, радіологічного та інших видів державного контролю : постанова Кабінету Міністрів України № 364 від 25 трав. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 черв. (№ 111). — С. 7—8.

4954. **Дружбляк Н.** Лікарні відпускають у вільне плавання : чи виграє пацієнт від автономізації закладів охорони здоров'я? / Наталія Дружбляк // Високий замок. — 2016. — 5—11 трав. (№ 50). — С. 3.

4955. **Зарецька Н.** Реформа реабілітації в Україні не повинна залишитись інвалідом / Наталія Зарецька, Володимир Голик // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 12.

4956. **Кіч Т.** Лікарська валіза : як живе медицина на селі / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 7 трав. (№ 55—56). — С. 4—5.

4957. **Косянчук І.** Пацієнти обстоюють своє право на медичну допомогу : з початку року на урядову "гарячу лінію" від громадян надійшло майже 10 тис. звернень щодо питань охорони здоров'я / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 3.

4958. **Кудерявець О.** "Не виреформувало" : укр. медики — про позитивні зрушення, попри неналежні умови роботи та низьку заробітну плату... / Ольга Кудерявець // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 12.

4959. **Куршаков С.** Як поставити на ноги бійців після поранення? : Сергій Куршаков: "Я сказав лікарям: через півроку побіжу" : [інтерв'ю з учасником АТО, який створив реабілітац. центр, де безкоштовну допомогу отримали вже понад 650 осіб / спілкувалася Наталія Біловицька] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 трав. (№ 91). — С. 1, 6.
4960. **Лиховид І.** "Ефект Василишина" : "Останні затримання, зокрема заступника міністра охорони здоров'я, показують, що медицина є чистим бізнесом", — експерт / Інна Лиховид // День. — 2016. — 13 лип. (№ 121). — С. 10.
4961. **Лиховид І.** Імітація реабілітації : СБУ з'ясовує, чому замість лікування в санаторії "Джерельце", учасники АТО отримали відкупну. Держслужба, яка була замовником послуг, відмовчується / Інна Лиховид // День. — 2016. — 7 лип. (№ 117). — С. 10.
4962. **Лиховид І.** Лікарня vs аптека : М-во охорони здоров'я зобов'язало мед. заклади публікувати списки наявних препаратів. Система опирається / Інна Лиховид // День. — 2016. — 3 серп. (№ 136). — С. 11.
4963. **Лиховид І.** Подарунок тамплієрів : благодійники з лицар. ордену передали київ. шпиталю важливе діагност. обладнання / Інна Лиховид // День. — 2016. — 25 трав. (№ 89). — С. 2.
4964. **Лиховид І.** Тест на виживання для лікарень : ліквідація медзакладів "Укрзалізниці" унаочнює питання: чи втримаються на плаву інші установи у рамках запланованої автономізації? / Інна Лиховид // День. — 2016. — 9 черв. (№ 100). — С. 10.
4965. **Лиховид І.** Три сценарії зриву закупівель ліків : експерти очікують на спротив чиновників у співпраці з міжнародниками через... колосальну економію держ. коштів / Інна Лиховид // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 10.
4966. **Миколук О.** Без права на лікування : батьки пацієнтів з рідкісними хворобами закликають МОЗ створити протокол надання мед. допомоги "кришталеви" дітям / Оксана Миколук // День. — 2016. — 2 серп. (№ 135). — С. 6.
4967. **Моїсєєва Т.** В'язні реанімації : [офіційної заборони, щоб батьки були в реанімації поруч з дітьми, немає, проте насправді все залежить від волі лікарняного начальства] / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 черв. (№ 102). — С. 5.
4968. **Моїсєєва Т.** Ліки поза корупцією : в Україні впроваджують онлайн-сервіси, що дають змогу перевірити наявність у лікарнях закуплених за бюджет. коштів препаратів / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 трав. (№ 92). — С. 1, 4.
4969. **Моїсєєва Т.** Решту вакцин очікують протягом двох місяців : основна проблема ввезення препаратів для щеплення виникла через брак їхньої реєстрації / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 2.
4970. **Польченко В.** На часі — інтеграційна взаємодія : про деякі системні особливості реформування охорони здоров'я / Валентина Польченко // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 13.
4971. **Про внесення змін у додаток до Порядку та умов надання субвенцій з державного бюджету місцевим бюджетам на придбання витратних матеріалів для закладів охорони здоров'я та лікарських засобів для інгаляційної анестезії** : постанова Кабінету Міністрів України № 328 від 20 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 4.
4972. **Про Заяву** Верховної Ради України з нагоди 10-річчя ратифікації Україною Рамкової Конвенції ВООЗ із боротьби проти тютюну : постанова Верховної Ради України [13 квіт. 2016 р. № 1087-VIII] // Голос України. — 2016. — 5 трав. (№ 81). — С. 5.
4973. **Проценко М.** Нові порядки в дитсадках : [про нові сан. норми в дитсадках] / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 4 черв. (№ 67). — С. 1.
4974. **Ромашкіна О.** Полегшити страждання — міжнародний досвід : [про потребу в паліативній допомозі, яка має полегшити страждання хворих та їхніх сімей] / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2016. — 6 лип. (№ 124). — С. 3.
4975. **Сердюк А.** "Громадське здоров'я ще не має в країні необхідної підтримки" : [інтерв'ю з акад. НАМНУ Андрієм Сердюком / спілкувався Віктор Коломак] // Голос України. — 2016. — 1 лип. (№ 120). — С. 8—9.
4976. **Скрипник О.** Проекти і проєкти громадського здоров'я / Ольга Скрипник // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 11.
4977. **Скрипник О.** Реабілітація бійців АТО — дорога між пеклом і раєм / Ольга Скрипник // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 11.
4978. **Чернов В.** "Халатна" реорганізація : [про реорганізацію поліклініки в Ромнах Сум. обл.] / Володимир Чернов // Голос України. — 2016. — 14 трав. (№ 88). — С. 5.
4979. **Шуткевич О.** Порятунком на крилах : за два роки війни реанімаційно-операційний літак АН-26 "Vita" здійснив понад 230 вильотів і перевіз майже 4 тис. поранених / Олеся Шуткевич // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 19.

615 Фармакологія. Терапія. Токсикологія

4980. **Безпалько Л.** "Фармацевтам в Україні не вистачає... Держави" : Людмила Безпалько — про те, чого не можна не зробити в кріслі міністра охорони здоров'я : [інтерв'ю з міністром охорони здоров'я] // День. — 2016. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 10—11. — спілкувалася Алла Дубровик-Рохова.

4981. **Коваленко С.** Уряд взявся за знищення корупції на фармацевтичному ринку / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 21 квіт. (№ 73). — С. 3.

4982. **Лиховид І.** Нова фармацевтична змова? : регіони досі не отримали ліків для онкохворих, бо укр. дистриб'ютори чинять спротив проведення міжнар. закупівель / Інна Лиховид // День. — 2016. — 12 трав. (№ 80). — С. 10.

4983. **Лиховид І.** "Цукеркова рука", майже як людська : команда ентузіастів працює над створенням протеза, що функціонуватиме максимально подібно до справжньої кінцівки / Інна Лиховид // День. — 2016. — 7 лип. (№ 117). — С. 10.

4984. **Медуниця Ю.** Якісні ліки дійдуть до пацієнтів : держава відкриває ринок визнаним світ. виробникам фармаколог. продукції / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 3.

4985. **Про внесення змін до статті 9 Закону України "Про лікарські засоби"** щодо спрощення державної реєстрації лікарських засобів : закон України [№ 1396- VIII від 31 трав. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 черв. (№ 116). — С. 7 ; Голос України. — 18 черв. (№ 113). — С. 6.

4986. **Став донором** — урятував життя іншому // Демократична Україна. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 13.

4987. **Юркова О.** Чи дослухається Кабмін до рекомендацій спецкомісії парламенту щодо долі "Червоної калини" : [про долю санаторія "Червона калина" у Рівнен. обл.] / Олександра Юркова // Голос України. — 2016. — 2 черв. (№ 101). — С. 18.

616 Патологія. Клінічна медицина

4988. **Віленський Ю.** Героїчні двобої онкохірурга Процика : результати лікування укр. фахівцем багатьох видів новоутворень мають світ. значення / Юрій Віленський // День. — 2016. — 2 черв. (№ 95). — С. 10.

4989. **Горбунова О.** Паліативна допомога дітям: коли ситуація зрушить з мертвої точки? : [про проблеми невиліковно хворих дітей] / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 29 квіт. (№ 79). — С. 2.

4990. **Дружбляк Н.** Не "зламалася" би ДНК — не було б і раку! : у геному людини є 20 тис. генів, 93 із них при мутації перетворюють здорові клітини молочної залози у злоякісні / Наталія Дружбляк // Високий замок. — 2016. — 13—15 трав. (№ 54). — С. 11.

4991. **Загакайло О.** Ціна ковтка повітря : [про забезпечення ліками хворих на легенеvu гіпертензію] / Оксана Загакайло // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 1, 11.

4992. **Занюк Л.** Діти, яких не існує... : [про паліативну допомогу невиліковно хворим дітям] / Лариса Занюк // Волинь-нова. — 2016. — 7 квіт. (№ 38). — С. 10.

4993. **Карабань І.** "Хворих Паркінсоном в Україні удвічі більше, ніж за офіційними даними" : [інтерв'ю з зав. від. клініч. фізіології та патології екстрапірамідної нерв. системи доктором мед. наук, проф. Іриною Карабань / спілкувався Віктор Коломак] // Голос України. — 2016. — 21 квіт. (№ 73). — С. 14.

4994. **Лазоришинець В.** Життя й серце, або П'ять тисяч операцій на рік : дир. Ін-ту серц.-судин. хірургії проф. Василь Лазоришинець — про перспективи амосівського закладу / спілкувався Юрій Віленський // День. — 2016. — 21 лип. (№ 127). — С. 10.

4995. **Лазоришинець В.** "Майбутнє кардіохірургії — за штучними серцями" : [інтерв'ю з член-кор. НАМІ України Василем Лазоришином / розмовляли Віктор Коломак, Сергій Ковальчук] // Голос України. — 2016. — 4 черв. (№ 103). — С. 5.

4996. **Перальта Є.** Особливий комплекс для особливих дітей : як харків'янка Наталія Івашура своїми силами вирішує проблему спеціалізації дітей із аутизмом / Єлизавета Перальта // День. — 2016. — 12 трав. (№ 80). — С. 10.

4997. **Сергієнко А.** Найвищі стандарти офтальмології мають бути доступними людям : [інтерв'ю з засн. Мед. центру "Офтальмологічна клініка професора Сергієнка" Андрієм Сергієнком / підгот. Юлія Разанова] // Вінниччина. — 2016. — 17 серп. (№ 64). — С. 8.

4998. **Цимбалюк В.** "Живемо в час, коли фантастика стає в медицині дійсністю" : [інтерв'ю з акад. Віталієм Цимбалюком / розмовляв Віктор Коломак] // Голос України. — 2016. — 18 черв. (№ 113). — С. 4—5.

4999. **Шпарик Я.** Волосся справді випадає, але потім ще міцнішим виростає... : спроба розв'язати страхи перед хіміотерапевт. лікуванням онколог. захворювань : [інтерв'ю з зав. від. хіміотерапії Онкоцентру у Львові Ярославом Шпариком / розмовляв Борис Козловський] // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 19.

62 Машинобудування. Техніка загалом

620 Випробування матеріалів. Матеріали промислового значення.

Електростанції. Економіка енергетики

5000. **Баликова Н.** "Сонячний бум" у Японії : [про використання сонячних батарей] / Ніна Баликова // Голос України. — 2016. — 13 трав. (№ 87). — С. 5.

5001. **Галаур В.** Японія допоможе модернізувати енергокомплекс Харківщини / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 трав. (№ 94). — С. 6.

5002. **Головко І.** На порозі атомної кризи? : [розмова з координатором громад. кампаній у сфері енергетики Іриною Головко про новий і безпечний курс енергет. сектору країни / записав Віктор Бондар] // *Голос України*. — 2016. — 21 трав. (№ 93). — С. 8.
5003. **Дацюк Л.** Кого задовольнить напівпрограма енергоефективності? / Лариса Дацюк // *Демократична Україна*. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 9.
5004. **Зінченко Р.** "За 30 років більшість домогосподарств в Україні буде виробником електроенергії" : [інтерв'ю з координатором укр. мережі енерг. інновацій Greencubator Романом Зінченком / підгот. Марія Юзич] // *День*. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 10.
5005. **Княжанський В.** Блек-аут — на горизонті? : експерт: "Дефіцит в енергосистемі України наближається до 2000 МВт" / Віталій Княжанський // *День*. — 2016. — 30 черв. (№ 112). — С. 9.
5006. **Княжанський В.** "Загроза зриву опалювального сезону в столиці величезна" / Віталій Княжанський // *День*. — 2016. — 6 лип. (№ 116). — С. 9.
5007. **Княжанський В.** Ключ від арештованих рахунків у... Президента : чому Петро Порошенко не підписав життєво важливого, для підготовки до зими, закону? : [про реструктуризацію боргів ТКЕ] / Віталій Княжанський // *День*. — 2016. — 3 серп. (№ 136). — С. 9.
5008. **Княжанський В.** Хто блокує українські АЕС : нар. деп. закликають проаналізувати причини зниження вир-ва "дешевої" атомної електроенергії / Віталій Княжанський // *День*. — 2016. — 7 черв. (№ 98). — С. 8.
5009. **Коваленко С.** Уже не ми просимо, а в нас запитують, чи не купимо трохи газу : [з засідання Нац. ради реформ з питань енергоефективності] / Сергій Коваленко // *Голос України*. — 2016. — 9 черв. (№ 106). — С. 3.
5010. **Мамалига В.** Хвалитися досягненнями зарано : [про здобутки в сфері енергозбереження] / Володимир Мамалига // *Голос України*. — 2016. — 28 трав. (№ 98). — С. 4.
5011. **Мацегора К.** Фонд енергоефективності торує шлях до енергонезалежності : ця структура допомагає заощадити на місцях майже третину блакит. палива / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 13 трав. (№ 89). — С. 2.
5012. **Медуниця Ю.** Опалювати довкілля стає не вигідно : уряд має чимало напрацювань щодо скорочення споживання енергоносіїв та збільшення власного видобутку природ. газу / Юрій Медуниця // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 9 черв. (№ 108). — С. 3.
5013. **Медуниця Ю.** Фонд енергоефективності запрацює в 2017 році : реформування галузі може забезпечити майже півсотні тисяч нових робочих місць : [про засідання "Фонду енергоефективності. Ключовий Start-UP УКРАЇНИ"] / Юрій Медуниця // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 24 черв. (№ 118). — С. 2.
5014. **Оніпко О.** Модернізація енергосистеми України — вимоги сьогодення / Олексій Оніпко, Борис Коробко, Віктор Куніцин // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 8.
5015. **Романюк М.** Про реальні дії та "гріхи" минулого : енергоефективність і енергозбереження: нове розуміння проблеми : [інтерв'ю з міськ. головою м. Луцьк Миколою Романюком / спілкувався Петро Чечелюк] // *День*. — 2016. — 23 черв. (№ 109). — С. 8—9.
5016. **Ружинський В.** Енергетика України — "насос" для олігархів чи драйвер для економіки / Володимир Ружинський // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 7.
5017. **Слободян Н.** Perpetuum mobile європейської енергетики / Наталія Слободян, Андрій Чубик // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 8.
5018. **Стандрійчук В.** Україна повинна досягти енергонезалежності : [з II Форуму енергоефективного партнерства "Енергосервіс: інвестиції в енергоефективність бюджетної сфери та переваги для житлових будівель"] / Вікторія Стандрійчук // *Проскурів*. — 2016. — 19 трав. (№ 19). — С. 13.
5019. **Стегній В.** Подолати енергодефіцит / Віталій Стегній // *Демократична Україна*. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 6.
5020. **Ткачук Т.** Реформа енергоринку: напівзаходами не обійтися : уряд зважився на якісні реформи в енергетиці / Тарас Ткачук // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 8.
5021. **Шматченко Ю.** Багатіти на сонці : як харків'янки заробляють на альтернат. енергетиці / Юлія Шматченко // *Слобідський край*. — 2016. — 30 квіт. (№ 52—53). — С. 6.
5022. **Шумейко А.** Готуй сани влітку, або Як перезимувати з комфортом : [про енергозбереження в будинках] / Анна Шумейко // *Голос України*. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 4.

621 Загальне машинобудування. Ядерна техніка. Електротехніка. Машинобудування загалом

5023. **Баликова Н.** Які ще загадки приховує аварія на АЕС "Фукусіма"? / Ніна Баликова // *Голос України*. — 2016. — 1 лип. (№ 120). — С. 5.
5024. **Власенко С.** Трагедія, відображена в документах : [до 30-х роковин трагедії на Чорнобильській АЕС] / Світлана Власенко // *Голос України*. — 2016. — 26 квіт. (№ 76). — С. 6.
5025. **Гарбарчук К.** "Сьогодні про ліквідаторів згадують лише раз на рік — 26 квітня ..." / Кость Гарбарчук // *Волинь-нова*. — 2016. — 26 квіт. (№ 45). — С. 1, 5.

5026. **Душейко Г.** "Мене прорвало через 15 років" : хай хоч тепер його почують люди : [до 30-х роковин трагедії на Чорнобильській АЕС] / Геннадій Душейко ; підгот. Микола Махінчук // Голос України. — 2016. — 26 квіт. (№ 76). — С. 4.

5027. **Клейнер І.** "Сперечатися із псевдоекспертами — це марнувати дорогий час" : [інтерв'ю з ген. дир. ПАТ "Запоріжтрансформатор" Ігорем Клейнером / спілкувався Василь Мірошніченко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 трав. (№ 97). — С. 7.

5028. **Кривда М.** Річниця не для ритуальних заходів, а для нового прочитання трагедії та посилення безпеки : [до 30-х роковин трагедії на Чорнобильській АЕС] / Марина Кривда // Голос України. — 2016. — 26 квіт. (№ 76). — С. 8.

5029. **Лиховид І.** Чому світло з води — розкіш : екологи розкритикували уряд. програму розвитку гідроенергетики, бо вважають її застарілою та побудованою на бізнес-інтересах / Інна Лиховид // День. — 2016. — 4 серп. (№ 137). — С. 10.

5030. **Мигай Д.** Для радіохвиль земна куля замаленька : [про аматорські радіостанції] / Данило Мигай // Слобідський край. — 2016. — 7 трав. (№ 55—56). — С. 13.

5031. **Про затвердження Примірного** договору про постачання природного газу виробникам теплової енергії для виробництва теплової енергії : постанова Кабінету Міністрів України № 357 від 29 квіт. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 черв. (№ 110). — С. 10—12.

5032. **Святенко М.** Гостре радіаційне опромінення — "нагорода" за патріотизм : [до 30-х роковин трагедії на Чорнобильській АЕС] / Михайло Святенко // Голос України. — 2016. — 26 квіт. (№ 76). — С. 6.

5033. **Тридцять років** потому: чим живе ЧАЕС // Чернігівські відомості. — 2016. — 27 квіт. (№ 17). — С. 8—9.

5034. **Туглук В.** Коли за деревами не бачать лісу : флагман вітчизн. машинобудування — Сумське НВО — опинилося між укр. молотом та рос. ковадлом / Василь Туглук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 трав. (№ 101). — С. 6.

5035. **Український Дон** Кіхот електрозварювання : [про винахідника електрозварювання Миколу Бенардоса] / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 трав. (№ 90). — С. 7.

5036. **Царьова К.** Гідроенергетика пришвидшує розвиток : [про робочу поїздку Прем'єр-міністра Володимира Гройсмана до Чернівців, обл.] / Катерина Царьова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 черв. (№ 110). — С. 2.

5037. **Чебан О.** Сучасні технології розробляє вітчизняне підприємство : Брацлавські машинобудівники постачають продукцію у понад 20 країн / Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 черв. (№ 120). — С. 7.

5038. **Чернов В.** Чужі серед своїх : [про стан справ семи найбільших машинобудівних підприємств у Сумах] / Володимир Чернов // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 6.

5039. **Шевченко А.** Тридцять років болю і неспокутуваних помилок : [до 30-х роковин трагедії на Чорнобильській АЕС] / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 27 квіт. (№ 77). — С. 2.

5040. **Шевченко І.** Атомна суміш : [інтерв'ю з дир. Держ. наук.-техн. центру з ядер. та радіац. безпеки Ігорем Шевченком / спілкувався Ігор Маскалевич] // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 9.

5041. **Яновський С.** Як херсонський капітан вітряки плавати навчив : [про плавучий вітроелектрогенератор Павла Ремізова] / Сергій Яновський // Голос України. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 4.

622 Гірнична справа

622.3 Добування окремих корисних копалин, руд, порід

5042. **Науменко В.** МРТ для надр : [інтерв'ю з дир. Ін-ту ядер. геофізики про нову технологію пошуку корис. копалин Володимиром Науменком / спілкувалася Ганна Люта] // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 8.

622.32 Добування рідких і газоподібних корисних копалин

5043. **Княжанський В.** 27 мільярдів кубів — орієнтир на 2020 рік : за запасами блакит. палива в родовищах Україна посідає перше місце в Європі / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 21 лип. (№ 127). — С. 9.

5044. **Княжанський В.** "Спираючись на дані зі стелі..." : непрозорими і виписаними під конкретні компанії називає експерт конкурси на проведення гідророзривів : [про операції гідророзривів пласта (ГРВ) для газовидобувних компаній] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 2 серп. (№ 135). — С. 8—9.

5045. **Княжанський В.** Юзівська газонасна ділянка знову в дії : конкурс на її вивчення виграла компанія з Нідерландів / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 11.

5046. **Маскалевич І.** Програма "20/20" — газ останнього шансу : [проект збільшення видобутку природ. газу до 2020 р. до 20 млрд. куб.] / Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 1, 8.

622.36 Добування різних промислових неорганічних мінералів і земель (головним чином неметалевих)

5047. **Губрієнко Р.** Спокусливі каоліни, або На кого працюватимуть надрі Поділля? / Роман Губрієнко // Подільські вісті. — 2016. — 5 трав. (№ 50—51). — С. 2.

622.37 Добування коштовного і напівкоштовного каміння

5048. **Забрідний Л.** Бурштин без радіації : [про дозиметричну паспортизацію бурштин. копалень] / Левко Забрідний // Волинь-нова. — 2016. — 12 трав. (№ 51). — С. 11.

623 Військова техніка

5049. **Дубровик-Рохова А.** Ще одне резонансне призначення : п'ятим заст. міністра економ. розвитку і торгівлі, який візьме на себе реформу держ. оборон. замовлення, при значено Юрія Бровченка / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 30 черв. (№ 112). — С. 8.

5050. **Іщенко Г.** Оборонка нарощує м'язи : Захід зацікавлений у створенні на базі вітчизн. оборонпрому спільних підприємств і зразків озброєнь за стандартами НАТО / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 трав. (№ 90). — С. 1, 5.

5051. **Лиховид І.** Узаконьте... "чорний контрабас"! : волонтери просять законодавців спростити ввезення приладів нічного бачення для потреб армії, як це дозволено в Європі / Інна Лиховид // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 7.

5052. **Мякушко С.** Розмінувати Донбас : Євросоюз подарував техніку укр. саперам / Савелій Мякушко // Слобідський край. — 2016. — 19 трав. (№ 60). — С. 3.

5053. **Струцінський О.** "Кошти на відновлення військової техніки та озброєння збільшилися у рази" : [інтерв'ю з генерал-майором Повітряних Сил України Олегом Струцінським / спілкувалася Христина Горобець] // Голос України. — 2016. — 15 черв. (№ 110). — С. 14.

5054. **Шуткевич О.** Всевидюще "Око Мольфара" : майже два роки під патронатом громад орг. команда інженерів приїде над програмою відеонагляду на передових позиціях / Олеся Шуткевич // День. — 2016. — 26 лип. (№ 130). — С. 9.

625 Цивільне будівництво сухопутних транспортних шляхів

5055. **Біловицька Н.** До приємних поїздок ще далеко : Дніпропетров. обл. активізувала ямкові та поточні ремонти й підготувала інвестпроекти кап. буд-ва / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 лип. (№ 123). — С. 5.

5056. **Біловицька Н.** Ударимо по бездоріжжю : Дніпропетров. обл. взялася розв'язувати застарілу проблему за новими підходами / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 черв. (№ 120). — С. 6.

5057. **Вертель О.** Які гроші, такі й автошляхи : хронічне недофінансування ремонт. робіт ставить магістралі на межу виживання / Олександр Вертель // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 черв. (№ 116). — С. 6.

5058. **Вовк Л.** На оновлення доріг потрібно два-три роки : на першому етапі перетворень Прем'єр анонсував децентралізацію управління вітчизн. автошляхами / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 трав. (№ 91). — С. 2.

5059. **Воронов П.** Їхати трасами Луганщини — втрачати частину здоров'я / Павло Воронов // Голос України. — 2016. — 22 квіт. (№ 74). — С. 12.

5060. **Козак І.** Зариті мільйони : чи справді вони поліпшують стан шляхів? : [про ремонти автошляхів] / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 6 трав. (№ 82). — С. 6.

5061. **Логанов Є.** Траси зачекалися нової одєжини : в Запоріж. обл. вирішили віддати перевагу більш якісному ремонту — середньому / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 черв. (№ 120). — С. 6.

5062. **Логанов Є.** Ямковий став основним видом ремонту : нинішній рік може стати визначальним у переході на нові механізми фінансування / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 трав. (№ 92). — С. 5.

5063. **Наконечна Л.** Якщо будуть погані "гостинці" — годі чекати інвесторів і туристів : [про проблеми і перспективи дорож. госп-ва на Тернопільщині] / Людмила Наконечна // Голос України. — 2016. — 19 квіт. (№ 71). — С. 3.

5064. **Неїжмак В.** Ідилія чи "надзвичайка"? : [про ремонт доріг у Полтав. обл.] / Василь Неїжмак // Голос України. — 2016. — 17 трав. (№ 89). — С. 10.

5065. **Огарко С.** Наголос — на ремонт і відновлення доріг : тернопільські дорожники першими у країні завершили поточний середній ремонт / Соломія Огарко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 11.

5066. **Сулима С.** Вулиці в ямах, зате приватні подвір'я комунального керівництва — в австрійській бруківці : [проблема доріг у Чернівець. обл.] / Сергій Сулима, Андрій Романцов // Голос України. — 2016. — 26 трав. (№ 96). — С. 14.

5067. **Терен І.** За кілька місяців дороги "виведуть зі стану коми" : це пообіцяв українцям прем'єр-міністр Володимир Гройсман. Каже: "тяп-ляп не буде" / Іван Терен // Високий замок. — 2016. — 5—11 трав. (№ 50). — С. 3.

5068. **Царьова К.** Чому дороги не оновлено? : щоб відповісти на це запитання, Прем'єр особисто перевірить процес модернізації вітчизн. автошляхів / Катерина Царьова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 черв. (№ 109). — С. 2.

626 Гідротехніка. Гідротехнічне будівництво загалом

5069. **Бабчук А.** Всупереч умовам ЄС, планують збудувати каскад ГЕС : екологи прогнозують, що шкоди від гідроелектростанції буде більше, ніж користі / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 21 квіт. (№ 16). — С. 4.

5070. **Олійник В.** Панамське дежавю : [про буд-во Панамського каналу] / Володимир Олійник // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 15.

5071. **Петренко Є.** Греблі на даху світу : [про буд-во Китаєм ГЕС на р. Меконг та Брахмапутра] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 27 трав. (№ 21). — С. 5.

627 Природні водні шляхи, порти, гавані та берегові гідротехнічні споруди

5072. **Солоненко М.** Луцьк отримав шанс знову стати портовим містом : [про ТОВ "Річковий порт "Луцьк"] / Максим Солоненко // Голос України. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 29.

628 Санітарна техніка. Водопостачання. Водопровід і каналізація.

Освітлювальна техніка

5073. **Козирєва Т.** Як не перетворити країну на палаючий смітник? : ситуація біля Великих Грибовичів — ефект міни сповільненої дії / Тетяна Козирєва // День. — 2016. — 1 черв. (№ 94). — С. 10.

5074. **Листопад О.** Мораторій вийшов боком : для уникнення катастроф — таких як грибовицька — потрібно дослухатися до думки екоекспертів / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 черв. (№ 104). — С. 4.

5075. **Лиховид І.** "Енергія" на межі катастрофи? : Києву бракує потужностей для переробки власних відходів, і навантаження столичного сміттєспалювального заводу може обернутись лихом, — вважають експерти / Інна Лиховид // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 19.

5076. **Лиховид І.** (Не)безпечна "Енергія" : на столичному сміттєспалювальному заводі запевняють: переробка відходів, зокрема львівських, не становить жодної загрози для киян. Екологи заперечують / Інна Лиховид // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 19.

5077. **Ліщенко Ю.** Спостерігала, як комунальники чистять каналізацію. І тут її осінило : 17-річ. львів'янка Єлизавета Подкопаса винайшла пристрій для очистки стічних труб. І отримала за це золоту медаль міжнар. наук. олімпіади / Юлія Ліщенко // Високий замок. — 2016. — 5—11 трав. (№ 50). — С. 14.

5078. **Лобановська В.** У Чернігові думали, що робити зі сміттям : 400 тис. тонн сміття збирається за рік на Чернігівщині — це 20 тис. КаМАЗів / Віра Лобановська // Чернігівські відомості. — 2016. — 20 квіт. (№ 16). — С. 4.

5079. **Новицький Д.** "Керованість підприємством з боку міста потрібно посилити" : [інтерв'ю з ген. дир. ПАТ "АК "Київводоканал" Дмитром Новицьким] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 трав. (№ 98). — С. 9.

5080. **Ольшевський Л.** Чи будемо з водою : держ. водогосподарський комплекс працює з максим. віддачею / Леонід Ольшевський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 черв. (№ 104). — С. 1, 4.

5081. **Омелянчук І.** Сміттевий Чорнобиль : для нашої країни тест на європейськість починається з розв'язання проблеми переробки побутових відходів / Інна Омелянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 черв. (№ 111). — С. 3.

5082. **Станкевич В.** Сміттева лихоманка з ознаками екологічної загрози? : [інтерв'ю з зав. лаб. "Ін-ту громад. здоров'я" Нац. акад. мед. наук Валерієм Станкевичем / спілкувався Віктор Ковалівський] // Голос України. — 2016. — 7 лип. (№ 125). — С. 21.

5083. **Стріха М.** Вода для Північного Приазов'я : нотатки з Маріуполя / Максим Стріха // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 11.

5084. **Чепурний В.** Хто платитиме за утилізацію сміття? / Василь Чепурний // Голос України. — 2016. — 22 квіт. (№ 74). — С. 5.

5085. **Шот М.** Контроль води — за стандартами ЄС : Тернопіл. водоканалівці модернізують виробничі об'єкти за кошти позики Світ. банку / Микола Шот // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 трав. (№ 89). — С. 5.

629 Машинобудування транспортних засобів. Транспортне машинобудування

5086. **"Антонов"** на міжнародних оглядинах у Фарнборо / підгот. Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 8.

5087. **Вогневі** випробування завершилися успішно : [про проведення вогневих випробувань модернізованого першого ступеня ракети-носія "Антарес", в яких брали участь укр. фахівці] / підгот. Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 8.

5088. **Дубровик-Рохова А.** Українським потягам і літакам — найкращі технології : амер. General Electric підписала меморандум про взаєморозуміння з УЗ та держпідприємством "Атонов" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 2.

5089. **Каденюк Л.** 21 рік на валізах, або Від космічної мрії до польоту в космос : [інтерв'ю з укр. космонавтом Леонідом Каденюком / спілкувалася Віра Лобановська] // Чернігівські відомості. — 2016. — 6 квіт. (№ 14). — С. 4.

5090. **Кирей Р.** Формула Анатолія Ліпкана : від досвіду керівника, його організатор. здібностей і само-віддачі залежить доля колективу, а й часом і цілого регіону : [про директора Уманьферммашу А. Ліпкана] / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 черв. (№ 104). — С. 7.

5091. **Лиховид І.** Зустріч з "містером гелікоптером" : у Києві відкрито унікальну виставку, присвячену видатному авіаконструктору Ігорю Сікорському / Інна Лиховид // День. — 2016. — 25 трав. (№ 89). — С. 7.

5092. **Логанов Є.** Без причин і пояснень : хто поставив крапку в історії звільнення керівника Запорізь. електровозоремонт. з-ду, який вивів підприємство із банкрутів у передовики / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 черв. (№ 106). — С. 6.

5093. **Логанов Є.** "Запоріжелектротранс" крокує в Європу : розташоване за порогами Дніпра місто нині впроваджує програму оновлення громад. транспорту — в його історії це вперше / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 лип. (№ 121). — С. 10.

5094. **Мацегора К.** З авіаційної держави слід перетворитися на гравця світового рівня : [за виступом Президента під час урочистостей з нагоди 70-річчя ДП "Антонов"] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 черв. (№ 102). — С. 3.

5095. **Моїсєєва Т.** Наш десант на Марсі : в Україні існують усі технології для реалізації Mars Hooper — нашого проекту-переможця NASA / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 черв. (№ 106). — С. 1, 4.

5096. **Нейжмак В.** "Гальма" відпустили, та їхній скрегіт усе одно чути : [про Крюків. вагоноремонт. з-д] / Василь Нейжмак // Голос України. — 2016. — 3 черв. (№ 102). — С. 6.

5097. **Петренко Є.** Між Кремлем і Маском : [про суперечку навколо рос. ракетних двигунів, які США хочуть замінити своїми, фірми Маска] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 17 черв. (№ 24). — С. 5.

5098. **Романюк В.** Імпічмент Русеф... та українське питання, або Яких збитків зазнала Україна через скасування проекту будівництва космодому "Алькantara" у Бразилії / Віктор Романюк // День. — 2016. — 18 трав. (№ 84). — С. 3.

5099. **Сірук М.** Авіакосмічне партнерство : Україна і Туреччина спільно випускатимуть пасажир. та військ.-трансп. літаки / Микола Сірук // День. — 2016. — 17 трав. (№ 83). — С. 3.

5100. **Сомова Є.** У майбутнє — з екологічно чистим транспортом : 8 квіт. 1972 р. у Луцьку вийшов на лінію перший тролейбус / Євгенія Сомова // Волинь-нова. — 2016. — 7 квіт. (№ 38). — С. 5.

5101. **Трипольська Г.** Електромобілі та державна політика : враховуючи раціональність українців, можна чекати відчутного розвитку ринку електромобілів і без особливої підтримки з боку держави / Галина Трипольська, Уляна Письменна // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 9.

5102. **Фельдман В.** Космічна співпраця України і США: сьогодення і перспективи / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 6.

5103. **Фельдман В.** Крилаті відлуння співпраці : [про міжнар. співпрацю держ. підприємства "Антонов"] / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2016. — 29 лип. (№ 30). — С. 6.

5104. **Фельдман В.** Сімдесят крилатих років : [до 70-річчя держ. підприємства "Антонов"] / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 8—9.

5105. **Човник Н.** Наші знову літають! : [про держ. підприємство "Луцький ремонтний завод "Мотор"] / Наталка Човник // Волинь-нова. — 2016. — 26 трав. (№ 57). — С. 4.

5106. **Шверненко О.** Потягу, стій! : кому заважає це діючий сектор вітчизн. економіки? [про Гайворон. тепловозоремонтний з-д] / Олег Шверненко, Петро Мельник // Голос України. — 2016. — 3 черв. (№ 102). — С. 6.

5107. **Юзич М.** Великі можливості маленького наносупутника : у столич. техн. виші виготовили супутник, який два роки перебуває на земній орбіті, і готують до запуску ще два / Марія Юзич // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 15.

63 Сільське господарство та суміжні науки. Лісове господарство. Мисливство. Рибне господарство

630 Лісове господарство. Лісівництво

5108. **Беленчук І.** "Не можна насаджувати лісгоспам єдині правила і схеми господарювання" : [інтерв'ю з дир. Старожинецького держлісгоспу Ігорем Беленчуком / спілкувалася Світлана Ісаченко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 7.

5109. **Булковська О.** Волинські ліси збереже цифра : фахівці впевненні, що електрон. облік деревини унеможливить незаконні рубки чи тіньові схеми / Ольга Булковська // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 черв. (№ 114). — С. 7.

5110. **Войцеховський Р.** Лісова охорона: права, обов'язки та відповідальність / Руслан Войцеховський, Світлана Думська // Волинь-нова. — 2016. — 31 трав. (№ 59). — С. 5.

5111. **Деречинський Р.** В Україні відсутня державна лісова політика : [інтерв'ю з професійним лісівником Русланом Деречинським / спілкувався Петро Чечелюк] // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 9.

5112. **Ісаченко С.** Заповідний фонд — не резервація для місцевих громад : ліси — основа життя. А тому їх заповідання та експлуатація повинні служити інтересам горян / Світлана Ісаченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 трав. (№ 96). — С. 7.

5113. **Кватирко О.** Економічна ефективність без варварського використання лісу — можлива! / Олександр Кватирко // Волинь-нова. — 2016. — 17 трав. (№ 53). — С. 5.
5114. **Кий В.** Треба господарювати так, щоб прибутки приносили не рубки, а рекреаційна, оздоровча, туристична, санітарна і захисна функція лісу : на це налаштовує колектив молодий директор держ. підприємства "Ужгородське лісове господарство" Василь Кий : [інтерв'ю з дир. лісгоспу / спілкувався Василь Нитка] // Голос України. — 2016. — 2 черв. (№ 101). — С. 14.
5115. **Кирей Р.** Олександр Дзюбенко: майбутнє лісу в наших руках : на Черкащині цього року з'явилися нові насадження на площі 1660 гектарів / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 черв. (№ 109). — С. 7.
5116. **Кравець П.** Чому "дрейфує" сосна? : протягом 50 років ліси України можуть зміститися на 300 кілометрів з півдня на північ : [інтерв'ю з дир. Нац. представництва неуряд. орг. Лісова опекунська рада (FSC) в Україні Павлом Кравцем / розмову вів Віктор Коломак] // Голос України. — 2016. — 13 трав. (№ 87). — С. 8.
5117. **Листопад О.** Лісові реформи знову доведеться готувати майже з нуля : сучас. стан галузі вимагає від уряду новатор. упроваджень та дієвої боротьби з корупцією / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 трав. (№ 96). — С. 1, 6.
5118. **Листопад О.** Святий Миколай просить захисту : [про Нац. природ. парк "Гуцульщина"] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 5.
5119. **Мурга В.** "Спочатку посади дерево, вирости його, а потім уже думай про набуток" : [бесіда з фахівцем у ліс. сфері Валерієм Мургою / бесіду вів Анатолій Краснянський] // Голос України. — 2016. — 24 черв. (№ 116). — С. 12—13.
5120. **Трапезнікова Д.** Час опустити сокиру : активісти оприлюднили дані про вирубку лісу в природно-заповідному фонді України "Цінні праліси можуть зникнути за два-три роки", — експерт / Дар'я Трапезнікова // День. — 2016. — 4 серп. (№ 137). — С. 2.
5121. **Юркевич О.** Коли за деревами видно ліс : [інтерв'ю з дир. держ. підприємства "Дубенське лісове господарство" Олегом Юркевичем / спілкувалася Інна Омелянчук] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 12.
5122. **Юшкевич Х.** "Маємо розгорнути масштабну операцію з наведення порядку в наших лісах" : [інтерв'ю з в. о. голови Держлісагентства Христиною Юшкевич / спілкувався Сергій Сулима] // Голос України. — 2016. — 3 черв. (№ 102). — С. 10.
5123. **Юшкевич Х.** "Наші ліси красиві й багаті. Треба тільки навчитися їх берегти" : [інтерв'ю з першим заст. голови Держлісагентства Христиною Юшкевич / інтерв'ю вів Анатолій Краснянський] // Голос України. — 2016. — 16 квіт. (№ 70). — С. 6—7.

631/638 Сільське господарство

5124. **Біловицька Н.** Коли українська корова даватиме більше якісного молока? : експерти — за розвиток та держ. підтримку сімейних фермер. господарств / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 6.
5125. **Біловицька Н.** Міні-ферми нині в тренді : експеримент. модель дом. господарювання в молочному скотарстві, створена на Дніпропетровщині, — перспект. досвід для всієї країни / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 трав. (№ 89). — С. 8.
5126. **Вертіль О.** Молочні наперсточники : через шахрайство окремих переробників молокосировини аграрії остерігаються укладати угоди на її постачання, що істотно гальмує розвиток тваринництва / Олександр Вертіль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 7.
5127. **Вишневий Р.** Щоб молочне тваринництво було ефективним : [розмова з керівником від. молоч. скотарства Групи компаній "VITAGRO" Русланом Вишневим / розмовляв В. Світленко] // Подільські вісті. — 2016. — 21 квіт. (№ 45—46). — С. 3.
5128. **Вознюк Т.** Маленький біозавод для органічної картоплі : [біопрепарат] "Азотер" — не панацея, але добрий інструмент в умілих руках / Тарас Вознюк // Волинь-нова. — 2016. — 5 квіт. (№ 37). — С. 1, 8.
5129. **Данилець О.** "Агроекологія" здійснила мрію Тимірязєва : на ґрунтах відомого полтав. сільгосп підприємства, яке заснував Герой України Семен Антонєць, попри зливи, немає ерозії / Олександр Данилець // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 черв. (№ 117). — С. 7.
5130. **Даценко Л.** Хто захистить фермерів від чиновників? : [про обл. нараду фермерів та приват. земле-власників] / Людмила Даценко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 22 лип. (№ 108—109). — С. 8—9.
5131. **Дацюк Л.** Село, яке рятує, і яке треба рятувати / Лариса Дацюк // Демократична Україна. — 2016. — 29 лип. (№ 30). — С. 8.
5132. **Друженко В.** Чи вдасться нашій країні й надалі вражати врожаєм та обсягом експорту / Валерій Друженко // Голос України. — 2016. — 17 трав. (№ 89). — С. 12.
5133. **Зверков Є.** "Сільському господарству мене навчило життя" : [інтерв'ю з ген. дир. ТОВ "Хмельницьке" агропромхолдингу "Астарта—Київ" Євгенієм Зверковим / спілкувався Олег Кривоніс] // Вінниччина. — 2016. — 19 серп. (№ 65). — С. 4.
5134. **Золоті** яйця відтепер не тільки у казках : [про програму Хмельницького Першого нац. аграр. кооперативу (ПНАК) "Міні-птахоферма — щоденний дохід 100 грн."] // Подільські вісті. — 2016. — 21 квіт. (№ 45—46). — С. 5. — підгот. Ю. Романюк.

5135. **Іщенко Г.** Гречані граблі—2016 : [про нестачу гречки на ринку, спекуляцію і різкі стрибки цін на неї] / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 трав. (№ 101). — С. 5.
5136. **Квітка Г.** Небезпечний сезон: Що не посохло, може змокнути : цьогоріч зернові особливо потребують захисту й підживлення : [агрохім. форум "Захист і живлення рослин 2016"] / Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 7 черв. (№ 104). — С. 1, 11.
5137. **Квітка Г.** Соняшник розростається і розширюється. Олійної культури насіяли, як ніколи, багато / Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 17 трав. (№ 89). — С. 12.
5138. **Кирей Р.** Кролик — не тільки цінне хутро... : [про сучасні перспективи розвитку кролівництва та хутрового звірівництва України] / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 трав. (№ 91). — С. 7.
5139. **Кожен** третій долар від агроекспорту надходить із країн ЄС : [з ініціативи Ком. з питань аграр. політики та земел. відносин відбувся круглий стіл на тему: "Зона вільної торгівлі: що потрібно знати аграріям, щоб вийти на європейський ринок"] // Голос України. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 2.
5140. **Козак І.** Гроші для АПК : хто насправді може розраховувати на бюджетну підтримку / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 14 черв. (№ 109). — С. 10.
5141. **Козак І.** Не дуже й хотіли, але посіяли : [про посівну ранніх ярих культур] / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 7 черв. (№ 104). — С. 10.
5142. **Козак І.** Племпідприємство — за гривню. Бугай — за півмільйона : чому склався такий дисбаланс? : [про Деражнянське підприємство по племінній справі в тваринництві] / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 19 квіт. (№ 71). — С. 13.
5143. **Козак І.** Яблука свої — ціни заморські : що заважає рости молодим садам / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 24 трав. (№ 94). — С. 11.
5144. **Краснопольський Я.** Мінагрополітики: куди пішов процес оновлення : [інтерв'ю з першим заст. міністра Мінагро Ярославом Краснопольським / спілкувалася Галина Квітка] // Голос України. — 2016. — 31 трав. (№ 99). — С. 10.
5145. **Лабазюк П.** Стиль життя "VITAGRO" : [інтерв'ю з ген. дир. Групи компаній "VITAGRO" Петром Лабазюком / розмову вела Світлана Шандебура] // Подільські вісті. — 2016. — 28 квіт. (№ 48—49). — С. 3.
5146. **Лісна Т.** Соняшник наступає : аграрії не зацікавлені в кукурудзі, гречці й буряку / Тетяна Лісна // Слобідський край. — 2016. — 30 квіт. (№ 52—53). — С. 3.
5147. **Лісова А.** "Та до вас же інвестиції самі просяться" : таку обнадійливу для нас фразу сказали бізнесмени з Америки та Німеччини, які побували на оглядинах господарства фермера Рао Сімбасіви в Любомльському районі / Алла Лісова // Волинь-нова. — 2016. — 7 квіт. (№ 38). — С. 4.
5148. **Малолеткова О.** Вісім пріоритетів Мінагрополітики : [про концепцію реформування агропромисловості "3+5"] / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 2.
5149. **Мацегора К.** Від аграріїв вимагають доданої вартості : надаючи підтримку сільгоспвиробникам, уряд планує вийти на якісний рівень розвитку цього сектору / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 черв. (№ 108). — С. 2.
5150. **Мацегора К.** Ювілейний акорд: якість, натуральність, ціна : Яготин. маслозавод зустрів шостий десяток у ролі лідера на молоч. ринку країни. Його найбільша гордість — вершкове масло та закваски / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 черв. (№ 112). — С. 5.
5151. **Монетизація** зерна : стартував новий маркетинг. рік. Високих цін аграріям він не обіцяє / з прогнозами знайомилася Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 5 лип. (№ 122—123). — С. 26.
5152. **Омеляненко О.** Бразильський досвід допомагає Україні впроваджувати аграрні розписки : [інтерв'ю] / Олексій Омеляненко ; спілкувався Микола Луговий // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 6.
5153. **Про внесення змін до Закону України "Про фермерське господарство"** щодо стимулювання створення та діяльності сімейних фермерських господарств : закон України [№ 1067-VIII від 31 берез. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 8.
5154. **Сіренко О.** "Коли щороку завод збільшує виробництво і реалізацію продукції на 20 відсотків, то це довіра споживача" : [інтерв'ю з дир. з-ду "Яготинський маслозавод" Олександром Сіренко / спілкувалися Віктор Ковалівський, Андрій Нестеренко] // Голос України. — 2016. — 27 трав. (№ 97). — С. 10—11.
5155. **Скрипник В.** Міні-завод з переробки молока ще не почали будувати, а конкуренти вже панікують / Віктор Скрипник // Голос України. — 2016. — 17 трав. (№ 89). — С. 13.
5156. **Скрипник В.** Нереалізований цукор: як знайти баланс між інтересами виробника і споживача : для чого розширили посівні площі під буряками, якщо на складах лежить "старий" солодкий пісок / Віктор Скрипник // Голос України. — 2016. — 14 черв. (№ 109). — С. 11.
5157. **Скрипник В.** Підприємець вирощує слимаків : кілограм равликової ікри коштує понад тисячу грн : [про вирощування харчових равликів] / Віктор Скрипник // Голос України. — 2016. — 9 черв. (№ 106). — С. 14.
5158. **Солоненко М.** Краще вже болото, ніж спалена земля : [про використання осушених земель] / Максим Солоненко // Голос України. — 2016. — 21 квіт. (№ 73). — С. 11.
5159. **Топчій В.** Гречка: доводиться говорити про дефіцит : [інтерв'ю з дир. департаменту землеробства Мінагрополітики Володимиром Топчієм / спілкувалася Галина Квітка] // Голос України. — 2016. — 7 черв. (№ 104). — С. 10.

5160. **Чебан О.** Корови звикатимуть до доданої вартості : на Вінниччині створюють перший обслуговуючий кооператив з переробки молока від населення як класичний модуль, що працюватиме на самоокупності / Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 трав. (№ 99). — С. 6.

637 Продукти тваринництва і мисливства

5161. **Наумук С.** Журналіст "Волині-нової" переконався: молочна Литва Росії не боїться : держ. лаб. "П'єно тірімай" має базу даних на всіх корів країни і за молоком може визначити, чи добре господар годує худобу / Сергій Наумук // Волинь-нова. — 2016. — 26 трав. (№ 57). — С. 9.

638 Догляд, утримання і розведення комах та інших членистоногих. Бджільництво. Шовківництво

5162. **Кавун М.** Бджолиний світ цікавий і загадковий / Микола Кавун // Вінниччина. — 2016. — 12 серп. (№ 63). — С. 6.

639 Полювання. Мисливство. Рибне господарство. Рибальство

5163. **Власенко В.** Риболовна галузь опановує електронні сервіси / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 2.

5164. **Дубровик-Рохова А.** В Азовському морі закінчується риба : на зміну цінних видів риби прийшли бичок, хамса і тюлька, повідомляють в Асоціації рибалок України / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 9.

5165. **Дубровик-Рохова А.** Вартовим водойм Київщини допомагатимуть дрони : Веховна Рада в четвер голосуватиме про надання грошей на оснащення пілотного патруля Держрибгентства новітніми техн. засобами / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 1 черв. (№ 94). — С. 9.

5166. **Дубровик-Рохова А.** 100 тисяч євро — на "перепис" риби : у вересні 2016 р. в Україні стартує профінансований Естонією проект моніторингу промислового вилову на річках / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 9.

5167. **Лиховид І.** Кому дістануться плавні Дніпра? : мислив. т-ва просять Вищий адмін. суд... знищити нещодавно створений нацпарк "Нижньодніпровський" / Інна Лиховид // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 19.

65 Організація та управління підприємствами зв'язку, транспорту, торгівлі, поліграфії. Бухгалтерська справа, рахівництво. Зв'язок з громадськістю

654 Зв'язок і дистанційне керування: організація, експлуатація, послуги

5168. **Воронцов П.** Покращити якість сигналу ТБ і радіо на сході / Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 8 черв. (№ 105). — С. 3.

5169. **Герасим'юк О.** "Медіапростір — це сфера національної безпеки": Ольга Герасим'юк — про особливості реформування Суспільного ТБ, інформаційну агресію РФ та правила соціальної журналістики : [інтерв'ю з першим заст. голови Нац. ради з питань телебачення і радіомовлення / спілкувалися Христина Петренко, Марина Барба, Ольга Кудерявець] // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 25, 28—29.

5170. **Горобець Х.** "Щоб мешканець Чернігова бачив реальність Херсона, а харків'янин розумів події в Рівному..." : [про проблеми вітчизн. інформпростору і можливості їх розв'язання] / Христина Горобець // Голос України. — 2016. — 15 черв. (№ 110). — С. 13.

5171. **Грабовський С.** Викривлене... "Ехо Москви" : "редакційна політика" чи прислужництво "новітнім хамам"? / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 25, 29.

5172. **Гривінський Р.** Що стоїть за "атакою" на Аласанію? : "Проблеми з "UA:Перший" існують, але заява нагадує навмисну маніпуляцію", — експерт / Роман Гривінський // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 23, 29.

5173. **Куш П.** Між брехнею і напівправдою : [про відновлення мовлення укр. телебачення на прифронтовій Донеччині] / Павло Куш // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 лип. (№ 124). — С. 5.

5174. **Лавренюк С.** Кожна третя пісня в радіоефірі буде українською мовою : [з парлам. хроніки 16 черв.] / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 17 черв. (№ 112). — С. 1—2.

5175. **Листопад О.** Коли розвидниться в зоні АТО : укр. телебачення і радіо крок за кроком повертаються на Донбас / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 черв. (№ 114). — С. 2.

5176. **Мацегора К.** Найкраща пропаганда — істина : її доноситимуть завдяки новим частотам укр. радіо та суспільного мовлення / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 3.

5177. **Особова О.** Коли зазвучить наше слово для Донбасу? : місцевим поки що легше підключитися до рос. каналів, аніж відшукати вітчизняні / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 3.

5178. **Про внесення змін до Закону України "Про Суспільне телебачення і радіомовлення України"** щодо порядку приєднання державного підприємства "Українська студія телевізійних фільмів "Укртелефільм" : закон України [№ 1363-VIII від 17 трав. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 12.

5179. **Проніна Г.** "Мило" — на "мило"? : що є в укр. телезапасниках / Галина Проніна // Житомирщина. — 2016. — 26 серп. (№ 91). — С. 9.

5180. **Руденко С.** "У нас дуже чутлива аудиторія" : ведучий програми "Про політику" на телеканалі "Еспресо" Сергій Руденко — про критерії до експертів та відповідальність перед глядачами / спілкувався Вадим Лубчак // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 25, 29.

5181. **Скотнікова О.** Про "життя на стрічці новин" : Ольга Скотнікова, шеф-ред. новинного телеканалу ZIK, розповіла, як правильно працювати в "полі" та чому ТБ має бути відповідальним : [інтерв'ю / спілкувалися Христина Петренко, Анна Голішевська] // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 25, 28—29.

5182. **Цвіліховський В.** Та вимкніть той кремлівський зомбоящик! : [про роботу рос. телеканалів] / Віктор Цвіліховський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 3.

655 Поліграфічна промисловість. Поліграфічні підприємства.

Видавництва. Книжкова торгівля

5183. **Бородюк Н.** Книжка-агресор кордону не перетне : [про законопроект, який має захистити укр. кн. ринок від продукції походженням із країни-агресора] / Наталя Бородюк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 трав. (№ 99). — С. 4.

5184. **Овчаренко Е.** Зустріч з українською книжкою : [про XII міжнар. кн. вист.] / Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2016. — 26 трав. — 1 черв. (№ 21). — С. 7.

5185. **Прокопенко М.** "Нам є що показати!" : цього тиж. "День" вперше представлять на Варшав. кн. ярмарку, одному з найбільших у світі / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 17 трав. (№ 83). — С. 2.

5186. **Прокопенко М.** Перші читачі, перші відгуки... : у Варшаві відкрився VII кн. ярмарок / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 20.

5187. **Прокопенко М.** "Справа Івана Федорова живе!" : підсумки VII Варшав. кн. ярмарку, на якому "День" представив свої вид. укр., англ. та пол. мовами / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 6—7.

5188. **Савка М.** "Успіх приходить тоді, коли позбуваєшся страхів і віриш у людей" : [інтерв'ю з головним ред. "Видавництва Старого Лева" Мар'яною Савкою / спілкувалася Тетяна Моїсєєва] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 9.

5189. **Фаріон І.** Про проект "Від книги до мети" : [про підтримку укр. наук. кн.] / Ірина Фаріон // Слово Просвіти. — 2016. — 2—8 черв. (№ 22). — С. 13.

656 Транспортні та поштові служби. Організація та управління перевезеннями

5190. **Антипенко І.** Велосипед. Херсон. Стратегія : як популяризувати двоколісний еколог. транспорт у місті / Іван Антипенко // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 8.

5191. **Бондар В.** Доля "білого слона", або Де "загубився" експериментальний поїзд ... [про доставку товарів з України до Китаю по новому Шовковому шляху] / Віктор Бондар // Голос України. — 2016. — 21 квіт. (№ 73). — С. 5.

5192. **Дубровик-Рохова А.** Воскресити річкові транспортні артерії : новий міністр інфраструктури Володимир Омелян виділив розвиток внутр. вод. транспорту як пріоритетне завдання у своїй роботі / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 22 черв. (№ 108). — С. 9—10.

5193. **Дубровик-Рохова А.** Про "Мрію": її роботу і законсервовану "сестру" : [про переліт літака АН-225 "Мрія" з Києва до Австралії] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 17 трав. (№ 83). — С. 8.

5194. **Івашко О.** Ключі від повітряних воріт : Миколаїв. міжнар. аеропорт отримав шанс запрацювати повному / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 трав. (№ 94). — С. 9.

5195. **Іщенко Г.** Транспортний козир поки що не в масть : Україні варто подумати над упровадженням зрозумілої й прозорої системи тарифів, моніторити рухомий склад, домовлятися про розбудову аеропортів, доріг, мор. портів, системи річкової логістики і почати приватизацію / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 трав. (№ 89). — С. 4.

5196. **Кіч Т.** Маршрутка мрії : коли на Харківщині буде комфортно їздити / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 14 черв. (№ 71). — С. 3.

5197. **Кравцов О.** Пересідаємо... на електрокари : учасник марафону Київ—Монте-Карло Олександр Кравцов — про особливості поїздок на електромобілях нашими дорогами : [інтерв'ю / спілкувалася Марія Юзич] // День. — 2016. — 19 трав. (№ 85). — С. 9.

5198. **Листопад О.** Чи замінить річка море? : що придбає і що втратить Україна в разі побудови судноплавної магістралі Е-40 / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 трав. (№ 88). — С. 1, 4.

5199. **Райхель Ю.** На максимальну відстань за мінімальний час : про проривні транспортні технології і за яких умов вони можуть з'явитися в Україні / Юрій Райхель // День. — 2016. — 25 трав. (№ 89). — С. 9.

5200. **Сірук М.** "Мрія": інформаційний бум в Австралії : посол Микола Кулініч — про перший комерц. рейс АН-225 до "південного" континенту / Микола Сірук // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 7.

5201. **Ткачук І.** Актуальне сьогодні у виконанні "Укрпошти" / Ігор Ткачук // Голос України. — 2016. — 12 трав. (№ 85). — С. 18.

5202. **Усенко Л.** Чи варто чекати на дешеві іномарки : знизивши акцизи на імпортовані машини, які були у вжитку, намагаються оживити автомоб. ринок країни / Лариса Усенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 4.

5203. **Штинько В.** Чи потрібна водієві професійна гідність? / Валентина Штинько // Волинь-нова. — 2016. — 19 трав. (№ 54). — С. 7.

5204. **Що** заважає шляхам стати такими, як у сусідів? : відповідь на поверхні? багаторічне недофінансування / підгот. Василь Нитка // Голос України. — 2016. — 12 трав. (№ 86). — С. 6.

5205. **Ящишен А.** Про транспорт, який має змінити Хмельницький : [про фестиваль "Eco Drive Fest"] / Андрій Ящишен // Проскурів. — 2016. — 12 трав. (№ 18). — С. 3.

659 Реклама. Інформаційна діяльність. Зв'язки з громадськістю. Паблік рилейшнз (PR)

5206. **Кириленко Т.** "Рекламний Майдан" столиці не загрожує : [про наведення ладу у рекламній справі] / Тетяна Кириленко // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 9.

66 Хімічна технологія. Хімічна промисловість і споріднені галузі

662 Вибухові речовини. Паливо

5207. **Воронцов П.** І трава може бути альтернативою : [про енергозберігаючі технології для виробництва сухого палива] / Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 25 черв. (№ 117). — С. 14.

5208. **Додаткові** джерела є! Варто лише пошукати : [про деревну біомасу як паливо] / підгот. Віктор Бондар // Голос України. — 2016. — 4 черв. (№ 103). — С. 10.

5209. **Куюн С.** Дизельний розворот : [про поставки дизельного палива] / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 5.

5210. **Усенко Л.** Анатомія бензинової "змови" : експерти пояснюють причини підвищення цін на пальне / Лариса Усенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 трав. (№ 100). — С. 4.

5211. **Чебан О.** Місцеве паливо економить бюджетні кошти : на Вінниччині цього року що понад 50 навч. закладів переведуть на опалювання альтернат. енергоносіями / Ольга Чебан // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 черв. (№ 110). — С. 4.

5212. **Чирва О.** Транзит пального — знову реальність : найближчим часом в Україні відновить роботу потужний нафтопродуктопровід / Оксана Чирва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 трав. (№ 93). — С. 4.

663/664 Мікробіологічна промисловість. Харчова промисловість

5213. **Братко К.** Вершкове масло з... риб'ячим жиром : ринок заповнили низькоякісні копії продукції відомих марок / Катерина Братко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 6.

5214. **Данилець О.** Органічна шкурка варта вичинки : допоки наші діти у школах і дитсадках харчуватимуться за принципом "аби дешевше" / Олександр Данилець // Урядовий кур'єр. — 2016. — 17 трав. (№ 91). — С. 7.

5215. **Логанов Є.** Запорізькі харчовики переходять на євростандарти якості : в умовах конкуренції на продовольчому ринку виграють саме ті підприємства, чия продукція буде смачнішою, дешевшою і безпечнішою / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 7.

5216. **Парфенюк Т.** Від Лисичанська до Карпат : війна слабких прибирає з дороги, а сильних робить ще сильнішими : "Урядовий кур'єр" аналізує роботу підприємства в прифронт. зоні : [про Лисичан. пивоварен. з-д] / Тетяна Парфенюк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 трав. (№ 88). — С. 6.

5217. **Парфенюк Т.** Починайте ранок з Вонаqua : воду Вонаqua, яку видобувають під Броварами Київ. обл. зі свердловин сеноманського (220 м) та юрського (360 м) горизонтів, 2015-го визнали найкращим товаром року / Тетяна Парфенюк, Володимир Заїка // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 трав. (№ 99). — С. 7.

669 Металургія

5218. **Логанов Є.** "Запоріжсталь" переходить на європейські екостандарти : центр моніторингу викидів, який є на підприємстві, може стати зразком для інших / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 7.

5219. **Шапран В.** Щоб Україна не стала мішенню для демпінгу : вітчизн. гірничо-металург. комплекс зацікавлений у справжніх реформах і участі у відбудові комунальних підприємств, будівництві доріг та соцжитла / Віталій Шапран // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 трав. (№ 92). — С. 12.

67/68 Різні галузі промисловості та ремесла. Галузі промисловості та ремесла, що виробляють готову продукцію

674 Деревообробна промисловість

5220. **Ковальова В.** Нині плетільники меблів у пошані : сплеск цікавості до цієї професії одні вважають відродженням ремесла, а інші — догодженням кон'юнктури / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 7.

5221. **Лісова А.** У "Кроноспан УА" не бояться інвестувати : фінансова допомога у розмірі 65 млн євро дала змогу одному з найсучасніших підприємств обл. встановити нову вироб. лінію : [про нововолинське ТОВ "Кроноспан УА" з переробки деревини] / Алла Лісова // Волинь-нова. — 2016. — 12 трав. (№ 51). — С. 5.

676 Целюлозно-паперова промисловість

5222. **Шпак В.** У Понінці працюють, а на Житомирщині гальмують : бездоказові звинувачення перешкоджають роботі відродженого підприємства : [про роботу Понінківської паперової фабрики] / Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 черв. (№ 111). — С. 6.

677 Текстильна промисловість

5223. **Лобчук А.** Вимагають збільшити терміни валютних розрахунків : [про Рівненський льонокомбінат] / Андрій Лобчук, Олександра Юркова // Голос України. — 2016. — 3 черв. (№ 102). — С. 7.

681 Точна механіка та автоматика

5224. **Бавзалук Д.** "Це виклик собі й світу — якщо можете повторіть!" : киянин-самоучка, акад. Академії незалеж. годинників Швейцарії, робить унікальні дерев'яні хронометри вартістю 100 000 євро / Дар'я Бавзалук // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 11.

69 Будівельна промисловість. Будівельні матеріали. Будівельно-монтажні роботи

5225. **Деякі питання** ліцензування будівництва об'єктів IV і V категорій складності : постанова Кабінету Міністрів України № 256 від 30 берез. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 трав. (№ 89). — С. 9—12.

5226. **Княжанський В.** Як позбутися "скелетів" міста? : конфедерація будівельників представила свій законопроект / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 11.

5227. **Лиховид І.** "Схема Войцеховського" : які уроки винесе Київ із арешту скандального забудовника? / Інна Лиховид // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 10.

5228. **Поліщук І.** Як впізнати нелегала : якщо буд-во ведуть без належних док., потрібно звертатися в Держархбудінспекцію або її структур. підрозділи / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 трав. (№ 101). — С. 3.

5229. **Сулима С.** Дешеві квартири бувають тільки в мишоловках, або Корупція в квадраті : [про роботу будівельників та Держ. арх.-буд. інспекцію (ДАБІ)] / Сергій Сулима // Голос України. — 2016. — 14 черв. (№ 109). — С. 4.

7 МИСТЕЦТВО. ДЕКОРАТИВНО-ПРИКЛАДНЕ МИСТЕЦТВО. ІГРИ. СПОРТ

71 Планування у межах адміністративно-територіальних одиниць. Планування у міській та сільській місцевостях. Ландшафти, парки. Сади

5230. **Дацюк Л.** Яким бути київському публічному простору? : [про принципи містобудування] / Лариса Дацюк // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 6.

5231. **Карпенко О.** Шевченків сад у пустелі : [парк у м. Форт-Шевченко — єдиний у Мангишляцькій пустелі] / Олександр Карпенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 13.

5232. **Орел С.** "Мої нагороди пахнуть димом і порохом..." : [про заповідник "Асканія-Нова" та його директора Віктора Гавриленка] / Світлана Орел // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 11.

719 Охорона сільських та міських історичних і культурних пам'яток загалом

5233. **Лиховид І.** "Софію" врятовано. Від нових варварів. Тимчасово? ЮНЕСКО залишив укр. святиню в переліку своїх пам'яток. Київ має ще рік на вирішення конфлікту із забудовником / Інна Лиховид // День. — 2016. — 20 лип. (№ 126). — С. 11.

5234. **Тютюнник Є.** Чи прихистить Чернігів ЮНЕСКО : місто над Десною хоче поділитися зі світом іст. пам'ятниками / Євдокія Тютюнник // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 трав. (№ 92). — С. 11.

5235. **Шевченко А.** Чи можуть поряд із Софією та Лаврою вирости багатоповерхівки? [про засідання міжфракц. об'єдн. "За Київ" на тему "Стан дотримання містобудівного та пам'яткоохоронного законодавства в буферній зоні — пам'ятки всесвітнього значення і місті Києві"] / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 25 черв. (№ 117). — С. 2.

72 Архітектура

5236. **Боднарюк Ю.** Замість "Майдану" — МакДональдз, магазини, паркінг та кінотеатри : компанія "Град Інвест" пропонує за три роки збудувати сучас. житл.-торг.-відпочин. комплекс : [про презентацію проекту мультифункціонального комплексу в Чернівцях] / Юлія Боднарюк // Чернівці. — 2016. — 28 квіт. (№ 17). — С. 4.

5237. **Лиховид І.** Архітектора оберуть без громадськості? : навколо столич. конкурсу на головного зодчого скандал: активісти скаргяться, що влада має намір обмежити їхню участь у доборі кандидатури / Інна Лиховид // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 18.

5238. **Лиховид І.** Дві альтернативи Сінному ринку : на місці іст. базару хочуть звести 14 багатоповерхівок. Чи витримає Софія Київська нове сусідство? / Інна Лиховид // День. — 2016. — 1 черв. (№ 94). — С. 10.
5239. **Лиховид І.** Конкурс новий. А правила? : Київ удруге спробує обрати головного архітектора шляхом відкритого відбору / Інна Лиховид // День. — 2016. — 25 трав. (№ 89). — С. 9.
5240. **Лиховид І.** "Ляпас" історичному обличчю Києва : "Місто не хоче повертати приватизовані пам'ятки в комунальну власність, бо це передбачає певні зобов'язання та фінансування", — експерт / Інна Лиховид // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 8.
5241. **Лиховид І.** Софійський "фронт" : [про долю скандального об'єкту у буфер. зоні заповідника "Софія Київська"] / Інна Лиховид // День. — 2016. — 19 трав. (№ 85). — С. 11.
5242. **Можейко І.** Олександр Тіц — хранитель і педагог : 2 трав. виповнилося 100 років з дня народж. арх. і історика архітектури / Інна Можейко // Слобідський край. — 2016. — 17 трав. (№ 59). — С. 8.
5243. **Трапезнікова Д.** Життя за "Київським стандартом" : урбаніст. ініціатива "Агенти змін" анонсувала нові правила організації публічного простору для новобудов столиці / Дар'я Трапезнікова // День. — 2016. — 19 трав. (№ 85). — С. 10.
5244. **Чепурний В.** Бездольний палац у Сокирниках : [про палацово-парковий комплекс нащадків Гната Галагана] / Василь Чепурний // Голос України. — 2016. — 5 трав. (№ 81). — С. 19.
5245. **Юрченко О.** Архітектор Степової Еллади : до 150-річчя від дня народж. видат. арх. Я. В. Юрченко / Олег Юрченко // Голос України. — 2016. — 16 квіт. (№ 70). — С. 11.
5246. **Якель Р.** Збаразький палац: реставрація минулого / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 15.

73/76 Образотворче мистецтво. Декоративно-прикладне мистецтво

73 Пластичні мистецтва

5247. **Брусенський О.** Повернення Мазепи : [про відкриття пам'ятника І. Мазепі у Полтаві] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 9.
5248. **Васецька А.** Нолан Еміль Віндхольц: "Бог — наш єдиний небесний гончар" : [про зустріч з професійним амер. гончарем] / Анна Васецька // Зоря Полтавщини. — 2016. — 15 лип. (№ 104—105). — С. 1.
5249. **Данилець О.** Територія, де всі почувуються українцями : в Опішному вкотре бучно відсвяткували національний день гончара / Олександр Данилець // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 9.

745/749 Художні промисли. Декоративно-прикладне мистецтво. Дизайн

5250. **Козак В.** "Можливо, мої ікони нагадають людям про християнські цінності" : [інтерв'ю з майстром-різьбярем В'ячеславом Козаком / спілкувався Павло Воронцов] // Голос України. — 2016. — 2 лип. (№ 121). — С. 13.
5251. **Костюк О.** Український хенд-мейд "віріс" із сувенірів : 17% наших співгромадян мають хобі, на якому можна заробляти : [про популярність автор. виробів] / Ольга Костюк // День. — 2016. — 12 лип. (№ 120). — С. 8.
5252. **Різниченко Ж.** "Одержима керамікою" : в Опішному увічнили пам'ять гончар. майстра Олександри Селюченко / Жанна Різниченко // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 13.

75/76 Живопис. Графічні види мистецтва. Естамп. Графіка

5253. **Адджинджал А.** Оптика Архи : про мистецтво, Вихід в світ: пряма мова з найбільш самобутніх укр. живописців : [інтерв'ю / спілкувався Дмитро Десятерик] // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 8—9.
5254. **Антоненко А.** "Мандри невтомного серця" : музей однієї вулиці відкриває киянам і гостям нашої столиці забуті імена : [про виставку, присвячену відомому укр. вченому, мандрівнику, поетові, художнику-каркатуристу В. В. Різниченку (1870—1932 рр.)] / Аліса Антоненко // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 22.
5255. **Богорад В.** Карикатура як виклик пропаганді : Віктор Богорад: "Майбутнє жанру залежить від ставлення суспільства до гумору" : [інтерв'ю з рос. карикатуристом / спілкувалися Марія Чадюк, Марина Сніжинська] // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 25, 28—29.
5256. **Богорад В.** Про кішок, собак, і не лише... : рос. худож.-карикатур. Віктор Богорад: "Торкаючись теми України, ти завжди ходиш, як по канату..." : [інтерв'ю / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 13.
5257. **Букатий М.** Перший майстер світу : до дня смерті Мікеланджело Буонаротті / Микола Букатий // Голос України. — 2016. — 21 трав. (№ 93). — С. 15.
5258. **Буланова Н.** Художник і Час : [про худож. Махайла Мігіріна] / Наталія Буланова // Слово Просвіти. — 2016. — 12—18 трав. (№ 19). — С. 15.
5259. **Гривінський Р.** Малевич. Український вимір : як побороти укр. анексію? "День" зібрав найцікавіші думки / Роман Гривінський // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 20—21.

5260. **Гуйда М.** "Тетяна Яблонська запропонувала мені вступати до Спілки художників ще в студентські роки" : [інтерв'ю з худож. Михайлом Гуйдою / спілкувався Тарас Головка] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 черв. (№ 110). — С. 7.

5261. **Демчук І.** "В Україні — великий потенціал для розвитку сучасної ікони" : молода львів. художниця Іванна Демчук — про канони і новації : [інтерв'ю / спілкувалася Наталія Безвозюк] // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 9.

5262. **Дубовик О.** "Це наш час. І ніякий інший!" : свій ювілей майстер відзначив новою виставкою і новою книжкою : [інтерв'ю з худож. Олександром Дубовиком / спілкувалася Світлана Агрест-Короткова] // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 8—9.

5263. **Зикунов П.** Майбутнє тримається на культурі : [інтерв'ю з засл. худож. України Петром Зикуновим / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 29 лип. (№ 30). — С. 11.

5264. **Кот С.** Україна—Голландія: забуте повернення реліквій : 139 малюнків та три гравюри з колекції Кенігса — цей акт став одним із найбільших з початку 2000-х рр. прикладів реституції культурних цінностей, втрачених внаслідок Другої світ. війни, не лише в Європі, а й у світі / Сергій Кот // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 22.

5265. **Мельниченко В.** Михайло Грушевський: "Обвинувачення Шевченка в малюванні карикатур..." / Володимир Мельниченко // Слово Просвіти. — 2016. — 2—8 черв. (№ 22). — С. 10—11.

5266. **Міщенко Г.** Вогнепоклонник із Сіверщини [художник] Іван Просяник / Григорій Міщенко // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 лип. (№ 27). — С. 14—15.

5267. **Семенченко М.** Додати кольору й... життя : як подружня пара з Києва бореться із сірістю дит. лікарень і поліклінік / Марія Семенченко // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 16—17.

5268. **Чебаник В.** Робимо своє — і будемо сильними : [інтерв'ю з художником-графіком Василем Чебаником / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 13.

5269. **Чегусова З.** Акварель як насолода : 16 трав. нар. худож. Микола Гроха святкуватиме ювілей / Зоя Чегусова // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 16—17.

5270. **Шот М.** "Я просто раб, прикутий до мольберта" : до 80-річчя худож. із світ. славою Івана Марчука на Тернопіллі організували дві виставки / Микола Шот // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 трав. (№ 88). — С. 5.

5271. **Яців Р.** Про візуальну реконструкцію української історії : у липні минуло 110 років від дня народж. видатного живописця, графіка, сусп.-культур. діяча Петра Андрусіва / Роман Яців // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 9.

78 Музика. Музичні інструменти

5272. **Адигезалов Я.** "Диригент — це сполучна ланка між автором твору і слухачами" : Ялчин Адигезалов вперше виступив у Львові : [інтерв'ю з азербайджан. диригентом / спілкувалася Надія Труш] // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 21.

5273. **Біловицька Н.** Воїни співають про найдорожче : у Дніпрі відбувся фестиваль військ. авт. пісні / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 трав. (№ 100). — С. 5.

5274. **Горак Я.** Іван Франко та музика: аспекти контактів / Яким Горак // Слово Просвіти. — 2016. — 23—29 черв. (№ 25). — С. 10—11.

5275. **Гуржа Ю.** Майбутній звук України : [як виходцеві з Харкова вдається досягти успіху в Німеччині, зберігаючи при цьому укр. ідентичність — у прямій мові музиканта й діджея Юрія Гуржи / спілкувався Дмитро Десятерик] // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 21.

5276. **Десятерик Д.** ... В затінку українських "Роз" : [про європ. турне укр. фрік-кабаре Dank Daughters] / Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 9.

5277. **Дідик О.** Батько гімну "Волинь моя": "Не хочу гніву я і крові, не хочу сліз свого Дніпра..." : ці слова Степана Кривенького, написані ще на зорі незалежності в пісні "Чого ти хочеш, Україно?", сьогодні називають пророчими / Олег Дідик // Волинь-нова. — 2016. — 14 трав. (№ 52). — С. 6.

5278. **Єфіменко А.** Шевченко, Шекспір та українська мистецька пісня : відомий британ. українець по-новому відкриває Кобзаря і великого барда / Аделіна Єфіменко // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 14.

5279. **Закус І.** "Якщо народ втрачає власну культуру, то він перестає існувати" : імпрези проекту JazzKolo, організовані І. Закусом, об'єднують муз. гурманів : [інтерв'ю з композитором / спілкувалася Ольга Голинська] // День. — 2016. — 22 черв. (№ 108). — С. 7.

5280. **Калініченко Т.** "Музиканти теж працюють на національну безпеку!" : диригент Тетяна Калініченко — керівник колективу, який динамічно розвивається в нашій країні, шукає новий "Дім" : [інтерв'ю / спілкувалася Любов Морозова] // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 8—9.

5281. **Лакей А.** Платон Майборода і його серце, віддане музиці / Андрій Лакей // Проскурів. — 2016. — 21 квіт. (№ 15). — С. 15.

5282. **Листопад О.** Поверніть ефірам душу : [законопроект про квотування укр. пісень відповідає європ. принципам захисту нац. культури] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 черв. (№ 103). — С. 5.

5283. **Мельник О.** Останні аплодисменти Василеві Сліпаку : тисячі львів'ян, колеги та бойові побратими провели одного з найкращих баритонів світу, воїна з позивним "Міф" до місця його спочинку — Личаківського цвинтаря / Оксана Мельник // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 лип. (№ 123). — С. 7.

5284. **Морозова Л.** Стильні, талановиті та самобутні : 26 трав. в Чилі відбудеться концерт із творів 15 укр. жінок-композиторів / Любов Морозова // День. — 2016. — 26 трав. (№ 90). — С. 6.
5285. **Мустафасв Ф.** "АТОвці дали мені позивний — Каддафі" : [інтерв'ю з нар. арт. України Фемієм Мустафасвим] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 черв. (№ 105). — С. 6. — спілкувався Олександр Вертіль.
5286. **Опейда А.** "Несу магічний лікувальний код народу" : [інтерв'ю з засл. арт. України співачкою Аллою Опейдою / спілкувалася Лариса Занюк] // Волинь-нова. — 2016. — 23 квіт. (№ 45). — С. 1, 6—7.
5287. **Пепа В.** Злочин проти майбутнього : [про життя і загибель видатного співака Василя Сліпака] / Вадим Пепа // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 лип. (№ 27). — С. 3.
5288. **Пирогов С.** У полоні неповторності O-FEST-2016 : [про Міжнар. муз. фестиваль] / Сергій Пирогов // Демократична Україна. — 2016. — 24 черв. (№ 25). — С. 10.
5289. **Про утворення** Організаційного комітету з підготовки та проведення в Україні у 2017 році пісенного конкурсу "Євробачення" : розпорядження Кабінету Міністрів України № 411-р від 1 черв. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 черв. (№ 109). — С. 4.
5290. **Проценко М.** Шлях душевної "української Аделі" : [про переможницю проекту "Голос країни—6" Віталіну Мусієнко] / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 11 черв. (№ 70). — С. 6.
5291. **Салій І.** Загубились у часі й просторі — грав джаз : [з фестивалю "Джаз фест Поділля—2016"] / Ірина Салій // Проскурів. — 2016. — 2 черв. (№ 21). — С. 9.
5292. **Слободянюк Т.** Перші в Україні : [про Перший всеукр. конкурс сучас. інструм. музики "PRO art"] / Тетяна Слободянюк // Подільські вісті. — 2016. — 12 квіт. (№ 41). — С. 1.
5293. **Степанченко Г.** Як народжується бездоганний хор? : у Нац. філармонії відбувся ювілейний концерт дит. хору "Щедрик", славетного кол-ву, якому виповнилося ... 45! / Галина Степанченко // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 23.
5294. **Струтинський Б.** "Теза "Мистецтво понад усе!" — виправдання для слабких" : гостем Літньої шк. журналістики "Дня" був режисер, керманіч Нац. опери Богдан Струтинський : [інтерв'ю / спілкувалися Марія Чадюк, Марина Сніжинська] // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 21.
5295. **Таукач О.** "Співачка з голосом, якій є що сказати" : американський погляд : [про перемогу Джамали на "Євробаченні"] / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 20 трав. (№ 92). — С. 1, 7.
5296. **Торба В.** Тріумф Джамали : [про перемогу укр. співачки Джамали на Євробаченні—2016] / Валентин Торба // День. — 2016. — 17 трав. (№ 83). — С. 6.
5297. **Фещук Н.** "На пенсії хотів би пожити в Україні!" : фр. органіст [Жан-Марі Леруа] допомагає укр. бійцям / Наталія Фещук // Чернівці. — 2016. — 14 квіт. (№ 15). — С. 6.
5298. **Юрченко М.** Джамала зробила те, у що вірила : зі Стокгольма на Батьківщину співачка повернулася у статусі народної артистки України / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 трав. (№ 92). — С. 2.
5299. **Ярема Г.** На пісенному конкурсі хотіли розіграти "междусобойчик" : про закуліс. і підвод. течії "Євробачення—2016" / Галина Ярема // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 5.
5300. **Ярмолюк А.** "Пісня може надихнути воїнів так, як це не зробить жоден командир" : [інтерв'ю з композитором Анжелою Ярмолюк / спілкувалася Оксана Вертіль] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 11.
5301. **Ярова Л.** Бандура дзвеніла голосом його серця : [про кобзаря Олексія Чуприну] / Людмила Ярова, Ліна Лебеденко // Голос України. — 2016. — 30 квіт. (№ 80). — С. 13.

79 Видовищні види мистецтва. Розваги. Ігри. Спорт

791 Кінематографія. Кіномистецтво. Кінофільми

5302. **Агрест-Короткова С.** Німе кіно, промовиста музика і жіноча емансипація : [в Одесі завершився VII фестиваль "Німі ночі"] / Світлана Агрест-Короткова // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 23.
5303. **Блавут Я.** "20 років я мовчав поруч із Папою Римським" : [розмова з оператором Яцеком Блавутом] // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 14. — спілкувалася Любов Журавльова.
5304. **Брусенський О.** Місто на Ворсклі прийняло міжнародний кінофестиваль : [про Міжнар. кінофестиваль док. і іст. кіно Poltava Films Festival] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 10.
5305. **Брюховецька Л.** Молоде кіно без підтримки держави / Лариса Брюховецька // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 14.
5306. **Брюховецька Л.** "Штірліц з'явився після фільмів про розвідників волинянина Тимонишина" : [інтерв'ю з головним ред. журн. "Кіно-Театр" Ларисою Брюховецькою / спілкувалася Лариса Занюк] // Волинь-нова. — 2016. — 9 черв. (№ 63). — С. 10.
5307. **Він** був запрограмований на боротьбу : до 80-річчя Юрія Ілленко / підгот. Марія Вітрич // Зоря Полтавщини. — 2016. — 19 лип. (№ 106—107). — С. 5.
5308. **Вармердам А.** "Я часто не розумію, з чого сміються глядачі на моїх фільмах" : у Києві показали всі повні метри одного з найнезвичайніших європ. кінематографістів Алекса ван Вармердама / спілкувався Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 22.
5309. **"Вважаю, що обмежень анімація не знає"** : 30 липня — 10 років від дня смерті Володимира Дахна (1932—2006), укр. худож. та режисера анімац. фільмів / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 11.

5310. **Вергеліс О.** "Білий птах", політ нормальний : [про фільм "Білий птах з чорною ознакою": до ювілею Івана Миколайчука] / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 14.
5311. **Вергеліс О.** Про Івана : до 75-річчя від дня народж. Івана Миколайчука / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 14.
5312. **Вишневська М.** Іванове свято : (до 75-річчя з дня народж. Івана Миколайчука) / Марія Вишневська // Слово Просвіти. — 2016. — 23—29 черв. (№ 24). — С. 14—15.
5313. **Десятерик Д.** Грецькі "ліві": продажність чи інтелектуальна імпотенція? : проект "Побачити Україну: Docudays UA мандрує світом" був змушений припинити покази укр. кіна в Афінах : [про інформ. кампанію Росії проти України] / Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 18 трав. (№ 84). — С. 3.
5314. **Десятерик Д.** Любов до реалізму чи некомпетентність? : головне журі 69 Канського фестивалю неприємно здивувало своїми рішеннями / Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 24 трав. (№ 88). — С. 12.
5315. **Десятерик Д.** "Незаконні" проти банальних : [в Одесі завершився VII Міжнар. кінофестиваль / Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 26 лип. (№ 130). — С. 6.
5316. **З любов'ю** до людей : 23 червня — 85 років з дня народж. Григорія Кохана, укр. кінорежисера / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 17 черв. (№ 24). — С. 10.
5317. **Занюк Л.** Від секретних ФАУ-2 — до експериментів на людським мозком доктора Абста : таким був яскраво-пригод. кінопростір Антона Тимонишина (1921—1969) / Лариса Занюк // Волинь-нова. — 2016. — 19 трав. (№ 55). — С. 1, 12.
5318. **Іванов Д.** "Критичне мислення треба розвивати з дитинства" : Children KinoFest як освітня і благодійна платформа : [інтерв'ю з дир. кінофорума Денисом Івановим / спілкувалася Світлана Агрест-Кочетова] // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 23.
5319. **Ісаченко С.** Він проживав кожен роль : видатний укр. режисер і актор Іван Миколайчук — натхненник поет. кіно, якого більше не існує у світі / Світлана Ісаченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 8.
5320. **Коли ж народився майстер?** : 18 липня — 80 років від дня народж. Юрія Іллєнка, укр. кінорежисера, кінооператора, кінодраматурга / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 12.
5321. **Копилова О.** "У назві "Інотеатр" криється його політика" : одес. кінотеатр артхаусних і нац. фільмів відзначив свою першу річницю / спілкувалася Ірина Гордійчук // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 30.
5322. **Костюченко О.** Острог: у тіні історії : студенти НаУОМА знімають неігровий худ. фільм про місто і академію / Олексій Костюченко // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 28.
5323. **Мазур Н.** Українське кіно у Карлових Варах / Наталія Мазур // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 23.
5324. **Манський В.** Чужі : фільм Віталія Манського "Рідні" є спробою осмислити немислиме — війну : [інтерв'ю з режисером фільму / спілкувався Дмитро Десятерик] // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 9.
5325. **Прокопенко М.** Крим, що не покоровся окупанту : у Києві представили док.-худож. стрічку про спротив мешканців півострова рос. анексії / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 14 лип. (№ 122). — С. 11.
5326. **Разбежкіна М.** "Ви не уявляєте, в якому страшному "котлі" ми живемо" : [розмова з відомою рос. документалісткою та кінопедагогом Мариною Разбежкіною про кінематограф, реальність і мовчання / спілкувався Дмитро Десятерик] // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 22.
5327. **Романов М.** "За двадцять п'ять років незалежності тільки зараз почали знімати українською" : виконавець голов. ролі у серіалі "Черговий лікар" — про зйомки, забобони і кулінар. хобі : [інтерв'ю з Михайлом Романовим / розмовляла Галина Ярема] // Високий замок. — 2016. — 6—8 трав. (№ 52). — С. 12.
5328. **Руденко М.** А кремлівська цукерка порохом пахне... : [про 10-й Міжнар. фестиваль "Великое русское слово" у Криму / Михайло Руденко // Голос України. — 2016. — 8 черв. (№ 105). — С. 13.
5329. **Сеїтаблаєв А.** "Зараз на сході вирішується доля нашої країни" : гість Літньої шк. журналістики "Дня", відомий режисер, актор та телеведучий — про кіно і життя : [інтерв'ю / Ахтем Сеїтаблаєв ; спілкувалися Марина Сніжинська, Христина Петренко] // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 22—23.
5330. **Тримбач С.** Всупереч усьому! : згадуємо видатного кіномитця Юрія Іллєнка, якому минуло б 80 / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 11 трав. (№ 79). — С. 11.
5331. **Тримбач С.** Грамота, яка не пропала... : як Україна відзначила 75-ту річницю від дня народж. Івана Миколайчука / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 23 черв. (№ 109). — С. 6.
5332. **Тримбач С.** Довженкові коні увійшли до ... Південної Кореї : У Сеулі відбувається ретроспектива фільмів одного із геніїв українства — Олександра Довженка / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 23.
5333. **Тримбач С.** Призи та герої : 26 трав. в Будинку кіно відбулася церемонія вручення Премії НСКУ найкращим вітчизн. фільмам року / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 17.
5334. **Тримбач С.** 75 літ самотності : 15 червня Україна відзначає ювілей видатного актора, режисера і сценариста — Івана Миколайчука / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 15 черв. (№ 104). — С. 7.
5335. **Тютюнник Є.** У саяві вогню Довженка : у Чернігові започаткували Міжнар. фестиваль док. патріот. кіно / Євдокія Тютюнник // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 черв. (№ 105). — С. 4.

5336. **Шість** інфарктів опального кінокласика : 95 років з дня народж. Григорія Чухрая / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 9.

792 Театр. Сценічне мистецтво. Драматичні вистави

5337. **Буравський М.** "Українською державою повинні керувати патріоти" : [інтерв'ю з худ. керівником Київ. акад. театру укр. фольклору "Берегиня" Миколою Буравським / спілкувався Едуард Овчаренко] // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 лип. (№ 27). — С. 15.

5338. **Варліковський К.** "Бажаю, щоб росіяни дали вам спокій" : [інтерв'ю з пол. реж. Кшиштофом Варліковським / Світлана Леонтєва] // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 14.

5339. **Вергеліс О.** Помста блазня : [про спектакль "Річард III" в Нац. театрі ім. І. Франка] / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 1, 14.

5340. **Вергеліс О.** Поступися місцем! : (реформа в театрі) / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 1, 14.

5341. **Ворожбит Н.** "Мої п'єси жорсткі й відверті" : [інтерв'ю з драматургом Наталією Ворожбит / спілкувався Георгій-Григорій Пилипенко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 8.

5342. **Заболотна В.** Шекспір в Україні : важко ставити класика, але необхідно, щоб зрозуміти самих себе / Валентина Заболотна // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 22.

5343. **Зюбіна Р.** "Я прив'язана до своєї землі, мови, ментальності" : відверта розмова з популяр. актрисою театру і кіно, талант якої не вичерпується лише іпостасю професії / Римма Зюбіна ; спілкувалася Ельвіра Згурська // День. — 2016. — 3 серп. (№ 136). — С. 6—7.

5344. **Книга О.** Культура — це клей, що єднає соціум : [інтерв'ю з ген. директором і худож. керівником Херсон. акад. муз.-драм. театру ім. Миколи Куліша Олександром Книгою / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 10.

5345. **Кужельний О.** Інстинкт приховування правди : роздуми щодо запровадження контракт. форми у сфері культури / Олексій Кужельний // День. — 2016. — 7 лип. (№ 117). — С. 6.

5346. **Липківська А.** Змінюйте і змінюйтесь, панове! Все одно доведеться... : чим запам'ятався цього-річний театр. сезон / Анна Липківська // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 22.

5347. **Перекрест С.** Щеплення від безумства : [інтерв'ю з реж. вистави "Наш клас" Сергієм Перекрестом / спілкувалася Алла Котляр] // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 12.

5348. **Петранюк В.** Театр "Дзеркало" віддзеркалює характер України : [інтерв'ю з реж. театру Володимиром Петранюком / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 3 черв. (№ 22). — С. 11.

5349. **Про відзначення 75-річчя з дня народження Богдана Ступки** : постанова Верховної Ради України [№ 1388-VIII від 31 трав. 2016 р.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 черв. (№ 107). — С. 12 ; Голос України. — 7 черв. (№ 104). — С. 4.

5350. **Соколов Р.** "У нашому жанрі неможливо двічі побачити одну й ту саму картинку, як фільм у кінотеатрі" : [інтерв'ю з заснов. театру тіней TEULIS Романом Соколовим / розмовляла Дар'я Бавзалюк] // Високий замок. — 2016. — 13—15 трав. (№ 54). — С. 7.

5351. **Степовичка Л.** Із життя опромінених і безсмертних : роздуми про прем'єру вистави-містерії "Зона" в Дніпров. акад. укр. муз.-драм. театрі ім. Тараса Шевченка / Леся Степовичка // Слово Просвіти. — 2016. — 16—22 черв. (№ 24). — С. 14—15.

5352. **Струтинський Б.** Культура — це концентрація краси і справедливості : [інтерв'ю з дир. і художнім керівником Київ. нац. акад. театру оперети Богданом Струтинським / розмовляв Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 17 черв. (№ 24). — С. 11.

5353. **Тримбач С.** Оповідки про Ступку / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 23.

5354. **Український Шекспір** : вісім фактів, які необхідно знати про Марка Кропивницького (1870—1910 рр.) // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 22.

5355. **Цимбал Г.** Херсон не залишає друзів без нагляду : XVIII Міжнар. театр. фестиваль "Мельпомена Таврії" присвятили 25-й річниці Незалежності / Галина Цимбал // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 черв. (№ 105). — С. 8.

794 Настільні ігри (на кмітливість, спритність та удачу)

5356. **Сомова Є.** Назвав ферзя джамою, а слона — стрільцем! : горохівчанин Володимир Батура 10 років працював над своєю книгою — першим україномовним "Шаховим енциклопедичним словником" / Євгенія Сомова // Волинь-нова. — 2016. — 28 квіт. (№ 47—48). — С. 16.

796/799 Спорт. Спортивні ігри. Фізична культура

5357. **Гаркавець О.** Вік живи — вік уболівай : найстарші футбольні фанати світу / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 21 трав. (№ 61). — С. 15.

5358. **Гаркавець О.** Нові правила на Євро—2016 : чіп у м'ячі, четверта заміна і довільний розіграш м'яча / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 16 черв. (№ 72). — С. 7.

5359. **Головко О.** Україна готова очолити боротьбу з допінгом : [про зустріч президента Нац. олімп. ком. України Сергія Бубки з делегацією Всесвіт. антидопінг. агенції] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 трав. (№ 100). — С. 16.
5360. **Даневич М.** Покажем, що ми, браття, козацького роду... : [інтерв'ю з заст. міністра молоді та спорту Миколою Даневичем / розмовляв Олександр Пекний] // Голос України. — 2016. — 19 квіт. (№ 71). — С. 15.
5361. **Каспрук В.** Звичайний бандитизм і російські "гібридні вболівальники" / Віктор Каспрук // День. — 2016. — 16 черв. (№ 105). — С. 11.
5362. **Кривцун Д.** Олімпіада в Ріо: російська уринотерапія : міністр молоді і спорту України: "Ми очікували від Міжнародного олімпійського комітету більш жорсткої та принципової позиції" : [про допінговий скандал з рос. спортсменами] / Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 26 лип. (№ 130). — С. 5.
5363. **Макаров О.** Футбольна ілюзія миру і війни / Олександр Макаров // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 1, 3.
5364. **Опальна** легенда великого спорту : 80 р. з дня народж. [олімпійського чемпіона зі спорт. ходьби] Володимира Голубничого / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 трав. (№ 100). — С. 7.
5365. **Сюндюков І.** Не лише про футбол... : чому назрілим є питання позбавлення Росії права на проведення Чемпіонату світу з футболу 2018 року / Ігор Сюндюков ; підгот. Микола Сірук, Вадим Лубчак, Наталія Пушкарук // День. — 2016. — 16 черв. (№ 105). — С. 10.
5366. **Україна. Президент (2014— ; Порошенко П. О.). Про припинення виплати державних стипендій :** указ Президента України [№ 234/2016 від 9 черв. 2016 р.] // Голос України. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 5.
5367. **Філатова М.** "Якщо почнете бігати — почуватиметесь щасливими" : Марина Філатова — про власне захоплення і розвиток спорту в Дніпропетровську : [інтерв'ю зі спортсменкою / спілкувався Вадим Рижков] // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 20—21.

8 МОВА. МОВОЗНАВСТВО. ХУДОЖНЯ ЛІТЕРАТУРА. ЛІТЕРАТУРОЗНАВСТВО

81 Лінгвістика. Мовознавство. Мови

811.161.1 Російська мова

5368. **Білоус В.** Мова та "наріччє" : про що писав Даль ще 150 років тому : [погляд про стан укр. (малорос.) мови і рос. "языка" автора "Толкового словаря живого великорусского языка" В. Даля] / Володимир Білоус // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 12.

811.161.2 Українська мова

5369. **Василяшко В.** Роботи — по обрїй : як громадяни можуть вплинути на розвиток рідної мови : [уривки з лістів] / Василь Василяшко // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 13.
5370. **Грабовський В.** Народовладдя навиворіт, або "По тим самим дорогам..." : [про використання укр. мови] / Віктор Грабовський // Слово Просвіти. — 2016. — 23—29 черв. (№ 25). — С. 2. — Мова.
5371. **Дахно І.** Правильна і неправильна термінологія : [про законодавчу термінологію] / Іван Дахно // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 черв. (№ 120). — С. 3. — Мова.
5372. **Жертовний** патріотизм проти безмірної зажерливості : 95 років з дня народж. Петра Яцика / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 лип. (№ 122). — С. 10.
5373. **Кир'ян Н.** У цьому конкурсі переможці всі! : [про Міжнар. конкурс з укр. мови ім. Петра Яцика] / Надія Кир'ян // Слово Просвіти. — 2016. — 26 трав. — 1 черв. (№ 21). — С. 6.
5374. **Клічак В.** Прислухаймося до мови : нотатки з приводу перейменування населених пунктів / Василь Клічак // Слово Просвіти. — 2016. — 16—22 черв. (№ 24). — С. 1. — Мова.
5375. **Ковалів І.** Любов до мови творить націю : [про XVI Міжнар. конкурс з укр. мови ім. Петра Яцика] / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 5.
5376. **Лашенко С.** Двомовність на сході — як перехідний етап : обережний патріотизм у шахтар. краї виправданий / Сергій Лашенко // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 12. — Мова.
5377. **Лизанчук В.** Антиросійщення, або Ще раз про мову : чи усвідомлять "рускоязычные" свою вину за війну Росії проти України / Василь Лизанчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 13. — Мова.
5378. **Лизанчук В.** "На цвинтарі розстріляних ілюзій уже немає місця для могили" : [про використання укр. мови] / Василь Лизанчук // Слово Просвіти. — 2016. — 23—29 черв. (№ 25). — С. 4. — Мова.
5379. **Масенко Л.** "Дуже важливо подолати обмеженість вживання української мови у неформальному міському спілкуванні" : [інтерв'ю з док. філол. наук Ларисою Масенко / спілкувалася Інна Кириченко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 11.
5380. **Пепа В.** Суржик ефіру : [про використання укр. мови на телеканалах і радіостанціях] / Вадим Пепа // Слово Просвіти. — 2016. — 16—22 черв. (№ 24). — С. 2. — Мова.
5381. **Прокопенко М.** "Українська мрія" Маріуполя : "Мова є для нас об'єднуючим фактором", — переконаний поет і громад. активіст із Донбасу Анатолій Бутенко / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 30 черв. (№ 112). — С. 11. — Мова.
5382. **Розлуцька А.** "Якби ми возили на Схід більше українських книжок, нам не довелося б возити туди "броники" : [інтерв'ю з координатором волонтер. проекту "Безкоштовні курси української мови" Анастасією Розлуцькою / спілкувалася Оксана Онищенко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 10.

5383. **Слабошпицький М.** У передчутті сімнадцятого старту : [інтерв'ю з головою Координац. ради Між-нар. конкурсу з укр. мови Михайлом Слабошпицьким / спілкувалася Світлана Короненко] // Слово Просвіти. — 2016. — 12—18 трав. (№ 19). — С. 7.

5384. **Українець**, який відмовився бути бідним : 7 липня — 95 років від дня народж. Петра Ячика, бізнесмена, мецената, засновника міжнар. конкурсу знавців укр. мови / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 13.

5385. **Фаріон І.** Про мовно-освітню війну : [про завершення XVI Міжнар. конкурсу знавців укр. мови] / Ірина Фаріон // Слово Просвіти. — 2016. — 26 трав. — 1 черв. (№ 21). — С. 7.

5386. **Херсонський Б.** "Любити країну і не знати її мови неможливо" : [інтерв'ю з поетом Борисом Херсонським / спілкувалася Тетяна Моїсєєва] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 9. — Мова.

82 Художня література. Літературознавство

821.0 Теорія літератури. Вивчення літератури

821.111.0 Англійська література

5387. **Гуманіст** і парадоксів друг : 26 липня — 160 років від дня народж. Джорджа Бернарда Шоу (1856—1950), англ. письменника і публіциста / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 11.

821.161.1.0 Російська література

5388. **Виняток** із правил: Марина Шаповалова : [інтерв'ю з членом Спілки письменників Росії Мариною Шаповаловою] / спілкувалася Марія Вишневецька // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 лип. (№ 27). — С. 11.

5389. **Уліцька Л.** "Свободи слова в російській журналістиці немає й не передбачається" : розмова "Дня" з Людмилою Уліцькою — рос. письменницею, публіцистом, лауреатом міжнар. премій, опозиціонеркою путін. режиму / спілкувалася Анастасія Руденко] // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 25, 30.

5390. **Хтось**, що сховався за ширмою : 29 трав. — 60 років від дня народж. Бориса Акуніна (1956), рос. письменника, есеїста, перекладача / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 10.

5391. **Черкаська Г.** Син полтавської селянки : [про рос. письменника Корнія Чуковського (Миколи Васильовича Корнейчукова)] / Ганна Черкаська // Голос України. — 2016. — 16 черв. (№ 111). — С. 13.

821.161.2.0 Українська література

5392. **Агєєва В.** "У каноні прози ХХ ст. не було п'ятьох найвидатніших імен..." : Віра Агєєва пропонує перепрочитати укр. літ. саме рад. періоду : [інтерв'ю / розмовляла Людмила Таран] // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 31.

5393. **Бондарчук А.** Забутий Голодомор, забуте милосердя : [про майбутню кн. з іст. Голодоморів в Україні] / Андрій Бондарчук // Слово Просвіти. — 2016. — 2—8 черв. (№ 22). — С. 4.

5394. **Боронь О.** "Не минайте ані титли, ніжє тїї коми..." : корективи до критич. зауважень ["Шевченківської енциклопедії"] / Олександр Боронь, Ніна Чамата // Слово Просвіти. — 2016. — 9—15 черв. (№ 23). — С. 10.

5395. **Бучія Н.** "З шести років я знала хто такий Сталін і правду про Голодомор" : [інтерв'ю з письменницею Ніною Бучією / спілкувався Василь Худицький] // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 13.

5396. **Вайно М.** Зріла пора Марії Вайно : [інтерв'ю з письменницею / спілкувалася Галина Пристай] // Слово Просвіти. — 2016. — 19—25 трав. (№ 20). — С. 15.

5397. **Висоцька Н.** Ми в боргу перед тим, кого забули : [інтерв'ю з поетесою Нілою Висоцькою / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 13.

5398. **Гаєцький З.** Левко Різник: "Містерія непокори Патріярха Йосифа Сліпого" : [про роман Л. Різника] / Зиновій Гаєцький // Слово Просвіти. — 2016. — 9—15 черв. (№ 23). — С. 6—7.

5399. **Гомоніла** Україна : 4 липня — 125 років від дня народж. укр. письменника Петра Панча / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 13.

5400. **Гордон О.** Нам потрібен новий "Мойсей-літературознавець" : [інтерв'ю з дир. Будинку письменників України Олександром Гордоном / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 11.

5401. **Грабовський В.** Воскреснути душею і — звучати : [інтерв'ю з письменником Віктором Грабовським / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 11.

5402. **Гужва В.** "Дуже люблю мальви: з них не роблять букетів" : [інтерв'ю з письменником Валерієм Гужвою / спілкувався Микола Славинський] // Слово Просвіти. — 2016. — 9—15 черв. (№ 23). — С. 9.

5403. **Дмитрик В.** Криниця Павла Гірника / Володимир Дмитрик // Подільські вісті. — 2016. — 28 квіт. (№ 48—49). — С. 5.

5404. **Дочиця М.** Сонячне слово Мирослава Доциці : [інтерв'ю з письменником / ; вела розмову Людмила Лобачова] // Житомирщина. — 2016. — 30 серп. (№ 92). — С. 10.

5405. **Дроздовський Д.** Імперія "звіра з безодні": футурологія Юрія Щербака : [презентація кн. Ю. Щербака "Зброя судного дня"] / Дмитро Дроздовський // Слово Просвіти. — 2016. — 26 трав. — 1 черв. (№ 21). — С. 8—9.
5406. **Жадан С.** "Єдиний обов'язок літератора — хіба що не красти метафори" : Сергій Жадан — про переклади, прозу, політику та любов : [інтерв'ю з письменником / спілкувався Дмитро Десятерик] // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 30.
5407. **"Життя** — це боротьба, а боротьба — це справжнє життя" : до 110-річчя від дня народж. Олени Теліги // Зоря Полтавщини. — 2016. — 22 лип. (№ 108—109). — С. 15.
5408. **Жулинський М.** "Ми мусимо навчитися чути себе українцями..." : 100 років тому пішов із життя нац.-культур. будівничий України [Іван Франко] / Микола Жулинський // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 14.
5409. **Жулинський М.** Тривоги й болі Івана Дзюби : 26 лип. знаменитий "шістдесятник" відзначає ювілей / Микола Жулинський // День. — 2016. — 26 лип. (№ 130). — С. 6—7.
5410. **Загнітко А.** Василь Стус у сучасному українському просторі / Анатолій Загнітко // Слово Просвіти. — 2016. — 16—22 черв. (№ 24). — С. 3.
5411. **Калинець І.** "Шевченко дав нам національну мрію" : [інтерв'ю з поетом Ігорем Калинцем / спілкувався Богдан Залізник] // Слово Просвіти. — 2016. — 30 черв. — 6 лип. (№ 26). — С. 10—11.
5412. **Клименко О.** Іпостасі Олександра Клименка — Олафа Клеменсена : митець — про те, як вивести війну з віртуального простору : [інтерв'ю з письменником Олександром Клименком / спілкувалася Людмила Таран] // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 31.
5413. **Ковальчук А.** "Лупайте сю скалу!" : до 100-х роковин пам'яті Івана Франка / Анатолій Ковальчук // Слово Просвіти. — 2016. — 2—8 черв. (№ 22). — С. 3.
5414. **Литовченко Т.** Мої книжки про людину у зламних ситуаціях : [інтерв'ю з письменником Тимуром Литовченком / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 10 черв. (№ 23). — С. 11.
5415. **Маркосян Р.** "Молитва Стуса вірменською мовою" : тюремний товариш поета Размік Маркосян — про унікальну зб. віршів укр. дисидента і про свою дружбу з ним : [інтерв'ю / спілкувалася Марія Прокопенко] // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 10—11.
5416. **Махінчук М.** Він дерзнув бути щасливим : [про творчість укр. журналіста Володимира Стадніченка] / Микола Махінчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 8.
5417. **Мельниченко В.** Варвара Репніна: "В пам'ять про Шевченка..." : [про відносини Т. Г. Шевченка і Варвари Репніної] / Володимир Мельниченко // Слово Просвіти. — 2016. — 19—25 трав. (№ 20). — С. 10.
5418. **Мицик В.** Тарас Шевченко: "Москалі — чужі люде" : [про поневолення Москвою українців у віршах Т. Г. Шевченка] / Вадим Мицик // Слово Просвіти. — 2016. — 26 трав. — 1 черв. (№ 21). — С. 13.
5419. **Мусієнко О.** Правдиві свідчення : варто привернути увагу кінематографа до книжки Валентина Торби "Я — свідок" / Оксана Мусієнко // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 15.
5420. **Мушкетик Ю.** Мною рухають подив і жага пошуку : [інтерв'ю з письменником Юрієм Мушкетиком / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 24 черв. (№ 25). — С. 11.
5421. **Наумова Н.** Шевченківська енциклопедія, очікувана і майже недоступна : [про повне вид. 6-ти т. Шевченківської енциклопедії] / Надія Наумова // Слово Просвіти. — 2016. — 19—25 трав. (№ 20). — С. 11.
5422. **Нахлік Є.** Соборницькі і державницькі акценти у Франковій поезії / Євген Нахлік // Слово Просвіти. — 2016. — 26 трав. — 1 черв. (№ 21). — С. 10—11.
5423. **Павлів О.** Леся Українка. Сімейне листування : за матеріалами спец. зб. Слов'янської б-ки в Празі / Олег Павлів // Слово Просвіти. — 2016. — 30 черв. — 6 лип. (№ 26). — С. 11.
5424. **Панченко В.** "Тут у мене багато роботи" : Леся Українка: рік у Болгарії / Володимир Панченко // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 20 ; 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 14.
5425. **Петровський Л.** Про зворотній бік Землі : [інтерв'ю з укр. письменником Леонідом Петровським / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 1 лип. (№ 26). — С. 11.
5426. **Погрібний В.** "Найдраматичніший сюжет — моє життя" : [інтерв'ю з поетом Віктором Погрібним / спілкувався Володимир Коскін] // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 лип. (№ 27). — С. 13.
5427. **Проць Л.** "...Кожен стукіт серця — Україна" : [про письменника І. Ф. Гнатюка] / Любов Проць // Слово Просвіти. — 2016. — 19—25 трав. (№ 20). — С. 6—7.
5428. **Семистяга В.** Іван Низовий з нами! : слово про побратима / Володимир Семистяга // Слово Просвіти. — 2016. — 9—15 черв. (№ 23). — С. 7.
5429. **Сенчишин Я.** "Тридцять третя фігура" : укр. поетеса та перекладачка Ярина Сенчишин — про шахи і рац. вимір поезії / розмовляла Олеся Яремчук // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 31.
5430. **Слабошпицький М.** Читання як професія : Михайло Слабошпицький — про сплеск інтересу до книжки в Україні та громадянську незрілість літературних неофітів // День. — 2016. — 28 лип. (№ 132). — С. 6.
5431. **Федик І.** Поет, який вірив у нашу волю : [укр. поет] Спиридон Черкасенко пережив дві рос. революції, наші визвольні змагання, обидві світові війни... / Ігор Федик // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 12.
5432. **"Це історичні джерела"** : читачі останніх новинок з Б-ки "Дня" "Котел" і "Я — свідок" поділилися своїми враженнями та оцінками від прочитаних книг / підгот.: Іван Капсамун, Валентин Торба, Ольга Харченко // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 15.

5433. **Цимбалюк В.** Не пізнаний нами Франко : [І. Франко як публіцист] / Василь Цимбалюк // Слово Просвіти. — 2016. — 12—18 трав. (№ 19). — С. 9.

5434. **Чернов В.** Тарасів день : [про міжнар. літ.-мистец. свято "В сім'ї вольній, новій" на Сумщині на честь Т. Г. Шевченка] / Володимир Чернов // Голос України. — 2016. — 20 трав. (№ 92). — С. 11.

5435. **Ющук І.** Тарас Шевченко: "Свою Україну любить" / Іван Ющук // Слово Просвіти. — 2016. — 19—25 трав. (№ 20). — С. 1.

5436. **Яворівський В.** "Література і політика не сумісні, однак я мирю їх між собою" : [інтерв'ю з письменником Володимиром Яворівським / спілкувався Олександр Вергіль] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 трав. (№ 90). — С. 6.

821.162.1.0 Польська література

5437. **Карпович І.** "Тутейші", "свої", або "звідси" : Ігнацій Карпович — про серединну ідентичність і тему "чорного роману" в пол. літ. [інтерв'ю з пол. письменником / спілкувалася Юлія Стахівська] // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 31.

5438. **Щигельський М.** "Відбулося стільки Голокостів, скільки налічується жертв" : відомий пол. письменник Марцін Щигельський про те, як говорити з дітьми про больові точки історії : [інтерв'ю / спілкувалася Марія Семенченко] // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 25, 30.

821.162.3.0 Чеська література

5439. **Ілляшенко М.** "Для мене Київ — Єрусалим над Дніпром" : чеська поетка Марія Ілляшенко — про укр. дитинство, іронію та пафос у сучас. літ. : [інтерв'ю / спілкувалися Олег Коцарев, Юлія Стахівська] // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 31.

9 ГЕОГРАФІЯ. БІОГРАФІЇ. ІСТОРІЯ

902/904 Археологія. Передісторія. Археологічні пам'ятки

5440. **Груба О.** Княже місто існувало ще до 1030 року : дослідж. Белза — найдавнішого археол. міста на Львівщині — приносить сенсац. результати / Ольга Груба // День. — 2016. — 14 черв. (№ 103). — С. 7.

5441. **Кочегар,** який прославив Україну : [про знахідку скіфської пекторалі археол. Борисом Мозолевським скіфської пекторалі] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 10. — підгот. Віктор Шпак.

5442. **Наумук С.** Копачі думали, що це свинцева гайка, а виявилось — слов'янська булава : археол. музей Східноєвроп. нац. ун-ту ім. Лесі Українки діє вже 40 років / Сергій Наумук // Волинь-нова. — 2016. — 28 трав. (№ 58). — С. 6.

5443. **Стельмашевська О.** Трипілля : подорож Черкащиною: від епохи неоліту до сьогодення / Ольга Стельмашевська // День. — 2016. — 21 лип. (№ 127). — С. 6.

5444. **Стецюк В.** Таємниці криворізького храму / Володимир Стецюк // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 30.

908 Краєзнавство

5445. **Бобкова С.** А міф про кримінальну Левандівку і досі живе... : як у всі часи розвивався один із найбільших мікрорайонів Львова і чому його досі називають "зоною відчуження", дослідив історик Володимир Прокопів / Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 14.

5446. Там, де витає наш дух : про укр. Перемишль і не тільки // Проскурів. — 2016. — 21 квіт. (№ 15). — С. 14 ; 28 квіт. (№ 16). — С. 15.

5447. **Тимченко М.** Вінниця / Микола Тимченко // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 24.

91 Географія. Географічні дослідження Землі та окремих країн. Подорожі.

Регіональна географія

5448. **Воронков В.** На прадавній землі Синдбада-мореплавця : [знайомство з султанатом Оман] / В'ячеслав Воронков // Голос України. — 2016. — 23 квіт. (№ 75). — С. 6.

5449. **Черкаська Г.** Правнук козака став видатним мандрівником : [про мандрівника, природодослід., історика, археолога М. Пржевальського] / Ганна Черкаська // Голос України. — 2016. — 26 трав. (№ 96). — С. 13.

929 Біографічні дослідження

5450. **Черней Ю.** "Життя завжди трохи нагадує детектив" : чернівець. журн. розшукав могили дідуся і бабусі письменника Петера Деманта : [інтерв'ю з журн. Юрієм Чернеєм] // Чернівці. — 2016. — 14 квіт. (№ 15). — С. 10—11. — спілкувалася Юлія Боднарюк.

93/94 Історія

94 Історія загалом

5451. **Багацький Л.** Містичний слід німецького фельдмаршала у Кіровограді : [про нім. воєначальника Еріха фон Манштейна] / Леонід Багацький // Кіровоградська правда. — 2016. — 1 лип. (№ 43). — С. 10.

5452. **"Брати і сестри"** вусатого вождя : до 75-річчя радіозвернення Сталіна до народу / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 10.
5453. **Велика** брехня великої війни : до 75-річчя нападу СРСР на Фінляндію // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 10. — підгот. Віктор Шпак.
5454. **Газін В.** Мартін Лютер: у пошуках консенсусу справ земних і небесних / Володимир Газін // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 15.
5455. **Зламани** долі : [про політ. репресії і долю С. М. Старицької-Черняхівської] / підгот. Ольга Бажан // Голос України. — 2016. — 14 трав. (№ 88). — С. 12.
5456. **Інджев І.** "Не розказана світова історія" : болг. публіцист та історик розкриває навмисну фальсифікацію ключових сторінок минулого своєї країни : [інтерв'ю з Іво Інджевим / спілкувалися Ігор Сюдюков, Микола Сірук, Наталія Пушкарук] // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 18—19.
5457. **Ісаюк О.** "Замовні вбивства" від НКВД-МГБ-КГБ-ФСБ: параноя лідерів чи атрибут Системи? / Олеся Ісаюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 15.
5458. **Капсамун І.** Історія чи геополітика?, або Чому в Польщі знову заговорили про Волинську трагедію та "геноцид" / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2016. — 14 лип. (№ 122). — С. 4—5.
5459. **Кийович К.** Раби імперського обов'язку, або Росіяни як спартанці : [реваншизм для відтворення величчя — основна ідея Кремля й сьогодні] / Кирило Кийович // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 15.
5460. **Кіпіані В.** "Експес" Дюранті : Вахтанг Кіпіані — про пізнання минулого через медіа : [про інтерв'ю Сталіна журн. "Нью-Йорк Таймс" Волтеру Дюранті в газ. "За рубезом" 1934 р. / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 25, 30.
5461. **Козловський Б.** "Молоду гвардію" переробляю на "Стару гвардію"... : 60 років тому пострілом у серце вкоротив собі віку авт. відомого роману про молодогвардійців Олександр Фадєєв / Борис Козловський // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 18.
5462. **Кравченко А.** Схід України, Південь США : врахувати уроки історії : [про спільні риси історії США та України] / Анатолій Кравченко // День. — 2016. — 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 13.
5463. **Крамольне** "Слово" неросійської історії : [про кн. "Аз і я" казах. історика і поета Олжаса Сулейменова] / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 14 трав. (№ 90). — С. 7.
5464. **Кримськотатарська** правда / підгот. Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 2.
5465. **Липовецький С.** "Чорний прапор з кривавою смугою" : [про реорганізацію у 1956 р. системи ГУЛАГу] / Святослав Липовецький // Дзеркало тижня. — 2016. — 11—16 черв. (№ 21). — С. 1, 15.
5466. **Литвин В.** Перемога між реальністю та міфом : [про історичну пам'ять в перемозі над нацизмом і фашизмом] / Володимир Литвин // Голос України. — 2016. — 7 трав. (№ 83). — С. 4—5.
5467. **Лубчак В.** "Ганді" зупинився в Усті" : сьогодні лідер Норильського повстання у таборах ГУЛАГу 1953 р. Євген Грицяк відзначає 90-річний ювілей / Вадим Лубчак, Олександр Аврамчук, Анастасія Руденко // День. — 2016. — 9 серп. (№ 140). — С. 4—5.
5468. **Любка А.** Країна, в якій починаються і не закінчуються Балкани : [про історію Болгарії] / Андрій Любка // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 20. — Початок. Продовж. : 20—21 трав. (№ 86—87).
5469. **Малімон Н.** Уроки Костюхівки : на Волині відзначають соту річницю битви, яка дала початок незалежності Польщі / Наталія Малімон // День. — 2016. — 5 лип. (№ 115). — С. 2.
5470. **Махун С.** "Волею сенату", або Як об'єднати несумісне — принципат і свободу : [з історії правління римського імператора Нерви] / Сергій Махун // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 15.
5471. **Мірзаянов В.** Про колонізацію ХХІ століття : голова уряду Татарстану у вигнанні Віл Мірзаянов: "Росія як національна держава можлива лише в межах Московії" : [інтерв'ю / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 22—23.
5472. **Нестеренко П.** Це було на світанку : [про командира ланки 10-го авіаполку лейтенанта Василя Лободу] / Петро Нестеренко // Демократична Україна. — 2016. — 17 черв. (№ 24). — С. 9.
5473. **Нікітенко К.** Тактика "випаленої землі", або Як компартія 1941 р. керувала евакуацією / Костянтин Нікітенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 17—23 черв. (№ 22). — С. 15.
5474. **Пономаренко А.** Як Рейхстаг опинився в ролі "лігва звіра"? / Анатолій Пономаренко // Голос України. — 2016. — 7 трав. (№ 83). — С. 7.
5475. **Райхель Ю.** Під прапором Іспанської республіки : про деструктивну роль рад. спецслужб / Юрій Райхель // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 21.
5476. **Сірук М.** Кремлівські технології у дії : експерт — про те, як рос. влада нав'язує світові своє уявлення про "Победобесіє" : [про набір нових технологій для поширення Росією своєї виняткової ролі в перемозі в Другій світ. війні] / Микола Сірук // День. — 2016. — 11 трав. (№ 79). — С. 3.
5477. **Скринченко В.** Катастрофа 1941-го : чому дезертирство і здача у полон стали феноменом початкового періоду війни / Володимир Скринченко // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 12.
5478. **Скрипник В.** Ключ від Сан-Франциско : у них був один шанс зі ста врятуватися під час 40-денного дрейфу у Тихому океані на баржі з пошкодженим дном. Доля подарувала їм цей шанс... : [про дрейф рад. пошкодженої баржі у 1960 р. з 4-ма солдатами на борту] / Віктор Скрипник // Голос України. — 2016. — 22 квіт. (№ 74). — С. 6.

5479. **Соколов Б.** Болгарія в Другій світовій війні: між двома диктатурами / Борис Соколов // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 14.
5480. **Соколов Б.** "В Росії — знову культ тирана Сталіна, який розпочав жажливу війну і поклав 30 мільйонів людей": [інтерв'ю з моск. істориком Борисом Соколовим / Борис Соколов; розмовляли Ігор Сюдюков, Вадим Лубчак] // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 21.
5481. **Соколов Б.** "Хрест на святій Софії": рос.-турськ. війна 1877—1878: явне і приховане / Борис Соколов // День. — 2016. — 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 20.
5482. **Стегній В.** Повторення трагічного минулого: [про початок Великої вітчизняної війни] / Віталій Стегній // Демократична Україна. — 2016. — 17 черв. (№ 24). — С. 8.
5483. **Сюдюков І.** Герої не вмирають. Подвиг Христо Ботева: [про поета й борця за свободу Болгарії] / Ігор Сюдюков // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 20.
5484. **Сюдюков І.** Гра з вогнем: Болгарія в першій світовій війні: прорахунки, передумови, уроки / Ігор Сюдюков // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 20.
5485. **Сюдюков І.** Духовний світоч Болгарії: шлях Климента Охридського, першого слов'янського письменника / Ігор Сюдюков // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 18.
5486. **Сюдюков І.** Івайло, цар народний: 740 років тому до влади в Болгарії внаслідок масштабного повстання прийшов син незаможних селян // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 20.
5487. **Сюдюков І.** Подвиг великого фракійця: Спартак — прадавній герой болгарського народу / Ігор Сюдюков // День. — 2016. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 14—15.
5488. **Сюдюков І.** "Тихий переворот": про роль президента-філософа в історії Східної Європи: [про болгарського президента Желю Желева] / Ігор Сюдюков // День. — 2016. — 3—4 черв. (№ 96—97). — С. 20.
5489. **Теленько Б.** 3 Берлінського щоденника: [про семінар у міжнар. меморіал. центрі дослідж. з проблематики і трагедії Голокосту та історії нім. нацизму] / Богдан Теленько // Проскурів. — 2016. — 12 трав. (№ 18). — С. 15; 19 трав. (№ 19). — С. 15; 26 трав. (№ 20). — С. 15.
5490. **Факти** проти міфів: до 75-річниці початку німецько-радянської війни / факти збирала Марина Кривда // Голос України. — 2016. — 22 черв. (№ 114). — С. 13.
5491. **Фаріон І.** Квіти для міста-героя Києва? Ніззя! : про подвиг українців у минулій війні Москва воліє не згадувати... / Іван Фаріон // Високий замок. — 2016. — 6—8 трав. (№ 52). — С. 3.
5492. **Фесуненко А.** Прізвище — Скрябін, псевдонім — Молотов, партійна кличка — "залізні сідниці": штрихи до портрета найбільш вірного соратника Сталіна / Анатолій Фесуненко // Високий замок. — 2016. — 12—18 трав. (№ 53). — С. 18.
5493. **Халимоненко Г.** Аспарух, Кубрат та інші: звідки пішла болгарська земля / Григорій Халимоненко // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 19; 29—30 лип. (№ 133—134). — С. 15.
5494. **Цвіліховський В.** Чому нацистів зустрічали хлібом-сіллю: [про уклад життя в СРСР перед початком Другої світової війни] / Віктор Цвіліховський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 черв. (№ 115). — С. 3.
5495. **Чмир О.** Про "слов'янський світ" НАТО і ЄС: Олена Чмир: "Європейський принцип" єдності в багатоманітності не знешкодив болгарської ідентичності": [інтерв'ю з дир. Центру болг. мови, літератури, історії та культури / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 15—16 лип. (№ 123—124). — С. 18—19.
5496. **Чмир О.** Про "слов'янський світ" НАТО і ЄС—2: Олена Чмир: "Східноєвропейські країни використовують Україну як демографічний ресурс": [інтерв'ю з дир. болг. Центру болг. мови, літ., історії та культури / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 21.
5497. **Що** знаємо про Другу світову?: розвінчання рад. пропагандистських міфів присвячений проект укр. істориків // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 1, 5.

94(477) Історія України

5498. **Акіменко А.** "Калнишева рада": на Сумщині вшанували пам'ять останнього кошового атамана Запорозької Січі [Петра Калнишевського] / Алла Акіменко // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 15.
5499. **Баранюк В.** Таємниця Проскурівського радіостільця: [про винахід періоду Другої світ. війни радіоприймача, який був вмонтований у стілець] / В. Баранюк // Проскурів. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 15.
5500. **Богунський (Колокольцев) Ю.** Богунська Голгофа: криваві житомирські етюди 41-го ... / Юрій Богунський (Колокольцев) // День. — 2016. — 17—18 черв. (№ 106—107). — С. 13.
5501. **Бойко В.** ... Ще раз — про Волинську трагедію: [з історії відносин України та Польщі] / Володимир Бойко // День. — 2016. — 16 черв. (№ 105). — С. 5.
5502. **Бондарчук А.** Хіба нашу незалежність "в капусті знайшли"? / Андрій Бондарчук // Слово Просвіти. — 2016. — 12—18 трав. (№ 19). — С. 4—5. — Закінч. Початок: у ч. 18.
5503. **Булковська О.** Щоб живим не було соромно перед мертвими: лісівники Волині доглядають могили, де вічний спочинок знайшли навіть непримиренні вороги / Ольга Булковська // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 черв. (№ 106). — С. 8.
5504. **Василець Т.** Ціна Перемоги: втрати Харківщини у Другій світ. війні / Тетяна Василець, Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 7 трав. (№ 55—56). — С. 2—3.
5505. **Власенко С.** Україна в Другій світовій війні: архівні документи свідчать / Світлана Власенко // Голос України. — 2016. — 7 трав. (№ 83). — С. 6.

5506. **Волковецький С.** Московія — є Московією, а не Росією : [інтерв'ю з головою Івано-Франків. обл. об-ня "Просвіта" ім. Т. Шевченка Степаном Волковецьким / спілкувався Богдан Вівчар] // Слово Просвіти. — 2016. — 26 трав. — 1 черв. (№ 21). — С. 14.
5507. **Вонг Д.** Чернігів — під надійним захистом Милорадовичів : [про Київ. воен. губернатора М. А. Милорадовича] / Діна Вонг // Чернігівські відомості. — 2016. — 23 берез. (№ 12). — С. 14.
5508. **Гатненко А.** Дешифрація про наш менталітет, або Чужі думки на підмогу власним : [про фр. українку] / Анатолій Гатненко // Слово Просвіти. — 2016. — 9—15 черв. (№ 23). — С. 4.
5509. **Гижий В.** Про переселенців... : три спогади про 1945—1947 роки / Володимир Гижий // День. — 2016. — 20—21 трав. (№ 86—87). — С. 10.
5510. **Гирич І.** Про внутрішні бренди : історик Ігор Гирич: "Ми повинні виводити із забуття людей, які були першими величинами в процесі державотворення" : [інтерв'ю з приводу найменування центр. аеропорту країни ім'ям світового культур. діяча / спілкувалася Тіна Пересулько] // День. — 2016. — 5 лип. (№ 115). — С. 10.
5511. **Грабовський С.** Бандера та Пілсудський: подвійний портрет в інтер'єрі сьогодення : [про "націоналіста і терориста" Степана Бандеру і Юзефа Пілсудського — визнаного нац. героя Польщі] / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 13 лип. (№ 121). — С. 5.
5512. **Грабовський С.** Вийти за межі стереотипів : чи зрозуміють врешті-решт у Росії унікальність долі кримських татар? / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 29.
5513. **Грабовський С.** Коли для українців насправді почалася "Велика Вітчизняна"? / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 22 черв. (№ 108). — С. 11.
5514. **Грабовський С.** Феномен Мацієвича : [про військ.-мор. інженера й авіатора Л. Мацієвича] / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 24—25 черв. (№ 110—111). — С. 21.
5515. **Драч І.** Ми зробили все, щоб постала незалежна українська держава : [інтерв'ю з укр. письменником Іваном Драчем / інтерв'ю провів Сергій Зятєв] // Демократична Україна. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 11.
5516. **Дудаш О.** Непомітна трагедія.. : у 1945 р. закарпат. село Малі Селменці за кілька годин розділили колючим дротом. Як сьогодні мешканці відновлюють стосунки / Оксана Дудаш // День. — 2016. — 3 серп. (№ 136). — С. 10.
5517. **Думанська Г.** Вулиця імені Гімну творця : [про Михайла Вербицького — автора Державного Гімну України] / Галина Думанська // Проскурів. — 2016. — 9 черв. (№ 22). — С. 14.
5518. **Дяченко А.** Ярослав Мудрий — Русі просвітителю / Аліна Дяченко // Проскурів. — 2016. — 12 трав. (№ 18). — С. 14.
5519. **Журжа І.** Злочин без покарання : до 90-ї річниці від вбивства Симона Петлюри / Ірина Журжа // Голос України. — 2016. — 24 трав. (№ 94). — С. 13.
5520. **Журжа І.** Легендарний полковник : до 125-ї річниці від народж. Євгена Коновальця / Ірина Журжа // Голос України. — 2016. — 11 черв. (№ 108). — С. 10.
5521. **Забіяка І.** На ниві українознавства : [про кн. "Новітнє українознавство: бібліографія (1989—2015 рр.)"] / Іван Забіяка // Слово Просвіти. — 2016. — 9—15 черв. (№ 23). — С. 4.
5522. **Захар'єв В.** За децентралізацію на Поділлі бралися ще у XVIII столітті : ініціатором реформ став засновник "Міньковецької держави" Ігнатій Мархоцький : [інтерв'ю з керівником центру мархоцькознавства — філії Центру дослідж. історії Поділля Ін-ту історії України НАН при Кам'янець-Подільському нац. ун-ті ім. І. Огієнка Володимиром Захар'євим / розмову записала Ірина Козак] // Голос України. — 2016. — 17 трав. (№ 89). — С. 5.
5523. **Зашкільняк Л.** Волинь-43: небезпечні тенденції в Польщі : Леонід Зашкільняк: "Фактично йдеться про те, що Варшава переоцінює свої можливості й сили у прагненні дипломатично розширити свої кордони" : [інтерв'ю з заст. дир. з наук. роботи в Ін-ті українознавства ім. Крип'якевича НАН України] / Микола Сірук // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 6—7. — спілкувався Микола Сірук.
5524. **Зятєв С.** Безіменні могили України : у них знайшли останній притулок сотні тисяч українців — жертв компартійного режиму / Сергій Зятєв // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 8.
5525. **Зятєв С.** За крок до реальної незалежності опинилася Україна з ухваленням Декларації про державний суверенітет : [16 липня — 26 років від дня оголошення Декларації про держ. суверенітет] / Сергій Зятєв // Демократична Україна. — 2016. — 15 лип. (№ 28). — С. 3.
5526. **Зятєв С.** Місця масових розстрілів українців / Сергій Зятєв // Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19). — С. 8.
5527. **"І звелів..."** приводити людей до хрещення, і дітей навчати грамоті, премудрості книжній... : влітку 988 року рівноапостольний князь Володимир хрестив Київську Русь, вивівши її в число передових держав світу / підгот. Сергій Зятєв // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 10.
5528. **Іванів Р.** Він гордо в душах майорить... : [про День Державного прапора України] / Руслан Іванів // Демократична Україна. — 2016. — 22 лип. (№ 29). — С. 2.
5529. **Ісаюк О.** Невідома загадка: чи міг плямистий тиф вплинути на національну історію? / Олеся Ісаюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17). — С. 15.
5530. **Іспічук Н.** Безіменний герой на прізвище Бойков : [про збитого у роки війни під с. Бошівка Сум. обл. льотчика] / Наталія Іспічук // Голос України. — 2016. — 17 трав. (№ 89). — С. 11.

5531. **Калішук О.** Дослідження істориків — проти рішень політиків : Оксана Калішук: "Одним із завдань для України є зробити все належне, щоб суспільство було добре поінформоване про тему Волинь'43" / підгот. Наталія Малімон // День. — 2016. — 2 серп. (№ 135). — С. 4—5.
5532. **Клочко Р.** Зразковий український меценат, або Як можна любити Україну "до глибини власної кишені" : [про видатного мецената П. Яцика] / Роман Клочко // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 15.
5533. **Кобець О.** "Вороги народу" убезпечували своїх рідних від ув'язнення та заслань : [про долю ветлікаря З. Поташкова у часи "великої чистки" 1937—1939 рр.] / Оксана Кобець // Голос України. — 2016. — 14 трав. (№ 88). — С. 13.
5534. **Коваль П.** Як "защити" рану Волинської трагедії : Павло Коваль: Києву і Варшаві потрібні нові інституції для вивчення історії : [інтерв'ю з пол. політиком Павлом Ковалем / спілкувалася Анастасія Руденко] // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 7.
5535. **Козинкевич О.** Американські крила над Україною : [про долю американського пілота Меріана Кондуела Купера] / Оксана Козинкевич, Віктор Кушніренко // Дзеркало тижня. — 2016. — 28 трав. — 1 черв. (№ 19). — С. 15.
5536. **Конарева Л.** Печатка із двозубом : в Україну повернули реліквію, що належала київ. князю Святославу Ігоревичу / Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 трав. (№ 89). — С. 16.
5537. **Коструба Н.** "Наставили один на одного з німцем автомати і... не вистрілили" : волинянин Іван Мельник у 1945 р. брав Берлін / Ніна Коструба // Волинь-нова. — 2016. — 5 трав. (№ 49). — С. 7.
5538. **Кот С.** Олександр Шульгин: від першого міністра закордонних справ УНР — до першого посла української держави в Болгарії / Сергій Кот // День. — 2016. — 1—2 лип. (№ 113—114). — С. 14 ; 8—9 лип. (№ 118—119). — С. 14.
5539. **Кот С.** Сейм відкрив... "скриньку Пандори" : для українців виникло запитання — то що ж робити з тим пол. рішенням робити : [про рішення пол. Сейму про геноцид поляків на Волині під час подій 1943—1945 рр.] / Сергій Кот // День. — 2016. — 26 лип. (№ 130). — С. 8—9.
5540. **Крालюк П.** "Апостоли слов'ян" на українських землях : [про першовчителів слов'ян Кирила і Мефодія] / Петро Крालюк // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 11.
5541. **Крालюк П.** Українська історія: якій їй бути? / Петро Крालюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 4—10 черв. (№ 20). — С. 15.
5542. **Крालюк П.** Церква й "гібридна війна" на українських землях наприкінці XVI — у першій половині XVII століття / Петро Крालюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 24 черв. — 1 лип. (№ 23). — С. 15.
5543. **Купчик Л.** Чому не радісно 9 травня : весна, літо та осінь 1945 р. ознаменувалися жахливими репресіями в Галичині / Лідія Купчик // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 12.
5544. **Лавренюк С.** Останнім шляхом Кобзаря : 22 трав. минуло 155 років від часу перепоховання Тараса Шевченка на Чернечій Горі в Каневі / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 24 трав. (№ 94). — С. 3.
5545. **Лукінюк М.** Обережно, міфи! : [інтерв'ю з істориком Михайлом Лукінюком / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 27 трав. (№ 21). — С. 11.
5546. **Лук'янчук Г.** Холодний Яр — символ нескореності українського духу : [про 21-ю річницю пошанувань Народних Героїв Холодного Яру] / Георгій Лук'янчук // Слово Просвіти. — 2016. — 12—18 трав. (№ 19). — С. 11.
5547. **Малімон Н.** "Це історія 1941 року — зі свідчень людей" : на Волині освятили пам'ятний хрест розстріляним призовникам / Наталія Малімон // День. — 2016. — 6 лип. (№ 116). — С. 2.
5548. **Мельниченко В.** Михайло Грушевський: "Москва впаде, Україна встане..." / Володимир Мельниченко // Слово Просвіти. — 2016. — 23—29 черв. (№ 25). — С. 6—7.
5549. **Можейко І.** У пропорціях камертона, або Як Харків обзавівся своїм символом : [про створення альтанки "Дзеркальний струмінь"] / Інна Можейко // Слобідський край. — 2016. — 28 трав. (№ 64). — С. 13.
5550. **На межі смерті** : через 70 років згадуємо штучно створений масовий голод укр. селянства у 1946—1947 роках, який забрав понад мільйон життів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 24 черв. (№ 118). — С. 5. — підгот. Лариса Конарева.
5551. **Надуваний П.** Славутські князі Сангушки : [про рід Сангушків, який жив у Славуті] / Петро Надуваний // Подільські вісті. — 2016. — 12 квіт. (№ 41). — С. 3.
5552. **Наконечна Л.** Січові стрільці: як столітні події перегукуються з нинішніми / Людмила Наконечна // Голос України. — 2016. — 24 черв. (№ 116). — С. 7.
5553. **Наш** рецепт здоров'я для Європи : до 75-річчя проголошення у Львові Акта державності України / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 черв. (№ 119). — С. 10.
5554. **О'Лір О.** Знайомтесь: Роббі Пікт! : [про історичні коріння шотландсько-українське споріднення] / Олена О'Лір // Слово Просвіти. — 2016. — 9—15 черв. (№ 23). — С. 11.
5555. **Одеса** без Уточкіна — не Одеса : до 140-річчя від дня народж. С. Уточкіна / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 13.
5556. **Ольховський І.** "Світова демократія має страусівську стратегію щодо нової російської імперії" : думки засновника УПА Тараса Бульби-Боровця актуальні й сьогодні / Іван Ольховський // Волинь-нова. — 2016. — 21 квіт. (№ 44). — С. 9.

5557. **Особлива** нарада проти України : 140 р. Емському указу [щодо викорінення "малоросійського духу"] / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 трав. (№ 100). — С. 7.
5558. **Павличко Д.** Іван Мазепа — символ боротьби за українську, європейську державність : [про проект постанови про присвоєння міжнар. аеропорту "Бориспіль" імені Івана Мазепи] / Дмитро Павличко // Слово Просвіти. — 2016. — 7—13 лип. (№ 27). — С. 1—2.
5559. **Полковник**, який створив УПА : 125 років із дня народж. Євгена Коновальця / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 черв. (№ 110). — С. 8.
5560. **Про затвердження** плану заходів щодо вшанування Дня пам'яті жертв геноциду кримськотатарського народу : розпорядження Кабінету Міністрів України № 348-р від 5 трав. 2016 р. // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 трав. (№ 87). — С. 10.
5561. **Ричка В.** Дунайсько-болгарський проект Святослава Славного / Володимир Ричка // День. — 2016. — 5—6 серп. (№ 138—139). — С. 18.
5562. **Снайпер** і дипломат на всі часи : 12 липня — 100 років від дня народж. Людмили Павличенко (1916—1974), легендарного снайпера часів Другої Світової війни, Героя Радянського Союзу / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 8 лип. (№ 27). — С. 13.
5563. **Солодка Н.** Дослідник Поділля Юхим Сіцінський / Наталя Солодка // Проскурів. — 2016. — 7 квіт. (№ 13). — С. 15.
5564. **Справа** про криваве забруднення тротуару : 90 років з дня загибелі Симона Петлюри / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 трав. (№ 95). — С. 9.
5565. **Субтельний О.** "Я щасливий, що Україна нарешті стала легітимним предметом вивчення" : [інтерв'ю з укр. і канад. істориком Орестом Субтельним у 1999 р. / спілкувалися Лариса Івшина, Леся Ганжа, Лариса Гуменюк] // День. — 2016. — 27 лип. (№ 131). — С. 10—11.
5566. **Сюндюков І.** Велика війна за Дунаєм : болгарська кампанія князя Святослава: перебіг, підсумки, іст. контекст / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 27—28 трав. (№ 91—92). — С. 19.
5567. **Сюндюков І.** "Донбаський розлам" в історичному вимірі : Ін-т іст. України підготував фундамент. працю, присвячену дослідж. причин та передумов трагедії на півден. сході держави : [про кн. С. Кульчицького та Л. Якубової "Донеччина і Луганщина у XVII—XXI ст.: історичні фактори й політичні технології формування особливого та загального у регіональному просторі"] / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 14.
5568. **Сюндюков І.** "Порозуміння"... крізь ланцюг односторонніх звинувачень? : розмова про Волинську трагедію може бути лише цілковито широю : [інтерв'ю з істориком Ігорем Сюндюковим / підгот. Микола Сірук] // День. — 2016. — 22 черв. (№ 108). — С. 3.
5569. **Тихомиров В.** Доля однієї жінки-розвідниці : до 75-річчя початку німецько-радянської війни : [про учасницю оборони Києва Галину Астахову] / Віктор Тихомиров // Голос України. — 2016. — 22 черв. (№ 114). — С. 12.
5570. **Трагічна** смерть єдиного козака тисячу нових народить... : 25 трав. — 90 років від дня загибелі Симона Петлюри (1879—1926), укр. громад.-політ. і держ. діяча / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 20 трав. (№ 20). — С. 2.
5571. **Фаріон І.** Як Петлюра вбивав Болбочана... / Ірина Фаріон // Слово Просвіти. — 2016. — 16—22 черв. (№ 24). — С. 10—11.
5572. **Федчук В.** Історія — проти міфів : як під час Другої світової так звані бандерівці врятували від концтабору групу росіян, білорусів та українців зі схід. обл. / Василь Федчук // День. — 2016. — 10—11 черв. (№ 101—102). — С. 13.
5573. **Харченко О.** "Мазепа — як Спартак" : Сергій Павленко — про причини живучості фальсифікацій щодо гетьмана і джерела їхнього спростування / Ольга Харченко // День. — 2016. — 13—14 трав. (№ 81—82). — С. 14—15.
5574. **Чернов А.** Шабля генерала : [про соратника головного отамана УНР С. Петлюри генерал-хорунжого Бориса Палія-Неїла] / Анатолій Чернов // Дзеркало тижня. — 2016. — 21—27 трав. (№ 18). — С. 15.
5575. **Чорна С.** З братами не воюють, або Чому російсько-українські війни — не регіональний конфлікт, а прояв цивілізаційного протистояння / Світлана Чорна // Голос України. — 2016. — 18 трав. (№ 90). — С. 12 ; 1 черв. (№ 100). — С. 12 ; 8 черв. (№ 105). — С. 12 ; 15 черв. (№ 110). — С. 12 ; 6 лип. (№ 124). — С. 14 ; 13 лип. (№ 129). — С. 14 ; 20 лип. (№ 135). — С. 12 ; 27 лип. (№ 140). — С. 14 ; 3 серп. (№ 145). — С. 14 ; 10 серп. (№ 150). — С. 14 ; 17 серп. (№ 155). — С. 14.
5576. **Чугаєва І.** Гарми князя Володимира: правда чи міф? / Ірина Чугаєва // Голос України. — 2016. — 21 трав. (№ 93). — С. 15.
5577. **Шаповал Ю.** "Політики часто забувають те, про що вони мають довго пам'ятати" : доктор іст. наук Юрій Шаповал розповів учасникам Літньої шк. журналістики "Дня" про особливості інтерпретації історії та способи її трактування : [інтерв'ю з док. іст. наук / спілкувалися Оксана Войтко, Христина Солтис] // День. — 2016. — 22—23 лип. (№ 128—129). — С. 14—15.
5578. **Шереметьєва В.** Євген Коновалець про військовий вишкіл молоді : (до 125-ї річниці від дня народж.) / Вікторія Шереметьєва // Слово Просвіти. — 2016. — 16—22 черв. (№ 24). — С. 4.
5579. **Шуйський І.** Покарана за кохання, або Життя, зрада і смерть, варті пера Шекспіра : [про театр. подружжя — реж. Івана Юхименка й актриси Клеопатри Тимошенко] / Ігор Шуйський // Дзеркало тижня. — 2016. — 2—8 лип. (№ 24). — С. 15.

ІМЕННИЙ ПОКАЖЧИК*

Авраменко А.	3658	Білоус В.	5368	Васецька А.	5248
Аврамченко К.	4456	Білоус І.	4344-45	Василяшко В.	5369
Аврамчук О.	3712, 5467	Білоцька Ж.	4736	Василець Т.	3660, 3715,
Агєєва В.	5392	Блаватська О.	(3759)		4177, 5504
Агрест-Короткова С.	3678, 5262,	Блаут Я.	5303	Васін С.	4588
	5302, 5318	Блінова В.	4346	Вауліна О.	4740, 4781
Адджинджал А.	5253	Бобкова С.	4174, 4194, 5445	Вашук Р.	4352
Адигезалов Я.	5272	Богатов Г.	3659	Вдовиченко А.	4329
Айвазовська О.	4535	Богдан І.	4255	Ведернікова І.	4001, 4643
Акіменко А.	5498	Богомол О.	4628	Вельма М.	3714
Акунін Б.	(5390)	Богорад В.	5255-56	Вербицький М.	(5517)
Александров І.	(3743)	Богунський		Вергеліс О.	5310-11, 5339-40
Андріанов Є.	4343	(Колокольцев) Ю.	5500	Вергунов В.	3637-38
Андрусів П.	(5271)	Боднарчук Ю.	5236, 5450	Веригіна І.	3896
Антипенко І.	3693, 4193,	Божий В.	4946	Вертіль О.	4836-38, 5126,
	4734, 5190	Бойко В.	3892, 5501		5285, 5300, 5436, 5057
Антипкін Ю.	4945	Бойко Т.	4347	Вершбоу А.	3926
Антоненко А.	5254	Болбочан П.	(5571)	Веселовська В.	4616
Аржаковський А.	4015	Бондар В.	4348-49, 5002,	Винниченко І.	4353
Астахова Г.	(5569)		5191, 5208	Виртосу І.	4540, 4617
Атрощенко В.	4623	Бондаренко Б.	4015	Висоцька Н.	5397
Афансьєв Г.	3910	Бондаренко В.	4629	Вишневий Р.	5127
Бабій Г.	3713	Бондарчук А.	3768, 5393, 5502	Вишневська М.	5312, 5388
Бабчук А.	4172, 5069	Борисова В.	4256	Вишньов В.	4453
Бавзалюк Д.	5224, 5350	Борисова І.	4737	Вівчар Б.	5506
Багацький Л.	5451	Бородюк Н.	4350, 5183	Вігірінський А.	4257
Бажан О.	5455	Боронь О.	5394	Вікторов К.	4200, 4220
Байда Д.	3911, 3928, 3993, 4093	Борщевський С.	4022	Віленський Ю.	4988, 4994
Балафін І.	4936	Ботев Х.	(5483)	Вінников А.	4024
Баликова Н.	4016, 4017, 4018,	Братк К.	4630, 5213	Вітер О.	4541, 4741-42
	4019, 5000, 5023	Брукерс-Кноль А.	4110, 4117	Вітрич М.	5307
Балюк Н.	4525	Брусенський О.	3694, 3893-94,	Власенко В.	3897-99, 4025-28,
Банахевич Ю.	4842		4175, 4195-96, 4738,		4041, 4458, 4591, 5163
Бандера С.	(5511)		4791, 4834, 5247, 5304	Власенко С.	4542, 5024, 5505
Барабаш Ю.	4536	Бруснічка А.	3685	Власюк В.	4354
Баранюк В.	5499	Брухаль Г.	4835, 4908, 4947	Вовк Л.	4355, 5058
Барба М.	3713, 5169	Брюховецька Л.	5305-06	Вовк С.	3900
Барінова Д.	4624	Бубка С.	5359	Вовнянко Т.	4030
Батрин С.	4537	Бублик Ю.	4142	Вознюк Т.	3901, 5128
Батура В.	5356	Будник С.	4631	Войтко О.	4843, 5577
Башко В.	4253-54	Букалов О.	4487	Войцеховський Р.	5110
Бедзір В.	4625, 4675	Букатий М.	5257	Волковецький С.	5506
Безвозюк Н.	4912, 5261	Буланова Н.	5258	Володимир (князь)	(5576)
Безсмертний Р.	4538	Булковська О.	5109, 5503	Вольф О.	4948
Безпалько Л.	4980	Буна У.	4023	Вольчук Р.	3818
Беленчук І.	5108	Буравський М.	5337	Вонг Д.	4632, 5507
Белоцерковські Е.	3678	Буткевич В.	4539	Ворожбит Н.	5341
Бенардос М.	(5035)	Бутримович С.	4739	Воронков В.	5448
Березовець Т.	3891	Бучія Н.	5395	Воронков К.	4459
Бериташвілі Д.	3815	Вайно М.	5396	Воронов П.	5059
Бершеда Є.	4109, 4626	Вакарчук С.	3895, 3915	Воронович З.	4356
Белєсков М.	3816	Вакуленко О.	4587	Воронцов П.	4633, 4743, 5168,
Біленький М.	4790	Валь Т.	4176		5207, 5250
Білецький П.	4586	Валюшко І.	4351	Габарчук К.	4198
Білик В.	4173	Ван дер Беллен А.	(3867)	Гавриленко В.	(5232)
Білик О.	3800, 4833	Вареник Н.	4197	Гасцький З.	5398
Біловицька Н.	4021, 4627, 4959,	Варліковський К.	5338	Газін В.	3760, 5454
	5055-56, 5124-25, 5273	Вармердам А.	5308	Гайдучський П.	4338

* Однакові прізвища та ініціали авторів об'єднано в одному записі незалежно від тематики їхніх творів.
Номери, що відносяться до прізвищ осіб, зображених за ознакою персоналії, подано в круглих дужках.

Галата Я.	3902-07, 4143-45, 5464	Гречанинов В.	3916	Десятерик Д.	3695, 4645,
Галаур В.	4014, 4199, 4357, 4744, 5001	Греков М.	4640		5253, 5275-76, 5308,
Гальчинський А.	4031	Гривінський Р.	3716, 3720, 3820, 5172, 5256, 5259, 5460, 5471, 5495-96	5313-315, 5324, 5326, 5406	
Ганжа Л.	5565			Дешко А.	4271, 4282
Ганущак Ю.	3908, 4258	Григорович Н.	4113	Джеппар Е.	4648
Гарбарчук К.	5025	Григор'єва І.	4841	Джонсон С.	3821
Гаркавець О.	4358, 4871, 5357-58	Гриневич Л.	4842-43	Дзюба О.	4204
Гатненко А.	5508	Гринів Л.	4914	Дзюба І.	(5409)
Гелетуха Г.	4931	Гринюк Р.	4875	Дідик О.	5277
Геник М.	4745	Грицаєнко С.	4641	Дідур А.	4649
Генова Є.	4634	Грицак В.	4120	Дітчук К.	4794
Герасим'юк О.	5169	Гриценко А.	4362	Дмитрик В.	5403
Гетманцев Д.	4259-61	Грицяк Є.	(5467)	Дмитрук С.	3696
Гижий В.	5509	Грищенко І.	4876	Добровольський В.	4205, 4845, 4937
Гирич І.	5510	Гройсман В.	3955, 4034, 4438, 5036	Добрянська А.	4877
Гірник П.	(5403)			Долгов І.	4114
Гладій В.	4949	Громов О.	4262-66, 4450, 4460-61	Домбровський О.	4931
Гладуняк І.	4200			Доротич М.	4416
Гнатченко Л.	3715	Гроха М.	(5269)	Дочиця М.	5404
Гнатюк І. Ф.	(5427)	Груба О.	3739, 5440	Драч І.	5515
Гнаук Г.	3716	Грубеляс С.	4207	Дроздовський Д.	3921, 5405
Голець Ю.	4194	Груй С.	3721	Дружбляк Н.	4954, 4990
Голик В.	4955	Губрієнко Р.	4951, 5047	Друженко В.	5132
Голинська О.	5279	Гужва В.	5402	Друзенко Г.	4750
Голішевська А.	3911, 3928, 3952, 3993, 4165, 5181	Гузар Л.	3770	Ду Вей	4037
Голованова І.	3909, 4359, 4873	Гуйда М.	5260	Дубовик О.	5262
Головко І.	5002	Гук А.	4952	Дубровик-Рохова А.	3661-62, 3812, 3924, 3963, 4038-39, 4132, 4146-47, 4179, 4272-79, 4331, 4366, 4367-72, 4463-64, 4594-95, 4604, 4613, 4619, 4650-51, 4654, 4903, 4980, 5049, 5088, 5164-65, 5166, 5192-93
Головко Л.	4950	Гуле Н.	4120		
Головко О.	3819, 3910, 4032-34, 4360-61, 4635, 4746, 5359	Гуменюк Л.	5565		
Головко Т.	5260	Гумницька Н.	3722		
Голомша М.	4166	Гунчик В.	3917		
Голота Л.	4166	Гура Н.	4202		
Голубничий В.	(5364)	Гуржа Ю.	5275		
Гольцберг К.	3761, 4839	Гуржи В.	4592		
Гончар В.	3679	Гуцуляк М.	3723	Дубровіна М.	4494
Гончар М.	4044	Гедройць Є.	(3712)	Дубровський В.	3922
Гончарук О.	4489	Голібард Є.	3918	Дудаш О.	5516
Гопко Г.	3911	Давиденко Є.	4462	Думанська Г.	5517
Горак Я.	5274	Даль В.	5368	Думська С.	5110
Горбатюк Н.	4111	Даневич М.	5360	Дурдуківські (династія)	(3788)
Горбачов М. С.	4090	Данилець О.	4748, 5129, 5214, 5249	Душейко Г.	5026
Горбулін В.	3912			Дяченко А.	5518
Горбунова О.	3913, 4167, 4622, 4636-37, 4663, 4989	Данилишин Б.	4363	Євмененко М	4280
Гордєєв А.	4638-39	Данилов І.	4593	Єгунов С.	3746
Гордійчук І.	5321	Данилов О.	3919	Єлісєєва М.	4206
Гордон О.	5400	Данилюк І.	4844	Ємець Л.	4548
Горлов А.	4521	Данилюк О.	4267	Єрьоменко А.	4343, 4375-76, 4403
Горобець Х.	4112, 4739, 4747, 4913, 5053, 5170	Дахно В.	(5309)	Єфіменко А.	5278
Гостинна Д.	3762, 4840	Дахно І.	4618, 5371	Жадан С.	5406
Гоцуєнко Є.	4201	Даценко Л.	5130	Жаліло Я.	4281-82
Гоцуєнко Н.	4178, 4201	Дацюк Л.	3676, 4203, 4268, 4364, 5003, 5131, 5230	Жебрівський П.	4652
Грабовський В.	5370, 5401	Деканоїдзе Х.	4643	Желев Ж.	(5488)
Грабовський С.	3717-19, 3769, 3915, 4035, 5171, 5511-14	Демант П.	(5450)	Жернаков М.	4491-92
		Демський С.	4644	Жулинський М.	5408-09
		Демчишен В.	4168	Журавльова Л.	5303
		Демчук І.	5261	Журжа І.	5519-20
		Денисова О.	4269, 4611, 4749	Забіяка І.	5521
Грек М	4874	Деречинський Р.	5111	Заболотна В.	5342
Грекова Н.	4036	Деркач М.	4270	Заболотна Н.	3924
				Забрідний Л.	4377, 5048
				Забродський М.	4751

Завроцький О.	4207	Калиниченко Л.	4285	Ковалівська С.	4404
Загакайло О.	4991	Калита Є.	(4878)	Ковалівський В.	5082, 5154
Загнітко А.	5410	Калініченко Т.	5280	Коваль Л.	3688, 4182-83, 4795,
Загородній А.	4879	Каліщук О.	5531		4800-02, 4812, 4820, 4830
Загоруйко Ю.	3823	Калнишевський П.	(5498)	Коваль О.	3828-29, 4048,
Зайка В.	3696, 4910, 5217	Калугіна О.	4180		4107, 4352
Закус І.	5279	Кальніш В.	4944	Коваль П.	5534
Залізник Б.	4914, 5411	Канерва І.	4136, 4563	Ковальова В.	3665, 4184, 4251,
Занюк Л.	4992, 5286, 5306, 5317	Каплан Н.	3929		4296, 4378, 4660-61,
Запталов Б.	4378	Капсамун І.	3727-28, 3771-72,		4803, 5220
Зарецька Н.	4955		3813, 3930-32, 3953, 4043,	Ковальова О.	3830
Зарудний О.	4795		4149, 4169, 4286, 4495-96,	Ковальчук А.	4554, 5413
Захар'єв В.	5522		4550-51, 4596-98, 5432, 5458	Ковальчук С.	4223, 4511,
Зашкільник Л.	5523	Капустін А.	4497		4636, 4995
Зварич К.	4208, 4283, 4379	Карабань І.	4993	Козак В.	5250
Зверков Є.	5133	Карабін Т.	4498	Козак І.	3732, 4662, 4757,
Згуладзе Е.	(4710)	Карпенко О.	5231		4849, 5060, 5140-43, 5522
Згурська Е.	5343	Карпович І.	5437	Козинкевич О.	5535
Здоровега В.	(3749)	Карякіна А.	4552	Козирєв П.	4663
Зеленюк В.	4493	Касан В.	4553	Козирєва Т.	5073
Зеленкова К.	4041	Каспрук В.	3827, 5361	Козловський Б.	4999, 5461
Землянкін А.	4380	Кас'янова Д.	4620	Козловський І.	3831-32, 4049,
Зикунов П.	5263	Кацулані М.	4044		4116, 4185, 4481
Зінченко Р.	5004	Кватирко О.	5113	Козюпа М.	4758
Зонтов О.	4653	Квітка Г.	4287-88, 4452, 4797,	Кокс П.	4514
Зоц І.	3724		5136-37, 5144, 5151, 5159	Колесник В.	4804
Зубко Г.	4654	Келімбетов К.	3699	Коломак В.	4664, 4683, 4952,
Зюбіна Р.	5343	Кемерон Д.	4599		4975, 4993, 4995, 4998, 5116
Зятьєв С.	3683, 3686-87,	Керрі Д.	3955	Коломосьць Т.	4556
	3697-98, 3916, 4725,	Кий В.	5114	Кольцова М.	3937, 4665-66,
	4752-55, 5515, 5524-27	Кийович К.	5459		4805-06, 5504
Іванів Р.	5528	Килимник Ю.	3729	Конарева Л.	5536, 5550
Іванів С.	3927, 4148	Кирей Р.	4881, 4904, 5090,	Коновалець Є.	(5520, 5559, 5578)
Іванов Д.	5318		5115, 5138	Кононенко І.	4156
Іванов С.	3725	Кириленко Т.	5206	Копилова О.	5321
Іванова-Солодовнікова О.	4826	Кириченко І.	5379	Кораблін С.	4297, 4407
Івашко О.	4209, 4638,	Кир'ян Н.	3933, 4002, 5373	Кордюк О.	4879
	4655-56, 5194	Кінзерська Ю.	3934, 4045-47, 4756	Коробко Б.	5014
Івашура Н.	(4996)	Кінько Т.	4211	Короненко С.	5383
Івшина Л.	(3729), 5565	Кіпіані В.	5460	Косий М.	4667, 4886
Ілленко Ю.	(5307, 5320, 5330)	Кірик Т.	4384, 4949	Коскін В.	5263, 5268, 5344,
Ілляшенко М.	5439	Кіч Т.	4212, 4385-86, 4451,		5348, 5352, 5397, 5400-01,
Ілько Е.	3640		4624, 4796, 4956, 5196		5414, 5420, 5425-26, 5545
Ільницький В.	4657	Клейнер І.	5027	Коструба Н.	5537
Ільченко М.	3641	Клименко О.	5412	Костюк О.	5251
Інджев І.	5456	Климент Охридський	(5485)	Костюченко О.	5322
Ісаченко С.	4210, 5108, 5112, 5319	Климуш-Цинцадзе Іванна	4115	Костюченко Ю.	3733
Ісаюк О.	5457, 5529	Клінтон Х.	(3855)	Косянчук І.	4215, 4421, 4668, 4957
Ісіченко І.	4880	Клічак В.	5374	Кот С.	5264, 5538, 5539
Іспічук Н.	5530	Клочко Р.	5532	Котигоренко В.	3938
Іцлаєв Д.	4494	Книга О.	5344	Котляр А.	4620, 5347
Іщенко Г.	4284, 4345, 4383,	Княжанський В.	3650, 3663-64,	Кохан Г.	(5316)
	4412, 4445, 5050,		3796, 4181, 4213-14, 4289-95,	Коцарев О.	5439
	5135, 5195		4387-402, 4480, 4499, 4798,	Кравець П.	5116
Іщенко Н.	3726, 4658		5005-08, 5043-45, 5226	Кравцов О.	5197
Їжак О.	3825	Княжицький М.	3730-31	Кравченко А.	5462
Кабачинська С.	4932	Кобець О.	5533	Кравченко В.	3834-36, 4050
Кавун М.	5162	Коболев А.	4403	Кравченко І.	4216
Каденюк Л.	5089	Коваленко С.	3935-36, 4150, 4405,	Кралюк П.	3773, 5540-42
Казанський Д.	3928		4659, 4799, 4981, 5009	Крамарчук О.	3774, 3939-40,
Казмірчук А.	4755	Ковалів І.	3642, 4847-48,		4051, 4117, 4339, 4500, 4759
Калинець І.	5411		4882-85, 5375	Краснопольський Я.	5144

Красняков Є.	3643	Литвин В.	5466	Мартинюк В.	3817, 3822, 3824,
Краснянський А.	5119, 5123	Литовченко Т.	5414	Марценишин Ю.	3826, 3833, 3842-45, 3847,
Кривда М.	5028, 5490	Лиховид І.	3644, 3701, 4218,	Марценюк В.	3858-59, 3881, 3883-84,
Кривенький С.	(5277)		4603, 4621, 4763, 4808-09,	Марчук І.	4040, 4053, 4063, 4076,
Кривоніс О.	5133		4850-52, 4889-90, 4920-22,	Масенко Л.	4091-92, 4731
Кривцун Д.	3666, 3700, 3720,		4960-65, 4982-83, 5029,	Маскалевич І.	4764
	3728, 3731, 3734, 3772,		5051, 5075-76, 5091, 5167,	Матвійчук О.	4675
	3775-79, 3789, 3813, 3891,	Ліпкан А.	5227, 5233, 5237-41	Мацегора К.	4553
	393031, 3953, 4006, 4043,	Лісна Т.	(5090)		(5270)
	4052, 4095-97, 4149, 4286,	Лісова А.	5146	Мацієвич Л.	5379
	4495-96, 4526, 4550, 4557-58,	Літвінчук Т.	4414, 5147, 5221	Машляківський Р.	4344, 4403,
	4562, 4596, 5362, 5458	Ліщенко Ю.	4055	Медуніця Ю.	4417-18, 5040, 5046
Крищенко А.	4501	Лобановська В.	5077	Мей Т.	3801
Кропивницький М.	(5354)		4151, 4219,	Мельник А.	3670, 4024, 4139, 4509
Кротенко І.	4887		4415, 4649, 5078, 5089	Мельник В.	5026, 5416
Крулько І.	4502	Лобарчук О.	4925	Мельник В. М.	5470
Крюков О.	4587	Лобачова Л.	5404	Мельник І.	3955-57, 4058, 4119,
Кудерявець О.	4843, 4958, 5169	Лобачук О.	3702	Мельник О.	4187, 4301, 4419-20,
Кужельний О.	5345	Лобода В. С.	(5472)	Мельник П.	4465-66, 4482-84, 4510,
Куйбіда Р.	4503	Лобчук А.	5223	Мельник С.	4676-77, 4810, 5011, 5094,
Кулик В.	4054	Логанов Є.	4507, 4508, 5061,		5149-50, 5176
Куніцин В.	5014		5062, 5092, 5093,	Машляківський Р.	(5514)
Купер М. К.	(5535)		5215, 5218	Машенко О.	4421
Купчик Л.	5543	Логінов Я.	3838, 3839	Медуніця Ю.	4726
Курган В.	4669, 4915	Лозовий В.	4220		3958, 4059-60,
Куренкова О.	4139, 4352, 4938	Лосєв І.	3735, 3736, 3840,		4222, 4246, 4422, 4467,
Куршаков С.	4959		3945, 3946, 3947, 3948,		4678, 4984, 5012-13
Куцка І.	4916		3949, 3950,	Мей Т.	(4030)
Кучер Ю.	4200		4056, 4057, 4674	Мельник А.	3739
Кучерява О.	4118, 4298, 4408,	Лохматова О.	3645	Мельник В.	3959, 4811, 4832
	4504, 4600, 4670,	Лубчак В.	3680, 3730, 3737,	Мельник В. М.	(4930)
	4671, 4760		4648, 5180, 5365,	Мельник І.	(5537)
Кушинська І.	3770		5467, 5480	Мельник О.	4061, 5283
Кушніренко В.	5535	Луговий М.	5152	Мельник П.	5106
Куц Л.	3925, 3942-43, 4007,	Луканська А.	3646, 4853, 4891	Мельник С.	3647, 3960, 4062,
	4559, 4761	Лукас Е.	3738		4120, 4152, 4158, 4170,
Куц П.	3724, 4217, 4762, 5173	Лукінюк М.	5545		4223, 4302, 4423, 4511,
Куюн С.	4409, 4601, 5209	Лук'янчук Г.	3703, 5546		4534, 4538
Лабазюк П.	5145	Лутковська В.	3951	Мельниченко А.	3802
Лавренюк С.	3944, 4186, 4410,	Луценко І.	3952-53, 4561	Мельниченко В.	5265, 5417, 5548
	4505, 4546, 4560, 4672,	Луценко Ю.	4598	Мещерякова Н.	4679
	4807, 5174, 5544	Любка А.	5468	Мигай Д.	5030
Лавриш Ю.	3780-83	Люта Г.	5042	Миколаїв Р.	4854
Лазоришинець В.	4994-95	Лютер М.	(5454)	Миколайчук І.	(5310-12, 5319,
Лакей А.	5281	Ляшко О.	3841		5331, 5334)
Ландик П.	4411	Мазур Н.	5323	Миколук О.	3797, 3803,
Ланчінскас К.	4010	Майборода П.	(5281)		4892, 4923, 4966
Лапа В.	4412	Макаров О.	5363	Милорадович М. А.	(5507)
Ларіна П.	4413, 4506	Максюта А.	4281	Мироненко А.	4605
Лашенко С.	5376	Малець Г.	4416	Миронюк Ю.	4855
Лебеденко Л.	4888, 5301	Малімон Н.	3954, 4736, 5469,	Мицик В.	5418
Левицький К.	4299		5531, 5547	Мігрін М.	(5258)
Леві Б.-А.	3837	Малінський Б.	4221	Мікеланджело Буонарроті	(5257)
Леонтєва С.	5338	Малолеткова О.	4244-45,	Мірзаянов В.	5471
Лешенко С.	(3727), 4170		4300, 5148	Міронюк Ю.	3668, 4224
Лизанчук В.	5377, 5378	Малюська Д.	4489	Мірошніченко В.	5027
Лилик В.	4673	Мамалига В.	5010	Мітчелл Л.	4064
Липківська А.	5346	Манський В.	5324	Міщенко Г.	5266
Липовецький С.	5465	Манштейн Е.	(5451)	Можейко І	5242, 5549
Листопад О.	4602, 4917-19,	Маотинів А.	4042	Моїсєєва Т	4967-69, 5095,
	4943, 5074, 5117-18,	Маркосян Р.	5415		5188, 5386
	5175, 5198, 5282	Маррокін М.	4604	Молотов В.	(5492)

Мороз О.	3961	Орлова С.	3805	Польченко В.	4970
Морозова Л.	5280, 5284	Осипчук І.	4777	Полянська М.	3980
Москаль Г.	(4657)	Особова О.	3705, 3681, 4307, 4857, 5177	Пономаренко А.	5474
Мосузенко О.	4680	Островська Х.	4189, 4470	Порошенко П. О.	3654-55, 3671, 3790, (3906), 3971, (3980), 4089, 4117, 4129, 4141, 4590, 4614, 4713-16, 4778-80, 5366
Мугабе Р.	(3853)	Павличенко Л.	(5562)	Поташков З.	(5533)
Музиченко А.	4929	Павличко Д.	5558	Пржевальський М.	(5449)
Мурга В.	5119	Павлів О.	5423	Пристаї Г.	5396
Мусієнко В.	(5290)	Пакулько Г.	4168	Пристаїко В.	3973
Мусієнко О.	5419	Палій-Неїл Б.	(5574)	Прокіпчук Л.	4474
Мусіяка, В.	4562	Палінчак М.	4141	Прокопенко М.	3669, 3680, 3707-08, 3802, 3951, 4071, 4494, 4519, 4819, 4934, 5185-87, 5325, 5381, 5415
Мустафев Ф.	5285	Пан Гі Мун	3690	Прокопенко О.	3641, 3806, 3977-79, 4771-74
Мушкетик Ю.	5420	Панч П.	(5399)	Прокопів В.	5445
Мюллер С.	4153, 4563	Панченко В.	5424	Прокопчук С.	4775
Мякушко С.	5052	Пароваткіна Г.	3706	Проніна Г.	5179
Надєїн І.	4424, 4933	Паролін П.	4102	Просяник І.	(5266)
Надуваний П.	5551	Парубій А.	3926, 3964-65, 4010, 4102, 4110, 4122-23, 4136, 4563-64, 4687	Проценко М.	4230, 4250, 4432, 4702, 4911, 4973, 5290
Назаренко В.	4425	Парфенюк Т.	4247, 4765, 5216-17	Процик В.	(4988)
Наконечна Л.	4936, 5063, 5552	Паученко Я. В.	(5245)	Проць Л.	5427
Насіров Р.	3962, 4303	Пашинський С.	4120	Пукіш-Юнко І.	4156, 4318-19, 4703
Науменко В.	5042	Пекний О.	5360	Пустовар О.	4704
Наумова Н.	5421	Пепа В.	5287, 5380	Пустовіт В.	4320
Наумук С.	5161, 5442	Перальта Є.	4996	Путін В.	(4099)
Нахлік Є.	5422	Перекрест С.	5347	Пушкарук Н.	4103, 4127, 5365-56
Неїжмак В.	4681, 4909, 5064, 5096	Пересунько Т.	5510	Радиш Н.	4897
Немирич С.	3846	Перстньова Н.	3966	Радківський А.	4776
Нестеренко А.	5154	Перцовський С.	4688, 4896	Разанова Ю.	4997
Нестеренко П.	5472	Петлюра С.	(5519, 5564, 5570-71)	Разбежкіна М.	5326
Нестерук А.	4682	Петранюк В.	5348	Разуваєв В.	4231-32, 4705
Нетяжук М.	4683	Петренко Є.	3851-57, 4066-67, 4340, 4729, 5071, 5097	Райхель Ю.	3740, 3860-61, 4072-73, 4127, 4321, 4341-42, 4730, 5199, 5475
Нечипорук Р.	3804	Петренко П.	4309	Рахманін С.	4570
Низовий І.	(5428)	Петренко Х..	3713, 3952, 4165, 5169, 5181, 5329	Рева А.	4191, 4820
Нитка В.	4606-07, 4684, 4939, 5114, 5204	Петрів П.	3848-50	Ревенко А.	4322-23
Нікітенко К.	5473	Петров М.	4858-59	Ремізов П.	(5041)
Новак Е.	3677, 4121, 4304-06, 4426-30, 4468-69	Петровський Л.	5425	Рєзнікова Н.	4433
Новак І.	4188	Пилипенко Г.-Г.	4910, 5341	Рибалка С.	4324
Новицький Д.	5079	Пиріг Л.	3798	Рижков В.	3680, 3709, 3759, 4434, 4717, 5367
Ньютон І.	(4341)	Пирогов С.	5288	Рильський М. Т.	(3696)
Овчаренко Е.	3704, 3799, 5184, 5337	Пирожков С.	4068	Ричка В.	3785, 5561
Огарко С.	5065	Писанська Н.	3967-68, 4069-70	Різниченко В. В.	(5254)
Огаркова Т.	4023	Писаренко В.	4766	Різниченко Ж.	5252
Олександр (Драбинко О.; митрополіт)	3783	Письмена У.	5101	Роговик О.	3980
Олексюк О.	3689	Підоричева І.	4380	Рогуцький В.	3981, 4325, 4520
Олійник В.	5070	Піلسудський Ю.	(5511)	Розенко П.	4808
О'Лір О.	5554	Пілюк І.	3764	Розлуцька А.	5382
Олланд Ф.	4089	Пінчук В.	(3727)	Романов М.	5327
Ольховський І.	5556	Піскорський М.	3831	Романова А.	4435
Ольшевський Л.	4940, 5080	Пітчик М.	4689	Романова Т.	4074
Омельченко А.	4927	Плахта Д.	3901, 4154	Романцов А.	5066
Омелян В.	3963	Пленкович А.	4514		
Омеляненко О.	5152	Погрібний В.	5426		
Омелянчук І.	4226, 4454, 4608, 4686, 5081, 5121	Подкопаєва Є.	5077		
Онищенко О.	3684, 3692, 4003, 4856, 4893-95, 5382	Пожоджук Д.	(4908)		
Оніпко О.	5014	Поліщук А.	3846		
Онуфрик М.	4282	Поліщук І.	3970, 4248, 4310, 4311, 4312, 4431, 4453, 4512, 4513, 4690, 5228		
Опейда А.	5286				
Орел С.	3648, 5232	Поліщук Т.	3707		

Романчук М.	4593	Симчишин О.	4708	Сторончак К.	4444, 4524
Романюк В.	3862-63, 5098	Сі Цзінпін	(3857)	Стрілець С.	(4758)
Романюк М.	5015	Сікорський І.	(5091)	Стрілько В.	3691
Романюк С.	4626	Сіренко О.	5154	Стріха М.	3652, 5083
Романюк Ю.	5134	Сірук М.	3738, 3815, 3864-75,	Струтинський Б.	5294, 5352
Романюк Я.	4521		3973, 3990, 4038, 4061, 4064,	Струцінський О.	5053
Ромашкіна О.	3982, 4075,		4068, 4078-87, 4101, 4114-15,	Ступка Б. С.	(5349, 5353)
	4128, 4706, 4974		4130-34, 4829, 5099, 5200,	Стус В.	(5410)
Ромашко Г.	4129		5365, 5456, 5476, 5523, 5568	Субтельний О.	5565
Роменець В.	(3767)	Сіцінський Ю.	(5563)	Сулейменов О.	(5463)
Росанова Я.	4176	Скотнікова О.	5181	Сулима С.	3962, 4679, 4722,
Руденко А.	3741-43, 3985,	Скринченко В.	5477		5066, 5122, 5229
	5389, 5467, 5534	Скрипник В.	4574, 4605,	Суржик Л.	3653, 4901
Руденко А.	4653		5155-57, 5478	Сюндюков І.	3876-77, 5365,
Руденко М.	3983-84, 4077,	Скрипник О.	4976-77		5456, 5480, 5483-88,
	4436, 4571, 4941, 5328	Слабошпицький М.	5383, 5430		5566-68
Руденко О.	4777	Славинський М.	5402	Таланчук П.	4866
Руденко С.	5180	Слишинський В.	4514	Таран Л.	5392, 5412
Рудько Г.	4925	Сліпак В.	(5283, 5287)	Таран М.	3788
Ружинський В.	4437, 5016	Сліпий Й.	(5398)	Таран С.	4577
Русефф Д.	(3816, 3824)	Слободян Н.	5017	Тарасова М.	3670
Саакашвілі М.	3985	Слободянюк Т.	5292	Таукач О.	3747-79, 5295
Савка М.	5188	Слюз Т.	4826	Тезель Й. Д.	4093
Савченко Н.	(3907), 3921,	Смешко І.	3993	Теленько Б.	4708, 5489
	3995, 4118, 4502,	Смілянська А.	4864, 4898-99	Телесклаф Д.	4331
Саган О.	3786, 3814	Сміян Н.	3991-92, 4135, 4158,	Теліга О.	(5407)
Садовий А.	4225		4330, 4523, 4542, 4575,	Терен І.	5067
Салій І.	4854, 4905, 5291		4584, 4709	Тимонишин А.	(5317)
Саліпа О.	4708	Снігова О.	4443	Тимошенко К.	(5579)
Самаєва Ю.	3986, 4267, 4303,	Сніжинська М.	5255, 5294, 5329	Тимошук Я.	3895
	4326-27, 4344, 4438, 4475,	Соколинська А.	3807	Тимченко М.	5447
	4485, 4822-23	Соколов Б.	3710, 4090, 5479-81	Тимчук Д.	4732
Самар В.	3987, 4328, 4522	Соколов Р.	5350	Тихоміров В.	5569
Самчук І.	4157	Солодка Н.	5563	Тіц О.	(5242)
Сангушки (рід)	(5551)	Солоненко М.	5072, 5158	Ткач О.	4828
Сафулько С.	4862	Солошенко Ю.	3910	Ткачук І.	5201
Світленко В.	5127	Солтис Х.	3670, 4093, 4509, 5577	Ткачук Т.	5020
Святенко М.	5032	Сомова Є.	4827, 5100, 5356	Томенко М.	4159, 4525
Святненко А.	4439	Сорока Р.	4233	Топачевський А.	3808, 4928
Святоцький О.	4521	Сосницький Л.	3746, 4556	Тополя Т.	3692
Сегеда Ю.	4824	Спартак	(5487)	Топчій В.	5159
Сеїтабласв А.	5329	Співаковський О.	3651, 4865	Торба В.	3725, 3728, 3737,
Селіванов А.	4573	Ставнійчук М.	4576		3776, 3789, 3791, 3809,
Селюченко О.	(5252)	Стадний Є.	4900		3896, 3919, 3929,
Семененко В.	4948	Стадниченко В.	(5416)		3994-4000, 4094-96,
Семенишин М.	4707	Сталін Й.	5460		4149, 4160, 4169, 4526-30,
Семеног О.	4863	Стандрійчук В.	3685, 4221,		4537, 4557-58, 4578-79,
Семенченко М.	3880, 4825,		4337, 4682, 5018		4596, 4610, 4640, 4652,
	5267, 5438	Станкевич В.	5082		4710-11, 4733, 4750, 5296, 5432
Семенчук В.	3988, 4712	Станко А.	4552	Трампл Д.	3821
Семенчук С.	4220	Старицька-		Трапезнікова Д.	5120, 5243
Семиноженко В.	3650	Черняхівська С. М.	(5455)	Трегуб О.	4445
Семистяга В.	5428	Стахівська Ю.	5437, 5439	Трепак В.	4611
Сенченко А.	3989	Стегній В.	5019, 5482	Тримбач С.	5330-34, 5353
Сенчишин Я.	5429	Стельмашевська О.	5443	Трипольська Г.	5101
Сербін С.	3744	Степаненко А.	4927	Тріпугень С.	4251
Сергєєв Е.	4440	Степанченко Г.	5293	Троян В.	4612
Сергієнко А.	4997	Степанюк Т.	4171	Труш Н.	5272
Сергієнко О.	4441-42	Степовий В.	4751	Туглуг В.	4689, 5034
Сердюк А.	4975	Степовичка Л.	5351	Тука Г.	4000-01, 4712
Серебрянський Д.	4329	Стецюк В.	5444	Турчинов О.	4116
Силіна Т.	4100	Столтенберг Є.	4049	Тютюнник Є.	4446, 5234-35

Угас Х.	4613	Чегусова З.	5269	Шот М.	4628, 4723, 5085, 5270
Українка Л.	(5423-24)	Чепурний В.	3793, 5084, 5244	Шоу Д. Б.	(5387)
Уліцька Л.	5389	Черкасенко С.	(5431)	Шпак П. Ф.	(4932)
Умеров І.	3880	Черкаська Г.	5391, 5449	Шпак В.	3745, 3787, 4724, 5035, 5222, 5336, 5364, 5372, 5441, 5452-53, 5463, 5553, 5557, 5559, 5564
Уніговський Л.	4343	Черней Ю.	5450		
Усатенко П.	3656	Черниш В.	4007		
Усенко В.	4192	Чернілевська І.	4867		
Усенко Л.	5202, 5210	Чернов А.	5574	Шпарик Я.	4999
Уткін Є.	4003	Чернов В.	4236, 4978, 5038, 5434	Штайнляйн Ш.	4138
Уточкін С.	(5555)	Черняховський І.	(4725)	Штинько В.	4930, 5203
Фадєєв О.	(5461)	Чечелюк П.	5015, 5111	Шуйський І.	5579
Фаріон І.	4531, 4577, 5189, 5385, 5491, 5571	Чижевський Б.	4868	Шульга П.	3711
		Чирва О.	5212	Шульгин О.	(5538)
Федик І.	5431	Чмир О.	5495-96	Шумейко А.	5022
Федоренко К.	3882	Човник Н.	5105	Шуткевич О.	3682, 4784, 4875, 4979, 5054
Федорчук А.	4332	Чорна С.	5575		
Федрицький О.	4004	Чорнієвич М.	3766	Щерба О.	3886
Федчук В.	5572	Чубик А.	5017	Щербак Ю.	4139, (5405)
Фелгенгауер П.	4097	Чугаєва І.	5576	Щигельський М.	5438
Фельдман В.	4935, 5086-87, 5102-04	Чуковський К.	(5391)	Щоткіна К.	3795
		Чуприна О.	(5301)	Юзич М.	3672-75, 4906, 4929, 5004, 5107, 5197
Фесуненко А.	4727, 5492	Чухрай Г.	(5336)	Юркевич О.	5121
Фещук Н.	5297	Шадура В.	4879	Юркова О.	4987, 5223
Филипович Л.	3791	Шандебура С.	5145	Юрченко А.	3810
Філарет (патріарх)	(3774, 3778)			Юрченко М.	3657, 4012, 4104-05, 4140, 4238-39, 4252, 4335-36, 4449, 4476-78, 4486, 4533, 4585, 4785-86, 5298
Філатенко А.	3748	Шаповал В.	4580		
Філатов Б.	4717	Шаповал Ю.	5577		
Філатова М.	5367	Шапран В.	5219		
Філіпчук В.	4005	Шверненко О.	5106		
Філіпчук Н.	4098-99, 4161, 4718	Шевченко Т. Г.	(3698, 5265, 5434-35, 5544)	Юрченко О.	5245
Форсюк В.	4333			Юхименко І.	(5579)
Франко І. Я.	(3702, 3711, 5274, 5408, 5413, 5422, 5433)	Шевченко А.	4101, 4008-09, 4137, 4162, 4237, 4334, 4532, 4581-82, 4720, 4783, 5039, 5235	Юхимчук А.	4013
				Юшкевич Х.	5122-23
Францевич М.	4719			Ющук І.	5435
Фрід Д.	4100	Шевченко І.	4501, 4831, 5040	Яворівський В.	5436
Хаврук О.	4781	Шевчук Д.	4902	Якель Р.	4240, 5246
Халимоненко Г.	5493	Шевчук І.	4448, 4721	Яковенко І.	3751-57, 3887-90, 4106
Харченко О.	4650, 5432, 5573	Шевчук Ю.	3750, 4010-11, 4102, 4163-64, 4491, 4539, 4583	Якунов Є.	4728
Хейк Д.	4829			Ямчук С.	4337
Херсонський Б.	5386			Яновський С.	4787, 4872, 4942, 5041
Хоруженко О.	4006	Шелестова Л.	4870		
Хоружинська О.	(3711)	Шелудченко О.	3794	Януконіс М.	4107
Худицький В.	3749, 4234, 4474, 5395	Шеремет П.	(4589, 4596)	Ярема Г.	5299, 5327
		Шеремет Ю.	4722	Яремчук О.	5429
Царьова К.	5036, 5068	Шереметьєва В.	5578	Ярмолук А.	5300
Цвіліховський В.	5182, 5494	Шимко Л.	3885, 4103	Ярова Л.	5301
Цигіпа С.	4782	Шишкіна Е.	3813	Ярослав Мудрий	(5518)
Цимбал Г.	5355	Шишкін В.	4584	Яручик Ю.	3758
Цимбалюк В.	4998, 5433	Шлапак Я.	3767, 5309, 5316, 5320, 5384, 5387, 5390, 5399, 5555, 5562, 5570	Яцик П.	(5384, 5532)
Цимбалюк Є.	3792			Яцин О.	4014
Чадюк М.	4159, 5255, 5294			Яців Р.	3811, 5271
Чамата Н.	5394	Шматко Р.	3684	Ящишен А.	4241-42, 4788, 4907, 4916, 5205
Чебан О.	4235, 5037, 5160, 5211	Шматченко Ю.	4871, 5021		
Чибаник В.	5268	Шнайдер В.	4024, 4107, 4159	Ящук Ю.	4108, 4141

ГЕОГРАФІЧНИЙ ПОКАЖЧИК

Австралія			Вінницька обл	
авіаперевезення	5200		паливо	5211
вибори	3881		карні порушення	4605
внутр. політика	3872		регіон. економіка	4235
Австрія			сіл. госп-во	5160
вибори	3867		Вінниця	
внутр. політика	3864, 3886		краєзнавство	5447
Автономна Республіка Крим			Волинська обл.	
внутр. політика України	3925, 3942		історія	5547
водопостачання	4941		економіка	4198
деокупація	3987		лісівництво	5109
журналістика	3741		Гайворон, м., Кіровоград. обл.	
кінематографія	5325		машинобудування	5106
туризм	4350		Галичина, іст. назва	
фестивалі	5328		історія	5543
Азербайджан			Греція	
зовн. політика	4127		економіка	4340
Астана, м., Казахстан			Грузія	
виставки	3699		внутр. політика	3815
Баришівський р-н, Київ. обл.			Гуцульщина, Нац. природ. парк,	
держ. адмін. упр.	4629		Івано-Франків. обл.	
Белз, м., Львів. обл.			ліс. госп-во	5118
археологія	5440		Данія	
Бесарабія			зовн. політика	4108
децентралізація	4634		Дніпро, м.	
Білорусь			авт. пісні	5273
вибори	3817		Дніпропетровська обл.	
внутр. політика	3835		держ. адмін. упр.	4627
фінанси	4321		дорож. буд-во	5055-56
Болгарія			сіл. госп-во	5125
історія	5456, 5468, 5479, 5483-86, 5488, 5493, 5495-96		Донбас	
Бориспіль, м., Київ. обл.			держ. адмін. упр.	4652
"Просвіта"	3691		розмінування	4744, 4764
Бошівка, с., Сум. обл.			телерадіомовлення	5175, 5177
історія	5530		Донецька обл.	
Бразилія			економіка	4217
внутр. політика	3816, 3824, 3844, 3848, 3863		самоврядування	4687
літакобудування	5098		Дубно, м., Рівнен. обл.	
Брацлав, смт, Вінницька обл.			військ. історія	4724
машинобудування	5037		Жидичин, с., Волин. обл.	
Бровари, м., Київ. обл.			монастирі	3792
харч. пром-сть	5217		Закарпатська обл.	
Брюссель			держ. адмін. упр.	4657, 4684
зовн. політика	4078		оформл. віз	4625
Брюссель			Запоріжжя	
міжнар. торгівля	4457		право	4507-08
Варшава			преса	3746
кн. ярмарок	5187		Запорізька обл.	
Велика Британія			дорож. буд-во	5061
внутр. політика	3818-19, 3823, 3825, 3829, 3842, 3865, 3869		харч. пром-сть	5215
економ. розвиток	4341		Збараж, м., Терноп. обл.	
референдум	3858		архітектура	5246
Великі Грибовичі, с., Львів. обл.			Зоря, с., Рівнен. обл.	
сміттєзнищення	5073		санаторії	4987
Венесуела			Ізраїль	
внутр. політика	3844, 3860, 3862, 3884		зовн. політика	4042
В'єтнам			Індонезія	
зовн. політика	4066		зовн. політика	4132
			Іспанія	
			історія	5475

Італія			Луганська обл.	
зовн. політика	4113		бібл. справа	3681
Казахстан			держ. адмін. упр.	3896
внутр. політика	3826, 3861		дорож. буд-во	5059
Кам'янець-Подільськ, м., Хмельниц. обл.			економіка	4193
освіта	4845		освіта	4857
Кам'янець-Подільський, м.,			підприємництво	4247
Хмельниц. обл.			самоврядування	4687
мін. джерела	4937		Луцьк	
Канада			порти	5072
внутр. політика	3834, 3885		трансп. машинобудування	5100
економіка	4352		Львів	
зовн. політика	4038, 4101, 4103		застосування комп'ютера	3667
міжнар. торгівля	4460, 4464, 4478		історія	5553
Канів, м., Черкас. обл.			краєзнавство	5445
виставки	3700		музика	5272
історія	5544		туризм	4416
Карлови Вари, м., Чехія			Любомльський р-н, Волин. обл.	
кінематографія	5323		сіл. госп-во	5147
Київ			Малайзія	
архітектура	5240		зовн. політика	4132
держ. адмін. упр.	4661		Малі Селменці, с., Закарпат. обл.	
музеї	3701		історія	5516
театр	5348		Маріуполь., м., Донец. обл.	
Київська обл.			визволення	3964, 4761
рибоохорона	5165		Меммінген, м., Німеччина	
Китай			держ. адмін. упр.	4632
буд-во ГЕС	5071		Миколаїв	
економіка	4339, 4366		аеропорт	5194
Кіпр			економіка	4209
внутр. політика	3882		освіта	4841
Кіровоград			Миколаївська обл.	
історія	5451		економіка	4222
Кіровоградська обл.			Молдова	
винаходи	3648		внутр. політика	3851
Костюхівка, с., Волин. обл.			Москва	
історія	5469		бібл. справа	3679
Котовськ, м., Одес. обл.			Мукачеве, м., Закарпат. обл.	
держ. адмін. упр.	4721		держ. адмін. упр.	4675
Країни Євро Союзу			Нідерланди	
зовн. політика	4025		добування газу	5045
Країни Європ. Союзу			Німеччина	
військ. техніка	5052		держ. адмін. упр.	4632
економіка	4219		економіка	4422
зовн. політика	4026, 4040, 4048,		зовн. політика	4055, 4081, 4138
	4057, 4092, 4104, 4107		конституц. право	4572
міжнар. торгівля	4475, 4479		право	4498
саміт	4053		Одеса	
техніка	4744		економіка	4392, 4419
Краматорськ, м., Донец. обл.			історія	5555
держ. адмін. упр.	4676, 4677		кінематографія	5302, 5315, 5321
Кременчуг, м., Полтав. обл.			комп'ютер. наука	3673
машинобудування	5096		міжнар. торгівля	4459
Кривоозерський р-н, Миколаїв. обл.			Одеська обл.	
держ. адмін. упр.	4656		туризм	4448
Лисичанськ, м., Луган. обл.			Олександрівськ, м., Луган. обл.	
пивоваріння	5216		держ. адмін. упр.	4640
Литва			Олешківські піски, Нац. природ. парк	4763,
зовн. політика	4021, 4088, 4111, 4135			4787, 4922
молоч. пром-сть	5161		Опішне, смт, Полтав. обл.	
Літочки, с., Київ. обл.			гончарство	5252
соц. допомога	4809		пласт. мистецтво	5249

Орландо, м., США		Словаччина	
внутр. політика	3897	внутр. політика	3838
Париж		Слов'янськ, м., Донец. обл.	
клімат. конф.	4931, 4933	держ. адмін. упр.	4676-77
Перемишль		журналістика	3743
краєзнавство	5446	Сокирниці, с., Чернігів. обл.	
Перу		архітектура	5244
внутр. політика	3830	СРСР	
Печенізький р-н, Харків. обл.		історія	5453
регіон. економіка	4230	Старобільськ, м., Луган. обл.	
Південна Корея		музеї	3705
кінематографія	5332	Старожинець, м. Чернівець. обл.	
Південний Буг, р.		лісівництво	5108
гідрологія	4940	Страсбург, м., Франція	
Північне Приазов'я		зовн. політика	4028
водопостачання	5083	Суми	
Пліщинське, с., Хмельниц. обл.		машинобудування	5038
освіта	4840	освіта	4837, 4838
Поділля, іст. наз.		Сумська обл.	
історія	5563	економіка	4236
Полтава		США	
держ. адмін. упр.	4681	внутр. політика	3847, 3859, 3878-79
кінематографія	5304	добродійність	4829
Полтавська обл.		збройні сили	4729
декомунізація	3893	зовн. політика	3955, 4051, 4064, 4066
зем. відносини	4195	історія	5462
ремонт доріг	5064	космонавтика	5102
Польща		митна справа	4466
внутр. політика	3831-32, 3836	міжнар. фінанси	4484
держ. адмін. упр.	4651	преса	3747
зовн. політика	4033, 4084, 4088, 4111-12, 4135	ракетобудування	5097
історія	5458, 5469, 5501, 5511, 5534	Тернопільська обл.	
конституц. право	4572	водопостачання	5085
Понінці, смт, Хмельниц. обл.		держ. адмін. упр.	4723
паперова пром-сть	5222	дорож. буд-во	5065
Рівне		живопис	5270
реформа ЖКГ	4226	інвестиції	4240
текстиль. пром-сть	5223	поліція	4628
Рівненська обл.		трансп. шляхи	5063
карні порушення	4608	Туреччина	
Ромни, м., Сум. обл.		авіабудівництво	5099
охорона здоров'я	4978	внутр. політика	3827, 3833, 3843, 3845, 3868
Росія		зовн. політика	4047-48, 4072, 4086, 4133, 4140
внутр. політика	3820	історія	5481
економіка	4338, 4342	Угорщина	
збройні сили	4730	гідросфера	4939
зовн. політика	4023, 4039, 4041-42, 4055, 4067, 4072, 4074, 4081-82, 4086, 4096, 4106	Ужгород	
історія	5475, 5480-81, 5512	держ. адмін. упр.	4675
ракетобудування	5097	лісівництво	5114
тероризм	3898	Україна	
Румунія		авіабудівництво	5098-99
гідросфера	4939	атлас технол. небезпек	4923
Сербія		безготів. розрахунок	4279
гідросфера	4939	будівництво	5225
Северодонецьк, м., Луган. обл.		бюджет	4313
виставки	3693	вибори	4545, 4568
держ. адмін. упр.	4688	виконавча служба	4691, 4700
Сирія		вища освіта	4879
зовн. політика	4042	відносини між церквою та державою	3814

внутр. політика	3895, 3900, 3906, 3920, 3941, 3947, 3955, 3967, 3974-77, 3981, 3988, 3990, 4455	політ. партії	4168
волонтер. рух	3687	постачання газу	5031
гідросфера ра	4939	права дитини	4569
демографія	3798-99	право	4490, 4498, 4565
держ. адмін. упр.	4646-47, 4692-93, 4695-99, 4701, 4713-16	право власності	4517
держ.-приват. партнерство	4249	працевлаштування	4189
добув. газоподіб. корис.		праця	4190
копалин	5043	прокуратура	4609
дозвілля	4903	профтехосвіта	4871
екологія	4924-25	психологія	3760
економіка	4351-52, 4354, 4356, 4362, 4366, 4373, 4383, 4395, 4407, 4410, 4422, 4426-28, 4433, 4439, 4443	ракетоплани	5095
економіка житла	4229	реабілітація здоров'я	4955
експорт	4462, 4468	регіон. економіка	4228
електенергетика	5004-05	релігія	3771, 3782, 3784, 3790
енергетика	5016	сан. контроль	4953
енергоефективність	5018	сіл. госп-во	5124, 5152-53
енергосистеми	5014	сімейне право	4515-16
захист інтелект. власності	4518	соц. виплати	4792
Збройні сили	4735, 4745, 4767-68, 4775, 4778, 4782, 4786	соц. гарантії	4816
земел. торги	4227	соц. допомога	4818
зовн. політика	4025, 4033, 4039, 4058, 4086, 4088, 4101, 4103-04, 4111-13, 4119, 4122, 4124-27, 4129, 4132-33, 4135, 4138, 4140,	соц. захист	4793, 4813, 4815, 4817
інфляція	4323	соц. захист дітей	4814
історія	5462, 5501, 5505, 5511, 5525, 5534, 5537, 5541-42, 5553, 5557, 5560	соціологія	3801, 3806
карні справи	4614	спорт	5359, 5366
кібербезпека	3666, 3671	судноплавство	5198
кінематографія	5323	сцен. мистецтво	5349
комп'ютер. наука	3662-63	тарифи	4434
конституц. право	4549, 4566, 4572, 4580	театр	5342
конституція	4567, 4576	телерадіомовлення	5178
космонавтика	5102	транспорт	5199
кримінал	4591	туризм	4353, 4415
криміналітет	4612	уряд	4155
ліс. госп-во	5111, 5116	фармакологія	4985
люстрація	3903	фінанси	4273-74, 4282, 4294, 4314-17, 4322
митна служба	4469, 4471, 4473	ціноутворення	4361
міжнар. тогівля	4457, 4460, 4464, 4472, 4475, 4478-79	Українка, м., Київ. обл.	
міжнар. фінанси	4483-84	держ. адмін. упр.	4663
муз. конкурс	5292	Умань, м., Черкас. обл.	
наука	3638, 3649-50, 3654-55	вища освіта	4888
нац. поліція	4694	Фарнборо, м., Велика Британія	
оборона	4769, 4779-80	літакобудування	5086
оборона держави	4770	Фастів, м., Київ. обл.	
освіта	4860-61	держ. адмін. упр.	4683
охорона здоров'я	4952, 4968, 4971-72	Фінляндія	
паливо	5212	історія	5453
підприємництво	4251, 4252	Франція	
пісен. конкурс	5289	внутр. політика	3883
податки	4259	зовн. політика	4087, 4122, 4126
		Харків	
		історія	5549
		тарифи	4357
		технопарки	3668
		Харківська обл.	
		декомунізація	4014
		держ. адмін. упр.	4702
		економіка	4199
		енергокомплекс	5001
		історія	5504
		перевезення	5196
		тендери	4451
		туризм	4432

Херсон		Чернівецька обл.	
велосипед. трансп.	5190	дорож. буд-во	5066
Херсон		регіон. економіка	4210
сцен. мистецтво	5355	Чернігів	
Херсон		вища освіта	4878
театр	5344	держ. адмін. упр.	4632, 4649
Херсонська обл.		економіка	4206
держ. адмін. упр.	4638-39	іст. пам'ятники	5234
держ. послуги	4655	історія	5507
культур.-просвіт. рух	3689	кінематографія	5335
освіта	4872	фінанси	4320
фінанси	4285	Чернігівська обл.	
Хмельницька обл.		економіка	4219
адмін. право	4553	сміттєпереробка	5078
газети	3732	торфозаводи	4425
держ. адмін. упр.	4662, 4707	Чехія	
добування каоліну	5047	внутр. політика	3839
економіка	4200, 4208, 4220, 4232	Чилі	
сіл. госп-во	5134	музика	5284
Хмельницький		Чорне море	
держ. адмін. упр.	4708	екологія	4912
екологія	4916	Чорногорія	
земел. аукціон	4231	зовн. політика	4073
регіон. економіка	4241	Швеція	
транспорт	5205	інвестиції	4482
туризм	4905	Яготин, м. , Київ. обл.	
Холодний Яр, с., Черкас. обл.		масловиробництво	5154
історія	5546	молоч. пром-сть	5150
Циркуни, с., Харків. обл.		Японія	
держ. адмін. упр.	4719	внутр. політика	3822
Черкаська обл.		енергетика	5000
археологія	5443	енергокомплекс	5001
лісівництво	5115	зовн. політика	4016, 4019, 4076

СПИСОК ГАЗЕТ, МАТЕРІАЛИ З ЯКИХ УМІЩЕНО В "ЛІТОПИС ГАЗЕТНИХ СТАТЕЙ" № 3

Високий замок. — 2016. — 5—11 трав. (№ 50), 6—8 трав. (№ 52), 12—18 трав. (№ 53), 13—15 трав. (№ 54).
Вінниччина. — 2016. — 12 серп. (№ 63), 17 серп. (№ 64), 19 серп. (№ 65), 26 серп. (№ 66).
Волинь-нова. — 2016. — 5 квіт. (№ 37), 7 квіт. (№ 38), 19 квіт. (№ 43), 21 квіт. (№ 44), 26 квіт. (№ 45), 28 квіт. (№ 47—48), 5 трав. (№ 49), 7 трав. (№ 50), 12 трав. (№ 51), 14 трав. (№ 52), 17 трав. (№ 53), 19 трав. (№ 54), 19 трав. (№ 55), 24 трав. (№ 56), 26 трав. (№ 57), 28 трав. (№ 58), 31 трав. (№ 59), 4 черв. (№ 61), 7 черв. (№ 62), 9 черв. (№ 63).
Голос України. — 2016. — 16 квіт. (№ 70), 19 квіт. (№ 71), 20 квіт. (№ 72), 21 квіт. (№ 73), 22 квіт. (№ 74), 23 квіт. (№ 75), 26 квіт. (№ 76), 27 квіт. (№ 77), 27 квіт. (№ 78), 29 квіт. (№ 79), 30 квіт. (№ 80), 5 трав. (№ 81), 6 трав. (№ 82), 7 трав. (№ 83), 11 трав. (№ 84), 12 трав. (№ 85), 12 трав. (№ 86), 13 трав. (№ 87), 14 трав. (№ 88), 17 трав. (№ 89), 18 трав. (№ 90), 19 трав. (№ 91), 20 трав. (№ 92), 21 трав. (№ 93), 24 трав. (№ 94), 25 трав. (№ 95), 26 трав. (№ 96), 27 трав. (№ 97), 28 трав. (№ 98), 31 трав. (№ 99), 1 черв. (№ 100), 2 черв. (№ 101), 3 черв. (№ 102), 4 черв. (№ 103), 7 черв. (№ 104), 8 черв. (№ 105), 9 черв. (№ 106), 10 черв. (№ 107), 11 черв. (№ 108), 14 черв. (№ 109), 15 черв. (№ 110), 16 черв. (№ 111), 17 черв. (№ 112), 18 черв. (№ 113), 22 черв. (№ 114), 23 черв. (№ 115), 24 черв. (№ 116), 25 черв. (№ 117), 29 черв. (№ 118), 30 черв. (№ 119), 1 лип. (№ 120), 2 лип. (№ 121), 5 лип. (№ 122—123), 6 лип. (№ 124), 7 лип. (№ 125).
Демократична Україна. — 2016. — 13 трав. (№ 18—19), 20 трав. (№ 20), 27 трав. (№ 21), 3 черв. (№ 22), 10 черв. (№ 23), 17 черв. (№ 24), 24 черв. (№ 25), 1 лип. (№ 26), 8 лип. (№ 27), 15 лип. (№ 28), 22 лип. (№ 29), 29 лип. (№ 30).
День. — 2016. — 11 трав. (№ 79), 12 трав. (№ 80), 13—14 трав. (№ 81—82), 17 трав. (№ 83), 18 трав. (№ 84), 19 трав. (№ 85), 20—21 трав. (№ 86—87), 24 трав. (№ 88), 25 трав. (№ 89), 26 трав. (№ 90), 27—28 трав. (№ 91—92), 31 трав. (№ 93), 1 черв. (№ 94), 2 черв. (№ 95), 3—4 черв. (№ 96—97), 7 черв. (№ 98), черв. (№ 99), 9 черв. (№ 100), 10—11 черв. (№ 101—102), 14 черв. (№ 103), 15 черв. (№ 104), 16 черв. (№ 105), 17—18 черв. (№ 106—107), 22 черв. (№ 108), 23 черв. (№ 109), 24—25 черв. (№ 110—111), 30 черв. (№ 112), 1—2 лип. (№ 113—114), 5 лип. (№ 115), 6 лип. (№ 116), 7 лип. (№ 117), 8—9 лип. (№ 118—119), 12 лип. (№ 120), 13 лип. (№ 121), 14 лип. (№ 122), 15—16 лип. (№ 123—124), 19 лип. (№ 125), 20 лип. (№ 126), 21 лип. (№ 127),

22—23 лип. (№ 128—129), 26 лип. (№ 130), 27 лип. (№ 131), 28 лип. (№ 132), 29—30 лип. (№ 133—134), 2 серп. (№ 135), 3 серп. (№ 136), 4 серп. (№ 137), 5—6 серп. (№ 138—139), 9 серп. (№ 140).

Дзеркало тижня. — 2016. — 14—20 трав. (№ 17), 21—27 трав. (№ 18), 28 трав. — 1 черв. (№ 19), 4—10 черв. (№ 20), 11—16 черв. (№ 21), 17—23 черв. (№ 22), 24 черв. — 1 лип. (№ 23), 2—8 лип. (№ 24), 9—15 лип. (№ 25).

Житомирщина. — 2016. — 23 серп. (№ 89—90), 26 серп. (№ 91), 30 серп. (№ 92),

Зоря Полтавщини. — 2016. — 12 лип. (№ 102—103), 15 лип. (№ 104—105), 19 лип. (№ 106—107), 22 лип. (№ 108—109),

Кіровоградська правда. — 2016. — 1 лип. (№ 43)

Подільські вісті. — 2016. — 5 квіт. (№ 38), 7 квіт. (№ 39—40), 12 квіт. (№ 41), 14 квіт. (№ 42—43) 19 квіт. (№ 44), 21 квіт. (№ 45—46), 28 квіт. (№ 48—49), 5 трав. (№ 50—51), 12 трав. (№ 52—53), 17 трав. (№ 54), 19 трав. (№ 55—56).

Проскурів. — 2016. — 7 квіт. (№ 13), 14 квіт. (№ 14), 21 квіт. (№ 15), 28 квіт. (№ 16), 5 трав. (№ 17), 12 трав. (№ 18), 19 трав. (№ 19), 26 трав. (№ 20), 2 черв. (№ 21), 9 черв. (№ 22).

Слобідський край. — 2016. — 30 квіт. (№ 52—53), 5 трав. (№ 54), 7 трав. (№ 55—56), 12 трав. (№ 57), 14 трав. (№ 58), 17 трав. (№ 59), 19 трав. (№ 60), 1 трав. (№ 61), 24 трав. (№ 62), 26 трав. (№ 63), 28 трав. (№ 64), 2 черв. (№ 66), 4 черв. (№ 67), 7 черв. (№ 68), 9 черв. (№ 69), 11 черв. (№ 70), 14 черв. (№ 71), 16 черв. (№ 72).

Слово Просвіти. — 2016. — 12—18 трав. (№ 19), 19—25 трав. (№ 20), 26 трав. — 1 черв. (№ 21), 2—8 черв. (№ 22), 9—15 черв. (№ 23), 16—22 черв. (№ 24), 23—29 черв. (№ 25), 30 черв. — 6 лип. (№ 26), 7—13 лип. (№ 27).

Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 трав. (№ 87), 12 трав. (№ 88), 13 трав. (№ 89), 14 трав. (№ 90), 17 трав. (№ 91), 18 трав. (№ 92), 19 трав. (№ 93), 20 трав. (№ 94), 21 трав. (№ 95), 24 трав. (№ 96), 25 трав. (№ 97), 26 трав. (№ 98), 27 трав. (№ 99), 28 трав. (№ 100), 31 трав. (№ 101), 1 черв. (№ 102), 2 черв. (№ 103), 3 черв. (№ 104), 4 черв. (№ 105), 7 черв. (№ 106), 8 черв. (№ 107), 9 черв. (№ 108), 10 черв. (№ 109), 11 черв. (№ 110), 14 черв. (№ 111), 15 черв. (№ 112), 16 черв. (№ 113), 17 черв. (№ 114), 18 черв. (№ 115), 22 черв. (№ 116), 23 черв. (№ 117), 24 черв. (№ 118), 25 черв. (№ 119), 30 черв. (№ 120), 1 лип. (№ 121), 2 лип. (№ 122), 5 лип. (№ 123), 6 лип. (№ 124), 7 лип. (№ 125), 8 лип. (№ 126).

Чернівці. — 2016. — 14 квіт. (№ 15), 21 квіт. (№ 16), 28 квіт. (№ 17),

Чернігівські відомості. — 2016. — 17 лют. (№ 7), 16 берез. (№ 11), 23 берез. (№ 12), 30 берез. (№ 13), 6 квіт. (№ 14), 13 квіт. (№ 15), 20 квіт. (№ 16), 27 квіт. (№ 17), 4 трав. (№ 18), 11 трав. (№ 19).

ПЕРЕЛІК РУБРИК, ЩО ВИКОРИСТОВУЮТЬСЯ ПРИ ОФОРМЛЕННІ РОЗДІЛУ "ЗМІСТ"

0	Загальний відділ
00	Загальні питання науки та культури
01	Бібліографія і бібліографічні покажчики. Каталог
02	Бібліотечна справа. Бібліотекознавство
030	Універсальні довідкові видання (як тема)
050	Серіальні видання. Періодика
06	Організації загального типу
070	Газети. Преса. Журналістика
08	Видання змішаного змісту. Збірники
087.5	Публікації для молоді
09	Рукописи. Раритети і рідкісні книги
1	Філософія. Психологія
2	Релігія. Теологія (богослов'я)
3	Суспільні науки
30	Теорії, методологія та методи суспільних наук. Соціографія
31	Демографія. Соціологія. Статистика
32	Політика
33	Економіка. Економічні науки
34	Право. Юриспруденція
35	Державне адміністративне управління. Уряд. Військова справа
36	Забезпечення духовних і матеріальних життєвих потреб
37	Освіта. Виховання. Навчання. Дозвілля
39	Культурна антропологія. Етнографія. Фольклор
5	Математика. Природничі науки
502/504	Наука про навколишнє середовище. Енвіронментологія. Екологія
51	Математика
52	Астрономія. Астрофізика. Космічні дослідження. Геодезія
53	Фізика
54	Хімія. Кристалографія. Мінералогія
55	Геологія. Науки про Землю

56	Палеонтологія
57	Біологічні науки загалом
58	Ботаніка
59	Зоологія
6	Прикладні науки. Медицина. Техніка
60	Біотехнологія
61	Медичні науки
62	Машинобудування. Техніка загалом
63	Сільське господарство та суміжні науки. Лісове господарство. Мисливство. Рибне господарство
64	Домоведення. Домашнє господарство. Комунальне господарство. Служба побуту
65	Організація та управління підприємствами зв'язку, транспорту, торгівлі, поліграфії. Бухгалтерська справа, рахівництво. Зв'язок з громадськістю
66	Хімічна технологія. Хімічна промисловість і споріднені галузі
67/68	Різні галузі промисловості та ремесла. Галузі промисловості та ремесла, що виробляють готову продукцію
69	Будівельна промисловість. Будівельні матеріали. Будівельно-монтажні роботи
7	Мистецтво. Декоративно-прикладне мистецтво. Ігри. Спорт
8	Мова. Мовознавство. Художня література. Літературознавство
80	Загальні питання лінгвістики та літератури. Філологія
81	Лінгвістика. Мовознавство. Мови
82	Художня література. Літературознавство
9	Географія. Біографії. Історія
902/904	Археологія. Передісторія. Археологічні пам'ятки
908	Краєзнавство
91	Географія. Географічні дослідження Землі та окремих країн. Подорожі. Регіональна географія
929	Біографічні дослідження
93/94	Історія